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Αθήνα, σήµερα στις 5 Δεκεµβρίου 2017 ηµέρα Τρίτη και ώρα
12.12’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΒΑΡΕΜΕΝΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από
τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην
έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές και
τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο
Τρίπολης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτι-
κής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης: «Ανανέωση - Τροποποί-
ηση - Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας
Εκµετάλλευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού
Δηµοσίου στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των
39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δο-
ρυφόρων της Γης και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτή-
των τηλεπικοινωνίας διά της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουρ-
γίας και εµπορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορι-
κών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας
υπό την επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT)».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
την 1η Δεκεµβρίου του 2017 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε
µια συνεδρίαση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και των τρο-
πολογιών.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Συνεπώς το Σώµα συ-

νεφώνησε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθε-

λα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ναι, κύριε Καραθα-

νασόπουλε, έχετε τον λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Με τη διαδικασία συµ-

φωνούµε. Δεν πήρα, όµως, τον λόγο για αυτό το ζήτηµα. 

Το ΚΚΕ θέλει να καταγγείλει την κυβερνητική πολιτική, την κυ-
βερνητική επιδίωξη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Για ποιο θέµα; 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Για τα χθεσινοβραδινά

γεγονότα, που επεδίωξε η Κυβέρνηση στα µουλωχτά, κύριε Πρό-
εδρε, να καταστρατηγήσει τη µεγαλύτερη κατάκτηση της εργα-
τικής τάξης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Αυτά µπορείτε να τα
πείτε στην εξέλιξη της διαδικασίας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν ξεκινήσει η διαδι-
κασία θα θέλαµε να τοποθετηθούµε, κύριε Πρόεδρε, για ένα
λεπτό. Δεν θα φάµε τον χρόνο. 

Η Κυβέρνηση προσπάθησε στα µουλωχτά να καταστρατηγή-
σει τη µεγαλύτερη κατάκτηση της εργατικής τάξης, το δικαίωµα
στην απεργία. Νόµιζε ότι θα έπιανε στον ύπνο τους εργαζόµε-
νους. Όµως, δεν έγινε αυτό. Οι ίδιοι αντέδρασαν και οργανώνουν
την πάλη της, τον αγώνα τους και σήµερα κάνουν συλλαλητήρια.

Βεβαίως δεν πρέπει κανέναν να ξεγελάσει, κύριε Πρόεδρε, ο
τακτικός ελιγµός της Κυβέρνησης να αποσύρει προσωρινά την
τροπολογία, γιατί, όπως δήλωσε, θα την ξαναφέρει και ενδεχο-
µένως σε χειρότερη µορφή από ό,τι ήταν µέχρι τώρα. Έτσι, λοι-
πόν, η εργατική τάξη δεν πρέπει να δείξει καµµία εµπιστοσύνη. 

Η πρώτη απάντηση είναι σήµερα, µε τα συλλαλητήρια που
διοργανώνονται στην Αθήνα και σε άλλες µεγάλες πόλεις. Να
βρίσκονται σε επαγρύπνηση οποτεδήποτε κατατεθεί ξανά, να
υπάρχει µαζική αντίδραση, και βεβαίως να οργανώσουν µε την
καλύτερη δυνατή προετοιµασία την απεργία της 14ης του Δεκέµ-
βρη, όπου θα είναι η πραγµατική απάντηση στην αντεργατική κυ-
βερνητική πολιτική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξανδρος Μεϊκό-

πουλος για δεκαπέντε λεπτά. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρίσκοµαι στην ευχάριστη θέση

να εισηγηθώ στην Ολοµέλεια της Βουλής το συγκεκριµένο σχέ-
διο νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής, καθώς από την
πολιτική ζύµωση των τελευταίων µηνών γύρω από τα θέµατα της
πολιτικής του Διαστήµατος αλλά και από τη συζήτηση που προ-
ηγήθηκε στη Διαρκή Επιτροπή υπάρχει µια διαπίστωση ότι δηµι-
ουργήθηκε κοινός τόπος γύρω από τις περισσότερες πολιτικές
δυνάµεις που απαρτίζουν το ελληνικό Κοινοβούλιο και καταδείχ-
θηκε η σηµασία της επαρκούς κατοχύρωσης των δικαιωµάτων
της χώρας µας στο Διάστηµα. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 1 της παρούσας κύρωσης, η αρχική
σύµβαση µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της εταιρείας µε
την επωνυµία «HELLAS SAT» είχε υπογραφεί στις 23 Αυγούστου
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ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’

Τρίτη 5 Δεκεµβρίου 2017



του 2001 και είχε διάρκεια είκοσι χρόνια. 
Αντικείµενο της παρούσας σύµβασης είναι η παραχώρηση των

δικαιωµάτων filing, δηλαδή των δικαιωµάτων της χώρας σε τρο-
χιακή θέση στο Διάστηµα και σε συσχετισµένες ραδιοσυχνότη-
τες, από την πλευρά του ελληνικού δηµοσίου στην εταιρεία
«HELLAS SAT» ως πάροχο δορυφορικών τηλεπικοινωνιακών υπη-
ρεσιών. 

Εποµένως η παρούσα κύρωση αφορά την υπό ανανέωση σύµ-
βαση αυτή και ουσιαστικά τη συνέχιση της παραχώρησης του δι-
καιώµατος χρήσης και εµπορικής εκµετάλλευσης των ελληνικών
filings 39ο ανατολικά στην «HELLAS SAT», τους όρους που τη διέ-
πουν, καθώς και τα ανταλλάγµατα του ελληνικού δηµοσίου από
την παραχώρηση αυτή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι έχει ιδιαίτερη σηµα-
σία να αναδείξουµε τα βασικότερα τεχνικά σηµεία της κύρωσης
αυτής, τα οποία µάλιστα έχουν αυξηµένη σηµασία για το ελλη-
νικό δηµόσιο, καθώς παρέχουν υπερδιπλάσια ανταλλάγµατα σε
σχέση µε την αρχική σύµβαση. 

Κατ’ αρχάς, το δηµόσιο επιτυγχάνει ως αντάλλαγµα την απο-
κλειστική χρήση έξι αναµεταδοτών έναντι των τριών που προ-
έβλεπε η αρχική σύµβαση και των δύο αναµεταδοτών που τελικά
παραδόθηκαν. 

Με την ανανεωµένη σύµβαση το δηµόσιο λαµβάνει ως επι-
πλέον αντάλλαγµα και τρεις επίγειους κοµβικούς δορυφορικούς
σταθµούς, δηλαδή τρία µεγάλα δορυφορικά πιάτα, καθώς και
διακόσια τερµατικά. Τα τερµατικά αυτά είναι πολύ σηµαντικά για
την καθηµερινότητα των πολιτών, καθώς µπορούν και καλύπτουν
τις ιδιαίτερες ανάγκες αποµακρυσµένων περιοχών, διευκολύ-
νουν την ευρύτερη κάλυψη του δικτύου και ουσιαστικά διαµορ-
φώνουν το πεδίο για τη βάση και την ανάπτυξη τηλεπικοινωνια-
κών δραστηριοτήτων όπως είναι η άµυνα, η πολιτική προστασία,
η τηλεκπαίδευση, η τηλεϊατρική, που κάθε σύγχρονο κράτος πρέ-
πει να διαθέτει. 

Εξαιρετικής σηµασίας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για την
ελληνική έννοµη τάξη είναι επίσης η πρόβλεψη για την ανάθεση
της αρµοδιότητας για την επίλυση τυχόν διαφορών στα διοικη-
τικά δικαστήρια των Αθηνών, βάσει των διατάξεων του ελληνικού
δικαίου, αντί της διαιτησίας στη Γενεύη της Ελβετίας µε τη δια-
δικασία του ενός διαιτητή που προέβλεπε η αρχική σύµβαση στο
άρθρο 49. Να σηµειώσουµε εδώ, ότι πέρα από τη µη κρίση των
διαφορών από αρµόδια ελληνικά δικαστήρια, η παραµονή της
αρµοδιότητας στη διαιτησία της Γενεύης θα είχε κι ένα υπέρογκο
κόστος για το ελληνικό δηµόσιο. 

Επιχειρείται η αµεσότερη και αποτελεσµατικότερη επίβλεψη
της υλοποίησης του έργου και της σύµβασης µε τη δηµιουργία
επιτροπής παρακολούθησης και παραλαβής, η οποία ήδη έχει
συσταθεί στο άρθρο 46, καθώς -επίσης σηµαντικό- και η παρα-
µονή του κέντρου ελέγχου του δορυφορικού συστήµατος εντός
της ελληνικής επικράτειας. 

Λαµβάνουµε επιπλέον δεκαεπτά χρονοαναµεταδότες ως αντι-
στάθµισµα για τον χρωστούµενο από την αρχική σύµβαση τρίτο
αναµεταδότη και τις καθυστερήσεις παράδοσης, βάσει της αρ-
χικής σύµβασης, ενώ ταυτοχρόνως το δηµόσιο εξασφαλίζει ως
αντάλλαγµα τη δωρεάν συντήρηση του ανωτέρου εξοπλισµού
για πέντε χρόνια. 

Ακόµη εξασφαλίστηκε εκ µέρους του ελληνικού δηµοσίου η
δωρεάν παροχή σχετικού εξοπλισµού για την περίοδο της µετά-
βασης, διασφαλίζοντας µε αυτόν τον τρόπο την απρόσκοπτη και
συνεχή λειτουργία των υπηρεσιών του δηµοσίου στο σύστηµα
των νέων δορυφόρων της «HELLAS SAΤ». 

Πέρα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τα σηµαντι-
κότερα τεχνικά σηµεία αυτής της ανανεωµένης σύµβασης, νο-
µίζω ότι είναι αρκετά σηµαντικό να σταθούµε και σε ορισµένα
άλλα σηµεία που καταδεικνύουν το γιατί η ανανέωση σύµβασης
µε την «HELLAS SAT» είναι πολύ σηµαντική για την αξιοποίηση
των δυνατοτήτων της χώρας µας. 

Κατ’ αρχάς, να καταστήσουµε σαφές ότι η Κυβέρνηση µε τη
διαπραγµάτευση και την τελική σύναψη της ανανεωµένης σύµβα-
σης, στη βάση όλων όσων προανέφερα, κατάφερε να κλείσει ό-
λες τις εκκρεµότητες της παλιάς σύµβασης, αλλά και να κατο-
χυρώσει στο έπακρο τα δικαιώµατα του ελληνικού δηµοσίου στο

διάστηµα. Και το λέω αυτό γιατί ήταν φανερό ότι η αδράνεια
όλων των προηγούµενων ετών, σε σχέση µε την αρχική σύµβαση
µε την «HELLAS SAT», είχε διασαλεύσει σηµαντικά τα δορυφο-
ρικά δικαιώµατα και τη θέση της χώρας µας στο Διάστηµα. Αυτό,
µάλιστα, τη στιγµή που όλα αυτά τα χρόνια οι γειτονικές µας
χώρες κατάφεραν να εξασφαλίσουν όχι µόνο µία αλλά δύο και
τρεις τροχιακές θέσεις.

Όπως, λοιπόν, προανέφερα, η αρχική σύµβαση του ελληνικού
δηµοσίου µε την εταιρεία έληγε το 2021. Σύµφωνα, λοιπόν, µε
το άρθρο 4 της αρχικής σύµβασης έπρεπε αυτή να ανανεωθεί
µέχρι το 2018. Να σηµειώσω εδώ ότι η «HELLAS SAT» ήδη από
το 2010 είχε κάνει αιτήµατα ανανέωσης προς το ελληνικό δηµό-
σιο. Αν η ανανέωση της σύµβασης δεν συνέβαινε, το ελληνικό
δηµόσιο θα έχανε τα δικαιώµατα που απορρέουν από τη Διεθνή
Ένωση Τηλεπικοινωνιών, γιατί αν µια χώρα έχει τροχιακή θέση
στο Διάστηµα και δεν τη χρησιµοποιεί για χρονικό διάστηµα
τριών χρόνων, χάνονται τα δικαιώµατα της χώρας στη συγκεκρι-
µένη τροχιά. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι υπάρχει µια συναντίληψη πως είναι ζωτικής
σηµασία για το ελληνικό δηµόσιο η ανανέωση αυτής της σύµβα-
σης και πόσο ασύµβατη µε τα συµφέροντα του ελληνικού δηµο-
σίου ήταν η στάση που κράτησε το πολιτικό σύστηµα τα προη-
γούµενα χρόνια. 

Θεωρώ πως αναπτύσσεται κι ένα γενικότερο πλαίσιο όπου πα-
ρέχεται πλέον η δυνατότητα, µε τη συγκεκριµένη σύµβαση, για
αξιοποίηση διαστηµικών και τηλεπικοινωνιακών δυνατοτήτων της
χώρας, το οποίο προφανώς µπορεί να παράξει πολλαπλασια-
στικά αποτελέσµατα, σε διάφορα πεδία. 

Επιτρέψτε µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να εξηγηθώ:
Κατ’ αρχάς, το πιο σηµαντικό πεδίο, σύµφωνα µε τις τελευταίες
εξελίξεις, είναι το πεδίο της πολιτικής προστασίας. Προς την κα-
τεύθυνση, λοιπόν, αυτή είναι σηµαντικό ότι οι αναµεταδότες του
υπάρχοντος δορυφόρου θα µπορούν να χρησιµοποιούνται από
τις Ένοπλες Δυνάµεις για την αποτελεσµατικότερη επιτήρηση
των συνόρων, την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών, την Ελληνική
Αστυνοµία, για τη διασφάλιση εναλλακτικών τρόπων επικοινω-
νίας σε κρίσιµες καταστάσεις και σε δύσβατες περιοχές, ενώ γε-
νικότερα και από πολλούς δηµόσιους φορείς, όπως το Λιµενικό,
για χρήση δορυφορικών επικοινωνιών, µε σκοπό την εξασφάλιση
αποτελεσµατικότερης επικοινωνίας που τώρα ακόµα γίνεται τη-
λεφωνικά, αλλά και από άλλους φορείς που έχουν εκδηλώσει εν-
διαφέρον για χρήση δορυφορικού φάσµατος. 

Ένα ακόµη σηµαντικό πεδίο εφαρµογής της ανανεωµένης
σύµβασης, είναι το πεδίο της καθηµερινότητας. Νοµίζω πως πα-
ρατηρούµε όλοι ότι σε προϊόντα υψηλής αξίας, τα οποία εµείς
τα γνωρίζουµε ως το τελικό προϊόν, αγνοούµε γενικώς ότι έχει
παίξει πολύ σηµαντικό ρόλο στην παραγωγή τους ο τοµέας των
διαστηµικών εφαρµογών. 

Σε αυτό το σηµείο να προσθέσω ακόµη ότι η πραγµατικότητα
άλλων κρατών στον τοµέα της έρευνας έχει αποδείξει πως όχι
µόνο άσκοπη δεν είναι η επένδυση στον τοµέα της αεροδυναµι-
κής, αλλά είναι απολύτως απαραίτητη. Να αναφέρουµε µερικά
χαρακτηριστικά παραδείγµατα: 

Κατ’ αρχάς, ο τοµέας της µαγνητικής τοµογραφίας, η οποία
αποτελεί τη µη επεµβατική µέθοδο απεικόνισης που σώζει εκα-
τοµµύρια ζωές κάθε χρόνο, περιλαµβάνει τεχνολογίες όπως η
ψηφιακή επεξεργασία και η ενίσχυση σήµατος εικόνας, που ανα-
κτήθηκαν σε εργαστήρι εξερεύνησης του Διαστήµατος. 

Επίσης οι µικροσκοπικές δίοδοι εκποµπής του φωτός που χρη-
σιµοποιούνται στη θεραπεία καρκινικών κυττάρων, ιδίως του µα-
στού. 

Μία ακόµα επιτυχία στον τοµέα αυτό είναι η βελτιωµένη ευε-
λιξία των ροµποτικών βραχιόνων, έτσι ώστε να προσαρµόζονται
στις ανάγκες των χρηστών του. 

Να αναφέρουµε τους προγραµµατιζόµενους βηµατοδότες,
που η απαρχή τους ήταν τρία προγράµµατα διαστηµικών εφαρ-
µογών και οδήγησαν στον πρώτο βηµατοδότη µε σηµαντική
διάρκεια ζωής, ο οποίος µπορούσε να προγραµµατιστεί από από-
σταση µε δεδοµένα τηλεµετρίας, χωρίς να απαιτείται χειρουρ-
γική επέµβαση. Επίσης τα φωτοβολταϊκά πάνελ των οποίων τα
χαρακτηριστικά ξεκίνησαν για την αεροδιαστηµική και σήµερα
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αποδίδουν περισσότερη ενέργεια από τα συµβατικά και µε χα-
µηλότερο κόστος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο είναι η
αρχή για την εφαρµογή ολοκληρωµένης διαστηµικής πολιτικής,
µε την ίδρυση του Ελληνικού Διαστηµικού Οργανισµού που ακο-
λουθεί. Μέσω, λοιπόν, του ΕΛΔΟ θα δίνεται η δυνατότητα δια-
σύνδεσης µεταξύ ελληνικών και παγκόσµιας εµβέλειας ερευνη-
τικών κέντρων, καθώς και η δυνατότητα διασύνδεσης της έρευ-
νας µε την παραγωγή για τις ελληνικές επιχειρήσεις.

Με τον τρόπο αυτόν, λοιπόν, η χώρα µας θα µπορέσει να δια-
µορφωθεί ως ένα κέντρο προσέλκυσης εµπορικών εταιρειών που
θα αιτούνται φάσµα στο Διάστηµα κατά το πρότυπο άλλων
χωρών, όπως η Κύπρος και η Μάλτα, οι οποίες σήµερα αποκοµί-
ζουν σηµαντικά τέλη. 

Να σηµειώσω εδώ ότι η Ελλάδα µέσω της συµµετοχής της
στον προϋπολογισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ως µέλος του
Ευρωπαϊκού Οργανισµού Διαστήµατος, έχει δαπανήσει δεκάδες
εκατοµµύρια ευρώ τις δύο τελευταίες δεκαετίες για τη συµµε-
τοχή της σε ευρωπαϊκά προγράµµατα, όπως είναι το Galileo και
το Copernicus, τα οποία µέχρι και σήµερα έχουν αξιοποιηθεί µε-
ρικώς.

Ένα άλλο σηµαντικό σηµείο που θέλω να τονίσω είναι ότι µε
την παρούσα Κύρωση µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της
εταιρείας «HELLAS SAT» και την παραµονή του κέντρου ελέγχου
στη χώρα µας διαµορφώνεται και ένα νέο, καινοτόµο πλαίσιο στη
διαστηµική πολιτική της χώρας, όπου τον πρώτο ρόλο παίρνει
και παίζει το εγχώριο επιστηµονικό δυναµικό.

Ουσιαστικά, λοιπόν, η πλήρης αξιοποίηση των δυνατοτήτων
που παρέχονται από την ανανεωµένη αυτή σύµβαση στην ουσία
αποτελεί και ένα βήµα για την ανάσχεση του brain drain, να µπο-
ρέσουµε, δηλαδή, να φέρουµε πίσω στη χώρα µας αλλά και να
αξιοποιήσουµε το ήδη υπάρχον επιστηµονικό δυναµικό.

Η αξιοποίηση, λοιπόν, του ανθρώπινου και τεχνικού δυναµικού
στον τοµέα των διαστηµικών τεχνολογιών διαµορφώνεται σε
εθνική προτεραιότητα. Στη χώρα διαθέτουµε διάσπαρτες δυνά-
µεις στον χώρο της διαστηµικής βιοµηχανίας, οι οποίες παρέµε-
ναν όλα τα προηγούµενα χρόνια αναξιοποίητες.

Υπάρχουν εταιρείες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Ελ-
λάδα που δραστηριοποιούνται στον διαστηµικό τοµέα και παρα-
µένουν ανεκµετάλλευτες, ουσιαστικά παρέχοντας τις υπηρεσίες
τους σε άλλα κράτη. Ενηµερωτικά µόνον να πούµε ότι εβδοµήντα
πέντε µικροµεσαίες επιχειρήσεις παρέχουν τις υπηρεσίες τους
στο εξωτερικό και εµείς τις έχουµε ανεκµετάλλευτες. Στόχος
µας, λοιπόν, είναι όλο αυτό το δυναµικό να αξιοποιηθεί για τη
χώρα µας. Ήδη η πλοήγηση του δορυφόρου της «HELLAS SAT»
γίνεται στο Κορωπί από Έλληνες µηχανικούς υπό την εποπτεία
του ελληνικού δηµοσίου. 

Συνοψίζοντας, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την
υπό κύρωση σύµβαση το ελληνικό κράτος διασφαλίζει τη θέση
του στο Διάστηµα, ενώ µε τη χρήση των ανταλλαγµάτων θα κα-
λύψει τις δορυφορικές τηλεπικοινωνιακές του ανάγκες. Άλλωστε,
επί χρόνια δίναµε χρήµατα στην Ευρωπαϊκή Ένωση για διαστη-
µική βιοµηχανία -περίπου 14 εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο- και
δεν εισπράτταµε πίσω τίποτα µέσω των γεωεπιστροφών.

Οι νέοι, λοιπόν, διαστηµικοί φορείς της χώρας θα στελεχω-
θούν µε κορυφαία ονόµατα στον χώρο των διαστηµικών εφαρ-
µογών. Η διαστηµική πολιτική αποτελεί µία από τις πιο σηµαντι-
κές πολιτικές, γιατί συνδέεται και µε προϊόντα υψηλής αξίας,
όπως είναι η εκµετάλλευση τροχιακών θέσεων στη διαστηµική
βιοµηχανία. Ήδη στον διαστηµικό κλάδο στη χώρα δραστηριο-
ποιούνται εκατό επιχειρήσεις µε 200 εκατοµµύρια τζίρο και δύο
χιλιάδες εργαζόµενους. Γνωρίζουµε, επίσης, ότι ήδη τέσσερα ελ-
ληνικά πανεπιστήµια συµµετέχουν στην παραγωγή µικροδορυ-
φόρων, ενώ σηµαντική στο πεδίο αυτό είναι και η αποτελεσµατι-
κότερη αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ προς την κατεύθυνση
της ενίσχυσης της διαστηµικής πολιτικής.

Με την ανανεωµένη, λοιπόν, σύµβαση θα µπορέσουν να αξιο-
ποιηθούν στο µέγιστο όλες οι νέες δυνατότητες που ανοίγονται
και που αφορούν πολλούς τοµείς, όπως είναι η εξυπηρέτηση -
όπως είπα- των αµυντικών πτυχών της χώρας, η πρόληψη καιρι-
κών φαινοµένων, η πρόληψη πληµµυρών, ο έλεγχος των συνό-

ρων, η παρακολούθηση πυρκαγιών, καθώς και η περαιτέρω χρή-
ση ψηφιακών εφαρµογών στη γεωργία ακριβείας, όπου θα ανα-
λύονται µέσω δορυφόρου οι κατά τόπους καλλιέργειες και θα
προτείνονται οι βέλτιστες λύσεις. 

Να σηµειώσουµε εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι η πλή-
ρης αξιοποίηση της εφαρµογής της γεωργίας ακριβείας θα µπο-
ρέσει να συνεισφέρει στην ελάττωση του κόστους παραγωγής
για τον Έλληνα γεωργό της τάξης του 30% µε 45%. Θυµίζω ότι
πάγιο αίτηµα του αγροτικού χώρου είναι η µείωση του κόστους
παραγωγής. Να µία δυνατότητα που µπορούµε να εκµεταλλευ-
τούµε προκειµένου να ικανοποιήσουµε ένα τέτοιο αίτηµα.

Γενικά η τεχνολογία του Διαστήµατος δηµιουργεί κατ’ αρχάς
υπεραξία και συγκροτεί πολυάριθµες δυνατότητες. Ο στρατηγι-
κός, λοιπόν, στόχος της πολιτείας είναι η αποτελεσµατικότερη
διάχυση των δυνατοτήτων αυτών στην οικονοµία και στην παρα-
γωγή.

Ειδικά για µια χώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σαν την Ελ-
λάδα όπου η οικονοµική κρίση των τελευταίων ετών έχει κατα-
δείξει µε τον πιο κατηγορηµατικά σαφή τρόπο ότι πρέπει να
αξιοποιείται αποτελεσµατικά κάθε δυνατότητα που προσφέρει ο
τόπος µας -και αυτές οι δυνατότητες είναι πολλές και πολυποί-
κιλες- η κύρωση της ανανεωµένης σύµβασης θα ανοίξει πολλούς
και νέους δρόµους δραστηριοποίησης και θα αναβαθµίσει συνο-
λικά το πεδίο των τηλεπικοινωνιών και της ασφάλειας της χώρας.

Καλώ, λοιπόν, το Σώµα µε αυτές τις σκέψεις να αποδεχθεί και
να υπερψηφίσει το νοµοσχέδιο κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο
σύνολό του.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Τον λόγο έχει η κ. Άννα - Μισέλ Ασηµακοπούλου, ειδική αγο-
ρήτρια της Νέας Δηµοκρατίας.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε εδώ σή-
µερα για να συζητήσουµε την ανανέωση της σύµβασης µεταξύ
του ελληνικού δηµοσίου και της εταιρείας «ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS
SAT)» σχετικά µε τη συνέχιση της παραχώρησης του δικαιώµα-
τος χρήσης και εµπορικής εκµετάλλευσης των ελληνικών filings
των αποδόσεων στις 39 µοίρες ανατολικά µέχρι το έτος 2041 και
να εξετάσουµε τους όρους που θα διέπουν αυτήν την παραχώ-
ρηση, όπως επίσης και τα οφέλη για το ελληνικό δηµόσιο.

Κύριε Υπουργέ, όπως σας είπα και στην επιτροπή, εµείς ήµα-
σταν και είµαστε κατ’ αρχάς θετικοί στη σύµβαση αυτή, αλλά και
στην επέκτασή της. Αναγνωρίζουµε ότι η σταθεροποίηση του
«HELLAS SAT» στη τροχιακή θέση 39ο ανατολικά, τα δικαιώµατα
σε συχνότητες να ανήκουν στην Ελλάδα και στην Κύπρο, είναι
ένα γεγονός καθοριστικής γεωπολιτικής σηµασίας. Προσφέρουν
κάλυψη σε όλη την Ευρώπη, προσφέρουν κάλυψη στη Μέση
Ανατολή, στη Νότια Αφρική. Εξυπηρετούνται φορείς εκµετάλ-
λευσης κορυφαίοι, δορυφορικά, τηλεπικοινωνιακά δίκτυα. Παρέ-
χεται περιεχόµενο σε πάνω από τρία εκατοµµύρια νοικοκυριά,
παρέχονται υπηρεσίες σε επιχειρήσεις, αλλά και σε κυβερνήσεις
και όλα αυτά είναι θετικά.

Ξέρω, βέβαια, ότι δεν σας αρέσει όταν αναδεικνύω το επιτυ-
χηµένο έργο της κυβέρνησης Σαµαρά. Η αλήθεια είναι, όµως, ότι
σήµερα εάν συζητάµε την ανανέωση αυτής της σύµβασης είναι
ακριβώς επειδή η κυβέρνηση Σαµαρά είχε εργαστεί συστηµατικά
και σθεναρά για να προετοιµάσει το έδαφος ώστε εσείς να τα
βρείτε όλα έτοιµα τόσο σε πολιτικό, όσο και σε θεσµικό επίπεδο.

Η κυβέρνηση Σαµαρά αντιµετώπισε αποτελεσµατικά και την
παλαιότητα του δορυφόρου και την αλλαγή του πλειοψηφικού
πακέτου του ιδιοκτησιακού καθεστώτος από τον ΟΤΕ και την αρ-
χική έλλειψη ενδιαφέροντος που υπήρχε από την εταιρεία µε τον
κίνδυνο να χαθούν τα κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας στο fil-
ing. Τα λέω αυτά για την ιστορία της υπόθεσης και όχι µόνο. 

Τα λέω για να σηµειώσω, επίσης, ότι εξασφαλίσαµε από την
προηγούµενη κυβέρνηση την παραµονή στη χώρα του κέντρου
ελέγχου του δορυφόρου, ειδικές πρόνοιες στην περίπτωση που
το επιβάλλουν συνθήκες εθνικής ασφάλειας, παροχές προς το
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ελληνικό δηµόσιο από τον νέο διαχειριστή, επενδύσεις και τη δυ-
νατότητα να τις κάνει η εταιρεία, να έχει τον χρόνο να τις προ-
γραµµατίσει, και τις νέες θέσεις εργασίας, οι οποίες συµπαρα-
σύρονται από τις επενδύσεις. Αυτά τα κάναµε εµείς. 

Με απλά λόγια, η µοναδική εκκρεµότητα που σας αφήσαµε,
κύριε Υπουργέ, ήταν να υλοποιήσετε την παράταση, την επέ-
κταση της υφιστάµενης σύµβασης, που ξέρουµε ότι έληγε το
2021, µέχρι το 2041.

Εγώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, όχι για να το αναγνωρίσετε, γιατί
δεν το περιµένω αυτό από εσάς, απλά υπενθυµίζω ότι αυτό ήταν
ένα πραγµατικό παράδειγµα αποτελεσµατικής και υποδειγµατι-
κής διακυβέρνησης, µε έγκαιρη λήψη αποφάσεων, ταχεία νοµο-
θέτηση -αυτά είναι άγνωστες έννοιες σε εσάς-, προσέλκυση
διεθνών επενδυτών µε καθαρούς κανόνες που διασφαλίζουν πλή-
ρως και σε βάθος τα εθνικά µας συµφέροντα.

Εσείς πάλι µου απαντήσατε στην επιτροπή ότι το πράγµα είχε
αφεθεί στον «αυτόµατο πιλότο» και «ο αυτόµατος πιλότος» -δια-
βάζω από τα Πρακτικά- «δεν πάει µε ασφάλεια το αεροσκάφος
της διαστηµικής µας πολιτικής». Αυτό µου απαντήσατε.

Ευτυχώς, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ήρθαν τώρα οι «πιλότοι Τop
Gun», ο κ. Τσίπρας και ο κ. Καµµένος, και έφτασαν τους φόρους
στον θεό. Εκτοξεύεται η ελληνική οικονοµία, εκτοξεύτηκε µε τη
«βαρουφακιάδα», µε το δηµοψήφισµα-παρωδία, µε το παρ’ ολί-
γον grexit, µε τα capital controls, µε ένα τρίτο αχρείαστο µνηµό-
νιο µε 86 δισεκατοµµύρια ευρώ µέτρα, µε νέα µέτρα, τα οποία
είναι προ των πυλών, µε µείωση των συντάξεων, µε κατάργηση
του ΕΚΑΣ, µε µείωση του αφορολόγητου, µε αύξηση του ΦΠΑ,
µε κατασχέσεις, κατασχέσεις, κατασχέσεις και οσονούπω, ό,τι
και να λέτε, µε πλειστηριασµούς, πλειστηριασµούς και πλειστη-
ριασµούς, που κυνικά ο κ. Μάρδας προσπαθεί σήµερα να συµ-
µαζέψει τα ασυµµάζευτα. Παραδέχεται τώρα και λέει, «αχ να τα
είχαµε κάνει εµείς νωρίτερα», όταν το σλόγκαν σας ήταν το γνω-
στό «κανένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη». 

Για να καταρρεύσει το δικό σας αφήγηµα-success story-,
εχθές έρχεται η ΕΛΣΤΑΤ και ανακοινώνει ισχνή αύξηση του ΑΕΠ
κατά µόλις 1,3% σε σχέση µε το τρίτο τρίµηνο του τελευταίου
έτους. Άρα να ξέρουµε τώρα ότι ο αναθεωρηµένος σας στόχος
προς τα κάτω που ενσωµατώθηκε στο προϋπολογισµό του 2018
για ανάπτυξη 1,6% για τη φετινή χρονιά, γίνεται εξαιρετικά δύ-
σκολος. Εκτός εάν πραγµατικά πιστεύετε ότι αυτό το τελευταίο
τρίµηνο που διανύουµε θα έχουµε κι άλλη εκτόξευση της ανά-
πτυξης 3%, την ώρα που ο κόσµος πληρώνει ΕΝΦΙΑ, την τελευ-
ταία δόση του φόρου εισοδήµατος, τέλη κυκλοφορίας και
άπειρες και πλείστες άλλες υποχρεώσεις που του έχετε επιβάλει. 

Εν κατακλείδι, κύριε Υπουργέ, «πετάει» η οµάδα σας. Μακάρι
να τα είχατε αφήσει στον «αυτόµατο πιλότο». 

Επιστρέφω στο νοµοσχέδιο. Κύριε Παππά, µε το άρθρο 48 του
ν.4487/2017 δώσατε στον εαυτό σας το δικαίωµα να µη δηµοσι-
εύετε παραρτήµατα και κάθε είδους εγγράφων που εµπίπτουν
στο πεδίο του Διαστήµατος για λόγους δηµόσιας ασφάλειας.
Όταν το κάνατε αυτό, αναρωτηθήκαµε γιατί. Με το άρθρο 2 του
νοµοσχεδίου βλέπουµε ότι έχετε διαβαθµίσει τα παραρτήµατα
της παρούσας σύµβασης. Σας τα ζητήσαµε στην επιτροπή και
εχθές επισκέφθηκα το Υπουργείο σας και υπό το άγρυπνο βλέµ-
µα των υπηρεσιακών παραγόντων και συµβούλων σας είχα την
ευκαιρία να µελετήσω τα παραρτήµατα. Είµαι προσεκτική στην
τοποθέτησή µου, αν και εγώ προσωπικά δεν είδα κάτι ιδιαίτερα
µυστικό. Όµως, είµαι προσεκτική. 

Τώρα κατάλαβα γιατί τα διαβαθµίσατε. Διότι τα παραρτήµατα
αποτυπώνουν άλλη µία ιστορία περήφανης διαπραγµάτευσης,
κύριε Υπουργέ. Όπως λέει ο λαός: «Τι είχες Γιάννη;» «Τι είχα
πάντα». Τι κάνετε πάντα εσείς; Αυτό που κάνατε και τώρα. Κω-
λυσιεργήσατε, παραπαίοντας µεταξύ των ιδεοληπτικών εµµονών
σας κατά της ιδιωτικής πρωτοβουλίας και της γνωστής ανικανό-
τητάς σας σε οποιαδήποτε θέµατα χειρισµού και διαχείρισης και
τελικά υπογράψατε µετά από περήφανη διαπραγµάτευση µε την
εταιρεία, που αποτυπώνεται σε ένα φάκελο τεραστίων διαστά-
σεων. Βιαστικά, αλλά αβίαστα, κύριε Υπουργέ, ενδώσατε, υπο-
γράψατε άρον-άρον, για να παραστείτε σε µία ωραία φιέστα.
Αναφέροµαι βεβαίως στην εκτόξευση πέρσι το καλοκαίρι στο
εξωτικό Κουρού της Γαλλικής Γουιάνας, στην οποία παρευρεθή-

κατε. 
Γίνοµαι, όµως, πιο συγκεκριµένη για να σας δώσω την ευκαιρία

να αναδείξετε ό,τι εσείς επιθυµείτε προς υπεράσπισή σας για το
αποτέλεσµα της διαπραγµάτευσης, όπως αυτό αποτυπώνεται και
στα εµπιστευτικά παραρτήµατα που µελέτησα χθες το πρωί. 

Συνοψίζω στα γρήγορα. Τα είπε και ο εισηγητής σας. Ο ανά-
δοχος παρέχει στο δηµόσιο το δικαίωµα να χρησιµοποιεί τι;
Έχουµε τους δύο αναµεταδότες που ήταν από την προηγούµενη
σύµβαση µέχρι το 2020 – 2021, έχουµε δεκαεπτά χρονοαναµε-
ταδότες που σας τους δίνουν αντί για τον τρίτο αναµεταδότη που
προβλεπόταν και είχε καθυστερήσει στο πλαίσιο της υφιστάµε-
νης σύµβασης, έχουµε έξι καινούργιους αναµεταδότες, τρία
HUB, διακόσια τερµατικά και έχουµε και -συνοψίζω- τεχνική βοή-
θεια. Είναι η εκπαίδευση των επιστηµόνων εδώ, στην Κύπρο και
γενικώς η τεχνική υποστήριξη. 

Πάµε, λοιπόν, στα ερωτήµατα που θα σας θέσω. Και τα θέτω
γιατί; Διότι αυτό που οφείλουµε να κάνουµε εµείς θεσµικά σαν
Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι να ελέγξουµε αν έχετε καταφέρει
να µεγιστοποιήσετε το όφελος για το ελληνικό δηµόσιο και την
ανταποδοτικότητα µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον. 

Ερωτήσεις, λοιπόν: Ποια είναι, κύριε Υπουργέ, η οικονοµική
αποτίµηση των υλικών ανταλλαγµάτων της σύµβασης; Ζητάω οι-
κονοµική εκτίµηση. Αυτό, για να συνεννοηθούµε, σηµαίνει να µου
πείτε ένα νούµερο, ένα ποσό. Πού στηρίχθηκε η σύµβαση, σε
ποια µελέτη; Με βάση ποιες διεθνείς αντίστοιχες πρακτικές αν-
τιστοιχήσατε εσείς αυτό το όποιο οικονοµικό αντάλλαγµα, επ’
ωφελεία του δηµοσίου, σε αυτά τα οποία πήρατε στη σύµβαση;
Έχει υπάρξει τέτοιο προηγούµενο ξανά διεθνώς; 

Στη σύµβαση ορίζεται ότι αντί του ενός οφειλόµενου αναµε-
ταδότη, όπως είπα, θα πάρετε τους δεκαεπτά χρονοαναµεταδό-
τες. Αναγνωρίζω ότι σε ένα από τα παραρτήµατα δίνονται κά-
ποιες λεπτοµέρειες σχετικά µε τον χρόνο, τις ώρες κ.λπ.. Πότε,
όµως, θα γίνουν όλα αυτά; Πόσο επωφελές είναι αυτό; Υπάρχει
κάποιο σχέδιο για το πότε θα γίνει αυτή η εκµετάλλευση; Μιλάµε
για εκατοµµύρια, κύριε Υπουργέ, µιλάµε για δεκαεπτά χρονοα-
ναµεταδότες και πρέπει να έχουµε µια αποτίµηση µε βάση τον
χρόνο, µε βάση την ώρα, µε βάση τη µέρα.  

Σχετικά µε τους καινούργιους έξι αναµεταδότες -αναφέροµαι
στο άρθρο 32, κύριε Υπουργέ- αυτοί –λέει- θα χρησιµοποιηθούν
για δηµόσιους και εµπορικούς σκοπούς. Δηλαδή, ποιοι είναι οι
σκοποί; Έχετε κάποιο σχέδιο; Τα HUB και τα τερµατικά πότε θα
τα πάρετε; Θα τα πάρετε τώρα; Θα τα πάρετε σε πέντε χρόνια;
Θα τα πάρετε λίγα-λίγα; Θα τα πάρετε προς το τέλος, όταν εν-
δεχοµένως να µην συµφέρει πλέον, γιατί θα έχει παλιώσει ο δο-
ρυφόρος; 

Αυτές είναι οι ερωτήσεις που σας θέτω, κύριε Υπουργέ. Σας
προϊδεάζω ότι πλην συγκλονιστικού απροόπτου στις απαντήσεις
σας, εµείς θα ψηφίσουµε «παρών» και αυτό διότι η σύµβαση
αυτή είναι µια σύµβαση µέχρι το 2041, όπως είπα, την οποία θα
κληθούµε εµείς µεθαύριο, ως Κυβέρνηση, να υλοποιήσουµε. Εγώ
θέλω να έχει καταγραφεί και η κωλυσιεργία σας, αλλά και η ελ-
λιποβαρής και αναποτελεσµατική προσπάθειά σας, που δεν σας
επέτρεψε να αποκοµίσετε τα µέγιστα δυνατά οφέλη για το ελλη-
νικό δηµόσιο. 

Περνάω στις τροπολογίες, που βεβαίως µας είπατε ότι δεν θα
έρθουν. Είπατε: «Στο δικό µου νοµοσχέδιο τροπολογίες; Όχι».
Ήρθαν επτά τροπολογίες. Η µία πήγε κι ήρθε µέσα στη νύχτα.
Κάτι συνδικαλιστές κάτι πήραν χαµπάρι και πήγε κι ήρθε µέσα
στη νύχτα. Για να το ξέρετε, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
της Πλειοψηφίας, σας λέω ότι θα ξανάρθει, οπότε θα πρέπει να
τοποθετηθείτε. 

Εγώ δεν θα µιλήσω για όλες τις υπόλοιπες τροπολογίες. Θα
τις καλύψει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο κ. Κεφαλογιάν-
νης και οι οµιλητές και αρµόδιοι τοµεάρχες από τη Νέα Δηµο-
κρατία. 

Θα αναφερθώ, όµως, κύριε Υπουργέ, στη δική σας τροπολο-
γία, του δικού σας Υπουργείου. Δεν µας την εξηγήσατε, δεν µας
την παρουσιάσατε. Αν χρειαστεί, θα δευτερολογήσω επ’ αυτού.
Μιλάω για την τροπολογία 1367/16 που καταθέσατε στις 30 Νο-
εµβρίου. 

Το πρώτο άρθρο της τροπολογίας αυτής είναι κάποιες φωτο-
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γραφικές διατάξεις για το προσωπικό της Γενικής Γραµµατείας
Ενηµέρωσης του Υπουργείου σας. Δεν θα µπω στις λεπτοµέ-
ρειες γι’ αυτό το θέµα. Θα την κάνουµε, ενδεχοµένως στα πλαί-
σιο του κοινοβουλευτικού ελέγχου, αυτή τη συζήτηση. Εξάλλου
δεν µας κάνει εντύπωση πλέον. Μας έχετε συνηθίσει σε αυτού
του τύπου τις φωτογραφικές και ρουσφετολογικές διατάξεις.
Είναι η γνωστή τακτική σας.

Εγώ θα µιλήσω για το δεύτερο άρθρο. Ερχόµαστε πάλι στο
αγαπηµένο σας θέµα, κύριε Υπουργέ, στην καθεστωτικού τύπου
προσπάθειά σας -και πλέον προσωπική εµµονή- ελέγχου των
µέσων ενηµέρωσης. Νοµίζω ότι αυτή η τροπολογία µε αυτό συν-
δέεται, γι’ αυτό και την φέρατε άρον-άρον, µε το που προκηρύχ-
θηκε ο διαγωνισµός για τις τηλεοπτικές άδειες. 

Σας άκουσα στις δηµόσιες τοποθετήσεις σας για το θέµα
αυτό. Εγώ σας λέω ότι δεν εκπροσωπώ κανέναν εδώ. Εκπρο-
σωπώ τη Νέα Δηµοκρατία. Όταν µιλάτε για τις ανεξάρτητες αρ-
χές, όπως είναι το ΕΣΡ, σας υπενθυµίζω ότι εµείς ήµασταν αυτοί
που είπαµε σε εσάς το ίδιο που είπε και το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Οι ανεξάρτητες αρχές πρέπει να κάνουν αυτήν τη δου-
λειά, όχι ένας Υπουργός που είναι επίδοξος Υπουργός-καναλάρ-
χης. 

Άρα προφανώς, αφήνουµε τις ανεξάρτητες αρχές να κάνουν
τη δουλειά τους. Οι ανεξάρτητες αρχές, όµως, κάνουν τη δου-
λειά τους εντός ενός νοµοθετικού πλαισίου και αυτό είναι το δικό
σας διάτρητο συνταγµατικά νοµοθέτηµα.               

Εδώ, λοιπόν, τι ακριβώς κάνετε; Θα περιµένω να σας ακούσω,
κύριε Υπουργέ, και θα ήθελα να µε διαφωτίσετε, διότι, πρώτον,
µου κάνει εντύπωση ότι αυτή τη στιγµή ανοίγετε το πεδίο και σε
αυτούς οι οποίοι έχουν συνδροµητική τηλεόραση και επίσης
φέρνετε διάφορες διατάξεις που –να σας το πω- ελαστικοποιούν
το πλαίσιο των πιθανών συµµετεχόντων. Δεύτερον, µου κάνει
πάρα πολύ µεγάλη εντύπωση το ότι καταργείτε την ονοµαστικο-
ποίηση των µετόχων σε εταιρείες που έρχονται από το εξωτε-
ρικό.

Ερωτώ: Γιατί άραγε; Δεν σας κρύβω, κύριε Υπουργέ, ότι «µυ-
ρίζοµαι λαγό».

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Και εσείς;

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Να ξέρετε, κύριε Υπουρ-
γέ, ότι θα παρακολουθούµε αυτή τη διαδικασία πάρα πολύ στε-
νά. Υπάρχει ένα προηγούµενο. Είναι το προηγούµενο των βοσκο-
τοπίων και του Καλογρίτσα. Αυτά τα φαινόµενα δεν θα γίνουν
ανεκτά.

Αναµένω, λοιπόν, τις απαντήσεις σας για να µπορέσω να σας
πω το «όχι» στην τροπολογία, γιατί εκεί θα καταλήξουµε και σε
αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς.
Τον λόγο έχει ο κ. Γερµενής από τη Χρυσή Αυτή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ.
Αρχίζοντας τη σηµερινή µου τοποθέτηση, θέλω σε πρώτη

φάση να αναφερθώ στη διαδικασία που ακολουθήθηκε κατά την
επεξεργασία του νοµοσχεδίου. Αν και συµφωνήθηκε από την
πλειοψηφία των µελών της επιτροπής να ολοκληρώσουµε τη δια-
δικασία στην επιτροπή σε µία µονή συνεδρίαση, εµείς σαν Χρυσή
Αυγή θεωρήσαµε καλό να κληθούν οι σχετικοί φορείς, έτσι ώστε
να γίνει πιο εύκολη για τους Βουλευτές η κατανόηση µιας τεχνο-
κρατικής σύµβασης, όπως είναι αυτή του δορυφόρου «HELLAS
SAT», γιατί θεωρούµε ότι οι Έλληνες Βουλευτές στο Κοινοβούλιο
δεν έχουν την κατάλληλη κατάρτιση ώστε να γνωρίζουν τα τε-
χνικά θέµατα.

Παρ’ όλα αυτά, είδαµε µε λύπη µας ότι η πρόταση του Λαϊκού
Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή δεν έγινε δεκτή. Ίσως η Κυβέρνηση θε-
ώρησε ότι οι εξωκοινοβουλευτικοί φορείς δεν θα εισέφεραν ου-
σιώδεις παρατηρήσεις επί της συµβάσεως και της επικείµενης
κυρώσεως.

Το σχέδιο νόµου που καλούµαστε να ψηφίσουµε αφορά την
κύρωση της κωδικοποιηµένης από 7 Ιουλίου 2017 συµβάσεως
µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου, που εκπροσωπείται από τον
Υπουργό Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης

και της Ανώνυµης Εταιρείας µε την επωνυµία «HELLAS SAT», η
οποία παρέχει υπηρεσίες δορυφορικών συστηµάτων και επικοι-
νωνιών. 

Σύµφωνα µε τη σύµβαση, δίδεται η άδεια στην «HELLAS SAT»
για χρήση και εµπορική εκµετάλλευση µε αποκλειστικό δικαίωµα
της τροχιακής θέσης των 39ο ανατολικά και των συσχετισµένων
δορυφορικών ραδιοσυχνοτήτων, που κατά τους συµβατικούς
όρους θα ονοµάζεται «σύστηµα». 

Εν ολίγοις, η «HELLAS SAT» θα εκµεταλλεύεται το σύστηµα
έως το 2041. Η συγκεκριµένη χρονική παράταση για εκµετάλ-
λευση, που δίνεται στην εταιρεία βάσει της τροποποίησης της
σύµβασης, προϋποθέτει και ορισµένα ανταλλάγµατα, σύµφωνα
µε τα άρθρα 17 και 18 της προσαρτηµένης σύµβασης.

Αναφορικά τώρα µε την ουσία του νοµοσχεδίου - σύµβασης,
είναι κοινώς αποδεκτό ότι οι τεχνολογικές εξελίξεις και η εφαρ-
µογή τους πρέπει να αποτελούν βασική προτεραιότητα κάθε
κράτους που έχει θέσει ως στόχο τόσο τη βελτίωση του βιοτικού
επιπέδου των πολιτών του, όσο και την ασφάλεια του κράτους.

Συγκεκριµένα, η ανάπτυξη της διαστηµικής τεχνολογίας έχει
επιφέρει θετικά αποτελέσµατα στην καθηµερινή ζωή των πολι-
τών. Παραδείγµατα αυτού αποτελούν τα φωτοβολταϊκά, η µα-
γνητική τοµογραφία, οι προγραµµατισµένοι βηµατοδότες, τα
τεχνητά µέλη, η ανάλυση εικόνας και ήχου και πολλά άλλα. 

Συγκεκριµένα, ο δορυφόρος µπορεί να συµβάλει στην αµυν-
τική πολιτική του κράτους µας, στην πρόληψη καιρικών φαινόµε-
νων, στην πρόληψη πληµµυρών, στον έλεγχο συνόρων και ακόµα
στην παρακολούθηση πυρκαγιών, καθώς έχει τη δυνατότητα να
ενώσει κάµερες για την παρακολούθηση. Συνεπώς προτεραι-
ότητά µας πρέπει να αποτελέσει το να ωφεληθεί το ελληνικό κρά-
τος από την ανάπτυξη της διαστηµικής τεχνολογίας σε όλους
τους τοµείς.

Στο σηµείο αυτό θα αναφερθώ ξανά σε ορισµένα εύλογα ερω-
τήµατα που έθεσα στη σχετική συνεδρίαση της επιτροπής, τα
οποία δυστυχώς δεν απαντήθηκαν από τον Υπουργό. Αν και απο-
τελεί παγκόσµια πρακτική το να γίνεται ανάθεση σε αντίστοιχες
εταιρείες των δικαιωµάτων εκµετάλλευσης ανάλογων συστηµά-
των, η πάγια θεώρησή µας, αναφορικά µε την εθνική αυτοτέλεια
και αυτονοµία για τα οποιασδήποτε φύσεως κυριαρχικά µας δι-
καιώµατα, δηµιουργεί τους παρακάτω προβληµατισµούς και
ερωτήµατα. 

Είχαµε ρωτήσει και στην επιτροπή, ρωτάµε και σήµερα τα
εξής, καθώς δεν πήραµε καµµία απάντηση από τον Υπουργό:
Διασφαλίζονται τα εθνικά δικαιώµατα σε περίπτωση που θα προ-
κύψει σύγκρουση συµφερόντων µε τη συγκεκριµένη εταιρεία ή
θα τρέχουµε πάλι στα δικαστήρια; Έχει πραγµατοποιήσει το αρ-
µόδιο Υπουργείο µελέτη από την οποία να προκύπτει ότι ωφελεί-
ται το ελληνικό δηµόσιο από αυτή τη σύµβαση; Ποια είναι τα
µέχρι τώρα θετικά αποτελέσµατα που έχουν προκύψει από τη
συµφωνία του 2001; Πώς εξασφαλίζεται η προστασία του συστή-
µατος από εχθρικές παρεµβάσεις, λαµβάνοντας υπ’ όψιν µας ότι
τα δορυφορικά συστήµατα παίζουν σηµαντικό ρόλο σε στρατιω-
τικό επίπεδο; 

Συγκεκριµένα αναφέρω ότι στο άρθρο 28 της σύµβασης ανα-
φέρεται ρητώς ότι δεν εξασφαλίζεται η ασφαλιστική κάλυψη του
συστήµατος σε περίπτωση πολέµου, εχθροπραξιών, ενεργειών
εχθρικών δυνάµεων κ.λπ.. Αυτό από µόνο του θα καταστεί για
εµάς µια δικλίδα ασφαλείας για το τι ακριβώς θα ψηφίσει η
Χρυσή Αυγή. 

Δεν είναι δυνατόν να επενδύει µια χώρα σε µια τόσο προηγ-
µένη τεχνολογία, όπως είναι οι δορυφόροι, και από την άλλη να
µην καλύπτονται τα συµφέροντα του κράτους, της Ελλάδας, του
ελληνικού λαού. 

Θα µπορούσε το ελληνικό δηµόσιο να έχει περισσότερο οικο-
νοµικό κέρδος από αυτή τη συµφωνία, δεδοµένης της καταστρο-
φικής κρίσης που διανύει η χώρα; 

Αυτά είναι ερωτήµατα που ο Υπουργός στην επιτροπή δεν θέ-
λησε να απαντήσει. Αρκεστήκατε µονάχα να στηλιτεύσετε κά-
ποιες αναφορές εκπροσώπων άλλων κοµµάτων σχετικά µε τα
διαβαθµισµένα παραρτήµατα της συµβάσεως. Ισχυριστήκατε ότι
µε τη διαβάθµιση αυτών των εγγράφων διασφαλίζεται το εθνικό
συµφέρον και, ως εκ τούτου, κρίνεται αναγκαία η µη δηµοσίευση
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των παραρτηµάτων. Είπατε επί λέξει ότι τα διαβαθµισµένα και τα
απόρρητα έγγραφα δεν είναι φέιγ βολάν. Όλοι εδώ σε αυτή την
Αίθουσα, όµως, θυµόµαστε ότι µία εβδοµάδα πριν γίναµε όλοι
µάρτυρες του κακοστηµένου σόου που στήθηκε ανάµεσα στον
Καµµένο, τη Νέα Δηµοκρατία και άλλους πολιτικούς φορείς. Γί-
ναµε περίγελως σε όλον τον κόσµο µε το να µιλάµε για συµβά-
σεις. Μιλάω για τη σύµβαση που ασχολήθηκε όλος ο κόσµος µε
τα πυροµαχικά, σχετικά µε τη Σαουδική Αραβία. Μάθαµε -και
διέρρευσε και στον Τύπο- ότι µια δηµοκρατία, ένα ισχυρό κρά-
τος, όπως είναι η Ελλάδα, παραλίγο να προµηθεύει όπλα σε µια
τροµοκρατική οργάνωση, όπως είναι ο ISIS. Αυτά διαρρέουν σε
όλον τον Τύπο, αν διαβάσετε ξένες εφηµερίδες και εδώ, στην Ελ-
λάδα, δεν ανοίγει ρουθούνι, δεν υπάρχει ούτε µία παραίτηση σε
τόσο σοβαρά δηµοσιεύµατα του Τύπου.

Συγκεκριµένα, κύριε Υπουργέ, θα µπορούσατε να καλέσετε τα
µέλη της επιτροπής στο Υπουργείο σας και να προβείτε σε σχε-
τική ενηµέρωση γύρω από το περιεχόµενο αυτών των στοιχείων.
Και αν όχι τα µέλη της επιτροπής, ας ήταν σε επίπεδο Προέδρων
κοµµάτων, όπως έγινε πρόσφατα σε άλλη επιτροπή, ώστε να ενη-
µερωθούν οι πολιτικοί Αρχηγοί των κοµµάτων περί τίνος πρόκει-
ται, αλλά ούτε και αυτό κάνατε. Δεδοµένου ότι δεν είµαστε
ενήµεροι για το συγκεκριµένο περιεχόµενο, στην ουσία υπάρχει
έλλειψη ουσιαστικής πληροφόρησης γύρω από τη συγκεκριµένη
σύµβαση. 

Επιστρέφοντας τώρα στον σκοπό που επιτελεί η υπό κύρωση
σύµβαση, θέλω για πολλοστή φορά να επισηµάνω την αναγκαία
στροφή που οφείλουν να κάνουν οι εκάστοτε ελληνικές κυβερ-
νήσεις στην εθνικοποίηση των πάγιων συµφερόντων µας. Αυτό
που προέχει αυτή την περίοδο που διανύουµε είναι η προαγωγή
των εθνικών συµφερόντων σε όλους τους τοµείς, είτε αυτοί είναι
οικονοµικοί είτε κοινωνικοί είτε πολιτικοί. Πρέπει να ξεφύγουµε
από τη νοοτροπία της παγκοσµιοποίησης και να προασπίζουµε
µε σαφή τρόπο τα πάγια εθνικά συµφέροντα της πατρίδος µας. 

Είµαστε όλοι µάρτυρες και κοινωνοί της αποτυχίας και της
υψηλής επικινδυνότητας της πολιτικής της παγκοσµιοποίησης
για την επιβίωση των λαών της Ευρώπης. Παρ’ όλα αυτά, όλες
οι εκάστοτε ελληνικές κυβερνήσεις δεν κινούνται µε βάση το
εθνικό συµφέρον. Ακόµη και το νέο σχέδιο νόµου που φέρνει το
Υπουργείο σας σχετικά µε την ίδρυση Ελληνικού Διαστηµικού
Οργανισµού είναι αποτέλεσµα των νοµικών υποχρεώσεων της
χώρας απέναντι στις ευρωπαϊκές οδηγίες και κατευθύνσεις. Δεν
αποτελεί αυτοτελή και αυτόνοµη νοµοθετική πρωτοβουλία της
ελληνικής Κυβέρνησης.

Κάνω αυτή την αναφορά, διότι θα µπορούσε κάποιος να υπο-
στηρίξει ότι το έργο που ανατίθεται στη «HELLAS SAT» θα µπο-
ρούσε να αναληφθεί από τον Ελληνικό Διαστηµικό Οργανισµό
υπό τις κατάλληλες προϋποθέσεις. Αν και αυτή η θέση για πολ-
λούς φαντάζει όνειρο θερινής νυκτός, είµαστε πεπεισµένοι ότι
µε την κατάλληλη διαχείριση των δεδοµένων, µια τέτοια κίνηση
θα µπορούσε να πραγµατοποιηθεί. Η Ελλάδα διαθέτει επιστηµο-
νικά µυαλά, αλλά δεν διαθέτει υποδοµές και δεν διαθέτει χρή-
µατα. Συνεπώς εκεί που πρέπει να εστιάσουµε είναι στην εύρεση
πόρων που θα εξυπηρετήσουν τέτοιου είδους σχεδιασµούς και
πρωτοβουλίες.

Η πάγια και θεµελιωµένη θέση µας είναι ότι η πατρίδα µας δια-
θέτει τους πόρους αυτούς. Αναφέροµαι στον ανεκµετάλλευτο
ενεργειακό θησαυρό που υπάρχει στα σπλάχνα της ελληνικής
γης, έναν θησαυρό που καµµία κυβέρνηση µέχρι σήµερα δεν έχει
τα κότσια να εκµεταλλευτεί. 

Με βάση τους προβληµατισµούς µας και τις αναφορές που
έκανα, θεωρώ ότι, λόγω του αντικειµένου της σύµβασης αυτής,
που αφορά κυρίως την ανάπτυξη, τη βελτίωση στον τοµέα των
επικοινωνιών, η Χρυσή Αυγή θα δηλώσει ότι είναι κατά σε αυτή
τη διαδικασία και λόγω των ερωτηµάτων που θέσαµε και δεν πή-
ραµε απάντηση από το Υπουργείο σας. 

Όσον αφορά τις τροπολογίες, που µέχρι χθες το βράδυ ήταν
επτά στον αριθµό και, επειδή κάποιοι δικοί σας ψηφοφόροι σάς
πίεσαν, πήρατε µία πίσω σχετικά µε τα εργασιακά δικαιώµατα.
Αλίµονο, τι άλλο θα δούµε σε αυτή τη χώρα; Αριστερή Κυβέρ-
νηση να θέλει να καταργήσει το δικαίωµα των εργατών, των συν-
δικαλιστών στην απεργία; Θα το δούµε και αυτό στις µέρες που

έρχονται, αφού, όπως επισηµάνατε σήµερα, διάφοροι δικοί σας
τύποι, που το παίζουν Βουλευτές και Υπουργοί, πουλάνε αριστε-
ροφροσύνη στα στελέχη και στους ψηφοφόρους σας. Θα επι-
στρέψετε µε νέα τροπολογία και θα καταργήσετε και αυτό το
δικαίωµα. Για πρώτη φορά µια αριστερή Κυβέρνηση να καταργεί
το δικαίωµα της απεργίας!

Αναφέροµαι, βέβαια, στην κατάντια που έχει συµβεί, να έρχε-
ται ένα νοµοσχέδιο και να έρχονται τροπολογίες άσχετες µεταξύ
τους, να καλούνται οι Βουλευτές στο παρά ένα να έχουν άποψη
και να υποστηρίξουν θετικά ή αρνητικά, σε µια στιγµή που το
βάρος δεν πέφτει στην Κυβέρνηση, αλλά και στο Προεδρείο σας,
κύριε Πρόεδρε. Από όλες τις παρατάξεις της Βουλής το έχουµε
θέσει το θέµα αυτό. Έχουµε φέρει το πρόβληµα και στη Διάσκε-
ψη των Προέδρων. Φαίνεται ότι σφυρίζετε αδιάφορα. Δεν είναι
δυνατόν να νοµοθετεί η Βουλή κατ’ αυτόν τον τρόπο. 

Εµείς καταψηφίζουµε όλες τις τροπολογίες. Θεωρούµε ότι δεν
µπορούµε να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση. Κοροϊδευόµαστε µε-
ταξύ µας, γιατί όλα τα κόµµατα θεωρούν ότι αυτή η κατάσταση
δεν πρέπει να συνεχιστεί.  Από την άλλη, όµως, ανεβαίνουµε σε
αυτό το Βήµα και δίνουµε θάρρος, τόσο στην Κυβέρνηση όσο
και στους Υπουργούς, που φέρνουν τέτοιες τροπολογίες να συ-
ζητάµε τέτοια θέµατα. 

Κλείνοντας, θέλω να σχολιάσω το ταξίδι του σουλτάνου Ερν-
τογάν. Εµείς, η Χρυσή Αυγή, λέµε ότι είναι ανεπιθύµητος. Λέµε
ευθέως ότι η Κύπρος είναι ελληνική. Δεν το συζητάµε αυτό. Θε-
ωρούµε ότι αυτό το ταξίδι του σουλτάνου Ερντογάν γίνεται για
να τον ξεπλύνετε. Από όλη την Ευρώπη, απ’ όλα τα δηµοκρατικά
κόµµατα, απ’ όλα τα κράτη, απ’ όλον τον δυτικό πολιτισµό «τρώει
πόρτα» ο σουλτάνος. Εσείς εδώ ανοίγετε µια κερκόπορτα στην
Τουρκία, σε αυτά που έχει κάνει σε ολόκληρο τον κόσµο, έτσι
ώστε να τον ξεπλύνετε. 

Σας καλούµε να σοβαρευτείτε και να δείτε πώς πραγµατικά
έχει η κατάσταση και να µη σύρετε ένα ολόκληρο έθνος κάτω
από τα δόντια της Τουρκίας, του σουλτάνου και του ISIS. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Τον λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκης. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι, η αθλιότητα της Κυβέρνησης δεν έχει µέτρο.

Με τις γνωστές, ύπουλες, µουλωχτές κοινοβουλευτικές διαδικα-
σίες, µε τη διαδικασία του αιφνιδιασµού, επιχείρησε να καταθέ-
σει τροπολογία, χθες βράδυ µάλιστα, που βάζει εµπόδια στην
κήρυξη απεργίας σε ένα νοµοσχέδιο, που δεν υπήρχε κανένας
λόγος -σε ένα άσχετο νοµοσχέδιο σε σχέση µε την τροπολογία
που κατέθεσε- και αφού ήδη είχε περάσει το νοµοσχέδιο από τη
διαδικασία των κοινοβουλευτικών επιτροπών. Την απέσυρε, βέ-
βαια, κάτω από τις άµεσες ακαριαίες αντιδράσεις του ταξικού
συνδικαλιστικού κινήµατος του κόµµατός µας. 

Το µετάνιωσε η Κυβέρνηση; Άλλαξε πολιτική; Όχι, βέβαια.
Κάνει τον σχετικό ελιγµό, όπως άλλωστε το έχει συνηθίσει κατά
το παρελθόν. Να σας θυµίσω ότι το τρίτο µνηµόνιο το έφερε Δε-
καπενταύγουστο, ενώ το ασφαλιστικό έκτρωµα Κατρούγκαλου
το έφερε Πάσχα. 

Είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση θα ξαναεπιστρέψει στον τόπο
του εγκλήµατος, ίσως παραµονές Χριστουγέννων, θεωρώντας
ότι έτσι θα πιάσει στον ύπνο την εργατική τάξη. Η αλεπού όµως
και αν κρύβεται, προβάλλει πάντα η ουρά της. 

Η Κυβέρνηση πάση θυσία έρχεται να υλοποιήσει τις απαιτή-
σεις του Συνδέσµου Ελλήνων Βιοµηχάνων για αυστηροποίηση
του πλαισίου κήρυξης των απεργιών, υπερδιπλασιάζοντας µε την
τροπολογία τον αριθµό των εργαζοµένων που απαιτείται, προ-
κειµένου ένα πρωτοβάθµιο σωµατείο να προκηρύξει απεργία. 

Είναι τυχαία αυτή η άθλια κίνηση της Κυβέρνησης να φέρει
έτσι, σαν τον κλέφτη, τη συγκεκριµένη τροπολογία, άσχετα εάν
την αποσύρει –επαναλαµβάνω- προσωρινά; Δεν είναι καθόλου
τυχαία. Η Κυβέρνηση, ως ο αποτελεσµατικότερος στυλοβάτης
του πολιτικού αστικού συστήµατος, σήµερα στη φάση αυτή, στη
χώρα µας, που έχει κληθεί να βγάλει όλη τη βρώµικη δουλειά για
λογαριασµό της πλουτοκρατίας, θέλει αφ’ ενός να επιβάλει άκρα
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του τάφου σιωπή εκεί που η εργοδοτική τροµοκρατία και η αυ-
θαιρεσία, οι απειλές και οι πιέσεις οργιάζουν, να απαγορεύσει το
δικαίωµα των εργαζοµένων στη διεκδίκηση, να ακυρώσει στην
πράξη κάθε έκφραση συνδικαλιστικής ελευθερίας. Αφ’ ετέρου,
βέβαια, θέλει να κάνει ένα ακόµα βήµα για το πλήρες ξήλωµα
του απεργιακού δικαιώµατος, όταν ήδη µε το υφιστάµενο νοµικό
- θεσµικό πλαίσιο εννέα στις δέκα απεργίες κρίνονται παράνοµες
και καταχρηστικές. 

Άρα, λοιπόν, η Κυβέρνηση τι κάνει στην πράξη; Η Κυβέρνηση
επιβραβεύει και κατοχυρώνει τους εκβιασµούς της εργοδοσίας
στην παρεµπόδιση, µε κάθε δυνατό τρόπο, της συνδικαλιστικής
και πολιτικής δράσης, την καταστολή, τις απολύσεις για συνδι-
καλιστικούς λόγους. Και η ιστορική πείρα έχει αποδείξει ότι αν-
τιλαϊκά µέτρα και καταστολή πάνε χέρι-χέρι. Μάλιστα, την ώρα
που η εργοδοσία και το κεφάλαιο προχωρούν ένα βήµα πιο πέρα
την επίθεση στο απεργιακό δικαίωµα των εργατών, κατοχυρώ-
νουν µε τις πλάτες του ΣΥΡΙΖΑ την ανταπεργία, το γνωστό lock-
out, που είχε φέρει προς ψήφιση στη Βουλή τον Γενάρη του
2016.

Οι καπιταλιστές, κυρίες και κύριοι, ποτέ δεν είχαν παραιτηθεί
από τον στόχο της πλήρους απαγόρευσης της απεργίας. Η
απεργία είναι ένα από τα ισχυρότερα όπλα που διαθέτει ο εργά-
της απέναντι στον κεφαλαιοκράτη. Κατοχυρώθηκε ως αποτέλε-
σµα σκληρών, αιµατηρών ταξικών συγκρούσεων και καµµία
νοµική ρύθµιση δεν χάρισε το δικαίωµα αυτό στην εργατική τάξη. 

Ο ηγέτης των Μπολσεβίκων έλεγε ότι η απεργία µαθαίνει
στους εργάτες να καταλαβαίνουν πού βρίσκεται η δύναµη των
αφεντικών και πού η δύναµη των εργατών. Τους µαθαίνει να σκέ-
πτονται όχι µόνο για το δικό τους αφεντικό και όχι µόνο για τους
κοντινούς, αλλά για όλα τα αφεντικά, για όλη την τάξη των κε-
φαλαιοκρατών και για όλη την τάξη των εργατών. Για αυτό και
αντιµετωπίζεται από τους κεφαλαιοκράτες, το κράτος τους και
από το Αστικό Δίκαιο και από τις κυβερνήσεις αυτού του αστικού
κράτους η απεργία σαν παράνοµη πράξη. Για αυτό ιστορικά αν-
τιµετωπίστηκε µε βίαιο και πολλές φορές δολοφονικό τρόπο από
τις δυνάµεις καταστολής του αστικού κράτους και τους ιδιωτι-
κούς στρατούς της εργοδοσίας. 

Το ελληνικό, όπως και το διεθνές, εργατικό κίνηµα στην ιστο-
ρία του έχει καταγράψει εκατοντάδες ιστορικούς τέτοιους απερ-
γιακούς σταθµούς, όπως οι τελευταίοι µεγάλοι απεργιακοί αγώ-
νες, η εννιάµηνη ηρωική απεργία των χαλυβουργών, όπως και οι
πολύµηνοι απεργιακοί αγώνες των εργατών στο εργοστάσιο ανα-
κύκλωσης του Ηρακλείου που έφεραν χειροπιαστά αποτελέ-
σµατα υπέρ των εργαζοµένων. 

Η εργατική τάξη πρέπει να είναι ετοιµοπόλεµη και σε πλήρη
διάταξη δυνάµεων. Η επιχείρηση γύψου του απεργιακού δικαιώ-
µατος δεν θα περάσει έτσι εύκολα. Κάτω, λοιπόν, τα χέρια από
την απεργία!

Τα σηµερινά συλλαλητήρια που διεξάγονται αυτή τη στιγµή
και τις βραδινές ώρες σε ολόκληρη τη χώρα, όπως και η απεργία
στις 14 του Δεκέµβρη, µπορούν και πρέπει να γίνουν καταλύτης
εξελίξεων, για να σπάσει ο τσαµπουκάς της Κυβέρνησης, της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, του Συνδέσµου Ελλήνων Βιοµηχάνων, να δεί-
ξει η εργατική τάξη τη δύναµή της. Όλοι, λοιπόν, πρέπει να βγουν
στους δρόµους και σήµερα και στις 14 του µήνα. Από άκρη σε
άκρη, από την Κρήτη έως τον Έβρο, να ακουστεί µυριόστοµο το
σύνθηµα: «Εργάτη, µπορείς χωρίς αφεντικά, χωρίς εσένα γρα-
νάζι δεν γυρνά». 

Κυρίες και κύριοι, το νοµοσχέδιο που συζητιέται σήµερα εν-
τάσσεται στο πλαίσιο των ιδιωτικοποιήσεων που υλοποίησε η Κυ-
βέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Αφορά την κύρωση της σύµβασης που
υπογράφηκε µεταξύ ελληνικού δηµοσίου και του παρόχου δορυ-
φορικών τηλεπικοινωνιών «HELLAS SAT», που θα είναι σε ισχύ
για άλλα είκοσι χρόνια, µέχρι το 2041. 

Το πρόσχηµα της Κυβέρνησης είναι η αξιοποίηση της ελληνι-
κής τροχιακής θέσης στις 39ο ανατολικά, κατά το κοινώς λεγό-
µενο Διάστηµα, και τα υψηλά ανταλλάγµατα για τη χώρα µας,
επιχειρώντας µε τον τρόπο αυτόν να αντιστρέψει την πραγµατι-
κότητα και τους πραγµατικούς στόχους αυτής της συµφωνίας.

Πρόκειται για ιδιωτικοποίηση της τροχιακής θέσης που αντι-
στοιχεί στη χώρα µας σε έναν πολυεθνικό όµιλο, χωρίς τον έλεγ-

χο από τις ελληνικές αρχές ενός κυριαρχικού δικαιώµατος της
χώρας, για την οποία, µάλιστα, το ελληνικό κράτος δεν θα λάβει
κάποιο ουσιαστικό οικονοµικό αντάλλαγµα. Παραδίδει µια υπο-
δοµή κρίσιµης σηµασίας για κρατικές λειτουργίες σ’ έναν πολυε-
θνικό όµιλο, καθιστώντας αβέβαιη τη λειτουργία του σε συνθή-
κες κρίσης.

Η λειτουργία των στρατιωτικών επικοινωνιών, η επικοινωνία
άλλων κρατικών αρχών διά µέσου του δορυφόρου γίνονται υπό
τον έλεγχο του οµίλου, στον οποίο ανήκει ο δορυφόρος. Ο έλεγ-
χος των αναµεταδοτών είναι στο επίπεδο της µεταφοράς δεδο-
µένων, ενώ η µητρική εταιρεία συνεχίζει να έχει τον έλεγχο του
δορυφόρου και µπορεί ανά πάσα στιγµή να κλείσει οποιοδήποτε
κύκλωµα.

Το ουσιαστικό για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας δεν είναι
αν η χώρα έχει κάποιο οικονοµικό όφελος γενικά, αλλά το ότι η
συµφωνία είναι απόλυτα συµβατή µε την πολιτική ιδιωτικοποι-
ήσεων που ακολουθούν οι αστικές κυβερνήσεις, µέσα σ’ αυτές
και η σηµερινή Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ µε τους ΑΝΕΛ, µε στόχο
τη διασφάλιση των κερδών των µονοπωλιακών οµίλων.

Η ίδια η σύµβαση αναφέρει ότι το χρονικό εύρος ισχύος της
σύµβασης για επιπλέον είκοσι χρόνια σχετίζεται µε τον στόχο της
διασφάλισης της κερδοφορίας του οµίλου, προκειµένου, όπως
αναφέρει, διά αυτού του τρόπου να καλύψει την απόσβεση των
πρόσθετων, υψηλού κόστους, επενδύσεών του.

Όλα τα υπόλοιπα που η Κυβέρνηση λέει έχουν καθαρά επικοι-
νωνιακό χαρακτήρα, όπως η παραµονή του κέντρου επιχειρή-
σεων του δορυφόρου µέσα στην Ελλάδα, αφού ο πολυεθνικός
όµιλος, στον οποίο ανήκει ο δορυφόρος και ο οποίος διατηρεί
πλήρη επιχειρησιακό και λειτουργικό έλεγχο, µπορεί ανά πάσα
στιγµή να αλλάξει τον σταθµό λειτουργίας. Ο δε δορυφόρος
µπορεί να χρησιµοποιηθεί για την εκποµπή τηλεοπτικών προ-
γραµµάτων, το περιεχόµενο των οποίων και ο τρόπος µετάδοσής
τους να υπηρετούν τους µεγάλους επικοινωνιακούς οµίλους, που
τους διαχειρίζονται.

Είναι, παράλληλα, τουλάχιστον αστείο να προσπαθεί η Κυβέρ-
νηση να εµφανίσει επικοινωνιακά πως διαθέτει δορυφορική πο-
λιτική. 

Επικοινωνιακού χαρακτήρα είναι και το παρεµφερές σχέδιο
νόµου, που εισάγεται αύριο στις Επιτροπές για συζήτηση, σχε-
τικά µε την ίδρυση διαστηµικού οργανισµού. Αύριο, βέβαια, θα
πούµε πολύ περισσότερα γι’ αυτό το ζήτηµα.

Το µόνο, λοιπόν, που κάνουν είναι απλά σ’ αυτό το σχέδιο
νόµου να εκµισθώνουν την τροχιακή θέση, χωρίς να υπάρχει κα-
νενός είδους διασύνδεση µε την ελληνική παραγωγική δοµή ή
την επιστηµονική έρευνα.

Σε αντίθεση µε την κυβερνητική πολιτική ιδιωτικοποίησης της
τροχιακής  θέσης, ο ριζικά διαφορετικός δρόµος ανάπτυξης της
εργατικής λαϊκής εξουσίας από τη µία θα αξιοποιούσε τη δορυ-
φορική θέση, για να καλύψει ένα µεγάλο µέρος, ένα µεγάλο εύ-
ρος επικοινωνιακών προβληµάτων της χώρας -παροχή πολλα-
πλών τηλεοπτικών προγραµµάτων, µετάδοση πληροφορίας και
επικοινωνίας- και, παράλληλα, θα αξιοποιούσε την ανάπτυξη δο-
ρυφορικής τεχνολογίας συνδέοντάς τη µε τα ελληνικά πανεπι-
στήµια και την κοινωνικοποιηµένη παραγωγή.

Με βάση, λοιπόν, όλα τα παραπάνω το ΚΚΕ καταψηφίζει το
συγκεκριµένο σχέδιο νόµου και, κατά συνέπεια, και την ίδια τη
σύµβαση. 

Σε σχέση µε τις τροπολογίες, στην τροπολογία µε αριθµό
1367/16, που αφορά την εκλογή και θητεία των αιρετών εκπρό-
σωπων των υπαλλήλων στο Υπουργείο Ψηφιακής Πολιτικής, Τη-
λεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης, θα ψηφίσουµε «παρών» στο
άρθρο 1.

Το άρθρο 2, που αφορά την κατάργηση περιορισµών σε σχέση
µε την αδειοδότηση για την παροχή συνδροµητικών, ραδιοφωνι-
κών και τηλεοπτικών υπηρεσιών, θα το καταψηφίσουµε, γιατί από
το 2015 έχετε φέρει πάνω από διακόσιες τροπολογίες, παρεµ-
βάσεις, τροποποιήσεις, αναµορφώσεις, µετατρέποντας αυτόν
τον νόµο για τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης σε έναν νόµο-«λά-
στιχο». 

Τι κάνει, λοιπόν, η τροπολογία; Δίνει τη δυνατότητα σε ιδιοκτή-
τες συνδροµητικών καναλιών να µπορούν να συµµετάσχουν στη
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διαδικασία ανάθεσης των τηλεοπτικών καναλιών. Πρόκειται για
φωτογραφική διάταξη. Το επιχείρηµά σας µέχρι πρότινος ήταν
ότι πρέπει να περιοριστεί η συγκεντροποίηση των καναλιών σε
λίγα, συγκεκριµένα χέρια. Με την παρούσα τροπολογία αναιρείτε
το δικό σας αρχικό επιχείρηµα.

Την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1368 και ειδικό αριθµό 17,
που αφορά θέµατα εκπαιδευτικών µονάδων των σχολών ξενα-
γών, τουριστικών επαγγελµάτων κ.λπ., θα την καταψηφίσουµε,
διότι επί της ουσίας ενισχύεται ακόµη περισσότερο η αυτονοµία
της τουριστικής παιδείας. Το παίρνετε από το Υπουργείο Παι-
δείας και το πηγαίνετε στο Υπουργείο Τουρισµού, αντί να είναι
µέρος της ενιαίας εκπαιδευτικής διαδικασίας, όπως λέει το ΚΚΕ,
και µε αποκλειστική χρηµατοδότηση από τον κρατικό προϋπολο-
γισµό. 

Με την αυτονόµηση που κάνετε, τα όποια ζητήµατα προκύ-
πτουν θα ρυθµίζονται επίσης «αυτόνοµα», διότι ο σχεδιασµός
αυτός θα είναι µε βάση τις ανάγκες του τουριστικού κεφαλαίου,
τη σύναψη και εκτέλεση δηµοσίων συµβάσεων για την προµήθεια
αγαθών και υπηρεσιών. 

Στην παράγραφο 3 της συγκεκριµένης τροπολογίας το εκπαι-
δευτικό προσωπικό της ΑΣΤΕ, των ΙΕΚ, των σχολών ξεναγών και
τµηµάτων τουριστικών επιχειρήσεων και επαγγελµάτων πλέον
εντάσσεται στο γενικό Υπηρεσιακό Συµβούλιο, ενώ µέχρι πρότι-
νος εκλεγόταν από δικό του Υπηρεσιακό Συµβούλιο. Τώρα µόνο
όταν τους αφορούν θέµατα εκπαιδευτικού προσωπικού µπορούν
να συµµετέχουν στη σύνθεσή του. 

Τέλος, θα τοποθετηθώ για ακόµη µία τροπολογία και επιφυ-
λασσόµαστε για τις άλλες στη δευτερολογία. Είναι η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 1370 και ειδικό αριθµό 19, που αφορά την άδεια
δόµησης για την εκτέλεση έργων στους χώρους των πολιτικών
αεροδροµίων. 

Στην ουσία η τροπολογία αυτή, κυρίες και κύριοι, διευκολύνει
τη διαδικασία εκτέλεσης έργων και επέκτασης των εγκαταστά-
σεων στους χώρους των πολιτικών αεροδροµίων και των ζωνών
λιµένων για λογαριασµό της «FRAPORT» και των δεκατεσσάρων
αεροδροµίων που έχουν ιδιωτικοποιηθεί. 

Άρα και αυτό είναι ένα επιπλέον δωράκι στη «FRAPORT». Με
γεια σας, µε χαρά σας!

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Ερευνάµε και συζητάµε για τον κυβερνήτη
Ιωάννη Καποδίστρια», που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, εί-
κοσι έξι µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί
τους από το Αµερικάνικο Κολλέγιο. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υπουργός κ. Παπαγγελόπουλος έχει τον λόγο, για να πα-
ρουσιάσει µία τροπολογία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι, µε την παρούσα τροπολογία προτείνεται η
αναδιατύπωση του άρθρου 51 του ν.3691/2008, αφ’ ενός µεν για
να γίνει πλέον αποτελεσµατική η διάταξη που υπάρχει ήδη, αφ’
ετέρου δε επειδή υπάρχει ανάγκη προσαρµογής της ελληνικής
νοµοθεσίας στα διεθνή πρότυπα, όπως αυτά οριοθετούνται από
τα διεθνή συµβατικά κείµενα, αλλά και από τη συνεχώς εξελισ-
σόµενη πρακτική των διεθνών µηχανισµών αξιολόγησης, όπως
είναι η GRECO, ο Μηχανισµός Παρακολούθησης Εφαρµογής της
Σύµβασης των Ηνωµένων Εθνών κατά της Διαφθοράς και η
Οµάδα Εργασίας του ΟΟΣΑ επί της Δωροδοκίας στις διεθνείς
επιχειρηµατικές συναλλαγές. 

Η τροπολογία αυτή κατατέθηκε εν όψει της αξιολόγησης που
έχει η χώρα µας από την Οµάδα Εργασίας του ΟΟΣΑ για τη Δω-
ροδοκία που θα γίνει στις 14 και 15 Δεκεµβρίου. Είναι αναγκαία,
λοιπόν, η ψήφιση της τροπολογίας, για να έχουµε την επιτυχή
ολοκλήρωση της αξιολόγησης.

Πρέπει να επισηµάνω ότι το προϊόν της τροπολογίας αυτής,

δηλαδή η αναδιατύπωση του άρθρου 51, είναι απόρροια των ερ-
γασιών της νοµοπαρασκευαστικής επιτροπής που υπάρχει στο
Υπουργείο Δικαιοσύνης, η οποία προετοιµάζει την ενσωµάτωση
της τέταρτης οδηγίας για το ξέπλυµα χρήµατος και απλά απο-
σπάσαµε το άρθρο 51, εν όψει των λόγων που ανέφερα  προ-
ηγουµένως, για να έχουµε την επιτυχή αξιολόγηση. 

Την τροπολογία αυτή µπορούµε να την κατανείµουµε σε τρία
- τέσσερα κεφάλαια. Επί τροχάδην θα πω τα εξής: Πρώτον, τα
βασικά στοιχεία των αδικηµάτων, επί των οποίων επιβάλλονται οι
κυρώσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Ο χρόνος δεν επαρκεί. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Έχετε ένα λεπτό

ακόµη.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Θα έχω λίγο την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, για να αναφέρω επί
τροχάδην κάποια πράγµατα, µολονότι η αιτιολογική έκθεση είναι
πλήρως εµπεριστατωµένη και αναφέρεται συνεχώς στις διεθνείς
υποχρεώσεις της χώρας και στις οδηγίες και στις διεθνείς συν-
θήκες µε τις οποίες προσαρµοζόµαστε.

Επί τροχάδην, λοιπόν, λέω: Ευθύνη νοµικών προσώπων δεν
γεννάται µόνο σε περιπτώσεις που τελείται ξέπλυµα ή δωροδο-
κία υπαλλήλου δικαστικού ή πολιτικού προσώπου προς όφελος
νοµικού προσώπου, αλλά για κάθε βασικό αδίκηµα της νοµοθε-
σίας κατά του ξεπλύµατος χρήµατος που τελείται προς όφελος
ή για λογαριασµό νοµικού προσώπου. Δεν απαιτείται πλέον συµ-
πλεκτικά ο δράστης του αδικήµατος να κατέχει διευθυντική θέση
εντός του νοµικού πλαισίου, µε βάση εξουσία εκπροσώπησης,
αλλά διαζευκτικά, είτε να κατέχει διευθυντική θέση ή εξουσία εκ-
προσώπησης. 

Διευκρινίζεται, για να µην υπάρχει καµµία αµφισβήτηση, ότι
µπορεί να υποχρεωθεί σε κυρώσεις το νοµικό πρόσωπο και όταν
το πρόσωπο έχει διευθυντική θέση, είναι ηθικός αυτουργός ή συ-
νεργός.

Οι προβλεπόµενες κυρώσεις, τα πρόστιµα, διπλασιάζονται,
προκειµένου να ενισχυθεί ο αποτρεπτικός χαρακτήρας. Καταρ-
γείται ως προς την αυστηρότητα των επαπειλούµενων κυρώσεων
ο διαχωρισµός µεταξύ υποχρέωσης εποπτείας, σύµφωνα µε τη
νοµοθεσία για το ξέπλυµα χρήµατος, και µη υπόχρεων νοµικών
προσώπων.

Καθορίζονται µε µεγαλύτερη σαφήνεια τα κριτήρια για την
επιβολή των κυρώσεων και την έγκριση αυτών. Καταργείται –και
αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό- η συναρµοδιότητα του Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης και του κάθε φορά συναρµόδιου Υπουργού για
την επιβολή προστίµων. Έτσι εξασφαλίζεται ότι δεν θα γίνονται
πολιτικά παιχνίδια µε τα πρόστιµα για πράξεις διαφθοράς και κα-
θίσταται αρµόδια αρχή για µεν τα υπόχρεα οι εποπτεύουσες
αρχές, δηλαδή, η Τράπεζα Ελλάδος, η Επιτροπή Κεφαλαιαγο-
ράς, και για τα υπόλοιπα το Σώµα Δίωξης Οικονοµικού Εγκλήµα-
τος.

Τα υπόλοιπα αναφέρονται επαρκώς, γίνονται και παραποµπές
στις διεθνείς υποχρεώσεις της χώρας και για ποιον λόγο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Μαυραγάνης έχει τον λόγο για να παρουσιάσει µία τρο-

πολογία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υπουργός Υποδοµών και Μετα-

φορών): Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η τροπολογία που προ-
τείνεται από το Υπουργείο Υποδοµών και Μεταφορών αφορά
κυρίως το ζήτηµα που άπτεται και τέµνει η γραφειοκρατία σε
σχέση µε τις επενδύσεις που χρειαζόµαστε άµεσα. Αναφέρθηκε
ότι αυτό έχει σχέση µόνο µε τις επενδύσεις στα δεκατέσσερα πε-
ριφερειακά αεροδρόµια. Ωστόσο, µια ανάγνωση του άρθρου 29
παράγραφος 6 του ν.4495/17 πείθει περί του αντιθέτου, γιατί εκεί
οµιλεί για όλες τις οικοδοµικές εργασίες στους λιµένες, στους
αερολιµένες, εγκαταστάσεις, κτήρια και οποιαδήποτε άλλα έργα.
Άρα, λοιπόν, δεν αφορά µόνο τα συγκεκριµένα, αφορά εν γένει,
όλες τις οικοδοµικές εργασίες, τις εκτελέσεις έργων που άπτον-
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ται και ζητούνται γι’ αυτές άδειες οικοδοµής.
Εποµένως γι’ αυτόν τον λόγο µε την προτεινόµενη τροπολογία

τίθεται ένας χρονικός ορίζοντας στον οποίο πρέπει οι διοικητικές
αρχές να απαντούν, να γνωµοδοτούν, να εγκρίνουν και να εκδί-
δουν, εν πάση περιπτώσει, τις ατοµικές διοικητικές πράξεις και
αυτές είναι δεκατέσσερις εργάσιµες ηµέρες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής των Ανεξαρτήτων Ελλήνων

κ. Λαζαρίδης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν µπορώ να αφήσω ασχολίαστες δύο φράσεις που άκουσα

από την εκπρόσωπο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και θα τις
σχολιάσω πριν περάσω στο νοµοσχέδιο. Δεν θα αφιερώσω πολύ
χρόνο.

Άκουσα για αποτελεσµατική και υποδειγµατική διακυβέρνηση
της χώρας από την κυβέρνηση Σαµαρά - Βενιζέλου. Αυτό µάλλον
ως αστείο θα µπορούσε να το εκλάβει κανείς, γιατί αυτή η Κυ-
βέρνηση παρέλαβε το χρέος στο 120%, το οποίο το είχαν πάρει
αυτοί και το πήγε στο 180%. Αυτό, δηλαδή, τι είναι; Αποτελεσµα-
τική ή υποδειγµατική διακυβέρνηση;

Στη συνέχεια απέδρασε, χωρίς να µπορέσει να πάρει την αξιο-
λόγηση, και έκανε τις εκλογές, προκειµένου να αποφύγει τον πα-
νικό τού ότι δεν µπορούσε να περάσει την αξιολόγηση, παρά το
γεγονός ότι κυκλοφόρησε το σύνθηµα του success story.

Αυτό τι είναι; Αποτελεσµατική και υποδειγµατική διακυβέρ-
νηση; Διακόσιες πενήντα δύο χιλιάδες επιχειρήσεις έκλεισαν.
Εγώ θα πρότεινα περισσότερη σεµνότητα στην Αξιωµατική Αντι-
πολίτευση, γιατί οι αριθµοί τη διαψεύδουν. Είχαµε προσφάτως
και τις δηλώσεις του Ντάισελµπλουµ, που είπε ότι η επιλογή της
λύσης ήταν λάθος. Επελέγη η λύση να διασωθούν οι τράπεζες
σε βάρος των φορολογουµένων στην Ελλάδα. 

Βεβαίως, αυτή η επιλογή έγινε, γιατί στην αντίθετη περίπτωση
θα έπρεπε να έρθει η Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα να ελέγξει
τις ελληνικές τράπεζες, οπότε θα αποκαλυπτόταν τότε τι παιχνίδι
έγινε σε βάρος των ελληνικών τραπεζών, γιατί αυτή η κυβέρνηση
έκλεισε τρεις τράπεζες-πυλώνες: Αγροτική, Ταµιευτήριο και Εµ-
πορική Τράπεζα.

Προχωρώ στο νοµοσχέδιο. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
Ελλάδα, παρά την προηγούµενη απουσία της από τις τεχνολογι-
κές εξελίξεις, εµφανίζεται σήµερα δυναµικά στον τοµέα του Δια-
στήµατος, µε σαφή διάθεση να αξιοποιήσει τη δορυφορική τεχ-
νολογία και τις καινοτόµες εφαρµογές προς όφελος δικό της
αλλά και διαφόρων άλλων νευραλγικών τοµέων. 

Αυτό που καλούµαστε να εξετάσουµε σήµερα είναι η ανανέ-
ωση της σύµβασης για χρήση του συστήµατος δορυφόρων υπό
την επωνυµία «HELLAS SAT» για είκοσι ακόµη χρόνια. Συγκεκρι-
µένα, σύµφωνα µε το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής
Πολιτικής, η σύµβαση ανανεώνεται και επεκτείνεται έως τις 14-
12-2041, δηλαδή η άδεια εκµετάλλευσης του ελληνικού δηµο-
σίου στην πρόσβαση και χρήση των δορυφόρων. 

Όπως µας ενηµερώνει και η αιτιολογική έκθεση, ο επανακα-
θορισµός της σύµβασης συνίσταται στη δηµιουργία, τη διατή-
ρηση στην ελληνική επικράτεια του συστήµατος δορυφορικών
επικοινωνιών για τη διασφάλιση της παροχής εξελιγµένων τηλε-
πικοινωνιακών διευκολύνσεων και αναβαθµισµένων, καινοτόµων
και εναλλακτικών υπηρεσιών επικοινωνίας, καθώς και την εξυπη-
ρέτηση εθνικών στρατηγικών στόχων και συµφερόντων του ελ-
ληνικού δηµοσίου.

Ως προς τα τεχνικά χαρακτηριστικά, το δηµόσιο επιτυγχάνει
ως αντάλλαγµα την αποκλειστική χρήση έξι αναµεταδοτών,
έναντι των τριών που προέβλεπε η αρχική σύµβαση, και των δυο
αναµεταδοτών, που τελικά του παραδόθηκαν. Επιπλέον, λαµβά-
νει δεκαεπτάχρονο αναµεταδότη ως αντιστάθµισµα για τον χρω-
στούµενο τρίτο αναµεταδότη και τις καθυστερήσεις παράδοσης
βάσει της αρχικής σύµβασης. Ακόµη, µε την ανανεωµένη σύµβα-
ση το δηµόσιο λαµβάνει ως επιπλέον αντάλλαγµα και τρεις επί-
γειους κοµβικούς δορυφορικούς σταθµούς HUB, τρία µεγάλα
δορυφορικά πιάτα, δηλαδή, καθώς και διακόσια τερµατικά. 

Πέραν όµως των τεχνικών χαρακτηριστικών και των νέων τε-
χνολογιών, πολύ σηµαντικό είναι ότι οι αναµεταδότες του υπάρ-
χοντος δορυφόρου θα µπορούν να χρησιµοποιούνται, επίσης,

από τις Ένοπλες Δυνάµεις για αποτελεσµατικότερη φύλαξη και
εποπτεία των συνόρων, από την Εθνική Υπηρεσία Πληροφοριών,
από την Ελληνική Αστυνοµία για τη διασφάλιση εναλλακτικών
τρόπων επικοινωνίας σε κρίσιµες καταστάσεις και σε δύσβατες
περιοχές, από το Λιµενικό για τις δικές του υπηρεσιακές ανάγ-
κες, ενώ πολύ σηµαντική βελτίωση θα φέρει η λειτουργία τους
και στην καθηµερινότητα των πολιτών, καθώς θα καλύπτουν µε
συνέπεια τις ιδιαίτερες ανάγκες αποµεµακρυσµένων περιοχών
µε ευρύτερη κάλυψη του δικτύου, ενώ όσον αφορά τον πρωτο-
γενή τοµέα η περαιτέρω χρήση ψηφιακών εφαρµογών στη γε-
ωργία θα βελτιστοποιήσει την παραγωγή, άρα την τοπική και
εθνική οικονοµία, καθώς θα αναλύονται πλέον µέσω δορυφόρου
οι κατά τόπους καλλιέργειες και θα προτείνονται οι βέλτιστες λύ-
σεις κατά περίπτωση. 

Το όφελος για τη χώρα µόνο από την προστασία του αγροδια-
τροφικού µας τοµέα θα είναι τεράστιο, καθώς αρκεί µόνο η έγ-
καιρη πληροφόρηση για την πρόληψη καιρικών φαινοµένων –και
µάλιστα εδώ προσθέτω ότι θα είναι µε ακρίβεια χωραφιού-, η
οποία θα δίνει τη δυνατότητα τόσο στον παραγωγό να προστα-
τεύει την παραγωγή του από φυσικές καταστροφές όσο και στο
κράτος να κατευθύνει σηµαντικά ποσά στην ανάπτυξη και στις
υποδοµές ή όπου κρίνεται αναγκαίο για έργα, παρά σε αποζη-
µιώσεις. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε την τωρινή συµφωνία επιτυγ-
χάνεται σηµαντική βελτίωση των όρων υπέρ του ελληνικού δη-
µοσίου. Στη σύµβαση προβλέπεται δωρεάν συντήρηση του
εξοπλισµού για µια πενταετία, ενώ σε περίπτωση µερικής ή ολι-
κής καταστροφής των αναµεταδοτών συµφωνήθηκε να εξασφα-
λίζονται από τον ανάδοχο οι παρεχόµενες υπηρεσίες σε εναλλα-
κτικούς δορυφόρους και, στην περίπτωση που κριθεί ότι οι πα-
ρεχόµενες υπηρεσίες δεν είναι ικανοποιητικές, θα λαµβάνεται
και σχετική ασφαλιστική αποζηµίωση. 

Η έδρα δε, οι εγκαταστάσεις –επίγειοι σταθµοί, κεραίες τηλε-
µετρίας και λοιπά-, η στελέχωση και οι εργασίες γίνονται στην
ελληνική επικράτεια στο Κορωπί, εξασφαλίζοντας κάλυψη των
δορυφορικών τηλεπικοινωνιακών αναγκών του δηµοσίου και των
υπηρεσιών του. 

Το σχέδιο νόµου περιέχει πολλές διατάξεις αναπτυξιακού χα-
ρακτήρα. Διασφαλίζει την παρουσία µας στο Διάστηµα, καθώς
και την επέκταση σχετικών δραστηριοτήτων και οι Ανεξάρτητοι
Έλληνες το βλέπουµε πολύ θετικά και το στηρίζουµε. Το ίδιο
ισχύει και για τις τροπολογίες, οι οποίες επιλύουν αρκετές ασά-
φειες που υπήρχαν και µας έρχονται από το παρελθόν. Είµαστε
θετικοί και σε αυτές. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Μαυρωτάς, ειδικός αγορητής του Ποταµιού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ευ-

χαριστώ και τον κ. Σαρίδη που µου παραχώρησε τη θέση του. 
Ας δούµε τι αφορά το παρόν νοµοσχέδιο. Το 2001 υπογρά-

φηκε η πρώτη σύµβαση του ελληνικού δηµοσίου µε την «HELLAS
SAT», µε την οποία του επιτρέπεται η χρήση και η πρόσβαση στα
ελληνικά filings στην τροχιά 39ο ανατολικά του Γκρίνουιτς, σύµ-
φωνα µε τη διεθνή πρακτική παραχώρησης των δικαιωµάτων των
filings σε εµπορικό πάροχο δορυφορικών και τηλεπικοινωνιακών
υπηρεσιών. 

Σύµφωνα µε το σχέδιο νόµου, λοιπόν, του Υπουργείου Ψηφια-
κής Πολιτικής, η σύµβαση αυτή ανανεώνεται σε σχέση µε την αρ-
χική σύµβαση, η οποία έληγε το 2021 για χρονικό διάστηµα
είκοσι ετών και επεκτείνεται έως τις 14-12-2041 για την άδεια εκ-
µετάλλευσης του ελληνικού δηµοσίου στην πρόσβαση και χρήση
της ονοµαστικής θέσης των 39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των
τεχνητών γεωστατικών δορυφόρων της Γης και των συσχετισµέ-
νων αυτής ραδιοσυχνοτήτων και επικοινωνίας διά της κατα-
σκευής, εκτόξευσης, λειτουργίας και εµπορικής εκµετάλλευσης
ενός συστήµατος δορυφορικών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας
και διασυνοριακής εµβέλειας, υπό την επωνυµία «HELLAS SAT». 

Ο έλεγχος του «HELLAS SAT 3» θα γίνεται από το κέντρο της
θυγατρικής, της «HELLAS SAT», που είναι στο Κορωπί. Η ιστο-
ρική φράση, δηλαδή, «Houston, we have a problem», που είχε η
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αποστολή «APOLLO 13», σε εµάς θα είναι «Κορωπί, έχουµε πρό-
βληµα». 

Είχαµε στην επιτροπή κάποιες απορίες, για παράδειγµα για το
πώς και ανανεώνεται τέσσερα χρόνια πριν λήξει η σύµβαση και
για το γιατί πηγαίνουµε ως το 2042 και λοιπά. Νοµίζουµε ότι
αυτές οι απορίες µάς λύθηκαν στην επιτροπή που έγινε. Η ανα-
νέωση πάει µέχρι τις 14-12-2041. Μάλιστα, αν δούµε και το εορ-
τολόγιο, στις 14 Δεκεµβρίου είναι του Αγίου Αρριανού, µε ό,τι
και αν σηµαίνει αυτό. Επίσης, µας λύθηκαν και οι απορίες σχετικά
µε το γιατί για αυτά τα project οι συµβάσεις είναι για τόσο µεγάλο
χρονικό διάστηµα. Πρόκειται για µακροπρόθεσµα project και
χρειάζεται και αρκετός χρόνος για να φτιαχτεί κάθε δορυφόρος.
Για αυτό και ανανεώνονται τέσσερα χρόνια πριν από τη λήξη του. 

Μάλιστα, την 1η Νοεµβρίου, που είχαµε στην Επιτροπή Έρευ-
νας και Τεχνολογίας τον Σταµάτη Κριµιζή, έναν από τους σηµαν-
τικότερους σύγχρονους πρεσβευτές µας στο εξωτερικό στον
επιστηµονικό τοµέα, µε πρωτεύοντα ρόλο στις αποστολές της
NASA, µας είχε πει ότι το Διάστηµα µπορεί να είναι τόσο µακριά,
αλλά συγχρόνως είναι και τόσο κοντά στην καθηµερινότητά µας.
Η χρήση δορυφορικών µέσων έχει γίνει αναπόσπαστο µέρος της
ζωής µας. Ανέφερε, µάλιστα, τις τηλεπικοινωνίες, τη δορυφορική
τηλεόραση, το ίντερνετ, τη µετεωρολογία, την πλοήγηση µέσω
του GPS, που ξεκίνησε από πλοία και αεροπλάνα και τώρα το
χρησιµοποιούµε από τα κινητά µας τηλέφωνα, για να πάµε στο
περίπτερο να αγοράσουµε µια εφηµερίδα, όσοι ακόµα δεν δια-
βάζουµε εφηµερίδα από το κινητό. 

Επίσης, τα δορυφορικά συστήµατα είναι αλληλένδετα µε την
εθνική ασφάλεια, καθότι τα αµυντικά συστήµατα κάνουν χρήση
δεδοµένων από διαστηµικές πλατφόρµες για πάρα πολλές εφαρ-
µογές. Μέσα σε αυτά, βέβαια, υπάρχει και η αναπτυξιακή διά-
σταση. Όπως είπε ο κ. Κριµιζής, τα οικονοµικά µεγέθη που έχουν
σχέση µε το Διάστηµα είναι τεράστια. 

Πρόκειται, λοιπόν, για έναν τοµέα µε δυναµική, αφού σύµφωνα
µε πρόσφατη µελέτη του ΟΟΣΑ, µε την οποία συµφωνούν και τα
νούµερα που δίνει και η NASA. Για κάθε 1 ευρώ που επενδύει κα-
νείς στο Διάστηµα, θα πάρει πίσω 7 ευρώ.

Τα τελευταία χρόνια η απασχόληση στον τοµέα έχει αυξηθεί
κατά 17%. Αυτές είναι θέσεις εργασίας ως επί το πλείστον επι-
στηµονικού προσωπικού. Οι εφαρµογές των σχετικών τεχνολο-
γιών είναι το υπόβαθρο της σηµερινής οικονοµίας, δηλαδή οι
υπολογιστές, τα smart phones, η πλοήγηση, η έξυπνη γεωργία,
δηλαδή ο συνδυασµός µετεωρολογικών δεδοµένων, προκειµέ-
νου να έχουµε βέλτιστες συνθήκες άρδευσης, οι τηλεπικοινω-
νίες, νέα υλικά, φωτοβολταϊκά κ.λπ.. 

Σηµειώνεται ότι σύµφωνα µε τη σχετική βιβλιογραφία στις
µέρες µας έχουν αναπτυχθεί σαράντα, περίπου, ελληνικές εται-
ρείες που ασχολούνται µε το Διάστηµα, απασχολούν δύο χιλιά-
δες, περίπου, εργαζόµενους και έχουν τζίρο 150 εκατοµµύρια
ευρώ ετησίως. Δεν είναι καθόλου ευκαταφρόνητα αυτά τα νού-
µερα και µάλιστα για έναν τοµέα ο οποίος είναι καθαρά εξαγω-
γικός. 

Η ανάπτυξη των ελληνικών εταιρειών έχει αφετηρία το 2005,
χρονιά κατά την οποία η Ελλάδα έγινε µέλος του Ευρωπαϊκού
Οργανισµού Διαστήµατος –European Space Agency- και ήδη
συµµετέχουµε σε προγράµµατα και δράσεις της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπως το «Galileo», το αντίστοιχο δηλαδή ευρωπαϊκό σύ-
στηµα GPS. 

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, η ανανέωση της σύµβασης του δη-
µοσίου µε την εταιρεία «HELLAS SAT» έρχεται να διασφαλίσει τα
ελληνικά δικαιώµατα στο Διάστηµα και να βάλει τις βάσεις, ώστε
οι δορυφορικές επικοινωνίες της χώρας και κυρίως αυτές που
αφορούν την ασφάλεια, την άµυνα και άλλες κρίσιµες υπηρεσίες
να εξυπηρετούνται τα επόµενα είκοσι χρόνια από δορυφόρους
που θα τους χειρίζονται ελληνικά χέρια και θα ελέγχονται από
δορυφορικά κέντρα εντός της ελληνικής επικράτειας.

Επίσης, η ενεργός συµµετοχή Ελλήνων επιστηµόνων και εται-
ρειών στον σχεδιασµό κατασκευών, συσκευών και λογισµικού,
που θα χρησιµοποιηθούν σε διαστηµικές αποστολές, είναι ένα
µεγάλο ζητούµενο. Έτσι, η µετανάστευση, το περίφηµο «brain
drain», δεν θα αποτελεί πλέον µονόδροµο για όσους επιστήµονες
ασχολούνται µε διαστηµική τεχνολογία ή ανάλογες εφαρµογές.

Γενικότερα, λοιπόν, το σχέδιο νόµου κρίνεται θετικά, καθώς
αφορά έναν τοµέα του οποίου η χώρα επιδιώκει την περαιτέρω
ανάπτυξη. Δεν είναι εδώ ο χώρος για να τσακωνόµαστε ποιοι το
ξεκίνησαν, ποιοι το συνεχίζουν κ.λπ.. Το θέµα είναι να συνεχιστεί
και να δώσει τους καρπούς του. 

Επίσης, διαµορφώνει ευνοϊκές προϋποθέσεις για τη δηµιουρ-
γία νέων θέσεων απασχόλησης για επιστήµονες εξειδικευµένους
στο συγκεκριµένο αντικείµενο, οι περισσότεροι εκ των οποίων
απασχολούνται συνήθως σε επιστηµονικούς φορείς και εταιρείες
του εξωτερικού. Τώρα θα µπορούν να το κάνουν αυτό και στη
χώρα µας. 

«Στο Διάστηµα, λοιπόν! Στο άπειρο και ακόµα παραπέρα!»,
όπως έλεγε και ο Μπαζ Λαϊτγίαρ από την ταινία κινουµένων σχε-
δίων «Toy Story», που όσοι έχουν παιδιά µέχρι είκοσι χρονών σί-
γουρα θα την έχουν δει σε κάποια σινεµά ή στο βίντεο. Σας την
συνιστώ ανεπιφύλακτα! 

Μια παρατήρηση: Θα ήθελα και εγώ να εκφράσω µία απορία
που είχαν και άλλοι συνάδελφοι αγορητές και εισηγητές για την
απόκρυψη ορισµένων παραρτηµάτων της σύµβασης για τον
«HELLAS SAT» ως διαβαθµισµένων, όπως αναφέρεται στο άρθρο
2. Και όντως έχουν µεγάλη πέραση τα διαβαθµισµένα έγγραφα,
είτε µιλάµε για βλήµατα είτε µιλάµε για δορυφόρους. 

Βέβαια ο κύριος Υπουργός είπε και στην επιτροπή –η κ. Αση-
µακοπούλου µάλιστα πήγε και από εκεί- ότι τα απόρρητα έγ-
γραφα δεν είναι φέιγ βολάν και ότι αφορούν τεχνικές λεπτοµέ-
ρειες για συχνότητες που χρησιµοποιεί ο Στρατός, η ΕΛ.ΑΣ. και
η ΕΥΠ. Επίσης, είπε ότι µπορούµε να ορίσουµε έναν εκπρόσωπο
και να πάει εκεί να τα δούµε. Ελπίζω ο κ. Παππάς να µην εννοεί
µια επίσκεψη σαν και αυτή που κάναµε στο Υπουργείο Εξωτερι-
κών, όπου πήγαµε να δούµε δύο τηλεγραφήµατα και είδαµε αυτά
που ήθελε η Κυβέρνηση και όχι αυτά που αναφέρονταν σε αυτά
τα τηλεγραφήµατα. 

Αντί να γίνουµε, λοιπόν, τότε σοφότεροι, γίναµε πιο καχύπο-
πτοι. Και επειδή ακούστηκαν και υπαινιγµοί για την περιπαικτική
στάση της Αντιπολίτευσης για το θέµα του δορυφόρου στην επι-
τροπή, οι βασικές µας ενστάσεις ήταν στην επικοινωνία του
πράγµατος –βλέπε ταξίδια στη Γαλλική Γουινέα, λες και χρει-
αζόντουσαν- και όχι στην ουσία, για την οποία ήδη έχουν µιλήσει
οι ειδικοί. 

Δυστυχώς, όµως, και το νοµοσχέδιο αυτό, παρά τον υπερβα-
τικό και διαστηµικό του χαρακτήρα, δεν κατάφερε να βγει από
τον γαλαξία των τροπολογιών -άσχετων τροπολογιών- που εισέρ-
χονται σαν κοµήτες στην ατµόσφαιρα της κοινοβουλευτικής µας
διαδικασίας. Εισέρχονται και ενίοτε εξέρχονται, όπως η τροπο-
λογία για τη θεώρηση της απαρτίας στο 50%, όταν πρόκειται για
απόφαση απεργίας. Αποσύρθηκε αυτή η συγκεκριµένη τροπο-
λογία, προφανώς για να γίνει διεξοδικότερη συζήτηση επί του
θέµατος και να µην περάσει έτσι στα µουλωχτά. Ο κύριος Υπουρ-
γός είπε στην επιτροπή ότι σε αυτή τη σύµβαση δεν θα έρθουν
άσχετες τροπολογίες. Δεν έπαιξε, όµως, καλή άµυνα ή δεν ήθελε
να παίξει καλή άµυνα και φαίνεται ότι ήρθαν. 

Ας πάµε στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1372 και ειδικό 21,
που αφορά στη σύναψη συµβάσεων ιδιωτικού δικαίου ορισµένου
χρόνου για την κάλυψη αναγκών καθαριότητας και φύλαξης σε
Υπουργεία, εποπτευόµενους φορείς και ανεξάρτητες αρχές.
Προσπαθώ να θυµηθώ πόσες φορές έχετε φέρει αντίστοιχες δια-
τάξεις. Επίσης, εδώ βλέπουµε πάλι τα ίδια, όπως και την προ-
ηγούµενη εβδοµάδα, µε κοινή υπουργική απόφαση να καθορί-
ζονται τα απαιτούµενα προσόντα για κάθε ειδικότητα και όλα τα
σχετικά για τη διαδικασία πρόσληψης. Το ΑΣΕΠ απλώς θα κάνει
τον ρόλο του τροχονόµου, όπως συµβαίνει στις διαδικασίες των
ΙΔΟΧ, δηλαδή συµµετέχει στην προκήρυξη και στη διαδικασία
ενστάσεων. 

Και θα ήθελα να σας ρωτήσω, µιας και εδώ νοµοθετείτε ορι-
ζοντίως και καθέτως, γενική νοµοθέτηση για προσλήψεις ορισµέ-
νου χρόνου δεν θα µπορούσε να υπάρξει; Πόσα άτοµα εκτιµάτε
ότι θα χρειαστούν για την πλήρωση αυτών των θέσεων καθαριό-
τητας και φύλαξης; Γιατί δεν φέρνετε κάποια οικονοµικά δεδο-
µένα, έστω µια τάξη µεγέθους; Πόσο θα κοστίσει όλο αυτό το
2018; Να µας δώσετε κάποιο νούµερο. Δεν γίνεται µια τόσο σο-
βαρή τροπολογία να έρχεται στη Βουλή ακοστολόγητη. Εδώ δεν
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µιλάµε για κερκόπορτα διορισµών, αλλά για την πύλη του Κά-
στρου του Εδιµβούργου, κύριε Παππά! Και είµαι σίγουρος ότι θα
ξέρετε καλά το Κάστρο του Εδιµβούργου. Άλλη µια περίεργη
σύµπτωση είναι το χρονικό διάστηµα, οι δεκαοκτώ µήνες. Πώς
προκύπτουν οι δεκαοκτώ µήνες; Μήπως κάπου εκεί κοντά -λίγο
µετά ή λίγο πριν- προσδιορίζουµε τον χρόνο των εκλογών; 

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1370 και ειδικό 19 µίλησε
ο κ. Μαυραγάνης. Δίνει στην Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας
αρµοδιότητες πολεοδοµίας για να επισπευσθούν οι διαδικασίες
αδειοδότησης εγκαταστάσεων στα δεκατέσσερα αεροδρόµια.
Και, ναι, είµαστε σύµφωνοι να υπάρξει επιτάχυνση των επενδυ-
τικών διαδικασιών. Αλλά η επιτάχυνση του κοινοβουλευτικού
έργου οδηγεί και σε λάθη. Και υπάρχει ένα λάθος στη διατύπωση
στο πρώτο άρθρο, όπου φαίνεται σαν η Υπηρεσία Πολιτικής Αε-
ροπορίας να δίνει άδεια δόµησης και για τα λιµάνια. Έτσι όπως
είναι διατυπωµένο δηλαδή…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών και Με-
ταφορών): Έχει διορθωθεί. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Έχει διορθωθεί; Ωραία. Γιατί έτσι
όπως το είδαµε, θεωρήσαµε ότι ήταν και για υδατοδρόµια και ότι
πήγατε να τα µπλέξετε όλα αυτά. 

Πάντως δεν τολµώ να φανταστώ τι θα γινόταν αν ερχόταν µια
τέτοια τροπολογία, όταν εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, ήσασταν στην
αντιπολίτευση: Πώς θα είχατε ξεσηκωθεί, θα λέγατε για διαδικα-
σίες που είναι, ας πούµε, fast track, κλπ.. Αυτό που βλέπουµε,
όµως, από τη ζωή είναι ότι «ανάγκα και θεοί πείθονται». Ή, µάλ-
λον, «καρέκλα και Υπουργοί πείθονται»! 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κι εµείς ευχαριστού-

µε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Παπαγγελόπουλος για να κάνει µια διόρθω-

ση. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Επειδή ξέχασα να αναφερθώ, θα κάνω µια δήλωση για να γρα-
φτεί στα Πρακτικά: 

Στη σελίδα 2 της αιτιολογικής έκθεσης αναφέρεται ο ν.2655/
1998 από παραδροµή. Το ορθό είναι ο ν.2656/1998. 

Στη σελίδα 8, στα στοιχεία β’ και γ’, αναφέρεται η παράγραφος
4, στη µία περίπτωση εδάφιο γ’, στην άλλη περίπτωση αντίστοιχα
εδάφιο δ’. Από παραδροµή έχει γραφτεί η παράγραφος 4, ενώ
το ορθό είναι η παράγραφος 5. Στην αιτιολογική έκθεση όλα
αυτά. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και τρεις συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 1ο Γυµνάσιο Αίγινας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Σαρίδης, ειδικός αγορητής της Ένωσης Κεν-
τρώων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα είµαι πολύ σύντοµος, γιατί το επιτρέπει η ποιότητα του υπό

εξέταση νοµοσχεδίου. 
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρόκειται για

µία νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης που είναι απόλυτα
τεκµηριωµένη, έχει αρχή, µέση και τέλος, ενώ οι λόγοι που την
επιβάλλουν είναι ξεκάθαροι και τα οφέλη για το ελληνικό δηµό-
σιο είναι ιδιαίτερα σηµαντικά. 

Διαβάζοντας την αιτιολογική έκθεση και ελέγχοντας την αξιο-
πιστία των δώδεκα σηµείων, των δώδεκα επιχειρηµάτων που πα-
ραθέτει προς υποστήριξη των προβλέψεών της, διαπίστωσα
προς όντως έτσι έχουν τα πράγµατα. Η αρχική σύµβαση, για πα-
ράδειγµα, έκανε λόγο για αποκλειστική χρήση τριών αναµεταδο-
τών, ενώ τώρα επιτυγχάνεται το ίδιο για έξι αναµεταδότες και

µάλιστα το δηµόσιο θα λάβει επιπλέον τρεις επίγειους κοµβικούς
δορυφορικούς σταθµούς HUB και διακόσια τερµατικά ηλεκτρο-
νικών υπολογιστών για την κάλυψη των αναγκών του. 

Παράλληλα µε το νοµοσχέδιο αυτό η Κυβέρνηση εξασφάλισε
και τη δωρεάν πενταετή συντήρηση του εξοπλισµού. Πολύ ση-
µαντικό, επίσης, κρίνουµε το γεγονός πως η έδρα και οι εγκατα-
στάσεις, οι επίγειοι σταθµοί, οι κεραίες τηλεµετρίας, ιχνηλάτη-
σης και εντολοδοσίας ελέγχου, όπως και η στελέχωση και οι ερ-
γασίες γίνονται στην ελληνική επικράτεια. Είναι ιδιαίτερα σηµαν-
τικό.  

Θα ήταν, λοιπόν, εξαιρετικά ανεύθυνο εκ µέρους µας να είµα-
στε αρνητικοί απέναντι σε µία εµφανή βελτίωση της σύµβασης.
Δυστυχώς, όµως, το γεγονός πως έχετε κάνει κανόνα τη νοµο-
θέτηση µε τροπολογίες, πέρα από την ανάγκη να επανερχόµαστε
κάθε τόσο για να διορθώνουµε προχειρότητες, έχει και άλλες συ-
νέπειες. Μας αναγκάζετε να ψηφίσουµε «παρών».

Η αρχική θετική µας στάση στηρίχθηκε κυρίως στη διαπίστωση
της τεράστιας σηµασίας που έχει για την Ελλάδα η διασφάλιση
της παρουσίας της στο Διάστηµα, κάτι το οποίο επιτυγχάνεται
µε την επέκταση έως το 2041 της άδειας εκµετάλλευσης του ελ-
ληνικού δηµοσίου στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής
τροχιακής θέσης των 39 µοιρών ανατολικά επί της τροχιάς των
τεχνικών γεωστατικών δορυφόρων της Γης. Η συγκεκριµένη γε-
ωστρατηγική τροχιακή θέση ανήκει αποκλειστικά σε Ελλάδα και
Κύπρο. 

Γνωρίζοντας, λοιπόν, αυτά και συνεκτιµώντας το µέγεθος της
ευθύνης που µας αναλογεί ως πολιτική παράταξη και µε σκοπό
να αντιδράσουµε εξίσου απέναντι και στις νοµοθετικές πρακτικές
της Κυβέρνησης αλλά και στην ανυπαρξία ουσιαστικής αντιπο-
λίτευσης, αναγκαζόµαστε να καταφύγουµε στο «παρών». 

Η Ένωση Κεντρώων δεν βολεύεται στη θέση του απλού παρα-
τηρητή. Δεν µας έστειλαν εδώ οι Έλληνες πολίτες, δεν µας έφε-
ραν σε αυτήν εδώ την Αίθουσα οι συµπολίτες µας για να σας
παρακολουθούµε να χρησιµοποιείτε ο ένας τον άλλον ως δικαιο-
λογία για τα όσα κάνετε. Και η Κυβέρνηση και η Αντιπολίτευση
χρησιµοποιείτε τα πεπραγµένα των αντιπάλων σας για να δικαιο-
λογήσετε τα δικά σας. Αυτό δεν µπορεί να γίνει αποδεκτό από
εµάς. 

Εµείς έχουµε την ευθύνη να σας εξηγήσουµε πως η συντρι-
πτική πλειοψηφία των Ελλήνων δεν συµφωνεί µε αυτή τη φαγω-
µάρα και θα προτιµούσε να καταλήγαµε σε πολιτικές συµφωνίες
και αντί να τρωγόµαστε µεταξύ µας, να φτιάχναµε ένα ενιαίο δια-
κοµµατικό µέτωπο κατά των πραγµατικών εχθρών της χώρας.

Σήµερα έλαβα γνώση ενός δηµοσιεύµατος των «Eurasian
News». Θα κάνω µια µικρή αναφορά σε αυτό και µια διαπίστωση
για τη µέχρι τώρα εικόνα την οποία παρουσιάζουµε εµείς εδώ,
στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το δηµοσίευµα αυτό, το Υπουργείο Με-
ταφορών, Ναυτιλιακών Υποθέσεων και Επικοινωνιών της Τουρ-
κίας προετοιµάζεται για την ανάπτυξη ενός συστήµατος εκτό-
ξευσης στο διάστηµα, το οποίο ονοµάζεται «Μπούρακ». Το έργο,
το οποίο αναµένεται να ξεκινήσει το 2018, θα θέσει τέλος στην
εξάρτηση της Τουρκίας από εκτοξεύσεις δορυφόρων που δεν
ανήκουν ουσιαστικά σε αυτή. Σκοπός είναι να αναπτυχθεί από τη
δική της την πλευρά η τεχνολογία που απαιτείται για τα διαστη-
µικά έργα και να δηµιουργηθεί µια διαστηµική εταιρεία που θα
σχεδιαστεί για το 2023.

Ένας, λοιπόν, από τους κύριους στόχους της είναι να καταστεί
η Τουρκία ανεξάρτητη από τις χώρες που ήδη έχουν πρόσβαση
στο Διάστηµα.

Όσο δροµολογούνται, λοιπόν, αυτά στη γείτονα χώρα, Κυβέρ-
νηση και Αντιπολίτευση συνεχίστε να µαλώνετε για το πόσο ζε-
στές είναι αυτές οι καρέκλες, συνεχίστε να ανταγωνίζεστε για το
προσωπικό σας συµφέρον και όχι για το εθνικό συµφέρον! Αυτό
δεν θα σταµατήσουµε εµείς, στην Ένωση Κεντρώων, να το φω-
νάζουµε!

Προχωρώ σε έναν γρήγορο σχολιασµό της τροπολογίας του
Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής µε γενικό αριθµό 1367, µε την
οποία επιχειρείται, αφ’ ενός µεν η ρύθµιση κάποιων θεµάτων σχε-
τικά µε την εκλογή και θητεία των εκπροσώπων των υπαλλήλων
στα ενιαία υπηρεσιακά και πειθαρχικά συµβούλια του Υπουρ-
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γείου και αφ’ ετέρου, η κατάργηση κάποιων από τους περιορι-
σµούς που θέτει ο νόµος σχετικά µε τη λειτουργία των ραδιοφω-
νικών σταθµών ελεύθερης λήψης.

Ασχολείται, επίσης, µε την αδειοδότηση και παροχή συνδρο-
µητικών ραδιοφωνικών και τηλεοπτικών υπηρεσιών. 

Κατ’ αρχάς πρόκειται για µια νοµοθετική πρωτοβουλία, της
οποίας το δεύτερο µέρος ειδικά θα έπρεπε να παρουσιαστεί εκ
νέου στην Ολοµέλεια από τον Υπουργό.

Αυτό, όµως, που θέλω και πιστεύω πως αξίζει να επισηµάνω
είναι το γεγονός πως έχουν κουραστεί οι πολίτες από αυτή την
υπόθεση µε τα κανάλια και τους καναλάρχες. Υπάρχουν, για πα-
ράδειγµα, κάποιοι συµπολίτες µας οι οποίοι συνυπολογίζουν στις
εκτιµήσεις τους, για να βγάλουν συµπέρασµα για το τι πραγµα-
τικά συµβαίνει στο ακόµα και σήµερα θολό, συννεφιασµένο ρα-
διοτηλεοπτικό τοπίο, το γεγονός πως πρόσφατα, έπειτα από δική
σας -της Κυβέρνησης- νοµοθετική πρωτοβουλία, µε την ψήφο
µάλιστα και τη δική µας, της Ένωσης Κεντρώων, µειώθηκε ένας
ανείσπρακτος φόρος που θα βάραινε κάποτε τους καναλάρχες
στο � και πήγε από το 20% στο 5%.

Συµφωνήσαµε σε αυτή τη µείωση, κύριε Υπουργέ, διότι µας εί-
χατε διαβεβαιώσει πως έτσι διασφαλίζονται οι τετρακόσιες θέ-
σεις εργασίας ανά κανάλι.

Δυστυχώς, όµως, επειδή, όπως πληροφορούµαι, η Ανεξάρτητη
Αρχή Δηµοσίων Εσόδων αρνείται να απαντήσει και να δώσει στοι-
χεία για το πόσα χρήµατα εισέπραξε το δηµόσιο από τον φόρο
αυτό τα έτη 2016 - 2017, αναγκάζοµαι να σας ρωτήσω ο ίδιος και
να ζητήσω και τη διαβεβαίωσή σας σε µια ερώτηση, µια ΑΚΕ, η
οποία θα κατατεθεί, ζητώντας να πληροφορηθώ και εγώ µε τη
σειρά µου, ώστε να µπορέσω να ενηµερώσω εγώ αυτούς τους
πολίτες που δεν µπορούν να ενηµερωθούν από την αρµόδια
αρχή, για το πόσα χρήµατα εισέπραξε το δηµόσιο ή για το πόσα
χρήµατα χρωστούν στο δηµόσιο οι υπόχρεοι του φόρου επί των
τηλεοπτικών διαφηµίσεων.

Πριν κατεβώ από το Βήµα, θα ήθελα να κάνω έναν σχολιασµό,
κάτι το οποίο θεωρώ πολύ σηµαντικό και άπτεται και των αρµο-
διοτήτων του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής. Πριν λίγες µέρες
µαζί µε δύο συναδέλφους µου, τον κ. Σκουρολιάκο και τον κ. Πα-
παχριστόπουλο, στείλαµε µια επιστολή προς το ΕΣΡ, το Εθνικό
Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης, µε την οποία ζητούσαµε από τα
µέλη του να ασκήσουν τα εκ του νόµου καθήκοντά τους και να
διασφαλίσουν πως οι µετρήσεις της κοινής γνώµης γίνονται µε
αδιάβλητο τρόπο και πως δεν εξυπηρετούν άλλους σκοπούς,
όπως, για παράδειγµα, τον επηρεασµό των πολιτών για τη δια-
µόρφωση των καταναλωτικών τους συνηθειών ή των πολιτικών
τους απόψεων.

Κύριε Υπουργέ, τη θέση της Ένωσης Κεντρώων πάνω σε αυτό
το θέµα τη γνωρίζετε καλύτερα από τον καθέναν. Αρχικά ζητή-
σαµε να εξεταστεί το ενδεχόµενο να ελεγχθεί η δηµοσκοπική
δραστηριότητα του ΠΑΜΑΚ. Έχουµε σοβαρές ενδείξεις πως κάτι
δεν πάει καλά γενικά µε τις δηµοσκοπήσεις. Όµως, χαρακτηρι-
στικότερο παράδειγµα είναι αυτές του ΠΑΜΑΚ, που γίνονται για
λογαριασµό ενός ιδιωτικού καναλιού. 

Η Ένωση Κεντρώων διά του Προέδρου της έχει θέσει στον δη-
µόσιο διάλογο, κύριε Υπουργέ, την πρότασή της για δηµιουργία
µιας νέας ανεξάρτητης αρχής, η οποία θα έχει την ευθύνη των
µετρήσεων της κοινής γνώµης, είτε αφορά στο τι αγοράζουν από
τα σουπερµάρκετ είτε στο τι ψηφίζουν. Η απάντηση που πήραµε
από το ΕΣΡ -η οποία και θα τεθεί στη διάθεσή σας- µας έπεισε,
κύριε Υπουργέ, πως η λύση θα µπορούσε να δοθεί µόνο µετά
από µια δική σας νοµοθετική πρωτοβουλία, µια νοµοθετική πρω-
τοβουλία του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής.

Σας ζητώ, λοιπόν, να εξετάσετε το ενδεχόµενο να νοµοθετή-
σετε µε σκοπό να αποκτήσουν επιτέλους οι Έλληνες αξιόπιστη
πληροφόρηση και ενηµέρωση, ειδικά όσον αφορά τις µετρήσεις
της κοινής γνώµης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Βαρεµένος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ κ. Ιωάννης Μανιάτης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, για την κύρωση

της σύµβασης τοποθετηθήκαµε και στην επιτροπή και είπαµε ότι
είµαστε θετικοί. Είµαστε θετικοί σε µια σύµβαση που για πρώτη
φορά υπογράφτηκε το 1994 ανάµεσα στο ελληνικό δηµόσιο και
την «HELLAS SAT», έτσι ώστε να ανοίξει µια νέα περίοδος στο
διεθνές γίγνεσθαι για την τηλεπικοινωνιακή αναβάθµιση της
χώρας. 

Μετά από είκοσι χρόνια λειτουργίας είναι βέβαιο ότι έχουν
υπάρξει συµπεράσµατα µε βάση τα οποία µπορούµε να αξιοποι-
ήσουµε τις τεχνολογικές εξελίξεις που υπήρξαν στο ενδιάµεσο,
αλλά και να αξιοποιήσουµε την εµπειρία της Διεθνούς Ένωσης
Τηλεπικοινωνιών, της ITU, έτσι ώστε να υπογράψουµε µια σύµ-
βαση όπως ακριβώς υπογράφουν όλα τα σύγχρονα κράτη. Θέλω
να ελπίζω ότι, αν εξαιρέσουµε ορισµένα επιµέρους ζητήµατα,
στην κατεύθυνση αυτή κινείται και η σύµβαση την οποία έχουµε
µπροστά µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ)

Όµως, στη συνεδρίαση της επιτροπής, όταν ρωτήθηκα από
την πρόεδρο πώς τοποθετούµαστε για τη σύµβαση, είχα πει ότι
εύχοµαι αυτή η θετική µας στάση να µην εκληφθεί ως πιθανότητα
ή δυνατότητα η Κυβέρνηση να καταθέσει τροπολογίες, έτσι
όπως ακριβώς -δυστυχώς- µας έχει συνηθίσει τον τελευταίο
καιρό. Ο Υπουργός αρνήθηκε την πιθανότητα να καταθέσει τρο-
πολογίες αλλά, ω του θαύµατος, σήµερα βρισκόµαστε µε επτά
νυχτερινές τροπολογίες, από τις οποίες βγαίνει προφανώς µια
πλήρης σύγχυση, αλλά και µια προσπάθεια της Κυβέρνησης όχι
µόνο να µη διορθώσει αυτά τα οποία κάνει, αλλά ταυτόχρονα να
προσπαθήσει να εκµαιεύσει από το εθνικό Κοινοβούλιο αποφά-
σεις οι οποίες υπό άλλες συνθήκες θα ήταν εξαιρετικά αρνητι-
κές. 

Δυστυχώς η Κυβέρνηση είναι αδιόρθωτη. Εάν συνέβαιναν σε
άλλες κυβερνήσεις αυτά που συµβαίνουν τώρα -και µάλιστα για
τροπολογίες που είναι πολιτικά και συνταγµατικά εξαιρετικά ση-
µαντικές- τότε να είστε βέβαιοι ότι θα είχαµε εντελώς άλλο σκη-
νικό στο εθνικό Κοινοβούλιο σήµερα.

Γιατί γίνονται τώρα όλα αυτά; Όλα αυτά γίνονται γιατί η Κυ-
βέρνηση θέλει να κρύψει δύο πολύ βασικές αρνητικές εξελίξεις
των τελευταίων ηµερών, σε βάρος όχι της Κυβέρνησης αλλά σε
βάρος του ελληνικού λαού και της εθνικής οικονοµίας. 

Το πρώτο αρνητικό είναι ότι υπεγράφη και η τρίτη αξιολόγηση
µε όλες τις αρνητικές επιπτώσεις, µε όποιες θα µπορούσαν να
έχουν υπάρξει από µια Κυβέρνηση η οποία, στην πραγµατικό-
τητα, δεν διαπραγµατεύεται ακόµη και όταν η τρίτη αξιολόγηση
θα έπρεπε, πραγµατικά, να κλείσει στο συντοµότερο χρονικό διά-
στηµα.

To χαρακτηριστικότατο παράδειγµα είναι η περίπτωση της
ΔΕΗ και ασφαλώς και το ζήτηµα των πλειστηριασµών για δρά-
σεις, για τις οποίες βλέπετε ότι αποφεύγει η Κυβέρνηση να το-
ποθετηθεί. Θέλει, δε, να ξεχάσει τον εαυτό της όταν ο κ.
Τσίπρας, για παράδειγµα, χαρακτήριζε ως «έγκληµα» τη νοµο-
θέτηση της «µικρής» ΔΕΗ. Προφανώς τώρα δεν θεωρεί έγκληµα
-δεν ξέρω ως τι ακριβώς το θεωρεί- την εκχώρηση και την πώ-
ληση των τριών λιγνιτικών µονάδων της ΔΕΗ. 

Επίσης, δεν υπάρχει απολύτως καµµία αντίδραση -στην πραγ-
µατικότητα υποκριτική σιγή ιχθύος- για το θέµα των πλειστηρια-
σµών πρώτης κατοικίας, όπου είναι απολύτως σαφές ότι δεν
έχουν πάρει καµµία πρωτοβουλία για να διασφαλίσουν µετά την
1-1-2018 την πρώτη κατοικία των µεσαίων και φτωχών νοικοκυ-
ριών, µια δέσµευση για την οποία από τη δική µας πλευρά, από
την πλευρά της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, υπάρχει πολύ κα-
θαρή θέση ότι πρέπει µε κάθε τρόπο το καθεστώς αυτό προστα-
σίας να υπάρξει και να θωρακίσει τα µεσαία και χαµηλά
εισοδήµατα και, αντίθετα, να προχωρήσουν άµεσα όλοι οι πλει-
στηριασµοί των στρατηγικών κακοπληρωτών, αυτών που έχουν
τα δάνεια τους στην Ελλάδα αλλά τις καταθέσεις και τα προ-
σόντα τους στο εξωτερικό. 

Ταυτόχρονα, χθες η ΕΛΣΤΑΤ είχε και µια δεύτερη αρνητική
ανακοίνωση για την πορεία εξέλιξης της χώρας: Παρά το ότι στη
διάρκεια του προηγούµενου τριµήνου είχαµε ένα εξαιρετικά θε-
τικό κλίµα από πλευράς τουρισµού, η ανάπτυξη η οποία επιτεύχ-
θηκε είναι µια ανάπτυξη η οποία σε καµµία περίπτωση δεν αφήνει
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έστω και σε όνειρο να φανταστούµε ότι θα µπορούσαµε να πλη-
σιάσουµε το 2%. Δεν µιλώ για το 2,7% που υπάρχει στον προ-
ηγούµενο προϋπολογισµό. Μιλώ γι’ αυτό που ο Πρωθυπουργός
έχει πει πολλές φορές, ότι η ανάπτυξη µέσα σ’ αυτή τη χρονιά
θα έχει µπροστά τον αριθµό «2». 

Έτσι φαίνεται ότι -δυστυχώς- ο ελληνικός λαός, οι Έλληνες
πολίτες, η εθνική οικονοµία θα απωλέσει τουλάχιστον 2 µε 2,5
δισεκατοµµύρια ευρώ από την αύξηση του Ακαθάριστου Εγχώ-
ριου Προϊόντος, που θα µπορούσε να είχε υπάρξει, εάν η λει-
τουργία της σηµερινής Κυβέρνησης υπάκουε σε µια στοιχειώδη
πολιτική και επενδυτική λογική. Φαίνεται, όµως, ότι και αυτό είναι
κάτι το οποίο δεν ενδιαφέρει την Κυβέρνηση, δεδοµένου ότι
ακόµη και έτοιµες επενδύσεις που υπάρχουν, τις διώχνει. Πολύ
περισσότερο, όµως, δεν ενδιαφέρεται για να προσελκύσει και-
νούργιες.

Είναι καθαρή η στρατηγική της Κυβέρνησης να φτωχοποιήσει
τα κοινωνικά στρώµατα, που οριακά µπορεί να επιβιώσουν, προ-
κειµένου όλοι να µπορέσουν να συναποτελέσουν ένα πολύ καλό
εκλογικό σώµα για τις επόµενες πολιτικές και κοµµατικές εξελί-
ξεις. Γι’ αυτό, άλλωστε, δίνει και το κοινωνικό µέρισµα. 

Θα περάσω τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, στο θέµα των τρο-
πολογιών. Ξεκινώ µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1371, η
οποία κατατέθηκε νύχτα και νύχτα αποσύρθηκε. Είναι ίσως το
χαρακτηριστικότερο δείγµα όχι απλώς της προχειρότητας και
της υποκρισίας αλλά της βαθιάς περιφρόνησης της Κυβέρνησης
απέναντι στην ελληνική κοινωνία. Για ένα συνταγµατικά κατοχυ-
ρωµένο δικαίωµα, το δικαίωµα της απεργίας, ένα δικαίωµα για
το οποίο είχαµε όρκους πίστης και τιµής του ΣΥΡΙΖΑ και της Κυ-
βέρνησης ότι δεν πρόκειται µε κανέναν τρόπο θα θιγεί, έρχεται
και κατατίθεται νυχτερινή τροπολογία, η οποία και αποσύρεται
αµέσως µετά. Εάν δεν είχε αποσυρθεί σήµερα, µετά από λίγες
ώρες, θα ήταν υποχρεωµένη η κυβερνητική πλειοψηφία να το
υποστηρίξει. Πώς; Χωρίς ούτε µια διαβούλευση µε την ίδια την
κοινωνία, χωρίς ούτε µια διαβούλευση µε αυτούς που τη συνα-
ποτελούν, µε τους κοινωνικούς εταίρους. Διότι µόνο µε έναν µε-
γάλο διάλογο, ανοικτό και δηµοκρατικό, πρέπει να αποφασίζου-
µε για τέτοιου είδους δικαιώµατα, συνταγµατικά κατοχυρωµένα,
όπως το δικαίωµα της απεργίας. 

Περιµένουµε να δούµε ποιες θα είναι οι λεγόµενες «νοµοτε-
χνικές βελτιώσεις» και πότε θα φέρει η Κυβέρνηση αυτό το νο-
µοθέτηµα, το οποίο είναι βέβαιο ότι έχει µια τοµή. Η τοµή είναι
ότι για πρώτη φορά η Αριστερά καταργεί το δικαίωµα στην απερ-
γία. Ελπίζω να µην είστε περήφανοι και γι’ αυτό! 

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία 1368 που αφορά σε ρυθµίσεις
εκπαιδευτικών µονάδων του Υπουργείου Τουρισµού. Διατυπώ-
νουµε την ένστασή µας στη συγκεκριµένη τροπολογία, γιατί η
σκοπιµότητα και το όφελος από τη ρύθµιση που προτείνει η
Υπουργός Τουρισµού δεν είναι καθόλου προφανής, ενώ τίθεται
σαφώς εν αναµφιβόλω και η αναβάθµιση της τουριστικής εκπαί-
δευσης και κατάρτισης, που αποτελεί ένα πάγιο αίτηµα και της
παράταξής µας, αλλά και όλου του τουριστικού τοµέα και του
τοµέα της εστίασης της πατρίδας µας.

Προτείνουµε στην κυρία Υπουργό να καταβάλει κάθε προσπά-
θεια ενίσχυσης της επαγγελµατικής εκπαίδευσης και κατάρτισης
σ’ αυτόν τον πιο δυναµικό τοµέα της οικονοµίας, όπως άλλωστε
έχει δεσµευτεί ότι θα πράξει, αντί να τον αποδυναµώνει µε ρυθ-
µίσεις, όπως η συγκεκριµένη που έχει κατατεθεί.

Η τροπολογία 1369 είναι µια τροπολογία για την οποία έχουµε
σοβαρές επιφυλάξεις, γιατί δεν υπάρχει ο ορισµός της «νοµικής
οντότητας» στο Ποινικό Δίκαιο. Πρόκειται για µια αναµφίβολα
αναγκαία και σκόπιµη αυστηροποίηση του νοµικού πλαισίου κα-
ταπολέµησης της νοµιµοποίησης εσόδων από εγκληµατικές δρα-
στηριότητες, σε συµφωνία µε τις διεθνείς εξελίξεις.

Όµως, εµείς ως Δηµοκρατική Συµπαράταξη θεωρούµε ότι
είναι απαραίτητη µια κρίσιµη βελτιωτική πρόταση, την οποία θα
καταθέσουµε και η οποία αν δεν υπάρξει, θα δηµιουργήσει τε-
ράστιους κινδύνους. Είναι νοµικά απαράδεκτο και εξαιρετικά επι-
κίνδυνο να εισάγονται αόριστες νοµικές έννοιες σε ποινικά νοµο-
θετήµατα. Μια τέτοια αόριστη και ασαφής έννοια είναι αυτή της
«οντότητας», η «οντότητα» που εισάγεται µε την τροπολογία,
προκειµένου να τροποποιηθεί ο αντίστοιχος νόµος του 2008.

Είναι, άλλωστε, βασική αρχή του Ποινικού Δικαίου ότι δεν µπορεί
να υπάρχει νόµος ασαφής, δηλαδή και ορισµός µη προσδιορι-
σµένος.

Η κατάθεση αυτή της πρότασης της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης δεν είναι ένας νοµικός δογµατισµός αλλά µια διαχρονική,
δικαιοκρατική, δηµοκρατική εγγύηση του πολίτη απέναντι στην
κρατική εξουσία.

Η οντότητα είναι µια έννοια που δεν συναντάται στο Ποινικό
Δίκαιο αλλά µόνο στο Φορολογικό και το Διοικητικό Δίκαιο. Δη-
µιουργεί µια έντονη ανασφάλεια και ένα ευρύ περιθώριο ερµη-
νειών. Κινδυνεύει έτσι –και πρέπει να το προσέξει η Κυβέρνηση-
να κηρυχθεί αντισυνταγµατική η διάταξη και να πεταχτεί στον κά-
λαθο τον αχρήστων µια αναγκαία ρύθµιση, την οποία κατά τα
λοιπά υποστηρίζουµε.

Ζητούµε, λοιπόν, να αλλάξετε τη διατύπωση του όρου «οντό-
τητα» και να την εξειδικεύσετε. Να προβλέψετε, δηλαδή, συγκε-
κριµένες κατηγορίες και είδη ενώσεων προσώπων που θα υπαχ-
θούν στο νέο πλαίσιο. Θα µπορούσατε, µάλιστα, κάλλιστα να
χρησιµοποιήσετε τη διατύπωση του άρθρου 2 του Κώδικα Φορο-
λογίας Εισοδηµάτων, που κάνει ευθεία και σαφή αναφορά σε ορ-
γανισµούς, συνεταιρισµούς και ιδίως σε εξωχώριες εταιρείες,
όπου συνήθως εντοπίζεται και το πραγµατικό πρόβληµα του
βρώµικου χρήµατος.

Αναφορικά µε την τροπολογία 1370 της Υπηρεσίας Πολιτικής
Αεροπορίας για άλλη µια φορά έχουµε την αρνητική εξέλιξη την
τελευταία στιγµή η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας, µε δεδο-
µένο την εκχώρηση των δεκατεσσάρων αεροδροµίων, να έρχεται
µε καθυστέρηση και να ζητά µέσα σε δεκατέσσερεις ηµέρες να
εκδοθούν οι οικοδοµικές άδειες ή άλλες άδειες ραδιοβοηθηµά-
των. Είµαστε αρνητικοί ακριβώς γιατί για άλλη µια φορά αποδει-
κνύεται ότι δεν µπορούν στοιχειωδώς, µε την ευθύνη της Κυ-
βέρνησης, οι υπηρεσίες να τηρήσουν τις υποχρεώσεις για τις
οποίες έχουν δεσµευτεί οι Έλληνες Υπουργοί.

Σχετικά µε την τροπολογία 1372 είµαστε αρνητικοί, γιατί στην
πραγµατικότητα καταστρατηγεί τον ν.2190 περί προσλήψεων
στο δηµόσιο συµβασιούχων ορισµένου χρόνου. Δείχνει για άλλη
µια φορά την παλαιοκοµµατική αντίληψη και νοοτροπία της Κυ-
βέρνησης, αφού αντιµετωπίζει τους υπό πρόσληψη και υπηρε-
τούντες εργαζοµένους ως εγκλωβισµένους µελλοντικούς ψηφο-
φόρους της Κυβέρνησης. Ουσιαστικά είναι η αντίληψη της Κυ-
βέρνησης ότι το κράτος είναι φέουδο.

Αντίθετα, θα µπορούσε κάλλιστα να υπάρξει η θετική µας γνώ-
µη σε µια διάταξη η οποία θα επέκτεινε τη συγκεκριµένη ρύθµιση
για το µόλις αναγκαίο χρονικό διάστηµα προκειµένου να προκη-
ρυχθούν κανονικά οι θέσεις εργασίας, µε βάση τον νόµο για το
ΑΣΕΠ κι όχι έτσι όπως προτείνετε.

Τέλος, η τροπολογία 1373 σχετίζεται κυρίως µε το πρόγραµµα
«Στέγαση και επανένταξη». Πρέπει να σας πω ότι το πρόγραµµα
«Στέγαση και επανένταξη» αστέγων είναι ένα εξαιρετικά αποτε-
λεσµατικό εργαλείο, -γι’ αυτό και είµαστε θετικοί σε αυτή την
τροπολογία- για την αντιµετώπιση του σηµαντικού κοινωνικού
προβλήµατος που µέσα στην κρίση οξύνθηκε στη χώρα µας.

Το 2014 δηµιουργήθηκε αυτό το θεσµικό πλαίσιο από εµάς,
από την παράταξή µας, µε την ευθύνη του Βασίλη Κεγκέρογλου
και λόγω της πληρότητάς του συνεχίζει να εφαρµόζεται ανελλι-
πώς µέχρι και σήµερα. Δεν καταλαβαίνουµε, όµως, γιατί επιλέ-
γετε την παράταση του συγκεκριµένου προγράµµατος µέχρι τις
31 Μαρτίου του 2018. Εµείς προτείνουµε να υπάρξει επέκταση
της συγκεκριµένης ρύθµισης µέχρι το τέλος της επόµενης χρο-
νιάς, µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου του 2018, έτσι ώστε να µην έχουµε
τους άστεγους να ξεχειµωνιάζουν µέσα στον Μάρτιο, περιµένον-
τας για άλλη µια φορά την πιθανή ελεηµοσύνη της Κυβέρνησης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Μανιάτη. 
Τον λόγο έχει η Υπουργός Διοικητικής Ανασυγκρότησης κ. Γε-

ροβασίλη για τρία λεπτά. 
ΟΛΓΑ ΓΕΡΟΒΑΣΙΛΗ (Υπουργός Διοικητικής Ανασυγκρότη-

σης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως ξέρετε η καθαριότητα και

η φύλαξη συνιστούν ανελαστικές ανάγκες των φορέων, ανάγκες
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που αφορούν και την προστασία υγιεινής και την ασφάλεια σε
χώρους εργασίας αλλά και στους χώρους που αποτελούν την
πολιτιστική κληρονοµιά του τόπου µας. 

Η διάταξη έρχεται κατεπειγόντως σε αυτό το νοµοσχέδιο, προ-
κειµένου να διευθετηθούν τα ζητήµατα της απασχόλησης αυτού
του προσωπικού αλλά και να επιλύσει τα ζητήµατα της επόµενης
διαγωνιστικής διαδικασίας µε συγκεκριµένο τρόπο.

Είναι γνωστό ότι οι συµβάσεις του προσωπικού που υπηρε-
τούσε σε διάφορους φορείς της διοίκησης, είχαν παραταθεί µε
νοµοθετικές διατάξεις µέχρι 31-12-2017. Εποµένως, µε δεδοµένο
και τον φόρτο εργασίας της Βουλής τις επόµενες µέρες, µόνο
σήµερα ήταν δυνατόν να εισαγάγουµε τη ρύθµιση. Μέσα από
αυτή την τροπολογία καταβάλλονται τα δεδουλευµένα στο προ-
σωπικό καθαριότητας και φύλαξης που απασχολήθηκε από 30-
6-2017, προκειµένου οι εργαζόµενοι αυτοί και στις µέρες των
Χριστουγέννων να µη µείνουν απλήρωτοι. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι γνωστό σε όλους ότι το
πλαίσιο που καθόρισε τις εργασιακές σχέσεις στο δηµόσιο για
σειρά ετών ήταν εξόχως προβληµατικό. Ειδικά στον τοµέα της
καθαριότητας και της φύλαξης η κατάσταση ήταν χαοτική. Έτσι,
αυτές πολυκατακερµατισµένες συµβάσεις διαφόρων ειδών ήταν
στ’ αλήθεια ένα καθεστώς ανασφάλειας για τους ίδιους τους ερ-
γαζοµένους αλλά ταυτόχρονα και ένα προνοµιακό πεδίο πελα-
τειακών και ρουσφετολογικών διευθετήσεων και στην κεντρική
διοίκηση και στην αυτοδιοίκηση. 

Σε αυτό το πλαίσιο και κάτω από ασφυκτικές δηµοσιονοµικές
πιέσεις η Κυβέρνηση αναγκάστηκε να αντιµετωπίσει µε παρατά-
σεις για ένα διάστηµα τις υπηρεσίες καθαριότητας και φύλαξης.
Αυτό αντιµετώπισε πρόσκαιρα το ζήτηµα. Φυσικά δεν δόθηκε
λύση. Παρ’ όλο που εξακολουθούν όλοι αυτοί οι περιορισµοί και
µέσα σε αυτό το ασφυκτικό πλαίσιο προσπαθούµε να δώσουµε
λύση στα ζητήµατα των συµβασιούχων.

Πέρα από το γεγονός ότι ολοκληρώνουµε τη χαρτογράφηση
όλων αυτών των σχέσεων στον δηµόσιο τοµέα έχουµε ζητήσει
µε εγκύκλιο τις προηγούµενες µέρες από τα Υπουργεία να προ-
γραµµατίσουν το έκτακτο προσωπικό τους µέχρι τις 31 Ιανουα-
ρίου, λέγοντας ότι εάν έρθουν αυτά τα αιτήµατα, µετά από αυτή
την ηµεροµηνία, πιθανόν θα είναι δυνατό να υλοποιηθούν. Αυτό
συµβαίνει γιατί δεν πρέπει να γίνονται αποσπασµατικά, έτσι ώστε
να µπορέσουµε επιτέλους να εξορθολογήσουµε αυτό το πλαίσιο
µε παράλληλες διαδικασίες, τις οποίες κάνουµε και φαίνονται και
να αποκαταστήσουµε µε µόνιµες σχέσεις εργασίας, όπου είναι
δυνατόν και όπου οι εργαζόµενοι εξυπηρετούν, πραγµατικές και
διαρκείς ανάγκες. Αυτό φάνηκε και στις ανταποδοτικές υπηρε-
σίες των δήµων. Είδατε τη χθεσινή ανακοίνωση για την αποκα-
τάσταση των πενταετούς θητείας πυροσβεστών, οι οποίοι το
επόµενο διάστηµα µονιµοποιούνται µε σχέδιο το οποίο θα συν-
τάξουµε από κοινού µε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη. 

Η πολιτική της διαχείρισης του προσωπικού διαµορφώνεται
σήµερα για το 2018 µε τον κανόνα προσλήψεων - αποχωρήσεων
µε αναλογία 1 προς 3. Αυτοί οι περιορισµοί αφήνουν εξαιρετικά
στενά περιθώρια για την πρόσληψη προσωπικού µε σχέση ιδιω-
τικού δικαίου αορίστου χρόνου. Ταυτόχρονα, βρισκόµαστε αντι-
µέτωποι µε όλα αυτά, τα οποία σας περιέγραψα πριν, όσον αφο-
ρά τις υπηρεσίες καθαριότητας και φύλαξης. Σας θυµίζω ότι η
πρακτική αυτή πολλές φορές έχει κριθεί και στη νοµολογία δικα-
στηρίων πως θίγει τα δικαιώµατα των εργαζοµένων.

Ο στόχος µας, λοιπόν, ήταν και παραµένει η πρόσληψη προ-
σωπικού να γίνεται µε σταθερές σχέσεις εργασίας, εφόσον κα-
λύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες. Μεταβατικά, λοιπόν, έρχε-
ται αυτή η τροπολογία, λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλα αυτά, να δώσει
τη δυνατότητα σε Υπουργεία, εποπτευόµενους φορείς και ανε-
ξάρτητες αρχές, να προσλάβουν προσωπικό καθαριότητας και
φύλαξης µε σχέση εργασίας ορισµένου χρόνου µεν, διάρκειας
δεκαοκτώ µηνών δε. Είναι µια ρύθµιση που σαφέστατα κινείται
µέσα στο πλαίσιο του Συντάγµατος, του άρθρου 103, που επι-
τρέπει στον κοινό νοµοθέτη να καθορίσει τη διάρκεια των συµ-
βάσεων ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου.

Οι δεκαοκτώ µήνες, φυσικά, δεν συνιστούν µονιµοποίηση αλλά
ένα απόλυτα πρακτικό και επαρκές χρονικό διάστηµα, προκειµέ-
νου να αντιµετωπίσουµε αυτές τις ανελαστικές ανάγκες και ταυ-

τόχρονα να έχουµε µείωση του γραφειοκρατικού και δηµοσιονο-
µικού κόστους, που δηµιουργείται µε αυτούς τους επανειληµµέ-
νους διαγωνισµούς. Και ξέρουµε όλοι ότι τις διαδικασίες ΑΣΕΠ,
διάρκειας έξι έως οκτώ µηνών, προκειµένου κάποιος να συνερ-
γαστεί για οκτώ µήνες, που φυσικά δηµιουργεί ένα χαώδες πε-
ριβάλλον.

Γι’ αυτούς όλους τους λόγους σάς καλώ να υπερψηφίσετε την
τροπολογία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ

την κυρία Υπουργό.
Παρακαλώ την κ. Κουντουρά, Υπουργό Τουρισµού, να λάβει

τον λόγο για την τροπολογία για τρία λεπτά.
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ (Υπουργός Τουρισµού): Κύριε Πρόε-

δρε, ευχαριστώ πάρα πολύ.
Με τις παραγράφους 1 και 2, ο νέος οργανισµός του Υπουρ-

γείου Τουρισµού, 127/2017 ΦΕΚ Α157, στο οποίο προβλέπονται
περιφερειακές υπηρεσίες τουρισµού και εκπαιδευτικές µονάδες,
συνετάχθη, υπεγράφη και εστάλη στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας, πριν από την έκδοση της ΚΥΑ για τον καθορισµό των κρι-
τηρίων υπαγωγής στην έννοια της χωριστής επιχειρησιακής
µονάδας. Αποτέλεσµα αυτού ήταν οι ως άνω περιφερειακές υπη-
ρεσίες του Υπουργείου Τουρισµού που απεικονίζονται στον νέο
οργανισµό, χωρίς εσωτερική διάρθρωση, να µη διαθέτουν την
απαιτούµενη διοικητική αυτοτέλεια, για τη διενέργεια των προ-
βλεπόµενων στις σχετικές διατάξεις διαγωνιστικών διαδικασιών.
Ως εκ τούτου κρίνεται απολύτως αναγκαία η εισαγωγή της προ-
τεινόµενης διάταξης, προκειµένου αφ’ ενός µεν να επιλυθούν τα
προβλήµατα δυσλειτουργίας που δηµιουργήθηκαν αλλά -και το
πιο σηµαντικό- να αντιµετωπιστούν οι άκρως επιτακτικές ανάγκες
λειτουργίας των περιφερειακών υπηρεσιών του Υπουργείου Του-
ρισµού από τις προµήθειες κ.λπ.. 

Στόχο έχουν να διευκολύνουν αυτές τις συγκεκριµένες υπηρε-
σίες, έτσι ώστε να µπορούν να υλοποιούν µια σειρά από τρέ-
χοντα και διαρκή πρακτικά ζητήµατα σχέσεων της διοίκησης µε
τρίτους, παροχής υπηρεσιών, προµηθευτές, συντηρητές κ.λπ..
Επίσης, να αγοράζουν πετρέλαιο και όλα τα σχετικά, να πραγ-
µατοποιούν προµήθειες, ανάλογα φυσικά µε τον προϋπολογισµό
που τους διαθέτει κάθε φορά ο βασικός διατάκτης που είναι το
Υπουργείο. 

Επιτυγχάνεται µια σύντοµη διαδικασία σχεδιασµού και διενέρ-
γειας διαδικαστικών σύναψης και εκτέλεσης δηµοσίων συµβά-
σεων, που αφορούν στην προµήθεια αγαθών και υπηρεσιών
προς όφελος αφ’ ενός µεν της εύρυθµης ταχύτερης λειτουργίας
των περιφερειακών υπηρεσιών του Υπουργείου Τουρισµού και
παρέχουν έτσι την απαραίτητη προς αυτό νοµική βάση. Ταυτό-
χρονα, επιτυγχάνεται αποφόρτιση της κεντρικής υπηρεσίας του
Υπουργείου, όπου αυτό είναι εφικτό.

Η παράγραφος 3 αφορά τη λειτουργία δύο διαφορετικών υπη-
ρεσιακών συµβουλίων, δηλαδή ενός υπηρεσιακού που ήταν µόνο
για εκπαιδευτικούς και ενός για το διοικητικό προσωπικό του
Υπουργείου. Στην πράξη αποδείχθηκε ότι αυτό ήταν πάρα πολύ
δύσκολο και δυσλειτουργικό, αλλά δηµιουργούσε και πολλά προ-
βλήµατα στη σύνθεσή του. Με την προτεινόµενη ρύθµιση απλου-
στεύεται η διοικητική διαδικασία µε την κατάργηση του υπηρε-
σιακού συµβουλίου για το εκπαιδευτικό προσωπικό των ΑΣΤΕ,
ΙΕΚ και των σχολών ξεναγών του Υπουργείου Τουρισµού και την
αντίστοιχη υπαγωγή των θεµάτων αρµοδιότητάς τους στο υπη-
ρεσιακό συµβούλιο του διοικητικού προσωπικού του Υπουρ-
γείου, δεδοµένου ότι είναι πενταµελές και οι τρεις διευθυντές,
όπου ένας από αυτούς είναι ο διευθυντής της Τουριστικής Εκ-
παίδευσης, θα αλλάζουν τα αιρετά µέλη και θα γίνονται στη µία
περίπτωση από το διοικητικό και στην άλλη περίπτωση από εκ-
παιδευτικό προσωπικό.

Έτσι διασφαλίζεται και η ίση µεταχείριση του προσωπικού και
η εύρυθµη, αλλά και η απρόσκοπτη λειτουργία των οργανικών
µονάδων του Υπουργείου Τουρισµού.

Επίσης, στο ίδιο κοµµάτι υπήρχε ένα κενό νόµου που δεν
προσδιόριζε πώς γίνονται οι µετακινήσεις των εκπαιδευτικών
όταν υπάρχουν ανάγκες είτε προς την κεντρική υπηρεσία της
τουριστικής εκπαίδευσης είτε από εκπαιδευτήριο σε εκπαιδευ-
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τήριο. Ρυθµίζεται λοιπόν και αυτό το θέµα.
Σχετικά µε την παράγραφο 4, είναι καθαρά ένα τυπογραφικό

λάθος, µια εσφαλµένη αναγραφή, εκ παραδροµής, στον Οργα-
νισµό του Υπουργείου Τουρισµού και διορθώνεται ο τίτλος της
Γενικής Διεύθυνσης, ο οποίος εκ παραδροµής µπήκε «Γενική Δι-
εύθυνση Τουριστικής Πολιτικής και Ανάπτυξης», ενώ το ορθό
είναι «Γενική Διεύθυνση Τουριστικής Πολιτικής».

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ,

κυρία Υπουργέ.
Παρακαλώ τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτρη Κουτσούµπα να
έρθει στο Βήµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι, αυτήν τη στιγµή έξω από το Υπουργείο Εργα-
σίας, από το Μαξίµου, έξω από τη Βουλή, στο κέντρο της Αθή-
νας, αλλά και σε δεκάδες πόλεις το απόγευµα, διαδηλώνουν µα-
χητικά χιλιάδες λαού. Θα ήθελα, λοιπόν, µε την παρέµβασή µου
αυτή, σήµερα, στο Κοινοβούλιο, λιγάκι να σας προσγειώσω από
το διάστηµα και τους δορυφόρους σε κάπως πιο γήινα ζητήµατα,
σε ζητήµατα που έχουν ξεσηκώσει αυτήν τη θύελλα των αντιδρά-
σεων από εργαζόµενους σε όλη τη χώρα, τα οποία βέβαια δεν
µπορεί να επιλύονται µε µέτρα καταστολής. 

Κύριοι της Κυβέρνησης, συµπεριφέρεστε σαν τον κλέφτη που
τον πιάνουν στα πράσα και αφήνει κάτω τα κλοπιµαία για να επα-
νέλθει. Έτσι κι εσείς. Σαν τον κλέφτη φέρατε νυχτιάτικα την τρο-
πολογία για το χτύπηµα του δικαιώµατος της απεργίας, σε ένα
άσχετο νοµοσχέδιο και νύχτα την αποσύρατε πάλι για να τη φέ-
ρετε βέβαια λίγες µέρες αργότερα. Σας µάθαµε πια. 

Βέβαια και ο προηγούµενος Υπουργός Εργασίας, όπως όλοι
θυµόµαστε, Πάσχα είχε φέρει και ψήφισε τον νόµο που έβαλε
ταφόπλακα στην κοινωνική ασφάλιση. Και η άπειρη κατά τα άλλα
κ. Αχτσιόγλου, όπως την αποκαλούν αρκετοί συνάδελφοί σας
εδώ στους διαδρόµους της Βουλής, αποδεικνύεται -λέµε εµείς-
αρκετά έµπειρη στην κοµπίνα και στη βρώµικη δουλειά. 

Λογαριάζετε, όµως, χωρίς τον ξενοδόχο, κύριοι της Κυβέρνη-
σης, γιατί σε αυτήν τη χώρα σιγή νεκροταφείου δεν πρόκειται να
υπάρξει. Γιατί σε αυτήν τη χώρα υπάρχει το ΚΚΕ, υπάρχει ταξικό
κίνηµα και δεν θα σας αφήσει σε χλωρό κλαρί. Οι εργαζόµενοι
σάς έχουν πάρει χαµπάρι και αυτοί που δεν σας είχαν πάρει
µέχρι τώρα, αρχίζουν σιγά σιγά και συνειδητοποιούν πράγµατα.
Δεν σας σώζουν ούτε τα συνθήµατα, ούτε τα διαφηµιστικά σπο-
τάκια, ούτε τα κοινωνικά µερίσµατα από τα µατωµένα πλεονά-
σµατα. 

Βαφτίζετε δίκαιο ό,τι συµφέρει τα µονοπώλια και χωρίς καθυ-
στέρηση το κάνετε πράξη. Γι’ αυτό και συµφωνήσατε άρον άρον
µε το κουαρτέτο την επέκταση των πλειστηριασµών λαϊκών κα-
τοικιών, µαζί µάλιστα µε την ποινικοποίηση της δράσης εναντίον
τους, µαζί καταλήξατε και σε νέες ιδιωτικοποιήσεις, στο χτύπηµα
του δικαιώµατος της απεργίας, στο τσεκούρι σε κοινωνικά επι-
δόµατα. 

Σε όλα αυτά έρχονται να προστεθούν όλα όσα έχετε ήδη ψη-
φίσει και θα ισχύουν βέβαια από την αρχή του χρόνου, όπως για
παράδειγµα το τσεκούρωµα του ΕΚΑΣ. Αραδιάζετε ένα σωρό πα-
ραµύθια ότι «τα µνηµόνια τελειώνουν», ότι «βγαίνουµε στο ξέ-
φωτο». Τώρα, πώς γίνεται τα µνηµόνια να τελειώνουν και να
παραµένουν σε ισχύ όλοι οι νόµοι που ψηφίστηκαν µε το πρώτο,
το δεύτερο, το τρίτο, το τέταρτο µνηµόνιο, µόνο εσείς το ξέρετε.
Λες και τα µνηµόνια είναι κάτι έξω από τους αντιλαϊκούς νόµους
και τα µέτρα. 

Πώς γίνεται τα µνηµόνια να τελειώνουν και να έχουν ψηφιστεί
µέτρα για µετά το 2019, για το 2020, µέτρα-τσεκούρια για το
αφορολόγητο, τις συντάξεις, µατωµένα πλεονάσµατα µέχρι το
2060; Και, τέλος πάντων, τα µνηµόνια είναι εδώ και παραµένουν
γιατί εδώ είναι η ιµπεριαλιστική Ευρωπαϊκή Ένωση µε τα µνηµό-
νια διαρκείας της, τα ευρωπαϊκά εξάµηνα, τους ισοσκελισµένους
προϋπολογισµούς που ισχύουν για όλα τα κράτη-µέλη της.

Ποιο ακριβώς είναι το δίκαιο που έγινε πράξη, το οποίο διαφη-
µίζει, µάλιστα και ο κ. Τσίπρας µε τον νέο ρόλο του πλασιέ που
έχει αναλάβει;

Είναι δίκαιο να ζητάς από αυτούς που πλήρωσαν και πληρώ-
νουν χιλιάδες ευρώ παραπάνω φόρους, ασφάλιστρα και µειωµέ-
νες κοινωνικές παροχές να ικανοποιηθούν µε επιστροφές µερι-
κών ευρώ, που δεν επαρκούν να καλύψουν ούτε καν τα έξοδα
κάποιων εβδοµάδων; Είναι δίκαιο να χάνει ο εργαζόµενος, ο
άνεργος, ο αυτοαπασχολούµενος επαγγελµατίας το σπίτι που
έφτιαξε µε τους κόπους µιας ζωής γιατί δεν µπορεί πια να πλη-
ρώσει τις τράπεζες; Ξεκινήσατε τους πλειστηριασµούς βγάζον-
τας στο σφυρί την κατοικία χιλιάδων λαϊκών οικογενειών. Όλα τα
άλλα, για τις βίλες και τα υπόλοιπα, είναι στάχτη στα µάτια.
Όµως, κι εδώ λογαριάζετε και πάλι χωρίς τον ξενοδόχο. Είναι δί-
καιη η φοροαφαίµαξη του ελληνικού λαού πάνω και από τους
στόχους που θέτουν οι συµφωνίες για τα πρωτογενή πλεονά-
σµατα; Είναι δίκαιες οι φοροαπαλλαγές και οι φοροελαφρύνσεις
οι οποίες µεγάλωσαν για τους οµίλους τη χρονιά που πέρασε;
Είναι δίκαιες οι µειώσεις στις νέες συντάξεις σε ποσοστό µεγα-
λύτερο του 20%, µε αποτέλεσµα να εµφανίζεται σήµερα πλεο-
νασµατικός ο ΕΦΚΑ και κατ’ επέκταση µειωµένο το κρατικό
κονδύλι για τις συντάξεις; Είναι δίκαιη η βαριά φορολογία σε µι-
σθωτούς, αυτοαπασχολούµενους, µικροµεσαίους αγρότες που
επιβλήθηκε τα προηγούµενα χρόνια µε νόµους όλων των κυβερ-
νήσεων, τα χαράτσια που διατήρησε και επέκτεινε η σηµερινή
Κυβέρνηση; Είναι δίκαιες οι αυξήσεις στην έµµεση φορολογία
και οι αυξήσεις στον ΦΠΑ, ακόµα και σε ακριτικά νησιά, που οδή-
γησαν σε αυξήσεις της έµµεσης φορολογίας σχεδόν 1.000 ευρώ
ανά οικογένεια; Είναι δίκαιη η σταθερά µειωµένη χρηµατοδότηση
των νοσοκοµείων συνολικά της υγείας, ενώ οι ανάγκες αυξάνουν
κατακόρυφα, το πετσόκοµµα κατά 900 εκατοµµύρια των κονδυ-
λίων για την πρόνοια, η σφαγή στις αναπηρικές συντάξεις και τα
επιδόµατα; Είναι δίκαιη η περικοπή του ΕΚΑΣ στους χαµηλοσυν-
ταξιούχους και το τσεκούρι στα προνοιακά επιδόµατα;

Δίκαιο, στο άδικο αυτό εκµεταλλευτικό σύστηµα, είναι ό,τι συµ-
φέρει το µεγάλο κεφάλαιο. Και εσείς αποδειχτήκατε το πιο γρή-
γορο πιστόλι του κεφαλαίου και της Ευρωπαϊκής Ένωσης από
την πρώτη στιγµή που ανέλαβε η συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ,
ακόµη και τότε που ένας κόσµος αγνός, προοδευτικός, αριστε-
ρός, επένδυε ελπίδες και προσδοκίες σε αυτήν την Κυβέρνηση,
έστω και µε κρύα καρδιά. 

Ως ΚΚΕ είχαµε πει ότι θα είστε εσείς η Κυβέρνηση της βρώµι-
κης δουλειάς, που όχι µόνον δεν θα καταργούσε τα µνηµόνια,
όχι µόνον δεν θα έφερνε ανακούφιση στον βασανισµένο λαό,
αλλά θα συνέχιζε και την ίδια πολιτική. Μάλιστα, θα έπαιρνε κι
εκείνα τα αντιλαϊκά µέτρα που οι προηγούµενες κυβερνήσεις, οι
οποίες κουβαλούσαν και τη φθορά και τη ρετσινιά της αντιλαϊκής
διακυβέρνησης δεκαετιών, δεν µπόρεσαν να πάρουν, κάτω –φυ-
σικά- και από την πίεση του εργατικού και του λαϊκού κινήµατος.

Οι προβλέψεις µας αυτές δεν είχαν να κάνουν µε κάποια µαν-
τική ικανότητα, αλλά µε τη γνώση της ιστορικής πείρας η οποία
λέει ότι κάθε φορά που η κυρίαρχη τάξη τα βρίσκει σκούρα, ανα-
λαµβάνουν διάφορα οπορτουνιστικά, τυχοδιωκτικά σοσιαλδηµο-
κρατικά κόµµατα να την ξελασπώσουν.

Αυτόν τον ρόλο έχει αναλάβει η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
εδώ και τρία χρόνια.

Βεβαίως, πρέπει να σας αναγνωρίσουµε ότι η προθυµία σας
και η αποφασιστικότητά σας να υπηρετήσετε τα πιο βρόµικα σχέ-
δια θα µείνει παροιµιώδης. Από αυτήν την άποψη, αξίζετε πέρα
για πέρα τα βραβεία και τα εύσηµα που σας δίνουν οι εκπρόσω-
ποι των διαφόρων ελίτ του ιµπεριαλισµού, από τη Γαλλία και τη
Γερµανία, µέχρι τις Ηνωµένες Πολιτείες και τον Τραµπ.

Βέβαια όχι µόνο τα αξίζετε αυτά τα εύσηµα, αλλά κάνετε και
τα πάντα για να ξεπερνάτε και τον ίδιο σας τον εαυτό. Και εκεί
που λέει κανείς ότι «Τα έχω όλα δει τέλος πάντων µε αυτήν την
Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ», κάνετε κάτι που ανεβάζει ακόµα πε-
ρισσότερο το ρεκόρ πολιτικής ξετσιπωσιάς, αθλιότητας, στο
οποίο είστε πρωταθλητές.

Τελευταίο σας κατόρθωµα ήταν η χθεσινοβραδινή τροπολογία
που βάζει στο στόχαστρο το πιο ιερό, το πιο µεγάλο, το πιο αδια-
πραγµάτευτο δικαίωµα των εργαζοµένων, το δικαίωµα στην α-
περγία. Και µάλιστα το φέρατε και σαν τον κλέφτη, σαν τον λω-
ποδύτη σε ένα άσχετο νοµοσχέδιο για να ψηφιστεί άρον - άρον
στη Βουλή. Το ότι το µαζέψατε για λίγες µέρες δεν σας ξεπλέ-
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νει.
Αλήθεια, τι νοµίζατε; Ότι µε τέτοιες κουτοπονηριές, µε τέτοιες

απατεωνιές για να το πω ειλικρινέστατα, θα αποφεύγατε ή θα
αποφύγετε την κατακραυγή, θα αποφύγετε την οργή των εργα-
ζοµένων ή µήπως θα αποφύγετε και την ατίµωση και την ξεφτίλα
που θα σας ακολουθεί για πάντα, αφού τολµήσατε να χλευάσετε,
να ποδοπατήσετε τις θυσίες και το αίµα που έχυσε η εργατική
τάξη σε αυτήν εδώ την χώρα γι’ αυτό της το δικαίωµα;

Είστε πολύ µικροί πραγµατικά, κύριοι της Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ, αλλά και όποιων άλλων κοµµάτων τολµήσουν να ψηφί-
σουν αυτό το χτύπηµα στην απεργία, τολµήσουν να τα βάλουν
µε τους αγώνες που έδωσαν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι για να κατα-
κτήσουν αυτά τα δικαιώµατα. Αργά ή γρήγορα θα µείνετε στην
ιστορία βέβαια ίσως ως µια γραφικότητα, ως µια παραφωνία, µια
καρικατούρα αυτού που ονοµαζόταν «Αριστερά», όπως εκπρό-
σωποι άλλων κοµµάτων έµειναν, όπως εκείνος ο µακαρίτης ο Λά-
σκαρης, που έλεγε ότι µε νόµο θα καταργούσε την ταξική πάλη.

Η τροπολογία που φέρατε και αποσύρατε για να την επανα-
φέρετε αργότερα, αφού έτσι υποσχεθήκατε στα κοράκια- εταί-
ρους σας, ουσιαστικά ανοίγει τον δρόµο για την απαγόρευση του
δικαιώµατος της απεργίας. Και µάλιστα το κάνετε αυτό για τα
πρωτοβάθµια σωµατεία, δηλαδή για τους χώρους δουλειάς, εκεί
όπου σπάει κόκκαλα η εργοδοτική αυθαιρεσία, η τροµοκρατία,
οι εκβιασµοί απόλυσης, που οι εργαζόµενοι είναι υποχρεωµένοι
και για να ενηµερώνονται απλά ή και για να συζητάνε όλοι µαζί
συλλογικά, ακόµη να συµπεριφέρονται µε συνωµοτικό τρόπο,
λες και είναι σε συνθήκες βαθιάς παρανοµίας. Είναι στην πραγ-
µατικότητα, για να κάνουν µια απλή συνέλευση ή µια κινητοποί-
ηση ή µια απεργία.

Λέτε ότι δεν αποτελεί πρόβληµα το 50%+1 για την απαρτία.
Και ρωτάµε το εξής: Εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, κυβερνάτε
µε το 50%+1 του ελληνικού λαού; Οι κυβερνήσεις στην Ελλάδα
εκλέγονται µε το 50%+1 του συνόλου; 

Το 22% εκπροσωπείτε, εάν το έχετε ακριβώς υπολογίσει στην
πραγµατικότητα, µε βάση όσους έχουν δικαίωµα ψήφου. Και µε
αυτό το σαθρό 22%, που είναι αυτό το πραγµατικό σας ποσοστό,
το οποίο σήµερα βέβαια έχει γίνει και κατά πολύ µικρότερο, φέρ-
νετε έναν νόµο που απαιτεί από τους εργαζόµενους, από τους
εργάτες µέσα στα γκέτο που δουλεύουν να έχουν το 50%+1 του
συνόλου των µελών τους σε παρουσία στη συνέλευση και στην
κάλπη, κάτω από τον εκβιασµό και µπροστά στη µεγάλη εργο-
δοσία, στις απειλές, για να αποφασίσουν µια απεργία, µια κινη-
τοποίηση, δηλαδή για να διεκδικήσουν το δίκιο τους.

Είστε µια αδίστακτη Κυβέρνηση που δεν έχει καµµία αναστο-
λή, προκειµένου να εξυπηρετήσει συµφέροντα του κεφαλαίου.
Τα στελέχη σας φτάνουν στο σηµείο να λένε ότι δήθεν έτσι ενι-
σχύουν τη δηµοκρατία στα σωµατεία. Σπάσατε κάθε ρε- κόρ. Ο
ΣΕΒ είναι σίγουρο ότι θα κλαίει από συγκίνηση αυτή την στιγµή.
Τέτοιον υπηρέτη δεν φανταζόντουσαν ούτε στα πιο τρελά όνειρά
τους. 

Γι’ αυτόν τον λόγο παίρνετε όλα αυτά τα εύσηµα τα οποία
έλεγα πριν, των εταίρων σας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Γι’ αυτόν
τον λόγο κλείνετε γρήγορα όλες τις αντεργατικές, αντιλαϊκές
αξιολογήσεις.

Και µην µας πείτε πάλι ότι σας πολεµούν τα µεγάλα συµφέ-
ροντα, τα µεγάλα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και λοιπά. Στα όπα-
όπα σας έχουν, ειδικά για τέτοιες δουλειές. Από χθες που ανα-
κοινώθηκε η κατάθεση της τροπολογίας δεν ακούστηκε κιχ, τσι-
µουδιά στην καλύτερη περίπτωση, ενώ στη χειρότερη είχαµε εκ-
θειασµό και τα µπράβο κάποιων. Ούτε τίτλοι, ούτε πρωτοσέλιδα,
µόνο στον «ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗ», ούτε τίποτα από όλα αυτά. Ούτε κα-
νένα άλλο κόµµα έβγαλε κάποια ανακοίνωση. 

Για να µην αδικούµε βέβαια και τη Νέα Δηµοκρατία, η αλήθεια
είναι ότι στελέχη της σας ζητούν να µην την πάρετε πίσω, αλλά
να την ψηφίσετε εδώ και τώρα. Τους βγάζετε -βλέπετε- και από
τη δύσκολη θέση. Σας σιγοντάρουν κανονικά. Και γιατί να µην το
κάνουν άλλωστε; Αφού κάνετε πράξη την πάγια επιδίωξη, το
όνειρο του κεφαλαίου που ήταν και είναι το χτύπηµα του απερ-
γιακού δικαιώµατος, για να υπάρχει σιγή νεκροταφείου µέσα
στους χώρους δουλειάς, να µην κουνιέται φύλλο, να µπορεί να
επιβάλλεται ο εργασιακός µεσαίωνας που έχετε θεσµοθετήσει

εσείς και οι προηγούµενοι µαζί. 
Στα αφεντικά δίνετε εξετάσεις για να µένετε στην κυβερνητική

καρέκλα. Και τους λέτε ότι πέρα από το καρότο, µπορείτε να
χρησιµοποιήσετε εξίσου καλά και το µαστίγιο. Μέχρι φυσικά να
βγάλετε πέρα όλη αυτή τη βρωµοδουλειά και να σας πετάξουν
µετά κι εσάς σαν στυµµένες λεµονόκουπες για να ποντάρουν σε
νέα άλογα της Κεντροδεξιάς, της Κεντροαριστεράς και πάει λέ-
γοντας. Δεν έχει σηµασία πώς θα λέγονται. Γι’ αυτό εδώ και µία
εβδοµάδα δίνετε µέρισµα ξύλου και αυταρχισµού σε όλη την Ελ-
λάδα. Πότε στα ειρηνοδικεία για τους πλειστηριασµούς, πότε
στο Υπουργείο Παιδείας ενάντια σε φοιτητές που διεκδικούν σί-
τιση και στέγαση, πότε ενάντια σε εργαζόµενους και συνδικαλι-
στές, όπως στα σουπερµάρκετ, πρώην «Καρυπίδης», που διεκδι-
κούν δεδουλευµένα δεκαοκτώ µηνών και πάει λέγοντας. 

Σας το ξαναλέµε, το δικαίωµα στην απεργία που κατακτήθηκε
µε αίµα και θυσίες είναι αδιαπραγµάτευτο και όποιος τολµήσει
να το αγγίξει θα βρει απέναντί του συνολικά τους εργαζόµενους
και το ταξικό κίνηµά τους. Και είστε βαθιά γελασµένοι αν νοµίζετε
ότι αυτό το έκτρωµα θα εφαρµοστεί στην πράξη. Θα το ακυρώ-
σουν οι ίδιοι οι εργαζόµενοι µε την οργάνωση και τον αγώνα
τους, όπως θα ακυρώσουν οι εργαζόµενοι κάθε προσπάθεια να
µπουν εµπόδια στην πάλη τους, στην κοινωνική πρόοδο και θα
στείλουν στον αγύριστο κάποια στιγµή κάθε πολιτικό εκπρόσωπο
αυτού του σάπιου εκµεταλλευτικού συστήµατος. 

Καλούµε τους εργαζόµενους να δυναµώσουν τον αγώνα τους,
να είναι από σήµερα και κάθε µέρα στους δρόµους, να πυκνώ-
σουν τις απεργιακές συγκεντρώσεις, τις κινητοποιήσεις των επό-
µενων ηµερών, µε αποκορύφωµα την πανελλαδική πανεργατική
απεργία στις 14 Δεκεµβρίου. 

Όσο για εσάς, έχετε εξασφαλισµένη θέση στα κατάστιχα των
δήµιων του λαού. Και αυτός ο λαός θα σας τιµωρήσει και µάλι-
στα πιστεύουµε πολύ πιο σύντοµα απ’ ό,τι εσείς ελπίζετε. 

Είναι προφανές ότι όταν τολµήσετε να φέρετε ξανά αυτή ή
άλλη αντίστοιχη τροπολογία θα καταθέσουµε αίτηµα ονοµαστι-
κής ψηφοφορίας και ο καθένας ας αναλάβει τις ευθύνες του, αν
έχει µείνει έστω λίγη τσίπα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κουτσούµπα. 

Θα προχωρήσουµε µε τον κατάλογο των οµιλητών. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Μιχελογιαννάκης. Θα έχουµε

δύο οµιλητές κι έναν Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο µετά. Έχει
ζητήσει τον λόγο ο κ. Σαχινίδης και ο κ. Λοβέρδος. 

Ορίστε, κύριε Μιχελογιαννάκη, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι η διαστηµική πολιτική

συνδέεται µε προϊόντα υψηλής αξίας. Ήδη δραστηριοποιούνται
εκατό επιχειρήσεις µε 200 εκατοµµύρια τζίρο και δύο χιλιάδες
εργαζόµενους. Τέσσερα επίσης ελληνικά πανεπιστήµια παρά-
γουν µικρούς δορυφόρους µε µεγάλη επιτυχία. 

Αφορά την εξυπηρέτηση της άµυνας της χώρας, των καιρικών
φαινοµένων, την πρόληψη πληµµυρών, τον έλεγχο των συνόρων,
τις πυρκαγιές και τις γεωργικές καλλιέργειες. 

Διασφαλίζουµε θέσεις στο Διάστηµα και κερδίζουµε ανταλλάγ-
µατα. Μέχρι τώρα δίναµε 14 εκατοµµύρια τον χρόνο στην Ευρω-
παϊκή Ένωση. Και τι συνέβαινε; Δεν εισπράτταµε απολύτως τίπο-
τα. Εβδοµήντα πέντε µικροµεσαίες επιχειρήσεις παρέχουν τις
υπηρεσίες τους στο εξωτερικό. Έχουµε δαπανήσει εκατοµµύρια
ευρώ σε ευρωπαϊκά προγράµµατα µέχρι σήµερα. 

Αρχίζουµε, λοιπόν, µία ολοκληρωµένη διαστηµική πολιτική, µε
την ίδρυση του Ελληνικού Διαστηµικού Οργανισµού που ακολου-
θεί. Οι αναµεταδότες του υπάρχοντος δορυφόρου θα χρησιµο-
ποιούνται από τις Ένοπλες Δυνάµεις, από την ΕΥΠ, από την Ελ-
ληνική Αστυνοµία. 

Η αρχική σύµβαση του ελληνικού δηµοσίου έληγε το 2021.
Έπρεπε να ανανεωθεί µέχρι το 2018. Η «HELLAS SAT» έχει κάνει
αιτήµατα από το 2010. Αν δεν κάναµε αυτό που κάνουµε σήµερα,
θα χάναµε τα δικαιώµατά µας. Γιατί, αν µια χώρα έχει τροχιακή
θέση στο διάστηµα και δεν τη χρησιµοποιεί για χρονικό διάστηµα
τριών ετών, χάνει τα δικαιώµατά της. Αυτή είναι και η σηµασία
που έρχεται αυτό το νοµοσχέδιο σήµερα. Και τότε, τουλάχιστον
σαράντα κράτη διεκδικούν αυτή τη θέση. 
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Στην ανανεωµένη σύµβαση που βάζουµε σήµερα, ενισχύεται
η Ελλάδα ανατολικά στις 39�, µε τη δηµιουργία Επιτροπής Παρα-
κολούθησης και την Επιτροπή Παραλαβής, που έχει ήδη συστα-
θεί. Διασφαλίζουµε µε αυτόν τον τρόπο ειδικές εγγυήσεις υπέρ
του δηµοσίου, που δεν υπήρχαν στην προηγούµενη σύµβαση. 

Προβλέπεται για διαφορές η επίλυση στα διοικητικά δικαστή-
ρια, αντί της διαιτησίας στη Γενεύη. Και η διαιτησία στη Γενεύη
τι σηµαίνει; Σηµαίνει τεράστιο κόστος. Διασφαλίζεται ακόµα και
σε καταστροφή ή µη ικανοποιητική παρεχόµενη υπηρεσία η εξα-
σφάλιση άλλου δορυφόρου. Διασφαλίζεται, επίσης, εξοπλισµός
για πέντε χρόνια δωρεάν. 

Λαµβάνουµε ως αντάλλαγµα τρεις επίγειους κοµβικούς δορυ-
φόρους, τρία δορυφορικά πιάτα και διακόσια τερµατικά. Με τη
νέα σύµβαση παίρνουµε δεκαεπτά χρονοαναµεταδότες. Για δε-
καεπτά χρόνια είχαν αµελήσει να πάρουµε τον τρίτο αναµετα-
δότη. Επίσης, επιτυγχάνουµε να πάρουµε έξι αναµεταδότες,
έναντι τριών.

Το αντικείµενο της σύµβασης είναι η παραχώρηση των δικαιω-
µάτων σε τροχιακή θέση και συσχετισµένες ραδιοσυχνότητες κα-
τόπιν αίτησης των ενδιαφεροµένων κρατών. Τα αιτήµατα υπο-
βάλλονται στη Διεθνή Ένωση Τηλεπικοινωνιών. Σε αντίθεση δε
µε τις επίγειες ραδιοσυχνότητες, οι οποίες δεν αναιρούνται, δεν
καταργούνται, µπορούν να µείνουν αχρησιµοποίητες, οι δορυ-
φορικές µπορούν να αναιρεθούν, να ακυρωθούν και να τροπο-
ποιηθούν. 

Λόγω, λοιπόν, της συγκυρίας, της κατάστασης και λόγω της
διαστηµικής πολιτικής που συνδέεται µε προϊόντα υψηλής αξίας,
όπως είπα, καταλαβαίνει κανείς τη σηµασία του να υπερψηφί-
σουµε αυτό το νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε τον κ.
Μιχελογιαννάκη. 

Τον λόγο έχει η κ. Βούλτεψη από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα το οποίο συζητούµε σή-

µερα αποτελεί µια ακόµη απόδειξη ότι η Κυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ
και ΑΝΕΛ έχει σπάσει όλα τα ρεκόρ της προπαγάνδας και της
ψυχοπολιτικής. 

Έτσι κι αλλιώς, η Κυβέρνηση πάει από ρεκόρ σε ρεκόρ. Σε
χρόνο ρεκόρ έκλεισε την αξιολόγηση, ξεπουλάει τη ΔΕΗ, παρα-
δίδει τα δάνεια των Ελλήνων στα ξένα funds. Σε χρόνο ρεκόρ όλα
αυτά. Ξεκίνησαν οι ηλεκτρονικοί πλειστηριασµοί την ίδια µέρα µε
τη λοταρία των αποδείξεων, για να θολωθούν τα νερά. Διότι, ως
γνωστόν, λοταρία είναι και το ένα, λοταρία και το άλλο. Εντάχ-
θηκε όλη η δηµόσια περιουσία στο υπερταµείο. Προνοµοθετή-
θηκαν µέτρα για το 2019 και το 2020. 

Ε, πώς να µην σας δίνουν βραβεία µετά απ’ όλα αυτά; Εικόνι-
σµα θα σας κάνουν! Ό,τι σας φέρνουν το υπογράφετε! Γι’ αυτό
γίνονται όλα σε χρόνο ρεκόρ. 

Βέβαια αφού θα τα έχετε υπογράψει όλα, θα έχετε κλείσει
όλες τις αξιολογήσεις, θα έχετε συµφωνήσει -ήδη το έχετε κάνει-
για µνηµόνια έως το 2022 και εποπτεία έως το 2060, τότε θα
βγείτε από τα µνηµόνια και θα διώξετε και το ΔΝΤ.

Επί των ηµερών σας επίσης, γίνονται όλα τέλεια, καταπληκτικά
για πρώτη φορά! Κύριε Παππά, έναν χρόνο τώρα µας ζαλίζετε
το κεφάλι µε την κατάκτηση του Διαστήµατος. Ταξιδεύετε σε
εξωτικούς και άλλους προορισµούς. Ούτε δηλαδή να τον είχατε
κατασκευάσει εσείς αυτόν τον δορυφόρο. Από πάνω του στέκε-
στε. Μέχρι και στις Κάννες πήγατε τον Φεβρουάριο για να τον
δείτε -λέει- πριν µπει στις συσκευασίες για να ταξιδέψει στην
Γαλλική Γουιάνα. Και µετά πήγατε και στη Γαλλική Γουιάνα για
να είστε παρών, αχάραγα 29 Ιουνίου, στην εκτόξευση αυτού που
παρουσιάζετε περίπου ως έργο των χεριών σας. 

Παρακολουθήσατε ουσιαστικά την εκτόξευση του αραβικών
συµφερόντων δορυφόρου. Μετά την εκτόξευσή του, ποµπωδώς
µας ανακοινώσατε ότι η Ελλάδα στέλνει µήνυµα ότι ανακάµπτει,
ότι ανακάµπτει σε ένα πεδίο που για χρόνια ήταν εγκαταλελειµ-
µένο και ότι µετά από πολλά χρόνια απουσίας και αδράνειας η
Ελλάδα επιστρέφει δυναµικά στο Διάστηµα.

Η αλήθεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι η Ελλάδα

βρίσκεται στο Διάστηµα ήδη από το 2003 και ουδέποτε απου-
σίασε. Το µόνο που συνέβη ήταν η πώληση από τον ΟΤΕ της
«HELLAS SAT» στην «ARAB SAT» το 2013 έναντι του ποσού των
208 εκατοµµυρίων ευρώ, ενώ ήδη από τις 5 Ιουνίου του 2014 είχε
ανακοινωθεί η εκτόξευση του «HELLAS SAT 3» για το 2016 -χρο-
νιά που έληξε ο «HELLAS SAT 2»- ενώ το 2017 αυτός που θα
εκτοξευόταν ήταν ο «HELLAS SAT 4». Εάν δηλαδή, είχατε κάποια
συµβολή, µάλλον για την καθυστέρηση του επιτεύγµατος ήταν.

Εποµένως, η Ελλάδα ήταν στο Διάστηµα. Ήδη από τις 5 Ιου-
νίου 2014 είχε ανακοινωθεί ότι η κυπροελλαδική εταιρεία, θυγα-
τρική πλέον της «ARAB SAT», θα διατηρεί τις σηµαντικότερες
επίγειες βάσεις στην Κακορατζιά στην Κύπρο και στο Κορωπί
στην Ελλάδα. Αυτά είναι από το 2014. Και εσείς έρχεστε τώρα
και πανηγυρίζετε; Και άκουσα από συναδέλφους από άλλα κόµ-
µατα να λένε, «ζήτω που οι εγκαταστάσεις είναι στο Κορωπί»!.

Θα καταθέσω για αυτό το τηλεγράφηµα του Αθηναϊκού Πρα-
κτορείου από όπου προκύπτουν όλα αυτά για τα οποία πανηγυ-
ρίζετε. Από το 2014 ήταν συµφωνηµένα αυτά. Και όλα αυτά που
λέτε ότι ρυθµίσατε τώρα, είχαν δροµολογηθεί για να ρυθµιστούν
από τότε.

Κατά τη συζήτηση στην επιτροπή µάς είπατε ότι ο ΟΤΕ κακώς
πούλησε τον δορυφόρο. Και στις 7 του περασµένου Ιουλίου κύ-
κλοι του Υπουργείου σας ανέφεραν -θα το καταθέσω και αυτό-
ότι ξεπουλήθηκε ο «HELLAS SAT» σε έναν διακρατικό οργανισµό
και ήταν µια επένδυση για την οποία πλήρωσαν όλοι οι πολίτες.

Στις 29 Ιουνίου ο επικεφαλής του Γραφείου Τύπου σας κ. Χρι-
στοφορίδης, -πρώην εφηµερίδα «ΧΩΝΙ»- µας είπε µε ανακοίνωσή
του ότι επί Νέας Δηµοκρατίας ο δορυφόρος πουλήθηκε µαζί µε
τον ΟΤΕ στη DEUTSCHE TELEΚOM, ότι ο ιδιοκτησίας γερµανι-
κού δηµοσίου ΟΤΕ πούλησε τον «HELLAS SAT», αποκοµίζοντας
πολύ σηµαντικά οικονοµικά οφέλη για το ίδιο το γερµανικό δη-
µόσιο –καταγγέλλατε- ενώ απειλήθηκε και η φυσική παρουσία
του κέντρου ελέγχου του δορυφόρου στην Ελλάδα. Συνοψίζον-
τας, -λέει ο συνεργάτης σας- ο γερµανικός ΟΤΕ αποκόµισε ση-
µαντικότατα οφέλη, εκποιώντας µια επένδυση κ.λπ.. Θα το κατα-
θέσω και αυτό.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Σοφία Βούλτεψη καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκον-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δηλαδή, κατηγορείτε τον ΟΤΕ για εθνική προδοσία, τον οποίο
µε κάποιον τρόπο εσείς διορθώσατε;

Εάν θυµάµαι καλά, ο γερµανικός ΟΤΕ είχε ζητήσει την πώληση
από την Κυβέρνηση. Ήταν απόφαση του ΟΤΕ. Και εάν θυµάµαι
καλά, η διοίκηση του ΟΤΕ δεν έχει αλλάξει επί των ηµερών σας.
Αντίθετα, συνεργάζεστε µια χαρά µαζί τους, λαµβάνετε µαζί
µέρος σε συνέδρια και έχετε στενή επικοινωνία και συνεργασία
µε την ίδια εκείνη διοίκηση. 

Πείτε µας, λοιπόν: ξεπουλήθηκε ο ΟΤΕ και τέθηκαν δι’ αυτού
του τρόπου σε κίνδυνο τα ελληνικά στρατηγικά συµφέροντα;
Γιατί εάν έχει συµβεί κάτι τέτοιο, στις δεκάδες συνοµιλίες του µε
την κ. Μέρκελ ο κ. Τσίπρας έπρεπε να το είχε πει. Δεν µπορεί να
συµβαίνουν και τα δύο, και να ξεπούλησε ο ΟΤΕ και να απειλούν-
ται τα ελληνικά συµφέροντα και να είναι στενοί φίλοι και συνερ-
γάτες σας. 

Αλλά ξέχασα! Εκεί που µας βρίζατε ως µερκελιστές -ο Τσίπρας
έλεγε τα γνωστά, «Ή µε τη Μέρκελ ή µε τον λαό» και «Go back
madame Merkel» και ο Καµµένος έλεγε για 4ο Ράιχ και Τσολάκο-
γλου- τώρα οι Γερµανοί είναι φίλοι σας!

Ο Τσίπρας στέλνει sms στο κινητό του Σουλτς για να του ζη-
τήσει να συνεργαστεί µε τη Μέρκελ. Δηλαδή, µε συγχωρείτε,
αλλά sms στον Σουλτς, για να συνεργαστεί µε τη Μέρκελ ο κ.
Τσίπρας; Αγωνία για την επιβίωση του 4ου Ράιχ από αυτούς που
µας αποκαλούσαν Τσολάκογλου και δωσίλογους; Ντροπή δεν
υπάρχει; Δεν έχετε καµµία ντροπή, δηλαδή κάποιον φραγµό, να
πείτε «εντάξει ρε παιδί µου, αλλά εγώ τώρα δεν µπορώ να το
κάνω αυτό το πράγµα. Έβριζα τόσα χρόνια τη Γερµανία, µέχρι
τώρα βρίζω, µία ο ένας µία ο άλλος. Δεν µπορώ να το κάνω». Κάτι
τέτοιο δεν µπορείτε; Σε κάτι δεν µπορείτε να δείξετε ότι έχετε
µία ντροπή; Δηλαδή, κι ο τελευταίος διαθέτει µία ντροπή. Τώρα
βγαίνετε ανοιχτά, στρώνετε κόκκινα χαλιά στον Φούχτελ, µιλάτε
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όλη µέρα µε τη Μέρκελ, µεσολαβείτε στον Σουλτς για τη Μέρκελ
και δεν βλέπω να υπάρχει καµµία ντροπή εκ µέρους σας. Βε-
βαίως, αυτό δεν είναι τυχαίο. Συµβαίνει σε κάποια όντα, τα οποία
θέλουν να επιβιώσουν. Για να επιβιώσετε έχετε χάσει, αν είχατε
ποτέ, κάθε ίχνος ντροπής.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε την κ.
Βούλτεψη.

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κατσώτης από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι της Κυβέρνησης, έχετε φέρει σε πολύ δύσκολη θέση

τη Νέα Δηµοκρατία. Δεν αφήσατε καµµία απαίτηση του κεφα-
λαίου για να υλοποιήσει εκείνη, αν και όπως δηλώνει η ίδια η Κυ-
βέρνηση και τα στελέχη της, µαζί, λέει, θα ψηφίσετε την τροπο-
λογία για την απεργία. Το δηλώνουν κιόλας. 

Έχετε καταπλήξει επίσης µε την προθυµία σας τους πάντες:
τον ΣΕΒ, το ΣΕΤΕ, την Ευρωπαϊκή Ένωση, το Διεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο, τους επιχειρηµατικούς οµίλους. 

Αυτήν την περίοδο δίνετε εξετάσεις για τον νόµο και την τάξη
καταστέλλοντας αγώνες, συλλαµβάνοντας απεργούς, δυναµώ-
νοντας συνολικά την καταστολή. Δίνετε εξετάσεις για τα δηµο-
κρατικά δικαιώµατα και τις συνδικαλιστικές ελευθερίες.

Η Κυβέρνηση των βρώµικων αποστολών, όπως την έχουµε χα-
ρακτηρίσει, εκτός του αντεργατικού πλαισίου που διαµορφώνει
επιχειρεί να υλοποιήσει και τη δέσµευσή της στο µεγάλο κεφά-
λαιο, να περιορίσει τα συνδικαλιστικά δικαιώµατα και ελευθερίες
του εργατικού κινήµατος. Με αυτόν τον τρόπο θέλει να εξασφα-
λίσει τους όρους για την υλοποίηση της επιλογής των επιχειρη-
µατικών οµίλων, όπως εκφράζονται από τον ΣΕΒ και τις άλλες
ενώσεις του, να µη γυρίσουµε, όπως λένε, στην πρότερη κατά-
σταση. Δηλαδή, να µην αναγκαστούν, κάτω από τους αγώνες των
εργαζοµένων, να υπογράψουν συλλογικές συµβάσεις µε αυξή-
σεις, να µην υποχρεωθούν σε κατώτατο µισθό, χωρίς διαχωρι-
σµούς νέων και παλιών, στα 751 ευρώ. 

Αντίθετα, επιδιώκουν να σταθεροποιηθούν, να µονιµοποιη-
θούν, όπως έχετε δεσµευτεί εξάλλου µε την κωδικοποίηση της
εργατικής νοµοθεσίας για το 2018, και να συνεχίσουν οι αναδιαρ-
θρώσεις, όπως ονοµάζετε τις µεγάλες ανατροπές στα εργασια-
κά, ασφαλιστικά και σε κάθε άλλη πτυχή της ζωής των εργαζο-
µένων και του λαού µας.

Να, λοιπόν, για ποιον η κρίση, όπως λέγατε, ήταν ευκαιρία: Για
το κεφάλαιο, που εξασφαλίζει φτηνή εργατική δύναµη και απαιτεί
παραπέρα τη θωράκισή του, βάζοντας στον γύψο τους αγώνες
των εργαζοµένων και του λαού. 

Για ποιο δίκαιο που γίνεται πράξη µιλάτε εσείς; Για αυτό το δί-
καιο του εργοδότη, των επιχειρηµατικών οµίλων, για την αύξηση
της κερδοφορίας, µε κατάσχεση των σπιτιών του λαού, µε τη φο-
ροληστεία, µε τις περικοπές σε µισθούς και συντάξεις, που δεν
έχουν τέλος, µε την κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων ερ-
γασίας, που και αυτή θα είναι για πολύ µακρύ χρονικό διάστηµα,
αν δεν ανατρέψουν αυτήν την πολιτική οι εργαζόµενοι µέσα από
τους αγώνες τους.

Η νοµοθετική ρύθµιση προβλέπει ότι για τη συζήτηση και λήψη
απόφασης για την κήρυξη απεργίας απαιτείται η παρουσία του-
λάχιστον του 1/2 των οικονοµικά τακτοποιηµένων µελών της
πρωτοβάθµιας συνδικαλιστικής οργάνωσης, επιχειρησιακής,
κλαδικής και όπως και αν ονοµάζεται η πρωτοβάθµια οργάνωση. 

Ουσιαστικά, θέλοντας να υλοποιήσει τις απαιτήσεις του ΣΕΒ
και των άλλων ενώσεων του κεφαλαίου για αυστηροποίηση του
πλαισίου κήρυξης των απεργιών, η Κυβέρνηση υπερδιπλασιάζει
τον αριθµό των εργαζοµένων που απαιτείται προκειµένου ένα
πρωτοβάθµιο σωµατείο να προκηρύξει απεργία. Έτσι, ενώ µε το
ισχύον καθεστώς απαιτούνταν η πλειοψηφία από το 1/3 στην
πρώτη γενική συνέλευση µέχρι το 1/5 στην τρίτη γενική συνέ-
λευση, των τακτοποιηµένων οικονοµικά µελών, τώρα θα απαιτεί-
ται η πλειοψηφία του ½, του 50%+ 1.

Καθόλου άσχετα η Κυβέρνηση χτυπά την εργατική τάξη στο
πρωτοβάθµιο επίπεδο οργάνωσης µέσα στην επιχείρηση, εκεί
δηλαδή που εκφράζονται πιο έντονα η εργοδοτική τροµοκρατία,

η αυθαιρεσία, οι απειλές, οι πιέσεις, ακόµη περισσότερο, µε δε-
δοµένο ότι δεν γίνεται η διάκριση, όπως είπα και πριν, µε τα πρω-
τοβάθµια κλαδικά σωµατεία. 

Η Κυβέρνηση µε την τροπολογία αυτή ανοίγει δρόµο ώστε να
καταστεί πρακτικά αδύνατη η κήρυξη απεργίας από κλαδικά συν-
δικάτα µε µεγάλο αριθµό µελών, από πολλές επιχειρήσεις. Και
όλα αυτά νοµοθετούνται από µια Κυβέρνηση που έχει ψηφιστεί,
όπως ειπώθηκε προηγουµένως από τον Γενικό µας Γραµµατέα,
περίπου από το 22% του εκλογικού σώµατος. 

Πρόκειται για ένα αποφασιστικό βήµα, για το πλήρες ξήλωµα
του απεργιακού δικαιώµατος, όταν ήδη µε το σηµερινό πλαίσιο
εννέα στις δέκα απεργίες κρίνονται παράνοµες, καταχρηστικές
ή και τα δύο µαζί. Τα δικαστήρια κατά το 95%, σύµφωνα µε έρευ-
νες, κρίνουν τις απεργίες παράνοµες, µε αυτό το πλαίσιο, το ση-
µερινό. Φανταστείτε τι θα γίνει µε αυτό το πλαίσιο που εσείς
θέλετε να δηµιουργήσετε.

Μετά τις οµαδικές απολύσεις, την αέναη υπερίσχυση των επι-
χειρησιακών συµβάσεων έναντι των κλαδικών µέχρι το τέλος του
Προγράµµατος, όπως λένε, -αλλά θα πάει παραπέρα-, την απε-
λευθέρωση της κυριακάτικης αργίας, τη νοµιµοποίηση της αντα-
περγίας και µάλιστα στην πιο σκληρή εκδοχή της, τη µισθολογική
ανταπεργία, τη µείωση του προστατευτικού πλαισίου για τους
συνδικαλιστές, τη δοκιµαστική περίοδο κατά την οποία δεν κα-
ταβάλλεται αποζηµίωση, που έγινε ένας χρόνος από δύο µήνες,
τη γενίκευση των ελαστικών µορφών εργασίας, το εργοδοτικό
και διευθυντικό δικαίωµα στο ζενίθ, φέρνετε και την ανατροπή
στον τρόπο λήψης απόφασης για την απεργία.

Τέτοιες περίοδοι που χαρακτηρίζονται από τις αντεργατικές
εφόδους των κυβερνήσεων του κεφαλαίου, επιχειρώντας να α-
φαιρέσουν το όπλο της απεργίας των εργατών, έχουν µείνει στην
ιστορία του εργατικού κινήµατος. Μία από αυτές θα είναι και η
περίοδος των βρώµικων αποστολών του αριστερού δορυφόρου
-λόγω και του νοµοσχεδίου- των επιχειρηµατικών οµίλων µε εκτό-
ξευση πυραύλων µεγάλου βεληνεκούς, επιχειρώντας να χτυπή-
σει στην καρδιά του εργατικού κινήµατος, που είναι το δικαίωµα
στην απεργία. Αν αυτό πιστεύετε, σας λέµε ότι, όπως και οι προ-
ηγούµενοι, θα πάρετε δυναµική απάντηση από όλη την εργατική
τάξη, από το λαϊκό κίνηµα.

Ακολουθείτε και εσείς την περίοδο του ν.330 του Λάσκαρη,
που ήθελε να καταργήσει την πάλη των τάξεων και του άρθρου
4 του ΠΑΣΟΚ µετέπειτα, που έβαζε τέτοιους όρους, 50% + 1 των
εργαζοµένων για να παρθεί η απόφαση από τα συνδικάτα για
απεργία. 

Η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, που αυτοπροσδιορίζεται ως Αρι-
στερά, σκυλεύοντας πάνω στους σκληρούς αγώνες, στις αρχές
και στις αξίες χιλιάδων πρωτοπόρων εργατών και άλλων αγωνι-
στών, µε καταπληκτική προθυµία στέκεται απέναντι από τους
αγώνες και τις θυσίες της εργατικής τάξης, από τα δικαιώµατα
και τις ελευθερίες που κατακτήθηκαν µε αίµα -στην κυριολεξία-
και έρχεται, εκτός των άλλων, να υλοποιήσει την κύρια απαίτηση
του κεφαλαίου για τη δηµιουργία των όρων υποταγής, καθυπό-
ταξης του εργατικού κινήµατος, µε την ανατροπή του συνδικα-
λιστικού νόµου, µε ακόµη µεγαλύτερα εµπόδια στην κήρυξη της
απεργίας, στη διεκδίκηση αιτηµάτων της εργατικής τάξης. 

Αυτή η περίοδος κατά την οποία ξεπλύνατε τη Νέα Δηµοκρα-
τία και το ΠΑΣΟΚ θα µείνει ως περίοδος ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ ή ως πε-
ρίοδος Κατρούγκαλου ή ως περίοδος Αχτσιόγλου ή ως περίοδος
Παππά, αν σε αυτό ήταν η τροπολογία -είµαι βέβαιος ότι και ε-
σείς είπατε ότι δεν θέλετε να συνδέσετε το όνοµά σας, µάλλον
και εσείς κάτι τέτοιο µπορεί να µην το θέλατε- όπως όµως και αν
µείνει, θα µείνει στην Ιστορία µε πιο µαύρα γράµµατα, γιατί θα
αναφέρεται ως έργο της δήθεν Αριστεράς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Κατσώτη.

Με συγχωρείτε, κύριε Σαχινίδη, για ένα λεπτό, ζήτησε τον λόγο
ο κύριος Υπουργός, για να στηρίξει την τροπολογία του.

Ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Παπαγγελόπουλος έχει τον λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Σχετικά µε την παρατήρηση του κ. Μανιάτη, για τη διευκρίνιση
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του όρου νοµική οντότητα, τη θεωρώ καλοδεχούµενη και τον ευ-
χαριστώ, όπως ευχαριστώ κάθε συµβολή για τη βελτίωση και την
πρόοδο της κοινοβουλευτικής διαδικασίας.

Θέλω να πω ότι ο όρος νοµική οντότητα προσδιορίζεται ακρι-
βώς στον Κώδικα Φορολογικών Στοιχείων και στην 4η οδηγία,
στην οποία αναφέρεται και η αιτιολογική έκθεση. Αν παρ’ όλα
αυτά υπάρξει κάποιο πρόβληµα, υπενθυµίζω ότι υπάρχει νοµο-
παρασκευαστική επιτροπή, η οποία ασχολείται µε την ενσωµά-
τωση της 4ης οδηγίας και εκεί θα επιλυθεί. Παρ’ όλα αυτά, θέλω
να γραφτεί στα Πρακτικά, ότι ο όρος νοµική οντότητα διευκρινί-
ζεται στον Κώδικα Φορολογικών Στοιχείων και στην 4η οδηγία. 

Κατά τα λοιπά, θεωρώ πολύ σωστή την παρατήρηση του κ.
Μανιάτη και γι’ αυτό θέλω να το διευκρινίσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ναι, φορολογικά και
διοικητικά, όχι νοµικά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο παρακαλώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ο κ. Λοβέρδος έχει

τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θέλω να κάνω µια ερώτηση στον

κύριο Υπουργό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Βεβαίως, αν µπορώ να απαντήσω. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έχει κάνει αυτή την παρατήρηση ο κ.
Μανιάτης εκ µέρους όλων µας, άρα, κύριε Υπουργέ, θέλω να κά-
νω µια ερώτηση απολύτως διευκρινιστική επ’ αυτού. 

Το «οντότητα» πρέπει κάτι να µεταφράζει. Αν µπορείτε, να µας
πείτε ποιον όρο µεταφράζουµε µε τον όρο οντότητα. Εάν έχουµε
περιθώριο -κι εσείς νοµίζω ότι έχετε- µπορείτε να το τροποποι-
ήσετε τώρα, εδώ. Γιατί έχουµε ακριβώς από τον Κώδικα Φορο-
λογίας Εισοδηµάτων, άρθρο 2 περίπτωση 6 του Κώδικα, αναφο-
ρά όχι στον όρο οντότητα -θα σας το διαβάσω- αλλά αναφορά
σε οργανισµούς, συνεταιρισµούς, ιδίως εξωχώριες εταιρίες,
όπου συνήθως εντοπίζεται και το πρόβληµα του βρώµικου χρή-
µατος. Και επειδή αυτό θέλετε, µήπως πρέπει να προσαρµοστεί
και στην ήδη γνωστή ορολογία; Διότι ο όρος οντότητα δεν µας
λέει κάτι, ίσως και να µας µπερδεύει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο κύριος Υπουργός έχει και πάλι τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων):
Θα προτιµούσα να περιµένω τη νοµοπαρασκευαστική επιτροπή,
η οποία τελειώνει το έργο της και θα ενσωµατώσει την τέταρτη
οδηγία. Γι’ αυτό αποφεύγω να το τροποποιήσω τώρα. Απλώς,
κάνω τη διευκρίνιση και επαναλαµβάνω ότι θεωρώ πολύ χρήσιµη
την παρατήρηση και του κ. Μανιάτη και τη δική σας. Διευκρινίζω
ότι αναφέρεται εκεί ο όρος, αλλά η νοµοπαρασκευαστική επι-
τροπή, που το ρυθµίζει τελειώνει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Σαχι-

νίδης έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ στις τροπολογίες και σε µερικά θέµατα της τρέ-

χουσας επικαιρότητας. 
Έρχοµαι στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1367 και ειδικό 16.

Με την παρούσα, το Υπουργείο Ψηφιακής Πολιτικής επιχειρεί
στο δεύτερο άρθρο να επανακαθορίσει το άναρχο καθεστώς, το
οποίο επικρατούσε στο ραδιοτηλεοπτικό τοπίο. Είναι γνωστό ότι
οι κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ και Νέας Δηµοκρατίας, που έδρασαν τα
προηγούµενα χρόνια, νοµοθετούσαν προς το συµφέρον των «µε-
γαλοκαρχαριών» των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, χαρίζοντάς
τους ουσιαστικά τις συχνότητες, για να µπορούν να εκπέµπουν
τα κανάλια της διαπλοκής. Έρχεται, όµως, σήµερα ο ΣΥΡΙΖΑ,
µετά από µια σειρά νοµοθετικών πρωτοβουλιών, µε ένα άρθρο
µιας εκπρόθεσµης τροπολογίας να αλλάξει όλο το κανονιστικό
πλαίσιο, το οποίο ρυθµίζει το φλέγον ζήτηµα της αδειοδότησης,
για να καταστήσει δήθεν υγιές το φαινόµενο του ανταγωνισµού.

Όλοι γνωρίζουµε ότι το κοµµάτι της πίτας για τα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης είναι πολύ µεγάλο και όπως φαίνεται, ο Υπουργός
πάει να το µοιράσει κατά τη δική του προσωπική θεώρηση και
κοµµατική ανάγκη. Αναφορικά δε, µε το πρώτο άρθρο, είναι σα-

φές ότι βρίθει ρουσφετολογικής σκοπιµότητας, αφού θεσπίζεται
η δυνατότητα απόσπασης µονίµων υπαλλήλων ή υπαλλήλων µε
συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου για τη στελέχωση
της «ΕΚΟΜΕ Α.Ε.». Επιβεβαιώνεται για πολλοστή φορά, η πρό-
θεση της συγκυβέρνησης να εξυπηρετήσει τις ανάγκες διευρύν-
σεως του κοµµατικού στρατού της. 

Καταψηφίζουµε την τροπολογία αυτή, διότι αφενός, είναι εκ-
πρόθεσµη, αφετέρου αφορά έναν πολύ σηµαντικό τοµέα της δη-
µόσιας ζωής και κατά συνέπεια, τέτοιου είδους νοµοθετικές
πρωτοβουλίες δεν είναι ανεκτό να περνούν µε τροπολογίες.

Όσον αφορά την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1368 και ειδικό
17, µε τη συγκεκριµένη τροπολογία επιχειρείται η επιτάχυνση
των διαδικασιών σε ό,τι αφορά τη σύναψη συµβατικών σχέσεων,
που υφίστανται µεταξύ της διοίκησης του Υπουργείου Τουρι-
σµού και τρίτων, οι οποίοι είναι πάροχοι διαφόρων υπηρεσιών.

Συγκεκριµένα, δυνάµει του άρθρου 1 δίδεται η δυνατότητα
στις διοικήσεις των Ανωτέρων Σχολών Τουριστικής Εκπαίδευσης,
στα Ινστιτούτα Επαγγελµατικής Κατάρτισης, αλλά και στις Σχο-
λές Ξεναγών, να προβαίνουν στη διαδικασία σύναψης και εκτέ-
λεσης δηµοσίων συµβάσεων, που αφορούν στην προµήθεια
αγαθών και υπηρεσιών για την κάλυψη των αναγκών τους. Η υπο-
γραφή των συµβάσεων θα ανήκει στον προϊστάµενο της εκά-
στοτε εκπαιδευτικής οµάδας. 

Πέραν τούτου, όµως, θεσπίζεται ότι η πληρωµή και η εκκαθά-
ριση των προµηθειών, που προορίζονται για προγράµµατα µε-
τεκπαίδευσης χρηµατοδοτούνται από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων. Από την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους προκύπτει ότι κανένα οικονοµικό όφελος δεν θα προκύψει
για το ελληνικό κράτος. Διαπιστώνεται, όµως, η διεύρυνση των
αρµοδιοτήτων των ανωτέρω Σχολών Τουριστικής Εκπαίδευσης,
των Ινστιτούτων Επαγγελµατικής Κατάρτισης, αλλά και των Σχο-
λών Ξεναγών. 

Εµείς καταψηφίζουµε, διότι είναι σαφές ότι τέτοιου είδους πει-
ραµατισµοί δεν έχουν ως σκοπό να επιφέρουν βελτίωση στον
συγκεκριµένο τοµέα. Επίσης, δεν υπάρχουν σαφή οικονοµικά
στοιχεία σχετικά µε τον προϋπολογισµό που διατίθεται από το
εµπλεκόµενο Υπουργείο προς την πλήρωση των συγκεκριµένων
διατάξεων. Παράλληλα, όµως, κύριε Υπουργέ, ελλοχεύει ο κίν-
δυνος να παρατηρηθούν ατασθαλίες στους διοικούντες των προ-
αναφερόµενων τουριστικών σχολών.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 1369 και ειδικό 18 αφορά την
τροποποίηση του άρθρου 51 του ν.3691/2008, που αφορά την
πρόληψη και καταστολή της νοµιµοποίησης εσόδων από εγκλη-
µατικές δραστηριότητες και της χρηµατοδότησης της τροµοκρα-
τίας και άλλες διατάξεις. Η ουσιαστική τροποποίηση αφορά την
εισαγωγή στα πλαίσια της διωκτικής εφαρµογής του ανωτέρω
νόµου της έννοιας νοµική οντότητα. Θεωρητικά, όλο αυτό γίνεται
για να παταχθεί η φοροδιαφυγή, στην οποία επιδίδονται διάφο-
ρες υπεράκτιες εταιρείες, οι οποίες, εκµεταλλευόµενες την ανο-
χή του νόµου, βρίσκουν στην Ελλάδα ένα είδος φορολογικού πα-
ραδείσου. Είναι, όµως, πασιφανές ότι η Κυβέρνηση έχει και πλά-
γιους σκοπούς, αφού, όπως προκύπτει από το περιεχόµενο του
ορισµού, που αναφέρω παραπάνω, θα διωχθούν και άτοµα, τα
οποία δεν πληρούν σε καµµία περίπτωση τις υποκειµενικές και
αντικειµενικές υποστάσεις των οικονοµικών εγκληµάτων, που πε-
ριέχονται στο πνεύµα και στην ουσία του ν.3691/2008. 

Τροπολογία µε γενικό αριθµό 1370 και ειδικό 19: Με την πα-
ρούσα εξυπηρετούνται τα συµφέροντα της «FRAPORT», στην
οποία η µνηµονιακή Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ παραχώρησε τα δε-
κατέσσερα περιφερειακά αεροδρόµια. Ειδικότερα, προβλέπεται
ότι η Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας θα συνεχίσει να εκδίδει οι-
κοδοµικές άδειες για την εκτέλεση των έργων, που θέλει να κάνει
η «FRAPORT» στα ξεπουληµένα αεροδρόµια. 

Η Χρυσή Αυγή έχει πάρει σαφή και καθαρή θέση. Είµαστε απέ-
ναντι σε κάθε είδους εκδούλευση των δήθεν δανειστών και κατα-
ψηφίζουµε οποιαδήποτε νοµοθετική ρύθµιση προσβάλλει ευ-
θέως τα εθνικά µας συµφέροντα, στα οποία φυσικά, περιλαµβά-
νονται και τα περιουσιακά στοιχεία του ελληνικού λαού. 

Τροπολογία µε γενικό αριθµό 1372 και ειδικό 21: Με µία περι-
σπούδαστη αιτιολογική έκθεση οι αρµόδιοι Υπουργοί θεσπίζουν
τη δεκαοκτάµηνης διάρκειας πρόσληψη προσωπικού καθαριό-
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τητας, µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου. Το εν
λόγω προσωπικό θα απασχολείται σε Υπουργεία και λοιπές υπη-
ρεσίες δηµοσίου ενδιαφέροντος. 

Εδώ προκύπτει µία σαφής και πρωτοφανής ελαστικότητα χει-
ρισµού του συγκεκριµένου ανθρώπινου δυναµικού, η πλειοψηφία
του οποίου είναι γνωστό ότι αποτελεί ένα µέρος του κοµµατικού
στρατού του ΣΥΡΙΖΑ. 

Να ενηµερώσουµε την Κυβέρνηση ότι η φωτογραφική νοµο-
θέτηση για µια µερίδα εργαζοµένων σίγουρα δεν επιλύει το σο-
βαρότατο πρόβληµα της ανεργίας, που µαστίζει την Ελλάδα.
Καλό θα είναι, η Κυβέρνηση να ασχοληθεί ουσιαστικά µε τους
εργαζόµενους συνολικά και όχι µε προτεραιότητα την κοµµατική
ταυτότητα.

Αλήθεια, αυτές τις αβάντες σάς τις δώρισαν οι τροϊκανοί κατά
την τελευταία τους επίσκεψη στο προτεκτοράτο που διοικείτε,
κύριε Υπουργέ; 

Τροπολογία µε γενικό αριθµό 1373 και ειδικό 22: Είναι µία
ακόµη πρόχειρη τροπολογία, µε την οποία θεσπίζεται η δυνατό-
τητα να πιστωθούν πόροι στα κάτωθι νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
δικαίου: Κέντρο Κοινωνικής Πρόνοιας, Εθνικό Κέντρο Αλληλεγ-
γύης, Κέντρο Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών και Εθ-
νικό Ίδρυµα Κωφών. 

Με την προτεινόµενη τροπολογία, ανατίθεται στα ανωτέρω νο-
µικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου η δυνατότητα σχεδιασµού και
υλοποίησης προνοιακών προγραµµάτων, δράσεων και άλλων
ενεργειών µε τη µεταφορά των απαραίτητων κονδυλίων από το
Υπουργείο στους προϋπολογισµούς αυτών των νοµικών προσώ-
πων. Πρόκειται για µια τροπολογία-κόλαφο. Καµµία αναφορά δεν
γίνεται σε οικονοµικά στοιχεία ή συγκεκριµένες δράσεις. Η κλα-
σική πια δέσµευση για συγκεκριµενοποίηση των οικονοµικών
στοιχείων κατόπιν εκδόσεως σχετικής κοινής υπουργικής από-
φασης, έχει καταστεί προκλητική.

Διαφωνούµε και σ’ αυτήν την τροπολογία, δεδοµένου ότι και
σ’ αυτήν την περίπτωση διαφαίνεται η πρόθεση για την εξυπη-
ρέτηση κοµµατικών υποχρεώσεων. Η µεγαλύτερη πρόκληση εί-
ναι ότι σε πρώτη φάση, περνάτε µε νόµο τη διάταξή σας και
φροντίζετε για τα περαιτέρω, µε αποφάσεις κατόπιν εορτής. 

Όχι, κύριοι! Αν θέλετε να είστε σοβαρή Κυβέρνηση, κοιτάξτε
να νοµοθετείτε και ανάλογα. 

Σχετικά µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1371 και ειδικό
αριθµό 20, την οποία και αποσύρατε, θα πρέπει να µας δώσετε
κάποιες εξηγήσεις, κύριε Υπουργέ, διότι πριν από δύο ακριβώς
µέρες ο Τοµεάρχης Εργασίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βρού-
τσης δήλωσε, όπως έκανε προηγουµένως και ο Αντιπρόεδρος
της Νέας Δηµοκρατίας, ότι θα ψήφιζε την τροπολογία και µε τα
δύο χέρια. Μάλιστα, στη δήλωσή του σε ραδιοφωνική εκποµπή
ανέφερε ότι η αλλαγή του συνδικαλιστικού νόµου ήταν από τα
νοµοσχέδια που ήθελε να φέρει η κυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου
το 2014, ως ένα από τα προαπαιτούµενα για το κλείσιµο της τότε
πέµπτης αξιολόγησης του δευτέρου µνηµονίου. 

Εξηγήστε µας, κύριε Υπουργέ: Αφού θα είχατε και τη στήριξη
της Νέας Δηµοκρατίας, ποιοι είναι οι λόγοι που σας ανάγκασαν
να αποσύρετε τη συγκεκριµένη τροπολογία; Διότι απ’ ό,τι είδα
από τις τοποθετήσεις που έγιναν από τους µέχρι τώρα οµιλητές,
οι µόνοι που ήταν αντίθετοι στη συγκεκριµένη τροπολογία ήµα-
σταν εµείς και κάποια άλλη πτέρυγα. Αφού είχατε την πλειοψη-
φία για να την περάσετε, την αποσύρατε. Καλά κάνατε και την
αποσύρατε. Δυστυχώς, όµως, θα την ξαναφέρετε σε επόµενο νο-
µοσχέδιο. 

Σχετικά µε την επίσκεψη Ερντογάν, στην οποία αναφέρθηκε
και ο ειδικός αγορητής µας, τα µέτρα που θα ληφθούν θα ξεπε-
ράσουν εκείνα της επίσκεψης του Μακρόν, ίσως και του Οµπάµα.
Φέρνει έναν µικρό ιδιωτικό στρατό ο «σουλτάνος» µαζί του. Μά-
λιστα, έχουµε δυστυχώς δείγµατα από την εγκληµατική συµπε-
ριφορά των ανθρώπων, που τον συνοδεύουν από την επίσκεψή
του στις Ηνωµένες Πολιτείες. Είδαµε µε ποιον τρόπο αντιµετώ-
πισαν απλούς πολίτες, οι οποίοι θέλησαν να αντιδράσουν και να
δηλώσουν ότι ο άνθρωπος αυτός είναι ανεπιθύµητος σε όλη τη
γη. Έρχεστε εσείς σήµερα, όπως ανέφερε και ο ειδικός αγορη-
τής µας, να ξεπλύνετε, κατ’ επιλογή σας βέβαια, επιλεκτικά έναν
δικτάτορα, ο οποίος έχει εκλεγεί µε δηµοκρατικές διαδικασίες. 

Αλήθεια, ποια είναι η θέση σας απέναντι στον τρόπο που χει-
ρίζεται στη χώρα του τους δηµοσιογράφους και τους πολιτικούς
του αντιπάλους; Του στρώνετε κόκκινα χαλιά. Μάλιστα, δεν ξέ-
ρουµε τι άλλο θα απαιτήσει. 

Μετά από διακόσια χρόνια από την Επανάσταση του ’21 και
εκατόν ογδόντα τέσσερα ολόκληρα χρόνια από την απελευθέ-
ρωση της Αθήνας, «τουρκικά στρατεύµατα» –εντός κι εκτός ει-
σαγωγικών- θα είναι πέριξ της Ακροπόλεως. Μάλιστα, θα είναι
ακροβολισµένοι µέχρι και ελεύθεροι σκοπευτές. Θα του δώσετε
και δώρα, όπως συνηθίζετε να κάνετε άλλωστε σε ξένες επίση-
µες αντιπροσωπείες. Ποια είναι αυτά τα δώρα; Μας τα αναφέρει
η τούρκικη εφηµερίδα «AKSAM»: «Οι ραγιάδες των Αθηνών ετοι-
µάζονται να παραδώσουν στον πασά και τους έξι από τους οκτώ
Τούρκους αξιωµατούχους, που κατέφυγαν στην Ελλάδα µετά το
αποτυχηµένο πραξικόπηµα». 

Καλά το πάτε. Το µόνο θετικό θα ήταν αν µπορούσατε να του
απαγορεύσετε, κύριε Υπουργέ, την πρόσβαση στη Θράκη µας.
Δυστυχώς, απλώς του έκανε µία σύσταση ο κ. Κοτζιάς να µην
κάνει ανοικτή εκδήλωση. Άρα, του επιτρέπει οποιαδήποτε εκδή-
λωση στη Θράκη, σε ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι της Ελλάδος,
όπου δυστυχώς το προξενείο της Κοµοτηνής έχει βρει πρό-
σφορο έδαφος, µε τις πολιτικές που έχετε ασκήσει και έχει δώσει
πάρα πολλά στον Τούρκο «σουλτάνο», ούτως ώστε να διεκδικεί. 

Υπήρξε και ένα σύντοµο ανέκδοτο αναφορικά µε ένα συνέδριο
από µία µη κυβερνητική οργάνωση για τη διεθνή διαφάνεια, το
«Transparency International», µε θέµα τη διαφάνεια. Ως εδώ, όλα
καλά. Άλλωστε, αυτό είναι και το αντικείµενο της εν λόγω µη κυ-
βερνητικής οργάνωσης. 

Ποιοι είναι, όµως, οµιλητές σε αυτό το συνέδριο για τη διαφά-
νεια; Είναι ο Στουρνάρας και το «ορφανό» του Σηµίτη και του Πα-
παδήµου, ο Γιώργος Παγουλάτος. Ξέρετε ποιος θα είναι “guest
star” οµιλητής; Θα είναι ένας επικεφαλής κόµµατος, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης, ενός κόµµατος που δεν έχει προσφέρει απολύτως
τίποτα σχετικά µε τη διαφάνεια σε αυτήν τη χώρα. 

Μιας και αναφέρθηκα στον επικεφαλής της Νέας Δηµοκρα-
τίας, εντύπωση µας έκανε η δήλωσή του σχετικά µε τη µη συµ-
µετοχή συγγενικών προσώπων σε πιθανό µελλοντικό κυβερνη-
τικό σχήµα. Ας αρχίσει από τον εαυτό του. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό. 
Επίσης, θα ήθελα να κλείσω µε µια συνέντευξη, η οποία έγινε

πριν από δύο ηµέρες στην εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» και δεν
αναφέρθηκε κανένας από καµµία πτέρυγα σε αυτήν. Εδώ απο-
δοµήθηκε για άλλη µια φορά η Αριστερά στο σύνολό της σχετικά
µε το Πολυτεχνείο. Μια άκρως ενδιαφέρουσα διπλή συνέντευξη
µε θέµα τον µεγαλύτερο µύθο της Μεταπολίτευσης, τον µύθο
του Πολυτεχνείου, δηµοσιεύτηκε πριν από δύο µέρες στη «ΔΗ-
ΜΟΚΡΑΤΙΑ». Από την µια µεριά θυµάται και αποκαλύπτει ο Κυ-
ριάκος Σταµέλος, -κι εδώ δώστε σηµασία- µέλος της Συντονιστι-
κής Επιτροπής των φοιτητών Πολυτεχνείου, ο οποίος δεν εξαρ-
γύρωσε τη συµµετοχή του στα γεγονότα µε την πλευρά των νι-
κητών -εν αντιθέσει µε πάρα πολλούς άλλους- και από την άλλη
ο Μιχάλης Γουνελάς, επικεφαλής τον αρµάτων µάχης. 

Τι είπαν αυτοί οι δύο; Κατ’αρχάς, συµφώνησαν πως δεν υπήρ-
ξαν νεκροί µέσα στον χώρο του Πολυτεχνείου και πως οι όποιοι
νεκροί έξω από το Πολυτεχνείο σκοτώθηκαν από σφαίρες ελεύ-
θερων σκοπευτών, αγνώστου ταυτότητας και προθέσεων. Πάν-
τως, δεν επρόκειτο περί στρατιωτικών ή αστυνοµικών.

ΣΥΜΕΩΝ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΛΗΣ: Ο Ντερτιλής τι ήταν;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ να µην

µε διακόπτουν.
Άρα, πιθανότατα ήταν προβοκάτορες, σε διατεταγµένη απο-

στολή από αγνώστους. 
Έπειτα, και οι δύο συµφώνησαν στην περίεργη ανοχή, που

υπήρξε από την κυβέρνηση Μαρκεζίνη -και αυτό έχει σηµασία-
στη λειτουργία του ραδιοφωνικού σταθµού του Πολυτεχνείου -
βασική εκφωνήτρια του οποίου ήταν η γνωστή κ. Μαρία Δαµα-
νάκη- η οποία λειτουργία θα µπορούσε να διακοπεί άµεσα. Αλλά
και το γεγονός ότι δεν ακούστηκε από τον σταθµό αυτό ούτε ένα
αντιαµερικανικό σύνθηµα, µας κάνει εντύπωση.
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Επίσης, συµφώνησαν οι δύο συνεντευξιαζόµενοι ότι αν η κυ-
βέρνηση έκοβε εξαρχής το ρεύµα και το νερό, η όλη ιστορία θα
είχε άδοξο τέλος, πολύ πριν από τη µοιραία νύχτα. Ποιοι εµπό-
δισαν την κυβέρνηση Μαρκεζίνη να τα κάνει όλα αυτά; Ίσως κά-
ποιοι εξωτερικοί παράγοντες, που είχαν άλλον σκοπό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα άλλο στοιχείο -και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- που προκύπτει
σύµφωνα µε τον Σταµέλο είναι ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα, το
οποίο αρχικώς είχε χαρακτηρίσει πράκτορες και προβοκάτορες
τους πρώτους, που κατέλαβαν το Πολυτεχνείο, απέσυρε τα στε-
λέχη του από τον χώρο κατά την τρίτη µέρα της κατάληψης, αρ-
κετές ώρες πριν από την επιχείρηση εκκένωσης. 

Ωστόσο, το πιο σηµαντικό σηµείο της συνεντεύξεως είναι το
«διά ταύτα», δηλαδή κατά πόσον κρίνοντας εκ του αποτελέσµα-
τος η εξέγερση ωφέλησε ή έβλαψε την πατρίδα. Επ’ αυτού, ο
Κυριάκος Σταµέλος δεν µάσησε τα λόγια του και δήλωσε επί
λέξει: «Ποιος µπορεί να αρνηθεί ότι αν δεν είχαν γίνει τα γεγο-
νότα του Πολυτεχνείου, πιθανότατα δεν θα είχαµε χάσει την
Κύπρο; Δηλαδή, ήταν στις προθέσεις βεβαίως των επαναστατη-
µένων να χαθεί η Κύπρος; Όχι, αλλά υπήρξε τέτοια ροή στην εκ-
µετάλλευσή της…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Κύριε συνάδελφε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Τελειώνω σε δύο δευτερόλεπτα.
«…διότι εµείς δεν ρίξαµε τον Παπαδόπουλο, φέραµε τον Ιωαν-

νίδη πάντως. Και ο Ιωαννίδης δεν έπεσε µόνος του. Έπεσε, λόγω
των γεγονότων της Κύπρου. Άρα, λοιπόν, ένα αυθόρµητο κίνηµα
µετατράπηκε σε έναν µοχλό εναντίον της πατρίδος. Δεν έχω καµ-
µία διάθεση αποδόµησης της εξέγερσης, απλά θέλω να πω την
αλήθεια».

Τα συµπεράσµατα δικά σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και τρεις
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Μαρί-
νας Ηρακλείου Κρήτης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου, Ανεξάρτητη
Βουλευτής.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΕΓΑΛΟΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρία και κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, χαίροµαι που
συζητάµε σήµερα για ένα νοµοσχέδιο, που µπορεί να δώσει µια
προοπτική πνοής στην ελληνική οικονοµία.

Πριν αναφερθώ σε αυτό το νοµοσχέδιο, θα ήθελα –αλλά λεί-
πουν οι αρµόδιοι Υπουργοί- να µου εξηγήσετε: Αυτά τα εγκαίνια
της παραλίας της Σαλαµίνας που κάνουν σήµερα ο Υπουργός
Εµπορικής Ναυτιλίας και ο Αναπληρωτής Υπουργός, σε τι οφεί-
λονται; Τι παραλία εγκαινιάζουν; Μια παραλία που δεν υπήρχε ή
µια παραλία που δεν καθαρίστηκε; Εδώ είναι όλα τα δηµοσιεύ-
µατα από τον σηµερινό Τύπο και θα τα καταθέσω. 

Εν τω µεταξύ, σε ερώτηση που είχα υποβάλει προς τον Υπουρ-
γό Υγείας, δεν έχω πάρει απάντηση για το αν οι παραλίες είναι
κατάλληλες για κολύµβηση. Μάλλον έπρεπε να µπουν πινακίδες
ότι απαγορεύεται η κολύµβηση. Να το πείτε στους δηµάρχους.
Δεν έχω πάρει απάντηση. Θα το καταθέσω και αυτό.

Μετά, στην ερώτηση που έκανα προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών για το τι µέτρα πρόκειται να λάβει, µου έστειλε ο Υπουργός
Εσωτερικών µία απάντηση, που λέει: «Σε απάντηση της άνω ερώ-
τησής σας «Παραλίες στο κόκκινο από την πετρελαιοκηλίδα»,
λόγω αρµοδιότητας σάς γνωρίζουµε ότι από το Υπουργείο Εσω-
τερικών έχουν ζητηθεί στοιχεία από την Αποκεντρωµένη Διοί-
κηση Αττικής µε το υπ’ αριθµόν 37045/1-11-2017 έγγραφο και
µόλις περιέλθει η σχετική απάντηση, θα ενηµερωθεί η Βουλή των
Ελλήνων µε νεότερο έγγραφό της».

Δεν έχουµε καµµία απάντηση. Μάλιστα, έχει εδώ κοινοποι-
ήσεις στο Υπουργείο κ.λπ..

Δεύτερον, µου ήλθε έγγραφο και από το Υπουργείο Εµπορικής
Ναυτιλίας, σχετικά µε τη ρύπανση των θαλασσίων υδάτων και
ακτών κολύµβησης από πετρελαιοειδή στους Δήµους Γλυφάδας,
Ελληνικού, Αργυρούπολης, Αλίµου, Παλαιού Φαλήρου, που ανα-
φέρει ότι: «Σας γνωρίζουµε ότι όσον αφορά τα αναγραφόµενα
για την ακτή «Μέγας Φλοίσβος» και την ακτή της οδού Πρωτέως
στο ξενοδοχείο «CORAL», κατόπιν µέριµνας της υπηρεσίας µας,
τα εν λόγω κατάλοιπα πετρελαιοειδών ήσσονος σηµασίας περι-
συλλέγησαν από την απορρυπαντική εταιρεία» τάδε, «η οποία
έχει αναλάβει την απορρύπανση της περιοχής».

Μάλιστα. Έχει γίνει η κοινοποίηση σε όλους τους δηµάρχους,
στη Διεύθυνση Υγείας, στη Διεύθυνση Περιβάλλοντος, στην Απο-
κεντρωµένη Διοίκηση κ.λπ..

Μας λένε, δηλαδή, ότι καθάρισαν την επιφάνεια. Όσον αφορά
τον βυθό, όπως έχουµε ζητήσει από το ΕΛΚΕΘΕ, το αν υπάρχουν
ιζήµατα, δεν µας έχει δώσει κανένας απάντηση. Περιµένω το ΕΛ-
ΚΕΘΕ, που θα συναντηθούµε την Παρασκευή -έχουµε την Επι-
τροπή Περιβάλλοντος και θα είναι και το ΕΛΚΕΘΕ- να µας πει αν
τα ιζήµατα έχουν µετρηθεί στον βυθό και αν όντως είναι έτσι. Δεν
έχει γίνει καµµία µέτρηση.

Μπράβο σας, λοιπόν, που εγκαινιάζετε παραλίες. Δεν ξέραµε
ότι η Σαλαµίνα έχει παραλία. Τουλάχιστον, ας καλούσατε και
τους Βουλευτές. Είναι η περιοχή µου. Εκλέγοµαι στη Β’ περιφέ-
ρεια Πειραιά και είχα κάθε δικαίωµα να παρευρεθώ. Γιατί δεν κα-
λέσατε τους Βουλευτές; Σε αυτό να µου το απαντήσει ο κύριος
Υπουργός. Ήµασταν και προχθές που µας βράβευσαν στη Γέ-
φυρα Ζωής.

Αυτά ήθελα να πω και περιµένω τις απαντήσεις σας.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Θεοδώρα Μεγαλοοικονόµου

καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ας πάµε τώρα στο νοµοσχέδιο. Το ελληνικό κράτος οφείλει να
µην αφήσει ανεκµετάλλευτη αυτήν την ευκαιρία, που του δίνεται
για τις νέες τεχνολογίες. Έτσι, ήταν απολύτως επιβεβληµένη η
αξιοποίηση της ελληνικής τροχιακής θέσης, δηλαδή της ονοµα-
στικής θέσης των 39 µοιρών ανατολικώς επί της τροχιάς των τε-
χνητών γεωστατικών δορυφόρων της Γης και των συσχετισµένων
ραδιοσυχνοτήτων τηλεπικοινωνίας.

Με δεδοµένο ότι η προηγούµενη σύµβαση µε την «HELLAS
SAT» έχει διάρκεια µέχρι το 2021, ήταν απόλυτη προτεραιότητα
να µη χαθεί η συγκεκριµένη τροχιακή θέση και να υπάρξει έγ-
καιρη πρόβλεψη για νέα υπογραφή σύµβασης. Έτσι, έχουµε µια
νέα σύµβαση, µε την οποία ανανεώνεται και ταυτόχρονα τροπο-
ποιείται η συµφωνία µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της εται-
ρείας «HELLAS SAT», που εξασφαλίζει πράγµατι ότι θα υπάρξει
αξιοποίηση της συγκεκριµένης τροχιάς, που έχει κατοχυρώσει η
Ελλάδα.

Η συµφωνία αυτή, θεωρώ ότι ήταν πολύ σηµαντική κατ’ αρχάς,
για τις οικονοµικές προεκτάσεις, δηλαδή για τη διευκόλυνση των
τηλεπικοινωνιών, αλλά και για όλους τους επιχειρηµατικούς σκο-
πούς, που εξυπηρετούνται. Δεν νοείται σύγχρονο κράτος, που
µάλιστα θέλει να προσελκύσει επενδύσεις, αν δεν εξασφαλι-
στούν ακώλυτες και ανεπηρέαστες τηλεπικοινωνίες. 

Ταυτόχρονα, υπάρχουν και πολύ σοβαροί γεωπολιτικοί λόγοι,
που επιβάλλουν την εκµετάλλευση της τροχιακής θέσης. Εποµέ-
νως, πρωτίστως είναι λόγοι ασφαλείας για το ελληνικό κράτος,
που εξυπηρετούνται µέσω της σύµβασης.

Οι δορυφορικές επικοινωνίες αποτελούν σαφέστατα το µέλλον
των τηλεπικοινωνιών και η χώρα πρέπει να πρωτοπορεί και όχι
απλώς να παρακολουθεί την πεπατηµένη και να είναι ουραγός
των ευρωπαϊκών κρατών. Κάθε νοµοσχέδιο που εξυπηρετεί τον
εθνικό σκοπό, είναι ένα βήµα για την επίτευξη της νεότερης πα-
ραδοχής.

Μόνο µια επισήµανση θα ήθελα να κάνω στο άρθρο 2, που
προβλέπει ότι τα παραρτήµατα, ως διαβαθµισµένα έγγραφα, δεν
δηµοσιεύονται. Μπορεί να υπάρχουν λόγοι εθνικής ασφάλειας,
που επιβάλλουν να έχουµε τέτοια µυστικότητα. Όµως, πρέπει να
παρατηρήσω ότι όταν αποκρύπτουµε µε πρόφαση τον λόγο ασ-
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φαλείας, πρέπει να είµαστε ιδιαίτερα προσεκτικοί, διότι τέτοιες
τακτικές κρύβουν άλλα δεδοµένα. Η επιδίωξή µας θα είναι να
έχουµε διεύρυνση της διαφάνειας και όχι περιορισµό. Διαφορε-
τικά, θα έχουµε έλλειψη δηµοκρατίας.

Τέλος, θα ήθελα να κάνω µερικές επισηµάνσεις. Κατ’ αρχάς,
είναι πολλά τα θέµατα, που µας φέρνετε σε τροπολογίες. Συνη-
θίζεται αυτό, δηλαδή να φέρνετε τροπολογίες σε άσχετα νοµο-
σχέδια. 

Μάλιστα, µετά τις έντονες αντιδράσεις που υπήρξαν χθες,
αποσύρατε την τροπολογία σχετικά µε την απεργία και αυτή η
τροπολογία θα πρέπει να έρθει σε άλλες επιτροπές, να συζητή-
σουν φορείς, να το δούµε διαφορετικά. 

Ως προς την τροπολογία µε αριθµό 51 του ν.3691/2008 για την
ευθύνη νοµικών προσώπων, θεωρώ ότι είναι χωρίς αντίκρισµα
και δεν πρόκειται να χτυπηθεί η διαφθορά, όπως λέτε, µέσω του
συγκεκριµένου νοµοθετήµατος. Η τροπολογία θα γίνει νόµος του
κράτους, µόνο για την εναρµόνισή µας µε την αντίστοιχη νοµο-
θεσία των ευρωπαϊκών κρατών. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Σας ερωτώ: Σε ποια περίπτωση, που τελούνται αδικήµατα,

όπως η σύσταση εγκληµατικής οργάνωσης και η νοµιµοποίηση
εσόδων από παράνοµες δραστηριότητες από διοικητές νοµικών
προσώπων, οι οποίοι βαρύνονται µε ποινικές ευθύνες, λέτε να
ενδιαφερθούν για τις διοικητικές κυρώσεις, που πιθανόν θα έ-
χουν τα νοµικά πρόσωπα που εκπροσωπούν; Σε καµµία! Εάν κιν-
δυνεύουν µε φυλάκιση, το ελάχιστο που τους ενδιαφέρει είναι
ένα πρόστιµο εκατοντάδων ή χιλιάδων ευρώ. 

Η κατεύθυνση, που πρέπει να ακολουθήσουµε, είναι η νοµο-
θεσία για το πραγµατικό χτύπηµα της διαφθοράς και όχι η νοµο-
θεσία, που δεν πρόκειται να εφαρµοστεί ποτέ ή που, εάν εφαρ-
µοστεί, δεν θα έχει τον απαιτούµενο έλεγχο. 

Μάλιστα, το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους δεν µας δίνει στοι-
χεία για το πόσο θα αυξηθούν τα έσοδα από τα πρόστιµα. Η πρό-
βλεψη που κάνω είναι ότι δεν πρόκειται να µπει τίποτα στον
κρατικό κουµπαρά, αφού στους λογαριασµούς, που θα κατά-
σχονται δεν θα υπάρχει τίποτα, γιατί απλούστατα, τα χρήµατα
θα τα έχουν βγάλει έξω. 

Για να γίνει αυτό, πρέπει να υπάρξει ένα ολοκληρωµένο νοµο-
θέτηµα για τη διαφθορά. Δεν πρέπει να έχουµε πάρα πολλές συ-
ζητήσεις και να λέµε αποσπασµατικά ότι κάνουµε κάτι για να
πατάξουµε τη διαφθορά. Δεν πατάσσεται έτσι η διαφθορά. Προ-
σέξτε το αυτό και να το φέρετε σε τελείως διαφορετικό, καινού-
ριο νοµοθέτηµα. 

Θέλει πάρα πολλή συζήτηση, κύριοι Υπουργοί. 
Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε τη συ-

νάδελφο κ. Μεγαλοοικονόµου. 
Η Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας κ. Φωτίου έχει ζητήσει

τον λόγο για να κάνει µία παρέµβαση για µία τροπολογία. Θα
ακολουθήσει ο κ. Μπαλλής και µετά ο Κοινοβουλευτικός Εκπρό-
σωπος της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης κ. Λοβέρδος. 

Κυρία Φωτίου, έχετε τον λόγο. 
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κύριε Πρό-
εδρε, δεν είµαι σίγουρη για τον αριθµό της τροπολογίας. Είναι η
τροπολογία µε γενικό αριθµό 1373 και ειδικό 23; Σωστά το λέω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Έχει ειδικό αριθµό
22. 

ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ. 

Με την πρώτη διάταξη αυτής της τροπολογίας, λοιπόν, αντι-
µετωπίζονται λειτουργικές δυσχέρειες κατά την υλοποίηση προ-
νοιακών προγραµµάτων και ενεργειών αρµοδιότητας της Γενικής
Γραµµατείας Κοινωνικής Αλληλεγγύης και του Υπουργείου Ερ-
γασίας γενικότερα. 

Με απλά λόγια, µε αυτήν την τροπολογία δίνεται η δυνατότητα
χρηµατοδότησης σε εποπτευόµενους φορείς του Υπουργείου
Εργασίας. Τι εννοούµε «εποπτευόµενους»; Ξέρετε ότι είναι τα
δεκατρία Κέντρα Κοινωνικής Προστασίας, το Κέντρο Τυφλών,

δηλαδή το ΚΕΑΤ, το Ίδρυµα Κωφών, δηλαδή το ΕΙΚ, το Εθνικό
Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης, δηλαδή το ΕΚΚΑ. 

Εποµένως, δίνεται αυτή η δυνατότητα να χρηµατοδοτούµε κα-
τευθείαν αυτούς τους φορείς για ειδικά προγράµµατα, η οποία
δυνατότητα έλειπε και δεν µπορούσαµε να τρέξουµε πολλά προ-
γράµµατα. Ήδη χθες, όπως ξέρετε, ανακοινώσαµε τις δράσεις
µας για τους άστεγους. 

Με τη δεύτερη διάταξη, που αφορά ακριβώς το πολύ πετυχη-
µένο Πρόγραµµα «Στέγαση και Επανένταξη», µιλάµε για εξακό-
σιες οικογένειες, που ήταν άστεγοι, στον δρόµο, πρώην τοξικο-
εξαρτηµένοι, πρώην φυλακισµένοι κ.λπ., οι οποίοι µε αυτόν τον
τρόπο, έχουν βρει και ένα µέρος να µένουν, µέσα από τριάντα
τρεις φορείς, που τρέχουν το Πρόγραµµα από το ΕΙΕΑΔ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Αναπληρώτριας Υπουργού)

Θα ήθελα ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Συγκεκριµένα, δίνουµε στο ΕΙΕΑΔ τη δυνατότητα να επανα-

σχεδιάσει το Πρόγραµµα «Στέγαση και Επανένταξη», να το διευ-
ρύνουµε, καθώς είναι ένα εξαιρετικό πρόγραµµα, αλλά να αντι-
µετωπίσουµε και το πρόβληµα, όχι µόνο µε τις οικογένειες των
αστέγων, αλλά και µ’ αυτούς που είναι µόνοι, άστεγοι στον δρό-
µο, όπως επίσης να αντιµετωπίζουµε και περιπτώσεις αποφυλα-
κισµένων και τοξικοεξαρτηµένων, οι οποίοι βρίσκονται σε απε-
ξάρτηση. 

Αυτή είναι, λοιπόν, η τροπολογία, επειδή θέλουµε µε αυτόν τον
τρόπο να υλοποιήσουµε για τις ευάλωτες οµάδες, δηλαδή όσους
έχουν χτυπηθεί από την κρίση, περισσότερα προγράµµατα. 

Αυτές τις µέρες, όπως ξέρετε, υλοποιείται µια µεγάλη δράση
µε αντίκτυπο σε όλη την κοινωνία -και το βλέπουµε από το πρωί
µέχρι το βράδυ σε όλα τα µίντια και σε όλες τις τηλεοράσεις- το
κοινωνικό µέρισµα. Έχει εξοικονοµηθεί 1,4 δισεκατοµµύρια ευρώ
από τη Συµφωνία του 2015, γιατί πετύχαµε ακριβώς 0,5% πρω-
τογενές πλεόνασµα το 2016 και 0,75% το 2017.

Αυτό µας έδωσε τη δυνατότητα, αντί του συµφωνηθέντος,
υποσχεθέντος 4,5% και 4,5% του πρωτογενούς πλεονάσµατος,
κύριε Πρόεδρε, δηλαδή 9%, να υπάρξει φέτος, όπως και πέρυσι,
µεγάλο πρωτογενές πλεόνασµα. 

Να πω πού βρισκόµαστε, γιατί αυτό ενδιαφέρει όλη την κοινή
γνώµη: Αυτή τη στιγµή βρισκόµαστε στις εγκεκριµένες εννιακό-
σιες ογδόντα επτά χιλιάδες διακόσιες ενενήντα δύο αιτήσεις, δη-
λαδή σχεδόν φθάνουµε τώρα, από στιγµή σε στιγµή, το εκα-
τοµµύριο, µε 567 εκατοµµύρια πιστωµένα σε αυτούς ήδη και µε
µέσο όρο ανά αίτηση 574,64 ευρώ. Όπως ξέρετε, ήδη έχουν υπο-
βληθεί δύο εκατοµµύρια τριακόσιες χιλιάδες αιτήσεις αυτή τη
στιγµή. 

Παράλληλα, µε εξαιρετικά σοβαρή δουλειά και επεξεργασία
καταφέραµε –και πρέπει να ενηµερώσουµε την Αντιπροσωπεία
αυτή τη στιγµή γι’ αυτό- να µην κοπεί ούτε ένα επίδοµα αναπή-
ρου. Όλα αυτά που ακούγαµε επί έναν χρόνο -«θα κοπούν τα επι-
δόµατα των αναπήρων»- ήταν µια σκέτη προπαγάνδα καταστρο-
φολογίας, φόβου για τους πιο ευάλωτους συµπολίτες µας. Ούτε
1 ευρώ, λοιπόν! 

Τελείωσε η διαπραγµάτευση, αγαπητοί συνάδελφοι, ακόµα και
αν κάνετε πως δεν το ξέρετε! Τελείωσε! 

Παράλληλα, καταφέραµε, παρά τις συνεχείς οιµωγές ακόµη
και σήµερα, να αυξήσουµε κατά 260 εκατοµµύρια ευρώ τον προ-
ϋπολογισµό των οικογενειακών επιδοµάτων. Από 650 εκατοµµύ-
ρια ευρώ τον φθάσαµε 910 εκατοµµύρια ευρώ. 

Είναι τα 260 εκατοµµύρια ευρώ, κύριε Πρόεδρε, αν θυµάστε,
που ήταν ως αντίµετρα για το 2019. 

Μας λοιδορούσαν ότι δεν θα τα κάναµε ποτέ αυτά και αντ’
αυτού, τα φέραµε έναν χρόνο πιο νωρίς. Για τα οικογενειακά επι-
δόµατα, λοιπόν, 260 εκατοµµύρια ευρώ. 

Όσον αφορά τα επιδόµατα για τα παιδιά, τα οποία εµείς τα πα-
ραλάβαµε το 2015 -από το 2009 µέχρι το 2015 που εµείς είµαστε
στην εξουσία- µε ποσοστό 26,7% -ποσοστό φτώχειας και υλικής
στέρησης- έχω να πω τα εξής: Αυτή τη στιγµή, εξακόσιες ογδό-
ντα δύο χιλιάδες από το σύνολο των οκτακοσίων χιλιάδων οικο-
γενειών θα δουν αυξήσεις από 57% έως 110%. Αναµένουµε να
πάρουν επίδοµα διακόσιες ενενήντα πέντε χιλιάδες οικογένειες.
Όλες αυτές οι οικογένειες θα έχουν αύξηση κάθε µήνα του οι-
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κογενειακού τους επιδόµατος. 
Θα πω δύο νούµερα, για να τελειώσει αυτή η προπαγάνδα που

διεξάγεται αυτές τις µέρες στον Τύπο -«πάνε τα επιδόµατα»,
«αντίο στα επιδόµατα», πρωτοσέλιδα σήµερα- και που πολύ αξιο-
σέβαστοι συνάδελφοί µου εδώ παραπλανούνται από αυτή. 

Ακούστε, λοιπόν: Τι δίνουµε για οικογένεια µε ένα παιδί; Αυτό
που παραλάβαµε είναι 480 ευρώ. Τόσο έπαιρνε οικογένεια µε ένα
παιδί τον χρόνο. Τι θα πάρει; Θα πάρει 840 ευρώ. Τι δίνουµε για
οικογένεια µε δυο παιδιά; Τι έπαιρνε οικογένεια µε δυο παιδιά;
Έπαιρνε 960 ευρώ τον χρόνο. Τι θα παίρνει µε εµάς; Θα παίρνει
1.680 ευρώ. Τι δίνουµε σε τρίτεκνη οικογένεια; Διότι και εκεί γί-
νεται πολύ µεγάλη φασαρία. Τι έπαιρνε η τρίτεκνη οικογένεια;
Έπαιρνε 2.940 ευρώ τον χρόνο. Τι θα παίρνει µε εµάς; Θα παίρνει
3.360 ευρώ τον χρόνο. Τι έπαιρνε η πολύτεκνη οικογένεια µε τέσ-
σερα παιδιά; Έπαιρνε 3.920 ευρώ. Τι θα παίρνει; Θα παίρνει
5.040 ευρώ. 

Πολύτεκνοι µε πέντε παιδιά έπαιρναν 4.900 ευρώ. Τι θα
παίρνει; 6.720 ευρώ. Και όχι µόνο αυτά. Μπορώ να συνεχίσω όση
ώρα θέλετε. 

Πρέπει, όµως, να σταµατήσει η ιστορία αυτή. Δεν πρόκειται
για αναδιανοµή της φτώχειας. Είναι χαµηλά τα οικογενειακά επι-
δόµατα -λυπάµαι πολύ που το λέω- όπως ήταν. Εµείς παραλά-
βαµε 650 εκατοµµύρια ευρώ, τα κάναµε 910 εκατοµµύρια  ευρώ.
Ας σταµατήσει, λοιπόν, όλη αυτή η σπέκουλα. Οι Έλληνες πολί-
τες θα το δουν στην τσέπη τους, πολύ σύντοµα. Νοµίζω, λοιπόν,
ότι δεν χρειάζεται τόση φασαρία αυτήν την εποχή.

Σας ευχαριστώ και µε συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ

την κυρία Υπουργό.
Τον λόγο έχει ο κ. Συµεών Μπαλλής από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΣΥΜΕΩΝ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η Βουλή δεν πρέπει

να αφήσει αναπάντητο το αίσχος που επιχειρήθηκε λίγο πριν από
τον οµιλητή–εκπρόσωπο των φασιστοειδών της Χρυσής Αυγής. 

Αµφισβήτησε και προσέβαλε τη µνήµη και τη θυσία του Πολυ-
τεχνείου. Γνωρίζει ότι ο Ντερτιλής, που φωτογραφιζόταν µε το
περίστροφο έξω από το Πολυτεχνείο και ο οποίος µετά από λίγες
ηµέρες σε συνεντεύξεις του υπερηφανευόταν για τις επιτυχίες
του εκείνο το βράδυ, δεν ήταν ελεύθερος σκοπευτής. Το αίµα
των νεκρών του Πολυτεχνείου είναι στα χέρια τους, διότι αποτε-
λούν τα πολιτικά παιδιά των Ντερτιλήδων, των Παττακών και των
Παπαδόπουλων, όπως είναι και το αίµα του Παύλου Φύσσα και
του κάθε φτωχού και ανυπεράσπιστου µετανάστη, που ξυλοκό-
πησαν άγρια σε αυτήν τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα)
Θα ήθελα να συνεχίσω µε κάποια πράγµατα –απ’ όσο άκουσα

στις οµιλίες τους- και να διαβεβαιώσω, όσο µπορώ, την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση να µην ανησυχεί, διότι δεν είναι στις προθέ-
σεις µας να εκτοξεύσουµε τη χώρα στο Διάστηµα. Εσείς υποστη-
ρίζατε ότι το κάνατε αυτό, µε το περίφηµο «success story». Μόνο
που οι χειρισµοί σας, µας οδηγούσαν κατευθείαν, µε µαθηµατική
ακρίβεια στη µαύρη τρύπα του Διαστήµατος.

Εµείς είµαστε πιο προσεκτικοί. Φιλοδοξούµε να οδηγήσουµε
σε δρόµους βατούς τη χώρα –και την οδηγούµε- στους δρόµους
της ανάκαµψης -αργά είναι η αλήθεια, αλλά σταθερά- στον δρό-
µο της εξόδου από τα µνηµόνια και της επανάκτησης του δικαιώ-
µατός µας να σχεδιάζουµε εµείς το µέλλον µας. Μπορεί να αµ-
φισβητείτε όσα έχουν επιτευχθεί, αλλά ό,τι και να πείτε, η πραγ-
µατικότητα δεν αλλάζει για την οικονοµία.

Η ανάκαµψή µας δεν βασίζεται στην επιστροφή στο παρελθόν,
όπως θα θέλατε, αλλά στα καινούρια θεµέλια που δηµιουργεί η
διαδοχική ανάπτυξη την τελευταία διετία, η οποία είναι µικρή, όχι
όση θα θέλαµε, αλλά τουλάχιστον δεν είναι ύφεση, όπως ήταν
στα δικά σας τα χρόνια.

Ξεπεράσαµε τους στόχους για τα πρωτογενή πλεονάσµατα
για δεύτερο χρόνο. Επιτυγχάνουµε σταδιακά την έξοδό µας στις
αγορές και την αναχρηµατοδότηση του χρέους. Χτίζουµε µια πιο
στέρεη και αξιοπρεπή, επιτέλους, φήµη για τη χώρα µας και την
οικονοµία. Η βιοµηχανική παραγωγή αυξάνεται. Οι επενδύσεις
αυξάνονται και το 2017. Επίσης, µε ικανοποιητικούς ρυθµούς αυ-

ξάνονται οι εξαγωγές. Και βεβαίως δεν µιλάµε για το µεγάλο κε-
φάλαιο του τουρισµού, το οποίο σπάει από χρόνο σε χρόνο κάθε
ρεκόρ. Και δίπλα σε όλα αυτά να µην ξεχνάµε τη σηµαντική µεί-
ωση του δείκτη της ανεργίας. Πολύ σύντοµα πιθανότατα δεν θα
υπάρχει το ψηφίο 2 µπροστά στον αριθµό που θα δείχνει την
ανεργία στη χώρα µας. 

Εκτός αυτών, ακούσαµε κατηγορίες και από άλλες πλευρές
της Αντιπολίτευσης –δεν αναφέροµαι στην κριτική που άσκησε
το ΚΚΕ- για αντεργατική πολιτική της Κυβέρνησης. Και τα ακού-
σαµε από την πλευρά που έχει ταυτιστεί κυρίως µε την κατάρ-
γηση των συλλογικών συµβάσεων τα προηγούµενα χρόνια, µε
την κατάργηση της µετενέργειας και µε την κατάργηση της προ-
στασίας από τις οµαδικές απολύσεις.

Όλα αυτά βεβαίως δεν φαίνεται να ενοχλούν τους νοσταλγούς
ενός φαύλου παρελθόντος των αµέσως προηγούµενων χρόνων
στη χώρα µας. 

Άκουσα, επίσης, ότι ενόχλησε την Αξιωµατική Αντιπολίτευση
η µη δηµοσιοποίηση των παραρτηµάτων της συµφωνίας. Να
υπενθυµίσουµε ότι σε αυτά τα παραρτήµατα αναφέρονται και οι
συχνότητες της επικοινωνίας για τον Στρατό και για την Αστυνο-
µία.

Άρα πρόκειται για διαβαθµισµένα έγγραφα. Βέβαια, πρόσφατα
έχετε δείξει ότι δεν διστάζετε να µοιράζετε αριστερά και δεξιά
σαν χαρτοπόλεµο στα ΜΜΕ διαβαθµισµένα έγγραφα, προκειµέ-
νου να κάνετε τον τύπο της αντιπολίτευσης που έχετε επιλέξει.
Τα παραρτήµατα πάντως, όπως έχει διαβεβαιωθεί από τον
Υπουργό, είναι στη διάθεση οποιουδήποτε θελήσει να τα µελε-
τήσει. Δεν µπορούµε να τα κάνουµε χαρτοπόλεµο. 

Κατόπιν όλων αυτών, ακούσαµε ότι η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση, παρ’ όλο που συµφωνεί, θα ψηφίσει «παρών» στο συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο. Άραγε, αυτή η δήλωση για το «παρών» έγινε
για να την ακούσουµε εµείς εδώ, εντός του Κοινοβουλίου; Διότι
προσθέσατε ότι αυτό το νοµοσχέδιο, αυτή τη σύµβαση, πολύ
σύντοµα θα κληθείτε εσείς να την υλοποιήσετε. 

Μπορώ, λοιπόν, να υποθέσω ότι ενδεχοµένως αυτό το «πα-
ρών» το λέτε για να ακουστεί από εκείνους που περιµένουν να
γίνει το θαύµα, δηλαδή να ξαναγίνετε κυβέρνηση, για να ξανα-
δώσετε στον ιδιωτικό τοµέα και αυτή τη σηµαντική, εθνικής ση-
µασίας, αρµοδιότητα -το έχετε ξανακάνει στο παρελθόν- για να
ξανατρέχει µετά η χώρα µας να κατοχυρώσει τα εθνικά της συµ-
φέροντα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπαλλή.

Τον λόγο έχει ο κ. Γεωργιάδης από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ως προς το νοµοσχέδιο αυτό καθαυτό, σας

είπε η εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας γιατί ψηφίζουµε «πα-
ρών». Θεωρούµε ότι είναι πάρα πολύ µικροπρεπές εκ µέρους
σας που δεν έχετε κάνει ποτέ καµµία αναφορά στο τι είχε κάνει
η προηγούµενη Κυβέρνηση και ο προηγούµενος Πρωθυπουρ-
γός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Θα κάνουµε, περιµένετε! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μου αρέσει το αλαζονικό
σας ύφος. Είναι πολύ ευχάριστο.

Πάµε, όµως, τώρα στα ουσιαστικά που έθεσε εδώ και ο Γενι-
κός Γραµµατέας του ΚΚΕ. Πόσο ξεφτίλες είστε! 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Δεν ντρέπεστε λίγο!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όπως το λέω, για να το
καταλάβουµε όλοι.

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Παρ’ το πίσω. Δεν είναι επίπεδο συζήτησης
αυτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Φέρνετε νοµοσχέδιο 50%
συν 1 για τις απεργίες; Αν έλεγα στη Βουλή πριν τρία χρόνια, σε
σένα, Νίκο Παππά, ότι ο ΣΥΡΙΖΑ ως Κυβέρνηση θα στέλνει τα
ΜΑΤ στα ειρηνοδικεία να δέρνει τους πρώην συντρόφους του,
να τους ψεκάζει µε χηµικά για να µπορούν να γίνονται οι πλει-
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στηριασµοί για τις τράπεζες, θα µε πίστευε κανείς;
Αφού σας αρέσουν τόσο πολύ οι πλειστηριασµοί και οι πλει-

στηριασµοί έχουν και κοινωνικό πρόσηµο, όπως είπε ο κ. Τσακα-
λώτος, για ποιο λόγο, κύριε Υπουργέ, δεν πιέζατε την προη-
γούµενη Κυβέρνηση να κάνει πλειστηριασµούς γρηγορότερα,
αφού έχουν και κοινωνικό πρόσηµο, όπως µας είπατε; Ή το κοι-
νωνικό πρόσηµο των πλειστηριασµών το κατάλαβε ο ΣΥΡΙΖΑ
τώρα που πρέπει εσείς να παραµείνετε Υπουργός και να κρατή-
σετε την καρέκλα σας;

Γιατί δεν µπορώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να φανταστώ
τον κ. Τσακαλώτο, στο τραπέζι που καθόταν, στην πλατεία, µε
τους αγανακτισµένους και φώναζαν µαζί «Να καεί, να καεί…» -
δεν λέω τη λέξη, γιατί τώρα γίνατε πολύ ευαίσθητοι µε τις λέξεις,
κύριε Παππά- όπως ονοµάζατε τη Βουλή τότε, να τους λέει για
το κοινωνικό πρόσηµο των πλειστηριασµών, που τώρα θίγεστε
κιόλας! Όµως δεν σας πείραζαν αυτά τα συνθήµατα. Και λίγα
σας είπα προηγουµένως.

Ακούστε τώρα και το αµίµητο. Βγήκε ο κ. Μάρδας –τον ακού-
σατε;- και µας είπε στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» το αµίµητο. Είπε: «Έπ-
ρεπε –ως προσωπική γνώµη το είπε- να γίνουν οι πλειστηριασµοί
τέσσερα χρόνια πριν. Έπρεπε η προηγούµενη Κυβέρνηση να έχει
βγάλει την πρώτη κατοικία στους πλειστηριασµούς για να έχουµε
πετύχει καλύτερες τιµές, να έχει σταθεροποιηθεί το τραπεζικό
σύστηµα και όλα τα υπόλοιπα».

Και όταν έκπληκτος ο δηµοσιογράφος κ. Δηµήτρης Τάκης, του
είπε: «Μα, εσείς φωνάζατε κανένα σπίτι στα χέρια τραπεζίτη», ξέ-
ρετε τι απάντησε ο κ. Μάρδας, µε την επισήµανση ότι όλα τα
προηγούµενα είναι προσωπική του γνώµη; «Και επειδή εµείς το
φωνάζαµε; Αντιπολίτευση ήµασταν, ό,τι θέλαµε µπορούσαµε να
φωνάζουµε. Η κυβέρνηση έπρεπε να κάνει τη δουλειά της και να
κυβερνήσει».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κοινώς, µας είπε ο κ.

Μάρδας ότι κακώς η κυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου δεν προχώ-
ρησε σε πλειστηριασµούς πρώτης κατοικίας και έρχεται να το
λύσει αυτό τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ, να αναγκάζεται να στέλνει τα ΜΑΤ
και να ψεκάζει µε χηµικά τον Λαφαζάνη. Αυτό µας είπε ο κ. Μάρ-
δας. 

Θα τον παραδεχόµουν -επειδή είδα ότι ζητάει και τον λόγο επί
προσωπικού- αν είχε βγει τότε στην πλατεία των αγανακτισµένων
και είχε πει ότι είναι καλό να γίνουν οι πλειστηριασµοί και όχι
τώρα, που είστε Βουλευτές και Υπουργοί στη Βουλή. 

Πάµε τώρα, κύριε Παππά, στο µείζον, που είναι οι τηλεοπτικές
άδειες. Εκεί νοµίζω ότι µε τη συνηθισµένη αλαζονεία σας ετοι-
µάζεστε για το νέο σας Βατερλό.

Κύριε Παππά, τα πράγµατα είναι απολύτως ξεκάθαρα. Αν δεν
γίνει προληπτικός έλεγχος πόθεν έσχες, αν δηλαδή δεν οριστεί
ότι αυτός ο οποίος πάει να λάβει µέρος στον διαγωνισµό και να
βάλει λεφτά στο τραπέζι, έχει όντως αυτά τα λεφτά και δεν είναι
τα λεφτά αυτά από βοσκοτόπια κατά την προηγούµενη περίοδο
Καλογρίτσα, στον προηγούµενό σας διαγωνισµό, που έπεσε στο
Συµβούλιο της Επικρατείας, και αν δεν αποτιµηθεί εις χρήµα σε
παρούσα αξία µια λειτουργούσα τηλεοπτική επιχείρηση σε
σχέση µε κάποιον καινούργιο ο οποίος πρόκειται να εµφανιστεί,
τότε δεν έχετε κάνει έναν διαγωνισµό επί ίσοις όροις, αλλά κά-
νετε έναν διαγωνισµό για να φέρετε λαγούς, όπως την περα-
σµένη φορά.

Τι σας λέει η Νέα Δηµοκρατία; Να γίνουν οι διαγωνισµοί για
τις τηλεοπτικές άδειες και να πάρει το ελληνικό δηµόσιο τα
λεφτά, για να µην πέσει και αυτός ο διαγωνισµός στο Συµβούλιο
της Επικρατείας, όπως έπεσε ο προηγούµενος. Να γίνουν οι δια-
γωνισµοί µε τον σωστό τρόπο, µε προληπτικό έλεγχο πόθεν έσ-
χες, ώστε αυτός που θα έρθει να είναι πραγµατικός επενδυτής
και όχι λαγός και µε αποτίµηση σε παρούσα αξία των λειτουρ-
γούντων τηλεοπτικών σταθµών, έτσι ώστε να έχουµε έναν δια-
γωνισµό ο οποίος θα είναι διαφανής, ο οποίος θα είναι δίκαιος,
ο οποίος θα φέρει χρήµατα στο ελληνικό δηµόσιο, ο οποίος θα
βάλει τάξη στο ραδιοτηλεοπτικό τοπίο, αλλά θα αποπνέει και µια
αίσθηση δικαιοσύνης, γιατί αλλιώς δεν έχει νόηµα.

Κλείνω µε την τροπολογία του 50% συν 1, που θέλω να ανα-
λύσω λίγο παραπάνω.

Εγώ, κύριοι του ΚΚΕ -κύριε Κατσώτη, σας άκουσα µε πολύ µε-
γάλη προσοχή- το πρωί ξύπνησα µε πολύ µεγάλη χαρά. Ερχό-
µουν και δεν κρατιόµουν για να ψηφίσω αυτή την τροπολογία.
Ξέρετε πόσα χρόνια στη ζωή µου περίµενα να έρθει µια τροπο-
λογία σαν και αυτή;

Έκανα ένα λάθος, κύριε Παπαγγελόπουλε. Εσείς µάλλον το
καταλάβατε κάποια στιγµή στη ζωή σας. Γράφτηκα στη ΔΑΠ-
ΝΔΦΚ όταν πήγα στο πανεπιστήµιο, γιατί ήθελα µεταξύ άλλων
50% συν 1 για τις απεργίες. Δεν ήξερα ότι έπρεπε να πάω να γρα-
φτώ στον ΣΥΡΙΖΑ!

Δεν ήξερα, βρε παιδιά του ΚΚΕ, ότι έκανα λάθος, ότι, αν ήθελα
να καταργηθούν οι απεργίες στην Ελλάδα, έπρεπε να πάω στον
ΣΥΡΙΖΑ, όχι στη Νέα Δηµοκρατία!

Αυτό πράγµατι σας το αναγνωρίζω, κύριε Παππά! Το τι παρα-
µύθι έχετε πουλήσει στον ελληνικό λαό όλη σας τη ζωή, αυτό
σας το αναγνωρίζω! Από πρώτοι στους δρόµους κατά των ιδιω-
τικοποιήσεων, τώρα µας διαφηµίζετε τις παρεµβάσεις του κυρίου
Πρωθυπουργού για να γίνει η ιδιωτικοποίηση στο Ελληνικό. Ήσα-
σταν πρώτοι στις διαδηλώσεις µε τον ίδιο, τον κ. Τσίπρα.

Είδα ένα ωραίο βίντεο στο YouTube, κύριε Λοβέρδο και το λέω
σε εσάς, επειδή ακολουθείτε. Δεν ξέρω αν το έχετε δει. Είναι ο
Τσίπρας µε παρόµοια αλαζονεία σαν του Παππά, που φώναζε
προηγουµένως και λέει: «Η παρέµβαση της Τρόικας στο ιερό δι-
καίωµα της απεργίας είναι όχι µόνο αντισυνταγµατική, αλλά είναι
και απαράδεκτη και θα µπω εγώ µπροστά για να σταµατήσει». Ο
Τσίπρας τα έλεγε αυτά, που τώρα τη φέρνει και τη νοµοθετεί, για
να µείνουν αυτοί Βουλευτές και θα την ψηφίσουν όλοι, ένας-
ένας. Ένας-ένας θα την ψηφίσουν και κουνούν και το κεφάλι
τους. Γιατί;

Ο κ. Κυρίτσης πίσω -άλλος µεγάλος Αριστερός αυτός- θα
έρθει πρώτος-πρώτος να ψηφίσει την κατάργηση της απεργίας
στην Ελλάδα µε δόξα και τιµή για να µείνει Βουλευτής. Διότι τέ-
τοιοι είστε!

Και αν έκλεισε γρήγορα η αξιολόγηση -και κλείνω µε αυτό-
έκλεισε µόνο για έναν λόγο. Διότι βολικότερη Κυβέρνηση από
εσάς η τρόικα δεν συνάντησε στην Ελλάδα. Άκουγα προχθές που
το έλεγε ο κ. Βαρουφάκης, αλλά η αλήθεια είναι ότι το έχω ακού-
σει και εγώ από τα πέριξ της τρόικας τεχνικά κλιµάκια. Ξέρετε
πώς έγινε η διαπραγµάτευση; Είχαν έτοιµο οι τροϊκανοί το χαρτί
και έµπαιναν οι Υπουργοί µέσα στο δωµάτιο, το έβλεπαν µπρο-
στά τους και τους έλεγαν «πού θα πάµε να υπογράψουµε;», υπέ-
γραφαν «ναι, τα δεχόµαστε όλα, αλλά µη βγούµε αµέσως έξω,
να πιούµε και έναν καφέ, µη µας πάρουν είδηση».

Αυτή ήταν η περήφανη διαπραγµάτευση του ΣΥΡΙΖΑ και ο λό-
γος για τον οποίο έριξαν την προηγούµενη κυβέρνηση, Ανδρέα
Λοβέρδο, γιατί -λέει- εµείς δεν ξέραµε να διαπραγµατευόµαστε
και έπρεπε να έρθουν αυτοί οι παλληκαράδες, να τους δει η
Τρόικα και να τροµάξει. Και τώρα τα περνούν όλα, και τις ιδιωτι-
κοποιήσεις και το κόψιµο του ΕΚΑΣ και το 50% συν 1 και όλα θα
τα κάνουν και όλα θα τα ψηφίσουν και ο Κυρίτσης, που σηκώνει
το χέρι πρώτος.

Το καλύτερο, το νούµερο ένα στον κόσµο είναι ότι πάνε οι
Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ στις περιοχές που πωλούνται οι λιγνιτικές
µονάδες της ΔΕΗ, Γιάννη Μανιάτη, πάνε οι Βουλευτές το πρωί
στις διαδηλώσεις και φωνάζουν κατά της ιδιωτικοποίησης των λι-
γνιτικών µονάδων και µετά έρχονται στη Βουλή και ψηφίζουν. Για
τέτοια ανθρωπάκια µιλάµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί
προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Θα µπορούσαν να
λείψουν οι χαρακτηρισµοί, κύριε Γεωργιάδη, γιατί έχουµε αρκετά
επί προσωπικού.

Ο κ. Μάρδας έχει ζητήσει πρώτος τον λόγο. Μετά θα πάρει τον
λόγο ο κ. Κυρίτσης.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, αν στο πανεπιστήµιο δίναµε κάποια παραδείγµατα περί εκ-
χυδαϊσµού της πολιτικής, θεωρώ ότι αυτά που ακούστηκαν εδώ,
σε σχέση µε αυτά που γράφτηκαν, θα ήταν ένα πάρα πολύ ωραίο
παράδειγµα να διδάσκαµε στους φοιτητές. 
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Τι ειπώθηκε και τι γράφτηκε, όχι γενικά και αόριστα, αλλά ακρι-
βώς. Όλως τυχαίως έφερα τον υπολογιστή µαζί µου, γιατί είχα
τη διαίσθηση ότι κάτι θα ακουγόταν. Οπότε τα έχω µαζί µου. 

Ειπώθηκε: «Αν η Νέα Δηµοκρατία δεν έκανε τέσσερις νοµοθε-
τικές αναστολές, όσον αφορά τη ρύθµιση του συγκεκριµένου θέ-
µατος πλειστηριασµών, σήµερα θα είχαµε τελειώσει µε ένα πολύ
µεγάλο µέρος του». Αυτό ο κ. Γεωργιάδης το παράκαµψε και δεν
αναρωτήθηκε ποιο είναι αυτό το πολύ µεγάλο µέρος. Αν αναφε-
ρόµουν στην πρώτη κατοικία, δεν θα έλεγα «πολύ µεγάλο µέρος
του». Θα είχαµε τελειώσει µε όλους τους πλειστηριασµούς. 

Ακολούθως αναφέρω ότι θα ήταν πολύ πιο εύκολοι οι διακα-
νονισµοί. Οι διακανονισµοί γίνονται µε τις τράπεζες και µε κανέ-
ναν άλλο, κάτι το οποίο δεν έγινε. Βέβαια, ο κ. Γεωργιάδης όλως
τυχαίως, σαν κυµατάκι, πέρασε τη δεύτερη απάντησή µου και
πήγε στην τρίτη, στην τέταρτη. Είπε και κάποια δικά του, τα ο-
ποία δεν τα είπα, βέβαια. 

Καλό θα είναι, όταν έρχεστε εδώ, να έχετε και το κείµενό µου
για να το διαβάζετε και να µην το διανθίζετε µε δικές σας από-
ψεις. Καλό θα είναι να λέτε ότι είναι δικές σας απόψεις ή να λέτε:
«Έτσι αισθάνοµαι ότι κάτι είχατε στο µυαλό σας».

Ας διαβάσουµε το δεύτερο µέρος, το οποίο αναφέρεται στο
πολύ µεγάλο µέρος των πλειστηριασµών. Διαβάζω αυτό που είπα
και είναι αποµαγνητοφωνηµένο: «Αν η Νέα Δηµοκρατία είχε απο-
φασίσει τότε να κάνει τους πλειστηριασµούς µε µια τέτοια άτυπη
συµφωνία µε τις τράπεζες που έχουµε κάνει εµείς…». Και τώρα
αυτή η άτυπη συµφωνία, όπως γνωρίζετε, αναφέρεται σε πλει-
στηριασµούς άνω των 300.000 ευρώ. Αν, λοιπόν, ήθελα να ανα-
φερθώ σε όλους τους πλειστηριασµούς, δεν υπήρχε λόγος να
κάνω αυτή την παρένθεση. Συνεχίζω: «..και βέβαια οι αντιδράσεις
θα ήταν πολύ λιγότερες.».

Κοιτάξτε τι γίνεται, κυρίες και κύριοι. Κοινός παρονοµαστής
στην πολιτική τη δική σας και τη δική µας ήταν ο γνωστός νόµος
Κατσέλη, σε εµάς «Κατσέλη - Σταθάκη». Από εκεί και πέρα, βέ-
βαια, µεταθέτοντας ένα πρόβληµα, δεν σηµαίνει ότι το λύνουµε
το πρόβληµα. Και το πρόβληµα ήρθε εδώ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τι έκανε η Κυβέρνηση έτσι ώστε να αγκαλιάσει ακόµα περισ-

σότερες κατηγορίες ατόµων που έχουν σχέση µε την πρώτη κα-
τοικία; Έκανε στην πράξη κάποια πράγµατα τα οποία δίνουν έναν
άλλο αέρα. Ποια είναι αυτά; 

Πρώτον, είναι αυτή η άτυπη συµφωνία. Η άτυπη συµφωνία
είναι πράγµατι µια συµφωνία η οποία οδηγεί στο αγκάλιασµα
ακόµα περισσότερων περιπτώσεων που έχουν σχέση µε την πρώ-
τη κατοικία. Δεύτερον, όπως ξέρετε, έχουµε τον εξωδικαστικό
συµβιβασµό. Και αυτός αγκαλιάζει πολλές περιπτώσεις που
έχουν σχέση µε τη πρώτη κατοικία. Τρίτον, δηµιουργήθηκε Ει-
δική Γραµµατεία Διαχείρισης Ιδιωτικού Χρέους, ένας άλλος µη-
χανισµός ο οποίος πάλι επιδιώκει να προστατέψει την πρώτη
κατοικία. 

Όµως καταλαβαίνετε ότι ανάµεσα στην αδράνεια και τη δράση
υπάρχει µία διαφορά. Έχοντας υπ’ όψιν τις πιέσεις που δεχόµα-
στε και τις πιέσεις που δεχόσασταν, οι πρακτικές που εισάγουµε
είναι σαφώς υπέρ της πρώτης κατοικίας. 

Επίσης, όσα είπατε ότι τα ανέφερα, δεν βρίσκονται πουθενά,
είτε στο άρθρο είτε σε οποιοδήποτε φωνητικό άκουσµα των ό-
σων έχω πει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε.
Κύριε Κυρίτση, έχετε τον λόγο επί προσωπικού.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω ότι αν και

για εµένα έβλεπαν το φως της δηµοσιότητας οι αποκαλύψεις του
τελευταίου διαστήµατος για το ΚΕΕΛΠΝΟ που αφορούν τον κ.
Γεωργιάδη, και εγώ θα έκανα τόσο θόρυβο όσο κάνει αυτός σή-
µερα, προκειµένου να στρέψω το ενδιαφέρον της κοινής γνώµης
από το πρόσωπό µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Βλέπω ότι ο κ. Γεωρ-

γιάδης σήκωσε και τα δυο χέρια. 
Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όταν θα πάω στην εξετα-
στική για το ΚΕΕΛΠΝΟ, µην το χάσετε. Να έρθετε να παρακο-
λουθείτε. 

Όµως κύριε Πρόεδρε, δεν ήξερα ότι ο κ. Κυρίτσης ψηφίζει την
κατάργηση των απεργιών στην Ελλάδα, γιατί εγώ κατηγορούµαι
για το ΚΕΕΛΠΝΟ. Αυτό είναι µια καινούργια αποκάλυψη. 

Εσύ γύρναγες όλη σου τη ζωή υπέρ των απεργιών, ψηφίζεις
το 50 συν 1 και έχεις τα µούτρα να µιλάς για εµένα για το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ; Για να µην πω τι µας έλεγες για το τι έπαθες την ηµέρα
που ψήφισες το πρώτο µνηµόνιο, γιατί είµαστε στη Βουλή. Ψή-
φισε τώρα και το δεύτερο και το τρίτο και το τέταρτο και µην ση-
κώνεις χέρι, γιατί έχεις γίνει ρεζίλι!

Πάµε τώρα στον κ. Μάρδα. Ακούστε, κύριε Μάρδα. Όλα όσα
είπατε έχουν πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να συζητηθούν µέσα στο
πλαίσιο του καπιταλισµού. Γιατί δεν τα λέγατε νωρίτερα; Γιατί
δεν κατεβήκατε στις εκλογές του 2015, λέγοντας, κύριε Παππά,
εµείς θέλουµε να ξεκινήσουµε τους πλειστηριασµούς πρώτης
κατοικίας µε µια άτυπη συµφωνία µε τις τράπεζες, για να σεβα-
στούν τις 300.000 ευρώ; Γιατί κατεβήκατε µε ατζέντα τη σεισάχ-
θεια, που µας έλεγε η κ. Καρακώστα προχθές ότι δεν σηµαίνει
διαγραφή χρεών η σεισάχθεια και διάφορα τέτοια;

Άρα εγώ δεν σας κατηγορώ για αυτά που λέτε τώρα, πείτε όσα
θέλετε, εγώ σας κατηγορώ για την κοροϊδία που πουλήσατε στον
ελληνικό λαό τέσσερα χρόνια τώρα. 

Όσον αφορά το µείζον, που είναι οι 300.000 ευρώ και η άτυπη
συµφωνία µε τις τράπεζες, οι κύριοι του ΚΚΕ από εδώ είµαι βέ-
βαιος ότι θα σας εξηγήσουν τι θα πει άτυπη συµφωνία µε τις τρά-
πεζες στον καπιταλισµό. 

Άτυπη συµφωνία µε τις τράπεζες στον καπιταλισµό, κύριε
Πρόεδρε, δεν υπάρχει. Απλώς, αυτό που έχει γίνει τώρα είναι ότι
οι τράπεζες θα ξεκινήσουν µε τα ακίνητα της µεγάλης αξίας,
όπως πάντα γίνεται σε όλον τον καπιταλισµό και όταν θα φτά-
σουν στις 300.000, τότε θα λήξει η άτυπη συµφωνία. 

Μη µας κοροϊδεύετε, λοιπόν, κύριε. Εάν θέλετε να προστατεύ-
σετε τις 300.000 ευρώ, να φέρετε νόµο. Εάν δεν φέρετε νόµο,
ούτε άτυπη συµφωνία υπάρχει ούτε ξε-άτυπη συµφωνία υπάρχει.
Άλλη µια κοροϊδία δική σας υπάρχει σαν την προηγούµενη!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Αγαπητοί συνάδελ-

φοι, λίγο σύντοµα όµως και να σεβαστούµε και τον κ. Λοβέρδο,
που περιµένει ήδη ένα τέταρτο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν πειράζει, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Κύριε Μάρδα, έχετε

τον λόγο, αλλά σας παρακαλώ να είστε σύντοµος. Δεν βάζω
χρόνο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΔΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
Θα γνωρίζει πάρα πολύ καλά ο κ. Γεωργιάδης ότι πολλές άτυ-

πες συµφωνίες οδηγούν σε πολύ καλύτερα αποτελέσµατα από
οποιονδήποτε νόµο. 

Από την άλλη πλευρά, όταν αναφέρεστε σε κάποιο άρθρο ή
σε κάποια δήλωση που έκανα εγώ, δεν υπάρχει λόγος να θυµά-
στε µια ολόκληρη επανάσταση, αλλά να αναφέρεστε σ’ αυτά τα
οποία είπα και ασκήστε κριτική σ’ αυτά τα οποία είπα και κάντε
κάποιους χαρακτηρισµούς σ’ αυτά τα οποία είπα. Τώρα που
έχετε καταλάβει ότι αγνοήσατε κάποια απ’ αυτά τα οποία είπα
και προσπαθείτε να χρυσώσετε το χάπι, αυτό είναι µια άλλη υπό-
θεση. Όταν όµως αναφέρεστε σε κάποιον, ο οποίος λέει κάποια
πράγµατα, αναφορά σ’ αυτά τα οποία προτάσσει και σ’ αυτά τα
οποία υποστηρίζει. Τα υπόλοιπα τα γνωρίζουµε και τα έχουµε
ακούσει. 

Επίσης, όταν ασκούνται κάποιες πιέσεις, καταλαβαίνετε ότι
είναι εύλογο κάποια µέτρα πολιτικής να αλλάξουν. Το πρόβληµα
είναι το εξής: Τις πιέσεις που δεχόµασταν τις δεχόσασταν. Τι κά-
νατε, έτσι ώστε να µη µεταθέτετε το πρόβληµα και τι κάνατε, έτσι
ώστε να µην είστε αδρανείς; Διότι η µετάθεση του προβλήµατος
δεν είναι λύση του προβλήµατος. Σας δίνω ένα πολύ ωραίο άλ-
λοθι, ότι δεν κάνατε δηµοπρασίες. Αυτό, όµως, δεν σηµαίνει ότι
λύσατε το πρόβληµα, απλώς και µόνο το µεταθέσατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστώ.
Κύριε Κυρίτση, σας δίνω τον λόγο, αλλά παρακαλώ να προσέ-
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χουµε λίγο. Το λέω και στους δυο, και στον κ. Γεωργιάδη και
στον κ. Κυρίτση, αλλά και προς όλους, να µην υπάρχουν προσω-
πικές αντεγκλήσεις, για να προχωρήσουµε τη συνεδρίαση. 

Κύριε Κυρίτση, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θέλω να µπαίνω

σε προσωπικές αντεγκλήσεις και δεν θα το ξεκίναγα ποτέ πρώ-
τος, αλλά ο κ. Γεωργιάδης µου σύστησε να παρακολουθήσω τη
συνεδρίαση της επιτροπής, όταν θα πάει. Εγώ αντιθέτως γνω-
ρίζω ότι η Νέα Δηµοκρατία προσπαθεί να αφαιρέσει τη δηµοσιό-
τητα από τις συνεδριάσεις αυτής της επιτροπής, οπότε ο κα-
θένας βγάζει τα συµπεράσµατά του. 

Σε σχέση µε το άλλο ζήτηµα, η Κυβέρνηση διαπραγµατεύεται
και πετυχαίνει αυτό το οποίο κάθε φορά θεωρεί ότι είναι το κα-
λύτερο το οποίο µπορεί να πετύχει κοιτάζοντας τα πράγµατα από
την πλευρά της περιφρούρησης των συνδικαλιστικών δικαιωµά-
των.

Η Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Γεωργιάδης, ακόµα περισσότερο,
είναι υπέρ της γενικής διάλυσης όλων των συνδικαλιστικών δι-
καιωµάτων, οπότε κάθε βήµα υποχώρησης, όπως το σηµερινό,
είναι λογικό να τον ενθουσιάζει. Όµως δεν µπορώ να καταλάβω
γιατί αυτός ο ενθουσιασµός του εκφράζεται µε έναν τόσο κραυ-
γαλέο τρόπο, εκτός από την προηγούµενη ερµηνεία που σας
έδωσα σχετικά µε τις αποκαλύψεις για τον ρόλο του όταν ήταν
Υπουργός Υγείας. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Ευχαριστούµε πολύ.
Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µια διευκρί-

νιση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Τι διευκρίνιση; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μια δήλωση θέλει να

κάνει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Κύριε Κεφαλογιάννη,

έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο για δέκα δευτερόλεπτα, γιατί ακούστηκε µια ανακρίβεια,
γιατί συµµετέχω και στην επιτροπή εξέτασης των περίφηµων
σκανδάλων στην υγεία, ποτέ η Νέα Δηµοκρατία -και από όσο
ξέρω και το ΠΑΣΟΚ- δεν αρνείται τη δηµοσιότητα στη συγκεκρι-
µένη επιτροπή. Άρα αυτό το οποίο αναφέρθηκε από τον κ. Κυρί-
τση, είναι αναληθές.

Σας ευχαριστώ.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Είναι άλλο ένα ψέµα της

εφηµερίδας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Καµµένος): Σας ευχαριστούµε

πολύ.
Ορίστε, κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Αξιοποιώ την ευκαιρία που µου δίνει η παρουσία του Υπουρ-

γού Ψηφιακής Τεχνολογίας, για να ξεκινήσω την αγόρευσή µου
ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος µε ένα θέµα, που πραγµατικά
δεν συµπεριλαµβάνεται στα θέµατα του σηµερινού σχεδίου
νόµου, αλλά που συµπεριλαµβάνεται στα θέµατα του κ. Παππά.

Είχαµε κάνει µία συζήτηση βάσει µιας τροπολογίας που είχατε
φέρει προ µηνός περίπου. Ήταν µια τροπολογία που αφορούσε
τις τηλεοπτικές άδειες και είχε τις προτάσεις του Συµβουλίου Ρα-
διοτηλεόρασης τις οποίες είχατε υιοθετήσει, για να πάει καλά ο
διαγωνισµός. Εµείς και το Ποτάµι είχαµε ψηφίσει «παρών», γιατί
σας ζητήσαµε στην τροπολογία να προσθέσετε δύο προϋποθέ-
σεις, για να πάει καλά ο διαγωνισµός: Πρώτα απ’ όλα, σας είχαµε
ζητήσει το «πόθεν έσχες», για να αποφευχθούν οι ιστορίες των
λαγών. Δεν είχατε µιλήσει εσείς γι’ αυτούς, αλλά είχαν µιλήσει
οι ίδιοι για τους εαυτούς τους -παράδοξο, αλλά αληθινό- στις τη-
λεοπτικές κάµερες. Είχαν αυτοβαπτισθεί λαγοί, χάριν του διαγω-
νισµού και των επιδιώξεών σας. Να αποκλειστεί, λοιπόν, αυτό και
να υπάρχει το πόθεν έσχες εκ των προτέρων. 

Και το δεύτερο, σας προτείναµε να κάνετε µια υπέρβαση. Έχε-
τε στον διαγωνισµό την εγγύηση συµµετοχής, την οποία χάνει ο
υποψήφιος, εάν δεν πάρει την άδεια. Σας προτείναµε να κάνετε
µια υπέρβαση προσθέτοντας την «εγγύηση καλής εφαρµογής»,
που συνήθως δίνετε αφού κάποιος κερδίσει τον διαγωνισµό. Με-

ταφέρεται πιο πριν για να αποφευχθεί πραγµατικά, κύριε Υπουρ-
γέ, η ιστορία των λαγών, εκείνων που µπαίνουν για άλλους σκο-
πούς στους διαγωνισµούς, να υπάρχει πλήρης διαφάνεια, πλή-
ρης καθαρότητα, που αυτή είναι κάτι που ζητάµε ως πολιτικό
σύστηµα όλοι, µα και το ζητούν και αυτοί, οι οποίοι είναι ενταγ-
µένοι στον χώρο του τηλεοπτικού µηνύµατος.

Δεν ήµασταν εδώ. Είχε τελειώσει η συζήτηση. Πήρε κάποιος
τον λόγο εκ µέρους σας ή εσείς -δεν θυµάµαι- και είπατε ότι αυτά
τα έχει η διαδικασία. Η διαδικασία δεν τα έχει. Πρέπει να είµαστε
ακριβείς. Και επειδή δεν τα έχει, συν τα άλλα προβλήµατα, που
κατά καιρούς σας έχω θέσει, σας ζητάµε -όσο είναι καιρός- να
τα προσθέσετε. Και προσθέτοντάς τα, εσείς θα έχετε να κερδί-
σετε, διότι θα κάνετε µία διαδικασία, η οποία θα πάρει πραγµα-
τικά σάρκα και οστά και δεν θα είναι απλές διακηρύξεις. Ξεκινώ
µε αυτό. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά το σχέδιο νόµου «Σύµβαση µεταξύ του
ελληνικού δηµοσίου και της Hellas Sat», που ισχύει εδώ και είκοσι
χρόνια και την ανανεώνουµε από το 2021 µέχρι το 2041, εµείς
έχουµε συµφωνήσει. Ο Γιάννης Μανιάτης τα έχει πει αυτά. Απ-
λώς είχαµε µία αιτίαση ότι παρουσιάσατε στη Διαρκή Επιτροπή
της Βουλής την δική σας πρωτοβουλία ωσάν να ξεκινά το όλο
θέµα από εσάς, ενώ έχουµε ένα ιστορικό είκοσι ετών, ένα ιστο-
ρικό τεχνολογιών, που είναι πάρα πολύ, µα πάρα πολύ σηµαν-
τικό, για την πατρίδα µας.

Τώρα, δεν έχω καµία διάθεση διαφωνίας ως προς αυτό, αλλά
και η Διεύθυνση Επιστηµονικών Μελετών το έχει υπογραµµίσει -
δεν σας κάνει παρατήρηση, απλώς το υπογραµµίζει ως κάτι- και
ο κ. Μανιάτης σας το έχει πει. Γιατί κάποια στοιχεία, τα παραρ-
τήµατα ας πούµε, να είναι απόρρητα; Δεν είµαστε αντίθετοι,
αλλά και οι εξηγήσεις δεν ήταν επαρκείς. 

Σας θύµισε ο κ. Μανιάτης ότι ακόµα και για τις συµβάσεις για
τα πετρέλαια δεν είχε προβλέψει απόρρητο, παρ’ ότι θα µπο-
ρούσε να πει κάποιος ότι το ενδιαφέρον για τις επενδύσεις αυτές
είναι πολύ υψηλό και συνεπώς, ίσως θα µπορούσε να είχε αξιο-
ποιήσει τη δυνατότητα. Δεν το κάναµε. Γιατί το κάνετε; Δεν λέω
ότι είναι κάτι ύποπτο από πίσω, αλλά πάντως, επαρκείς εξηγή-
σεις δεν έχουν δοθεί. Και αναφέρθηκα στο άρθρο 2.

Τώρα, για την τροπολογία του κ. Παπαγγελόπουλου για τη νο-
µική οντότητα, θεωρούµε επαρκείς τις εξηγήσεις που έδωσε,
υπό την προϋπόθεση ότι µε την εναρµόνιση της σχετικής οδη-
γίας που ανέφερε, θα αποκαταστήσει την ορολογική συνέπεια
στις διατάξεις και της τροπολογίας του αυτής και συνεπώς δεν
έχουµε πρόβληµα. Έτσι το ψηφίζουµε. Ειδάλλως, δεν θα το ψη-
φίζαµε. Είχαµε αποφασίσει, εάν δεν αλλάζατε τον όρο, να µην
κάνουµε καµµία άλλη υποχώρηση.

Τώρα, δεχθείτε ως µέλη της Κυβέρνησης τις εξής επισηµάν-
σεις σε ό,τι αφορά την επίσκεψη Ερντογάν. Παρακολουθούµε
όλο τον διάλογο και προσπαθούµε να έχουµε µία προσέγγιση σε
πληροφορίες, που δεν έχουµε επισήµως από την Κυβέρνηση -
όλα τα µέλη του ΕΣΕΠ δεν έχουµε- σχετικά µε την επίσκεψη αυ-
τή.

Διαβάζουµε από ανθρώπους που µάλλον έχουν πρόσβαση στο
Υπουργείο Εξωτερικών για τις δυσκολίες που υπήρχαν πριν ορι-
στικοποιηθεί η πρόσκληση στον Ερντογάν. Στη Δηµοκρατική
Συµπαράταξη εκδώσαµε µια ανακοίνωση, µε την οποία λέµε ότι
θα πρέπει απ’ αυτήν την επίσκεψη η Ελλάδα κάτι να κερδίσει.
Δεν είµαστε αντίθετοι, αλλά λέµε ότι από την επίσκεψη του Τούρ-
κου Προέδρου η Ελλάδα µε την ηµερήσια διάταξη των θεµάτων
που έχει, πρέπει να έχει συγκεκριµένο όφελος. Διότι ο Ερντογάν
έχει όφελος µε την επίσκεψη αυτή. Είναι η λεγόµενη επιχείρηση
αποκατάστασης διεθνούς γοήτρου, το οποίο έχει πληγωθεί µετά
το πραξικόπηµα του σε υπερβολικό βαθµό. Είναι µια ευκαιρία την
οποία ο ίδιος θα προσπαθήσει να αξιοποιήσει.

Εµείς θέσαµε ως Δηµοκρατική Συµπαράταξη τέσσερα θέµατα.
Θα τα καταγράψω στην Εθνική Αντιπροσωπεία, αφού πω κάτι
προηγουµένως. Ελπίζω ότι το πρωτόκολλο θα τηρηθεί και στε-
φάνι στον Άγνωστο Στρατιώτη θα καταθέσει ο Τούρκος Πρό-
εδρος, όπως έκανε και ο µακαρίτης ο Πρόεδρος Οζάλ πριν από
τρεις δεκαετίες. Δεν πιστεύω αυτό να είναι έξω από τον προ-
γραµµατισµένο ρυθµό της επίσκεψης. Πιστεύω ότι αυτά τα έχει
η ελληνική δηµοκρατία κατοχυρώσει για να είναι ο Τούρκος Πρό-
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εδρος εδώ.
Τώρα, όσον αφορά τα θέµατα συζήτησης, ο ίδιος ο Πρόεδρος

προσπαθεί να αποκαταστήσει το γόητρό του. Θα έρθει στην Ελ-
λάδα. Θα του τεθεί το θέµα της παραβίασης των συνόρων, µιας
συµπεριφοράς έκδηλης; Κοιτώντας, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, την οµιλία µου για τους πλειστηριασµούς τον Απρίλιο του
2017, είδα τι έλεγα ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος για τη
στάση της Τουρκίας την άνοιξη που µας πέρασε. Οι παραβιάσεις
των συνόρων µας και τα προβλήµατα δύστροπου, όµορου γεί-
τονά µας ήταν και εξακολουθούν να είναι πάρα πολλά. Είναι στην
ατζέντα µας αυτά; Είναι στην ηµερήσια διάταξη το Κυπριακό;
Είναι στην ηµερήσια διάταξη το µεταναστευτικό, που ζούµε τις
ροές να αυξάνονται και πάλι; Είναι µια σειρά από προβλήµατα
που δηµιουργούνται φυσικά από τη στάση της ελληνικής Κυβέρ-
νησης ειδικά τον πρώτο χρόνο της ύπαρξής της στην εξουσία,
αλλά και από την Τουρκία. Και τέλος, έχει προσεχθεί η επίσκεψή
του στη Θράκη ή θα έχουµε επανάληψη των ιστοριών µε τον
Τούρκο Αντιπρόεδρο προ ολίγων ηµερών, όπου ήταν πραγµατικά
απρεπής και προσβλητικός; Ελπίζω ότι όλα αυτά τα έχετε δει µε
επάρκεια κι ότι αυτή η επίσκεψη θα είναι για καλό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, πρέπει να εί-
µαστε όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα τουλάχιστον ειλικρινείς απέ-
ναντι στον εαυτό µας και στους άλλους, αλλά και απέναντι στον
ελληνικό λαό που µε την ψήφο του µας στέλνει εδώ. Αποτελεί
κοινό τόπο ότι τα κυριότερα ανταλλάγµατα που δώσατε για να
κλείσει η αξιολόγηση είναι η ΔΕΗ, τα εργασιακά και το ζήτηµα
των πλειστηριασµών, που είναι υπέρβαση του χθεσινού σας εαυ-
τού κατά 100%, όλων σας, από τον Πρωθυπουργό µέχρι τον τε-
λευταίο Υφυπουργό και Βουλευτή –όλων σας!.

Να σας µεταφέρω τη χθεσινή µας εµπειρία. Ήµασταν εδώ και
είχαµε επίκαιρη επερώτηση της Νέας Δηµοκρατίας που συζη-
τούσαµε -ήµουν εδώ ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης- για την ευρωπαϊκή πολιτική της
χώρας και ακούσαµε ότι παράλληλα κατατέθηκε, µε έναν τρόπο
τελείως κάλπικο, η τροπολογία για τα εργασιακά. Είδα τον συ-
νάδελφο Εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος όπως δεν
τον έχω δει ποτέ, όσα χρόνια είµαστε συνάδελφοι στο Κοινοβού-
λιο, πραγµατικά να βγαίνει από τον εαυτό του, από τα ρούχα του,
να εξεγείρεται και να ασκεί κριτική. Πράγµατι, η χθεσινή αυτή έν-
ταση -που δεν θα την ξεχάσω- είναι η δόκιµη αντίδραση στις λα-
θροχειρίες σας. Ήταν εδώ ο κ. Βρούτσης, ήµουν εδώ εγώ, δεν
ήταν στην Αίθουσα η κ. Κατσέλη, δεν ήταν στην Αίθουσα ο κ.
Κουτρουµάνης. Ήµασταν στην Αίθουσα οι τέσσερεις Υπουργοί
που επί πέντε χρόνια αρνηθήκαµε αυτές τις αλλαγές στα εργα-
σιακά. Επί πέντε χρόνια! Τις αλλαγές στα εργασιακά, αυτές τις
αλλαγές, τις ζητούσαν πριν υπογράψουµε το µνηµόνιο τον Μάιο
του 2010 από εµένα. Δεν διανοήθηκαν όλες εκείνες οι κυβερνή-
σεις να κάνουν αυτήν την υποχώρηση, διότι δεν τη θεωρούσαµε
κεφαλαιώδη. Ήλθατε, επίσης, χθες το βράδυ -ενώ η Βουλή κάνει
επίκαιρη επερώτηση και ασκεί έλεγχο για άλλο θέµα- στο σχέδιο
νόµου του κ. Παππά -που είναι αθώο, υπό την έννοια ότι το ψη-
φίζουµε όλοι ή οι περισσότεροι-, να φέρετε µε κάλπικο τρόπο
αυτήν την τροπολογία για να περάσετε ένα προαπαιτούµενο
σας; Νύχτα; Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα! Και από τις αντι-
δράσεις το πήρατε πίσω. Όπως το είπε ο κ. Κουτσούµπας είναι:
«σαν τον κλέφτη που τον έπιασαν». Τα πήρατε πίσω, για να επα-
νέλθετε όταν το τοπίο, κατά τη γνώµη σας, θα είναι καθαρότερο.
Ένα το κρατούµενο. Θα τα λέµε ένα-ένα αυτά. Κι όταν θα έλθει
η συγκεκριµένη ρύθµιση για τα εργασιακά, θα τα πιάσουµε ένα
προς ένα, για να δούµε τι είστε. 

Είσαστε αυτό που έχουµε πει πάρα πολλές φορές εδώ, ένα
κόµµα Μαδούρο το οποίο δεν το εντοπίζεις ούτε στο κέντρο,
ούτε στην Αριστερά, ούτε στη Δεξιά. Ένα αλλοπρόσαλλο σχήµα
µε στόχο και µόνον την εξουσία. Αυτό είσαστε. Και η ΔΕΗ, τα ερ-
γασιακά και οι πλειστηριασµοί µε το οποίο θέµα θα κλείσω την
παρέµβασή µου αποδεικνύει των επιχειρηµάτων µου το αληθές. 

Εγώ στη θέση σας θα ντρεπόµουν. Πραγµατικά, θα ντρεπό-
µουν. Θα µαζευόµουν, θα κοιτούσα πώς θα αντιµετωπίσω τη
Βουλή, τα µέλη του κόµµατός µου, τους ψηφοφόρους µου, µε
όλα αυτά που έχετε πει και µετά τις εκλογές του Σεπτεµβρίου
του 2015 και όχι τον καιρό της Αντιπολίτευσης, που όπως οµο-

λογείτε λέγατε ό,τι θέλατε. Και µετά που αναλάβατε τις κυβερ-
νητικές ευθύνες κοροϊδεύατε τον κόσµο. 

Ήµασταν εδώ, κύριε Πρόεδρε, στην Αίθουσα αυτή όταν έρ-
χονταν τα σχέδια νόµου που αφορούσαν τους πλειστηριασµούς,
αµέσως ή εµµέσως. Λέγαµε ότι από την 1η Ιανουαρίου του 2018
οι µάσκες σας πέφτουν. Οι πλειστηριασµοί θα είναι ανεξάρτητοι,
ακόµα και από αυτήν την πρώτη κατοικία, εκτός εάν έχει προστα-
τευθεί ο ιδιοκτήτης από τον νόµο Κατσέλη και υπό την προϋπό-
θεση ότι έχει θέσει για εκποίηση όλα τα υπόλοιπα περιουσιακά
του στοιχεία. Σας τα λέγαµε αυτά και χασκογελάγατε από τα
υπουργικά έδρανα. Ζητωκραυγάζατε από κάτω στις οµιλίες των
Υπουργών σας. Ήλθε ο καιρός, πριν µπούµε στο 2018, αυτά να
αποδειχθεί ότι ήταν αλήθεια. Τα έχετε στρώσει όλα. Τα έχετε
στρώσει όλα ηλεκτρονικά και µη. Το ηλεκτρονικό σας παρουσιά-
ζει και τεχνικά προβλήµατα, από ό,τι µαθαίνουµε. 

Εν πάση περιπτώσει, η πολιτική σας διάθεση έχει εκφραστεί,
µε τα νοµοθετήµατα που φέρατε και ψηφίσατε, µε τον ενθουσια-
σµό των Βουλευτών σας που πίστευαν ότι τάχα µου εσείς προ-
στατεύετε την πρώτη κατοικία. Και ήλθε η ζωή να αποδείξει ότι
λέγατε ψέµατα. Και που κρύβεστε τώρα; Μπήκατε όλοι µαζί σε
κάποια βίλα ενός επιχειρηµατία, η οποία τυγχάνει να αξίζει 500
χιλιάδες ευρώ, ας πούµε, και βγαίνουν οι εφηµερίδες σας µε τίτ-
λους «Για τις βίλες γίνονται όλα αυτά». Στα σπιτάκια του κόσµου,
που τα έχασε για 10.000 και για 20.000 ευρώ, µε τα οποία γέµισε
ο Τύπος και οι τηλεοράσεις, δεν χωράτε; Μεγαλοπιάνεστε τώρα;
Μόνο τις βίλες θέλετε για να κρύβεστε; Αυτά πάντως κάνετε. Και
η αλήθεια είναι αυτή. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ)

Η αλήθεια είναι αυτή, γιατί η Κυβέρνηση δεν έχει αντιµέτωπο
την Αντιπολίτευση. Τα λόγια της Αντιπολίτευσης, µπορεί να πει
κανείς ότι είναι και λόγια. Η Κυβέρνηση έχει Αντιπολίτευση την
πραγµατικότητα. Και εσάς σας αντιπολιτεύονται τα πράγµατα,
σας αντιπολιτεύεται ο χρόνος, σας αντιπολιτεύονται οι ηµέρες
των Ελλήνων πολιτών, κάτω από τη δική σας διακυβέρνηση. 

Ένα πράγµα µας λέει ο κόσµος, όταν µας συναντάει στο δρό-
µο: «Πότε θα φύγουν;». Αυτό είναι το ουσιώδες ερώτηµα που µας
τίθεται. Και απαντάµε: «Για το καλό του τόπου, ευχής έργον είναι
να φύγουν το συντοµότερο δυνατόν».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ - ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και έξι
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 4ο Δηµοτικό Σχολείο Ναυ-
πλίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, θέλετε τον λόγο για τις νοµοτεχνικές βελτιώ-
σεις ή αργότερα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Όχι, κύριε Πρόεδρε. Θα ανα-
φερθώ στην οµιλία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ο κ. Γεωργαντάς,
Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας, έχει τον λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η οµιλία µου θα επικεντρωθεί

σε µια τροπολογία που κατατέθηκε, αλλά θα ήθελα να κάνω και
εγώ ένα σχόλιο σε σχέση µε τους πλειστηριασµούς. Γιατί σε
αυτήν την Αίθουσα όσοι ήµασταν τα προηγούµενα χρόνια, νο-
µίζω ότι πρέπει να θυµηθούµε µερικά πράγµατα και πρέπει να
καταδείξουµε την ανευθυνότητα και τον λαϊκισµό µε τον οποίο
διαχειρίστηκε αυτά τα ζητήµατα ο ΣΥΡΙΖΑ.

Θέλω να θυµίσω σε όλους ότι το 2010, όταν το ΠΑΣΟΚ τότε
ως κυβέρνηση έφερε τον περίφηµο νόµο Κατσέλη, η Νέα Δηµο-
κρατία ως αντιπολίτευση τον ψήφισε, γιατί ήταν ένας νόµος ο
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οποίος, πράγµατι, βοήθησε ανθρώπους µε µεγάλη αδυναµία να
σταθούν στις οικογένειές τους και να εκπληρώσουν -κατά τις δυ-
νατότητές τους- τις υποχρεώσεις τους. 

Όταν στη συνέχεια τον έφερε ξανά η Νέα Δηµοκρατία ως κυ-
βέρνηση, ο ΣΥΡΙΖΑ, που δεν τον είχε ψηφίσει ούτε το 2010, δεν
τον ψήφισε ούτε το 2013. Η αιτιολογία για την οποία ο ΣΥΡΙΖΑ
δεν ψήφισε τον νόµο Κατσέλη –και θέλω να το θυµίσω αυτό
στους Έλληνες- ήταν η εξής: «Δεν είναι επαρκής. Θα φέρουµε
έναν άλλον νόµο καλύτερο εµείς, µε πιο µεγάλη προστασία προς
τους αναξιοπαθούντες». Την είδαµε την προστασία η οποία ήρθε,
µε ουσιαστική κατάργηση του νόµου Κατσέλη! 

Θα θυµίσω επίσης κάτι: Η κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή
το 2008 προέβη σε καθολική απαγόρευση των πλειστηριασµών
πρώτης κατοικίας. Το 2008, το 2009, το 2010, το 2011, το 2012,
το 2013, το 2014 δεν έγινε κανένας πλειστηριασµός. Πρέπει να
τα θυµηθούµε λίγο αυτά. 

Εγώ θα συµφωνήσω στο ότι έπρεπε κάποια στιγµή να δούµε
µε τη φωνή της λογικής και του ρεαλισµού τον τρόπο µε τον
οποίο θα αντιµετωπιστεί αυτή η κατάσταση και αυτό το πρό-
βληµα. Όµως είχαµε από την πλευρά της αντιπολίτευσης µια
λέξη: «Σεισάχθεια». Πώς να κουβεντιάσεις; Πώς να δεις πραγµα-
τικά ότι πρέπει να κατηγοριοποιήσεις αυτούς που οφείλουν, ότι
πρέπει να δεις τις πραγµατικές τους ανάγκες, τα πραγµατικά
τους εισοδήµατα και να δεις πώς θα µπορέσεις να φύγεις από
αυτόν τον φαύλο κύκλο, όταν έχεις απέναντι σου έναν τέτοιο λαϊ-
κισµό; 

Τώρα, αυτή η Κυβέρνηση, πληρώνει αυτόν τον λαϊκισµό µε τον
χειρότερο τρόπο. Για να αιτιολογήσουν τις πρακτικές και τις επι-
λογές τους, θέλουν να πιστέψουµε ότι οι πρώην σύντροφοί τους,
ο Λαφαζάνης και οι υπόλοιποι, πηγαίνουν στα ειρηνοδικεία και
τρώνε ξύλο και χηµικά για να υπερασπιστούν βίλες. Αυτό προς
κρίση όλων των Ελλήνων! 

Όσον αφορά την τροπολογία  η οποία έχει έρθει, ανέλυσε η κ.
Γεροβασίλη τις ανάγκες της φύλαξης και της καθαριότητας στα
Υπουργεία και στα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου καθώς και
τη ρύθµιση για δεκαοκτάµηνες συµβάσεις οι οποίες πρέπει να
γίνουν για να αντιµετωπιστούν επείγουσες και απρόβλεπτες
ανάγκες -κατά την αιτιολογική έκθεση. Είναι µια τροπολογία η
οποία θα µείνει στην ιστορία ως η τροπολογία η οποία καταργεί
τα πάντα. Δεν αφήνει όρθιο τίποτα, όχι µόνο από το νοµοθετικό
πλαίσιο, όχι µόνο από το Σύνταγµα, αλλά και από την ίδια τη λο-
γική. 

Η κ. Γεροβασίλη θέλοντας να αναλύσει την σκοπιµότητα και
τη χρησιµότητα της συγκεκριµένης ρύθµισης αναφέρεται στο γε-
γονός ότι υπάρχουν διάσπαρτες συµβάσεις στο δηµόσιο σε
σχέση µε αυτό το αντικείµενο και πρέπει αυτές να ενοποιηθούν,
να οµαλοποιηθούν και ουσιαστικά άφησε το υπονοούµενο ότι
πρέπει να προχωρήσουµε και σε µόνιµες σχέσεις εργασίας.

Αυτό το επιχείρηµα, κυρία και κύριε Υπουργέ, θα µπορούσα
να το ακούσω σε κάποιες άλλες περιπτώσεις στις οποίες, πράγ-
µατι, υπήρχαν από το παρελθόν διάσπαρτες συµβάσεις ορισµέ-
νου χρόνου οι οποίες ίσως επαναλαµβάνονταν από τη µια, αλλά
κάλυπταν διαρκείς ανάγκες. Αλλά εδώ είναι ένα θέµα το οποίο
το δηµιουργήσατε εσείς. Οι επείγουσες και απρόβλεπτες ανάγ-
κες στα νοσοκοµεία για αυτά τα δύο αντικείµενα υπάρχουν δε-
καετίες και αντιµετωπίζονταν µε έναν συγκεκριµένο τρόπο τον
οποίο προβλέπει το νοµοθετικό µας πλαίσιο. Ποιος είναι ο συγ-
κεκριµένος τρόπος; Προκήρυξη διαγωνισµών για το έργο αυτό. 

Εσείς δηµιουργήσατε αυτούς τους συµβασιούχους. Εσείς πα-
ρατείνατε αυτές τις συµβάσεις το 2015, µε το που αναλάβατε,
µε τον νόµο Κατρούγκαλου. 

Βάλατε ως όριο αρχικά το εικοσιτετράµηνο. Έρχεστε τώρα να
βάλετε συν ένα δεκαοκτάµηνο, γιατί είναι επείγουσα κι απρόβλε-
πτη ανάγκη, χωρίς κανένα κριτήριο. Στην πρώτη είσοδο αυτών
των ανθρώπων στην απασχόληση αυτή έχετε δηµιουργήσει ένα
αίσθηµα αδικίας στις τοπικές κοινωνίες, γιατί και κάποιοι άλλοι,
που δούλευαν στην καθαριότητα, που δούλευαν στη φύλαξη,
αλλά ήταν στον ιδιωτικό τοµέα, είχαν τα ίδια προσόντα και θα
µπορούσαν ως µόνιµο προσωπικό να συµµετάσχουν και να διεκ-
δικήσουν µια τέτοια θέση. Όµως, αυτή τη στιγµή δεν έχουν τη
δυνατότητα. 

Δηµιουργείτε µια νέα γενιά οµήρων εργαζοµένων για να τους
χρησιµοποιείτε στις επόµενες εκλογές. Είναι ξεκάθαρο αυτό. Θέ-
λετε µόνιµο προσωπικό γι’ αυτές τις δουλειές; Κρίνετε εσείς, δη-
λαδή, ότι αυτήν τη στιγµή στο δηµόσιο δεν υπάρχει επείγουσα
ανάγκη για γιατρούς, για νοσηλευτές, για οικονοµολόγους, για
καθηγητές, για δασκάλους και η επείγουσα ανάγκη είναι να κα-
λύψουµε µε µόνιµο προσωπικό την καθαριότητα και τη φύλαξη;
Ωραία. Αν αυτή είναι η επιλογή σας, σεβαστή. Κάντε έναν διαγω-
νισµό για µόνιµο προσωπικό τώρα. Ξεκινήστε τον τώρα.

Γιατί δηµιουργείτε γενιές συµβασιούχων; Γιατί κρατάτε οµή-
ρους αυτούς τους ανθρώπους; Γιατί θέλετε να δηµιουργήσετε
όλη αυτήν την εικόνα; Είναι επιλογή σας. Αφού είναι επιλογή σας
και θέλετε να το κάνετε έτσι, µπορεί να υπάρχει ένα νοµοθετικό
πλαίσιο, που να λέει ότι αυτό δεν πρέπει να γίνει µε τον τρόπο
που γίνεται. Θέλετε µόνιµο προσωπικό, δηλαδή δεν θέλουµε σε
ένα νοσοκοµείο γιατρούς, θέλουµε µόνιµους δηµοσίους υπαλ-
λήλους για την καθαριότητα και για τη φύλαξη; Είναι επιλογή
σας. Θα αξιολογηθείτε γι’ αυτό. Ξεκινήστε το τώρα. Τι θα πει ει-
κοσιτετράµηνη σύµβαση για επείγουσα ανάγκη; Θα κάνουµε κι
άλλη µια δεκαοκτάµηνη για άλλη επείγουσα και απρόβλεπτη
ανάγκη; Ποια είναι η επείγουσα και απρόβλεπτη ανάγκη; Αυτά
που λέει το Ελεγκτικό Συνέδριο, τα έχετε αξιολογήσει; Αυτά που
λέει το προεδρικό διάταγµα του 2014, τα ξέρετε; Αυτά που λέει
η αιτιολογική έκθεση του αναθεωρητικού Συντάγµατος του 2011,
στο οποίο ακριβώς µπήκαν δικλείδες για να µην υπάρχει παρά-
ταση τέτοιων συµβάσεων, να µην υπάρχουν τέτοιες ανανεώσεις,
τα έχετε αξιολογήσει; Έρχεστε µε µια αιτιολογική, η οποία θα
µείνει στην ιστορία. Δεν σέβεστε τις αποφάσεις των δικαστηρίων.
Και κάνετε και κάτι άλλο: Παρεµβαίνετε αυτήν τη στιγµή σε εκ-
κρεµείς δίκες, όχι µόνο αστικές, αλλά και ποινικές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Είναι υπό την προστασία του Υπουργού -όπως µαθαίνουµε- ο

διοικητής του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Ιωαννίνων. Λείπει
ο κ. Παπαγγελόπουλος. Ή θα σεβόµαστε τις αποφάσεις των δι-
καστηρίων ή δεν θα τις σεβόµαστε. Βγήκε µια απόφαση δικαστη-
ρίου και του είπε, «Μην συνεχίζεις αυτό που κάνεις». Και πήγε
την επόµενη µέρα -προφανώς µε τις πλάτες του κ. Πολάκη- ο
τσαµπουκάς, ο µεγάλος διοικητής του νοσοκοµείου ενάντια στην
απόφαση και προέβη σε ενέργειες παράνοµες. Και σήµερα στην
τροπολογία σας ψηφίζετε την απαλλαγή του για ό,τι έχει κάνει.
Και θεωρούνται και σύννοµες όλες οι δαπάνες, που έχουν γίνει
παρανόµως. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι αυτό το πρόβληµα δεν λύνεται τώρα,
αλλά το µετακυλύετε για την επόµενη κυβέρνηση. Δηµιουργείτε
µια προσδοκία σε αυτούς τους ανθρώπους. Τους κρατάτε οµή-
ρους µε πολύ χειρότερο τρόπο απ’ ό,τι έχει καταδικαστεί στη συ-
νείδηση του κόσµου ότι συνέβαινε στις προηγούµενες δεκαετίες
-µε πραγµατικά πολύ χειρότερο τρόπο!- και δηµιουργείτε ένα αί-
σθηµα αδικίας στην ελληνική κοινωνία. Η ελληνική κοινωνία κου-
ρασµένη από κακές επιλογές του παρελθόντος, θέλει έναν
ξεκάθαρο λόγο, θέλει µια ξεκάθαρη πολιτική, έναν ξεκάθαρο
προγραµµατισµό και θέλει και σεβασµό των ισχυουσών κανόνων.
Αυτό το παραβιάζετε και θα το βρείτε µπροστά σας, όχι µόνο πο-
λιτικά.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Γεωργαντά. 

Αποµένουν άλλοι τρεις κοινοβουλευτικοί εκπρόσωποι να µιλή-
σουν, ο κ. Κάτσης, ο κ. Κεφαλογιάννης και ο κ. Παπαχριστόπου-
λος. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Κάτσης.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, θα µπω στη διαδικασία να απαντήσω σε όλα όσα

ακούστηκαν, παρά το γεγονός ότι τον κύριο χρόνο της συζήτη-
σης στην Ολοµέλεια απασχόλησε το ζήτηµα µιας τροπολογίας
από το Υπουργείο Εργασίας, η οποία εν τέλει δεν κατατέθηκε.
Και θα απαντήσουµε και γιατί δεν κατατέθηκε, αλλά και για τα
πεπραγµένα σας, γιατί δεν θέλουµε να υπεκφύγουµε από καµµία
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από τις αιτιάσεις τις οποίες ακούστηκαν σήµερα εδώ µέσα. 
Ξέρετε, όµως, ποιο είναι το εκνευριστικό για όσους µας παρα-

κολουθούν; Δεν εκνευρίζετε εµάς. Εκνευρίζετε τον κόσµο. Εκνευ-
ρίζετε τον κόσµο που µας παρακολουθεί -αυτό το είναι το
πρόβληµα- γιατί νοµίζετε ότι απευθύνεστε σε ιθαγενείς, γιατί νο-
µίζετε ότι απευθύνεστε σε κόσµο ο οποίος έχει ξεχάσει τα πε-
πραγµένα σας και ό,τι έχετε κάνει, τη λεηλασία που φέρατε στη
χώρα και νοµίζετε ότι ξαφνικά µπορείτε να έρχεστε εδώ πέρα
σαν µωρές παρθένες και να παρουσιάζεστε σαν οι τιµητές των
πάντων. Για να δούµε λίγο τι ακριβώς έχει γίνει τα προηγούµενα
χρόνια. 

Θα ξεκινήσω από το ζήτηµα για τους πλειστηριασµούς και θα
τα απαντήσω ένα προς ένα.

Κατ’ αρχάς, εσείς είχατε αποφασίσει µε το περίφηµο e-mail
Χαρδούβελη, που όποτε θέλετε το θυµάστε και όποτε θέλετε δεν
το θυµάστε, την πλήρη απελευθέρωση των πλειστηριασµών πρώ-
της κατοικίας από 1-1-2015. Έχουµε φτάσει τέλη του 2017 και
πλειστηριασµός πρώτης κατοικίας ακόµα δεν έχει γίνει. 

Εµείς τι κάναµε, όµως; Εκτός από τον νόµο Κατσέλη, ο οποίος
έλεγε τέλος του 2014, επεκτείναµε τον νόµο Κατσέλη, φέραµε
έξτρα τον νόµο Σταθάκη, που προστάτευε, θεσπίσαµε µονοµε-
ρώς τις εκατόν είκοσι δόσεις -κι εσείς τότε µας καρφώνατε στην
τρόικα για µονοµερείς ενέργειες από την πλευρά της κυβέρνη-
σης- θεσπίσαµε τον εξωδικαστικό συµβιβασµό, που η κ. Μπακο-
γιάννη -να µην µπω στα εσωκοµµατικά σας- έλεγε τότε: «Συγ-
γνώµη, αλλά δεν µπορούµε να ψηφίσουµε έναν νόµο ο οποίος
πλήττει τις τράπεζες». Και δεν ψηφίσατε τον εξωδικαστικό συµ-
βιβασµό -αυτή είναι η πραγµατικότητα- που ξέρετε ότι ρυθµίζει
χρέη σε εφορία, σε ασφαλιστικά ταµεία, προς το δηµόσιο, προς
τράπεζες και γίνεται και κούρεµα της οφειλής κιόλας. Τα ξεχνάτε
όλα αυτά.

Ξεχνάτε, επίσης, ότι έχουν προϋπολογιστεί 110 εκατοµµύρια
στον ελληνικό προϋπολογισµό για τα λαϊκά νοικοκυριά, για ό-
σους ανθρώπους δεν µπορούν να πληρώσουν τη δόση του στε-
γαστικού τους δανείου. Ξεχνάτε ότι έχει αλλάξει ο Κώδικας Δε-
οντολογίας των τραπεζών και έχουν υπάρξει σηµαντικές ρυθµί-
σεις ώστε να συζητήσει µε τις τράπεζες ο κόσµος που χρωστάει
και να µπορέσει να αποπληρώσει τα δάνειά του. 

Επίσης, ξεχνάτε τις ρυθµίσεις που έγιναν στον ΟΕΠ και το κού-
ρεµα για το δάνειο των ανθρώπων, που είχατε σε οµηρία τόσα
χρόνια. 

Όλα αυτά τα ξεχνάτε. Εσείς είχατε απελευθερώσει τους πλει-
στηριασµούς από 1-1-2015 και έρχεστε εδώ πέρα και µας κάνετε
ότι δεν θυµόσαστε.

Να πούµε τώρα, όµως, και τι έχει γίνει µε όλα όσα ακούγονται
στη δηµόσια σφαίρα.

Μας λέτε ότι δεν προστατεύουµε την πρώτη κατοικία. Κατ’
αρχάς, παρ’ όλα τα δηµοσιεύµατα που έχουν βγει τις τελευταίες
µέρες στον Τύπο, δεν γνωρίζει ο κόσµος -και αυτό είναι εσκεµ-
µένο κατά τη γνώµη µου- ποιο είναι το πραγµατικό ποσό οφειλής.
Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, µπορεί να είναι πρώτη κατοικία, αλλά είναι η µονα-
δική κατοικία; Διότι εγώ µπορεί να έχω µία βίλα στη Θεσσαλο-
νίκη, αλλά να δηλώνω πρώτη κατοικία στην Ηγουµενίτσα. Μπορεί
να γίνει αυτό.

Άρα, να ξέρουµε για κάθε περίπτωση, που συζητάµε και βλέπει
το φως της δηµοσιότητας ποιο είναι το πραγµατικό ποσό της
οφειλής, ποια είναι η πραγµατική πρώτη κατοικία, ποιο είναι –εν
τέλει- το ύψος του δανείου που είχε συναφθεί, ποιο είναι το υπό-
λοιπο και γιατί δεν είχε ενταχθεί ή δεν εµπίπτει στις νοµοθετικές
ρυθµίσεις τις οποίες έχει θεσµοθετήσει η Κυβέρνησή µας.

Να µπω τώρα στο ζήτηµα των εργασιακών.
Σχετικά µε το κουτσοµπολιό που έκανε ο Αντιπρόεδρός σας,

να πω ότι δεν ξέρω αν περιποιεί τιµή για τη Νέα Δηµοκρατία. Εδώ
πέρα είµαστε και λίγοι συνάδελφοι. Αν ήµασταν τριακόσιοι ή εκα-
τόν πενήντα συνάδελφοι, θα είχε κάνει εκατόν πενήντα ονοµα-
στικές αναφορές ο Αντιπρόεδρός σας. Αυτό είναι κουτσοµπολιό.
Δεν είναι ένας αντιπολιτευτικός λόγος µε αφήγηµα, αρχή, µέση
και τέλος. Έρχεται εδώ πέρα, πετάει λάσπη, επιτίθεται προσω-
πικά σε συναδέλφους και δεν έχει να πει τίποτα για το ότι απο-
τελεί τον πυρήνα της ιδεολογίας σας η ψήφιση νοµοσχεδίων,

που καταργούν επί της ουσίας εργασιακά δικαιώµατα, που έχουν
κατακτηθεί µε αγώνα.

Να θυµίσω:
Ο ν.3899/2010 µε το άρθρο 13 καταργούσε τις ειδικές επιχει-

ρησιακές συλλογικές συµβάσεις, την αρχή της ευνοϊκότερης
ρύθµισης µεταξύ επιχειρησιακών και κλαδικών συµβάσεων και
διατηρούσε µόνον το κατώτατο όριο της εθνικής συλλογικής
σύµβασης. Με το άρθρο 17 επιβάλατε σύστηµα εκ περιτροπής
απασχόλησης και δίνατε στον εργοδότη το δικαίωµα να επιβάλει
µονοµερώς σύστηµα εκ περιτροπής απασχόλησης. Εσείς το νο-
µοθετήσατε αυτό, το 2010.

Το 2010 νοµοθετήσατε, επίσης, και τον ν.3846. Τι κάνατε; Στο
άρθρο 4 θεσπίσατε τη διαθεσιµότητα των εργαζοµένων. Μπο-
ρούσαν, δηλαδή, οι επιχειρήσεις, αντί να καταγγέλλουν τη σύµ-
βαση εργασίας, να θέτουν εγγράφως σε διαθεσιµότητα τους
µισθωτούς.

Εσείς το κάνατε αυτό. Να µην τα ξεχνάµε αυτά. Και όχι µόνον
εσείς της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά και η Σοσιαλιστική Δηµοκρα-
τική Συµπαράταξη, η οποία έχει αλλάξει και όνοµα. Δεν ξέρω
γιατί το κάνει, αλλά συνειρµικά παραπέµπει σε άλλα δεδοµένα
σε σχέση µε το τι ακριβώς κίνηµα θέλει να είναι και µε το τι θέλει
να αλλάξει. 

Επίσης, το 2012 θεσπίσατε και τον ν.4046 όπου η διάρκεια των
συλλογικών συµβάσεων και η αναθεώρηση της µετενέργειας µει-
ώθηκε από τους έξι µήνες στους τρεις µήνες. Καταργήσατε τη
µονιµότητα στις παραδοσιακές συµβάσεις σε όλες τις εταιρίες,
παγώσατε τις ωριµάνσεις, εξαλείψατε το δικαίωµα µονοµερούς
προσφυγής στη διαιτησία και κάνατε νοµοθετική προσαρµογή
του κατώτατου µισθού. Άκουσον–άκουσον! 

Και έρχεστε εδώ πέρα και µιλάτε για τους νέους που εργάζον-
ται αυτήν τη στιγµή στον ιδιωτικό τοµέα που έχετε θεσπίσει µε
νόµο τον κατώτατο µισθό, τον οποίο µειώσατε µέσα σε ένα
βράδυ κατά 22%. Και όχι µόνο αυτό, αλλά και για τους νέους,
που είναι κάτω των είκοσι πέντε ετών, µειώσατε...

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Τι είναι αυτό µε το δάκτυ-
λο; 

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Κοιτάξτε...
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κάντε το κάπου αλλού,

γιατί είναι ενοχλητικό.
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Αυτό µε το δάκτυλο είναι για να καταλαβαί-

νετε ότι εσείς τα κάνατε.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Και εσείς τα φτιάξατε;
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Θεσπίσατε τον υποκατώτατο µισθό για

τους νέους κάτω των είκοσι πέντε 10% κάτω από τον κατώτατο
µισθό που θεσπίσατε.

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ανακοινώσατε νέα νοµο-
θετική παρέµβαση;

ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Αυτά τα κάνατε εσείς.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Για δείξτε λίγο και τον

εαυτό σας!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Τα επαναφέρατε;
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Λοιπόν, όσον αφορά τώρα τα εργασιακά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Λίγο ντροπή!
ΜΑΡΙΟΣ ΚΑΤΣΗΣ: Στο πλαίσιο της δεύτερης αξιολόγησης,

επειδή ακούστηκαν πολλά πράγµατα, οι απαιτήσεις των θεσµών
ήταν πάρα πολλές στο ζήτηµα αλλαγής του συνδικαλιστικού
νόµου. 

Τέθηκαν και αποκρούστηκαν από την Κυβέρνησή µας ζητή-
µατα όπως η θεσµοθέτηση της ανταπεργίας και του lockout. Α-
ποκρούστηκε. Δεν νοµοθετήθηκε. 

Ζητούσαν την επί τα χείρω αλλαγή στο χρόνο προειδοποίησης
για την κήρυξη της απεργίας. Και αυτό το ζητούσαν. Δεν νοµο-
θετήθηκε. 

Ζητούσαν τη θεσµοθέτηση γενικής ρήτρας απόλυσης των συν-
δικαλιστικών στελεχών. Και αυτό το ζητούσαν. Δεν νοµοθετή-
θηκε. Αποκρούστηκε από την Κυβέρνησή µας.

Ζητούσαν τη συρρίκνωση του χρόνου των συνδικαλιστικών
αδειών. Ούτε αυτό νοµοθετήθηκε. 

Ξέρετε πολύ καλά ότι η τροπολογία αποσύρθηκε, προκειµένου
να δοθεί χρόνος για να γίνει ευχερέστερη και αναλυτικότερη συ-
ζήτηση στο Κοινοβούλιο, ώστε να µην υπάρχουν προσχηµατικές
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ενστάσεις επί της διαδικασίας και να συζητηθεί επί της ουσίας τι
αφορά.

Γνωρίζουµε από τη δεύτερη αξιολόγηση πάρα πολύ καλά ότι
το ισχύον πλαίσιο για την λήψη απόφασης στα πρωτοβάθµια επι-
χειρησιακά σωµατεία είναι να παρίσταται το 1/3 των οικονοµικά
τακτοποιηµένων µελών. Συµφωνήθηκε στο πλαίσιο της δεύτερης
αξιολόγησης το 1/3 να πάει στο 1/2. Καµµία αλλαγή δεν επέρχε-
ται στα πρωτοβάθµια σωµατεία ευρύτερης περιφέρειας, όπως
παραδείγµατος χάριν της Αττικής ή πανελλαδικής εµβέλειας,
καθώς και στη δευτεροβάθµια και στη τριτοβάθµια συνδικαλι-
στική οργάνωση. Σε αυτές τις περιπτώσεις συνεχίζει να ισχύει το
πλαίσιο, το οποίο υφίσταται και σήµερα, δηλαδή να λαµβάνεται
η απόφαση για απεργία από το διοικητικό συµβούλιο και να προ-
χωράει κανονικά. 

Έτσι, όµως, όλη αυτή η απόκρουση αυτών που ζητούσαν οι
θεσµοί και που εσάς αποτελεί τον πυρήνα της ιδεολογίας σας
και της πολιτικής σας, από εµάς αποκρούστηκε. Στο µόνο που
υποχωρήσαµε ήταν αυτό το ζήτηµα στο πλαίσιο της δεύτερης
αξιολόγησης, το οποίο θα µπει ξανά κάποια στιγµή για νοµοθέ-
τηση στη Βουλή για να γίνει διεξοδικός έλεγχος και να ακου-
στούν όλα αυτά στα οποία αναφέρθηκα.

Να µην ξεχνάµε, όµως, και το ζήτηµα που αφορά τους συµβα-
σιούχους. Το καλοκαίρι θυµόµαστε όλοι πάρα πολύ καλά ότι
άνοιξε εκτενώς ένα ζήτηµα για την καθαριότητα στους δήµους.
Όταν γινόταν δηµόσιος διάλογος και συζήτηση ήταν άνθρωποι
οι οποίοι εργάζονται στην καθαριότητα και καθαρίζουν τις πόλεις
µας, τις γειτονιές µας. Και έβγαιναν οι δικοί σας συνδικαλιστές
και έλεγαν ότι δεν πρέπει να προχωρήσει η Κυβέρνηση σε ορι-
στική λύση του ζητήµατος. Εσείς είχατε δηµιουργήσει αυτούς
τους οµήρους. Μάλιστα, εµείς είπαµε ότι θέλουµε να προχωρή-
σουµε σε µόνιµες προσλήψεις. Έχει βγει κιόλας η περίληψη της
προκήρυξης για οκτώµισι χιλιάδες θέσεις καθαριότητας στους
δήµους. Εσείς, όµως, λέγατε η καθαριότητα να περάσει στον
ιδιωτικό τοµέα. Αυτό λέγατε. Και δεν µπορούµε να καταλάβουµε
την ιδεοληψία της Κυβέρνησης να έχει µόνιµους υπαλλήλους
που να κάνουν την καθαριότητα στους δήµους. 

Επίσης, µην κάνετε ότι δεν ξέρετε ότι βρισκόµαστε σε στενή
επιτροπεία µε δική σας ευθύνη, µε ευθύνη των κοµµάτων της Αν-
τιπολίτευσης και ότι υπακούµε σε έναν κανόνα προσλήψεων, που
είναι ο κανόνας τέσσερις αποχωρήσεις µια πρόσληψη. 

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι όλο αυτό το διάστηµα µε την αδιορι-
στία, οι πρώτες προτεραιότητες, που έθεσε η Κυβέρνησή µας
ήταν οι προσλήψεις στην υγεία.

Εµείς θα βγούµε από την επιτροπεία και µε τη δυνατότητα που
θα δοθούν βαθµοί ελευθερίας στην άσκηση πολιτικής, θα µπο-
ρέσουµε από εκεί και πέρα να καλύψουµε και τις υπόλοιπες προ-
τεραιότητες.

Όµως, θα ήθελα να αναφερθώ πάρα πολύ γενικά και στα βα-
σικότερα σηµεία που απασχολούν τη σηµερινή διαδικασία, δη-
λαδή τη διαδικασία της κύρωσης του ελληνικού δηµοσίου µε την
«HELLAS SAT». 

Επειδή λέτε ότι η σύµβαση είχε πραγµατικά ολοκληρωθεί µε
εσάς, απλώς εµείς δεν είχαµε τον χρόνο να τη διαβάσουµε και
να την υπογράψουµε, για να δούµε λίγο τι ανταλλάγµατα είχατε
πει στην αρχική σύµβαση και τι πετύχαµε εµείς. Το δηµόσιο µε
τη δική µας σύµβαση επιτυγχάνει ως αντάλλαγµα την αποκλει-
στική χρήση έξι αναµεταδοτών έναντι τριών που προέβλεπε η
αρχική σύµβαση και των δύο αναµεταδοτών που τελικά παραδό-
θηκαν. Αυτή είναι µία ειδοποιός διαφορά. 

Ακόµα, µε την ανανεωµένη σύµβαση το δηµόσιο λαµβάνει ως
επιπλέον αντάλλαγµα και τρεις επίγειους κοµβικούς δορυφό-
ρους, σταθµούς HUB, δηλαδή, τρία µεγάλα δορυφορικά πιάτα,
καθώς και διακόσια τερµατικά. Τα τερµατικά αυτά είναι πολύ ση-
µαντικά για την καθηµερινότητα των πολιτών, καθώς καλύπτουν
τις µεγαλύτερες ανάγκες αποµακρυσµένων περιοχών, διευκολύ-
νουν την ευρύτερη κάλυψη του δικτύου και ουσιαστικά διαµορ-
φώνουν το πεδίο για την πρόσβαση και την ανάπτυξη τηλεπικοι-
νωνιακών δραστηριοτήτων, όπως η άµυνα και η πολιτική προστα-
σία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, την ανοχή σας για ένα λεπτό. 
Εξαιρετικής σηµασίας, επίσης, για την ελληνική έννοµη τάξη

είναι η πρόβλεψη για την ανάθεση της αρµοδιότητας για την επί-
λυση τυχόν διαφορών στα διοικητικά δικαστήρια των Αθηνών
βάσει τον διατάξεων του ελληνικού δικαίου αντί της διαιτησίας
της Γενεύης µε τη διαδικασία του ενός διαιτητή που προέβλεπε
η αρχική σύµβαση στο άρθρο 49, όπως, επίσης, η επίβλεψη της
υλοποίησης του έργου και της σύµβασης µε τη δηµιουργία επι-
τροπής παρακολούθησης η οποία έχει ήδη συσταθεί και η παρα-
µονή του κέντρου ελέγχου του δορυφορικού συστήµατος εντός
της ελληνικής επικράτειας. 

Λαµβάνουµε δεκαεπτά χρονοµεταδότες επιπλέον ως αντι-
στάθµισµα για το χρωστούµενο από την αρχική σύµβαση τρίτο
αναµεταδότη και τις καθυστερήσεις παράδοσης. Δικές σας ήταν
αυτές οι καθυστερήσεις. Ταυτόχρονα, εξασφαλίσαµε και ανταλ-
λάγµατα για τη δωρεάν συντήρηση του ανωτέρου εξοπλισµού
για πέντε έτη κι εξασφαλίστηκε εκ µέρους του ελληνικού δηµο-
σίου η δωρεάν παροχή σχετικού εξοπλισµού για την περίοδο της
µετάβασης. 

Άρα, τίποτα δεν είχατε κάνει µε την προηγούµενη σύµβαση.
Όλα εµείς τα επαναδιαπραγµατευθήκαµε και µάλιστα προς όφε-
λος του ελληνικού δηµοσίου και του ελληνικού λαού. 

Κλείνω, λέγοντας -µιας και αναφερθήκατε στις τηλεοπτικές
άδειες- τα εξής: Βρίζατε τον νόµο Παππά, βρίζατε τον Υπουργό,
τον λέγατε «Υπουργό καναλάρχη», λέγατε ότι δεν θα γίνει ο δια-
γωνισµός, ότι κατέπεσε ο διαγωνισµός και ο περιβόητος νόµος,
ο ν.4339/2016 είναι εν ισχύ. Το µόνο άρθρο το οποίο κατέπεσε
ήταν το άρθρο για το ποιος θα διενεργήσει τον διαγωνισµό, που
να θυµίσουµε ότι άλλαξε µόνο για την πρώτη τη διαδικασία, τη
διαγωνιστική, επειδή δεν θέλατε να συγκροτηθεί το Εθνικό Συµ-
βούλιο Ραδιοτηλεόρασης. Εκεί πατήσατε. Όµως, όσο και να «γα-
βγίζετε», η Κυβέρνηση θα προχωρήσει. Ο διαγωνισµός είναι στον
αέρα και θα ρυθµίσουµε ένα τηλεοπτικό τοπίο που επί τριάντα
και πλέον χρόνια το αφήνατε αρρύθµιστο, προκειµένου να εξυ-
πηρετήσετε τα συµφέροντά σας και τη διαπλοκή σας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαρι-
στώ.

Ο Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνίων και Ενηµέ-
ρωσης κ. Νικόλαος Παππάς έχει τον λόγο για τρία λεπτά για κά-
ποιες νοµοτεχνικές βελτιώσεις. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνίων και Ενηµέρωσης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα καταθέσω νοµοτεχνικές βελτιώσεις στο σχέδιο νόµου
«Ανανέωση - Τροποποίηση - Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί
Παροχής Ειδικής Άδειας Εκµετάλλευσης του αποκλειστικού δι-
καιώµατος του Ελληνικού Δηµοσίου στην πρόσβαση και χρήση
της ονοµαστικής θέσης των 39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των
τεχνητών γεωστατικών δορυφόρων της Γης και των συσχετισµέ-
νων αυτής ραδιοσυχνοτήτων τηλεπικοινωνίας δια της κατα-
σκευής, εκτόξευσης, λειτουργίας και εµπορικής εκµετάλλευσης
ενός συστήµατος δορυφορικών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας
και διασυνοριακής εµβέλειας υπό την επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣAT
(HELLAS SAT)».

Στο τέλος του τίτλου του σχεδίου νόµου προστίθεται η φράση:
«…και άλλες διατάξεις.»

Επίσης, στην τροπολογία υπ’ αριθµόν 1367/16 30-11-2017 «α)
Ρύθµιση θεµάτων εκλογής και θητείας των αιρετών εκπροσώπων
των υπαλλήλων και των αναπληρωτών τους στα ενιαία υπηρε-
σιακά και πειθαρχικά συµβούλια του Υπουργείου Ψηφιακής Πο-
λιτικής Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης και β) Κατάργηση υφι-
στάµενων περιορισµών της κείµενης νοµοθεσίας σχετικά µε τη
λειτουργία ραδιοφωνικών σταθµών ελεύθερης λήψης, την αδει-
οδότηση για τη παροχή συνδροµητικών ραδιοφωνικών και τηλε-
οπτικών υπηρεσιών κ.λπ..» στο σχέδιο νόµου ««Ανανέωση -
Τροποποίηση - Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδι-
κής Άδειας Εκµετάλλευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του
Ελληνικού Δηµοσίου στη πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής
θέσης των 39o ανατολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεω-
στατικών δορυφόρων της Γης και των συσχετισµένων αυτής ρα-
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διοσυχνοτήτων τηλεπικοινωνίας δια της κατασκευής, εκτόξευ-
σης, λειτουργίας και εµπορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµα-
τος δορυφορικών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας και διασυνορια-
κής εµβέλειας υπό την επωνυµία: ΕΛΛΑΣ SAT (HELLAS SAT).»
γίνονται οι εξής νοµοτεχνικές βελτιώσεις:

1. Στο δεύτερο εδάφιο της παρ. α’ του πρώτου άρθρου η λέξη
«Ιανουαρίου» αντικαθίσταται από τη λέξη «Φεβρουαρίου».

2. Στην παρ. β’ του πρώτου άρθρου διαγράφεται η φράση «ό-
πως εκάστοτε ορίζεται στο Μητρώο Φορέων Γενικής Κυβέρνη-
σης».

3. Στο πρώτο εδάφιο της παρ. γ’ του πρώτου άρθρου η λέξη
«Δεκεµβρίου» αντικαθίσταται από τη λέξη «Ιανουαρίου». 

4. Στο δεύτερο εδάφιο της παρ. γ’ του πρώτου άρθρου οι λέ-

ξεις «30 Ιανουαρίου» αντικαθίστανται από τις λέξεις «15 Φε-
βρουαρίου».

5. Στο πρώτο εδάφιο της παρ. ε’ του πρώτου άρθρου µετά τις
λέξεις «Γενικής Κυβέρνησης» προστίθεται η φράση «και του ευ-
ρύτερου δηµόσιου τοµέα».

Αντιλαµβάνεται το Σώµα ότι αυτές οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις
έχουν να κάνουν µε την κατάλληλη εφαρµογή των κείµενων και
προς ψήφιση διατάξεων. 

Τις καταθέτω για τα Πρακτικά. 
Ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Νικόλαος Παππάς  καταθέτει

για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις,
οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Κεφαλογιάννης.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά, χωρίς καµµία δόση ειρωνείας, εκ-

φράζουµε την ικανοποίησή µας σαν Νέα Δηµοκρατία για το γε-
γονός ότι όσον αφορά την τρίτη αξιολόγηση την κλείσατε εγκαί-
ρως και ότι, αν µη τι άλλο, η στωικότητα, που δείξατε αυτή τη
φορά όσον αφορά στην υλοποίηση των προαπαιτουµένων -του-
λάχιστον σε τεχνικό επίπεδο- δείχνει ότι ίσως πήρατε και κάποιο
µάθηµα από τα δεινά τα οποία επέφερε στην ελληνική οικονοµία
η καταστροφική τακτική των αχρείαστων καθυστερήσεων και των
µικροκοµµατικών τακτικισµών στις προηγούµενες δύο αξιολογή-
σεις. 

Τουλάχιστον, δεν προσθέσατε κι άλλα βάρη κι άλλα προβλή-
µατα σε σχέση µε αυτά τα οποία είχε συσσωρεύσει η προηγού-
µενη πολιτική σας. 

Αυτό, βεβαίως, δεν σηµαίνει ότι η οβιδιακή σας µεταµόρφωση
θα έχει συνέπειες λιγότερο επώδυνες για την ελληνική κοινωνία. 

Δεν ξέρω αν στα Non Paper, τα οποία στέλνει το Μαξίµου και
το Υπουργείο Οικονοµικών, γίνεται αναφορά στην εξαιρετική οι-
κονοµική κατάσταση των περισσότερων κρατών µελών του κοι-
νού νοµίσµατος, όπως τουλάχιστον διαπιστώθηκε στο Euro-
group, αλλά στη σχετική ανακοίνωση, κύριε Υπουργέ, ξέρετε
πολύ καλά ότι, δυστυχώς, η Ελλάδα απουσιάζει. 

Κι ούτε έγινε, νοµίζω, καµµία αναφορά στις ανακοινώσεις της
Ελληνικής Στατιστικής Αρχής για τα µεγέθη της πορείας του
ΑΕΠ. Διότι σύµφωνα µε την ΕΛΣΤΑΤ, τα στοιχεία, δηλαδή, της
Ελληνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, κατά τη διάρκεια του γ’ τρι-
µήνου -το οποίο ξέρετε κι εσείς πολύ καλά ότι είναι διαχρονικά
το καλύτερο, λόγω και του τουρισµού- του 2017 η ελληνική οι-
κονοµία αναπτύχθηκε µόλις κατά 0,3% σε σχέση µε το προηγού-
µενο τρίµηνο και κατά 1,3% σε ετήσια βάση σε σχέση µε το 2016. 

Δυστυχώς, αυτές οι ανακοινώσεις, κύριε Υπουργέ, έκαναν
σκόνη και θρύψαλα τις πρόσφατες κυβερνητικές φανφάρες για
την επίτευξη των αναπτυξιακών στόχων. Αν θέλετε, µάλιστα, να
πιάσετε τον αναθεωρηµένο στόχο για το 1,6%, -το οποίο να θυ-
µίσω ότι δεν ήταν ο αρχικός σας στόχος όταν τέτοιον καιρό πέ-
ρυσι ψηφίζαµε τον προϋπολογισµό του 2017, αρχικός σας
στόχος ήταν πολύ µεγαλύτερος- θα πρέπει το δ’ τρίµηνο να πιά-
σετε ως στόχο το 3%, κάτι το οποίο, απ’ ό,τι φαίνεται, είναι ανέ-
φικτο. 

Δυστυχώς, σπείρατε υπερφορολόγηση και θερίσατε λιγότερα
έσοδα και µικρότερη ανάπτυξη. Άκουσα από πολλούς συναδέλ-
φους από τη Συµπολίτευση για το success story των πρωτογενών
πλεονασµάτων, της υπέρβασης των δηµοσιονοµικών στόχων που
καλλιεργεί η παρούσα Κυβέρνηση. Στην ουσία, όµως, µε κάθε
τρόπο κουκουλώνετε τη δύσκολη πραγµατικότητα, τη σκληρή
πραγµατικότητα των αριθµών. 

Το σύνολο των φορολογικών εσόδων και µέτρων, που ενεργο-
ποιήθηκαν µέσα στο 2017, απέφεραν πολύ λιγότερα έσοδα από
τα αναµενόµενα. Κι όχι µόνο αυτό. Σε καίριους κωδικούς στο
σκέλος των εσόδων, οι εισπράξεις όχι µόνο έπεσαν έξω από τους
στόχους, αλλά υποχώρησαν και σε µικρότερα επίπεδα σε σχέση
µε το 2016. 

Να το πούµε λίγο πιο επιγραµµατικά: Τονίζετε πολλές φορές
ότι µειώθηκε το ΑΕΠ της χώρας κατά 20%-25% τα πρώτα χρόνια
των µνηµονίων. Αν δεν υπήρχε η δική σας Κυβέρνηση το 2015-
2016, κύριε Υπουργέ, θα είχαµε ήδη καλύψει περίπου το µισό
από αυτό το έδαφος το οποίο χάθηκε εκείνες τις χρονιές. Αντ’
αυτού, είδαµε ύφεση το 2015, ύφεση το 2016 και µικρότερη ανά-
πτυξη το 2017 σε σχέση µε αυτά που εσείς οι ίδιοι σχεδιάζατε,
σε σχέση µε αυτά που εσείς οι ίδιοι ψηφίζατε σε αυτή την Αίθου-
σα πριν από έναν χρόνο. 

Πάω στους πλειστηριασµούς. Άκουσα τον αγαπητό συνά-
δελφο προηγουµένως να επαίρεται ότι αυτή η Κυβέρνηση, στην
ουσία, σώζει τα σπίτια. Βέβαια, να θυµίσω ότι πριν γίνετε Κυβέρ-
νηση το σύνθηµα ήταν, «Κανένα σπίτι σε χέρια τραπεζίτη». Μόλις
είδατε, βέβαια, τα σκούρα, ξαφνικά το «κανένα σπίτι» το κάνατε
«κανένα λαϊκό σπίτι». Να δούµε, τελικά, αν κανένα λαϊκό σπίτι θα

βγει ή όχι σε πλειστηριασµό.  
Δυστυχώς, υπάρχουν πάρα πολλά παραδείγµατα εδώ για το

2018 και απ’ ό,τι φαίνεται η αξία των σπιτιών, που θα βγουν στους
πλειστηριασµούς θα είναι πολύ µικρότερη από αυτή που εσείς
λέτε δηµόσια. 

Να σας πω και κάτι άλλο. Ακούω πολλές φορές εδώ άλλο ένα
πολιτικό ψέµα, ότι δήθεν υπάρχει µία άτυπη συµφωνία µε τις τρά-
πεζες για να µην βγουν σπίτια µέχρι 300.000.   

Εγώ, κύριε Υπουργέ, καταθέτω στα Πρακτικά το δελτίο Τύπου
της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών µε ηµεροµηνία 14 Νοεµβρίου
2017. Και παρακαλώ όλους τους συναδέλφους να το ακούσουν.

Ύστερα από συνάντηση, που έκανε ο κ. Καραµούζης, Πρό-
εδρος της Ένωσης Ελληνικών Τραπεζών, µε τον κ. Βούτση λέει
επί λέξει: «Αυτήν τη στιγµή οι προτεραιότητές µας είναι ξεκάθα-
ρες. Έχουµε τοποθετηθεί. Δεν υπάρχει κάποια συµφωνία. Υπάρ-
χει η δική µας επιλογή στο ξεκίνηµα αυτής της προσπάθειας µε
τους ηλεκτρονικούς πλειστηριασµούς να επικεντρωθούµε στις
µεγάλες υποθέσεις, γιατί αυτή είναι η προτεραιότητα. Δεν ση-
µαίνει, όµως, ότι µεταγενέστερα υπάρχει κάποια συµφωνία ότι
δεν θα συνεχίσουµε να κάνουµε πλειστηριασµούς»

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Καταθέτω επίσης δηµοσίευµα της γερµανικής «HANDELS-
BLATT» στις 16-11-2017 που αναφέρεται στη δήλωση του κ. Κα-
ραµούζη, όπως και αντίστοιχο δηµοσίευµα του in.gr στις
17-11-2017, που λέει ότι δεν υπάρχει καµµία τέτοια συµφωνία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Κεφαλογιάννης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και παρ’ όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξακολου-
θείτε και σήµερα να λέτε ψευδέστατα προς τον ελληνικό λαό ότι
υπάρχει η προστασία, ότι υπάρχει άτυπη συµφωνία και ότι κα-
νένα σπίτι απ’ αυτά δεν θα βγει στους πλειστηριασµούς.

Συνεχίζω. Τα ίδια πολιτικά ψεύδη λέγατε δυστυχώς και για τη
ΔΕΗ. Τον Ιούλιο του 2014 ο Πρωθυπουργός, τότε Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κ. Τσίπρας, κατά την επίσκεψή του
στο Αµύνταιο έλεγε τα εξής επί λέξει: «Η µικρή ΔΕΗ είναι ένα
εθνικό έγκληµα που πρέπει να αποτρέψουµε.»

Τρία χρόνια µετά, ακόµα και στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ αναγνωρί-
ζουν ότι αυτό, που χαρακτηριζόταν τότε ως ένα εθνικό έγκληµα,
ήταν ίσως και µια καλύτερη λύση σε σχέση µε αυτήν η οποία φαί-
νεται ότι συµφωνήσατε µε τα τεχνικά κλιµάκια της τρόικα.

Το κατά ΣΥΡΙΖΑ και Ανεξαρτήτων Ελλήνων εθνικό έγκληµα αν-
τικαταστάθηκε -απ’ ό,τι φαίνεται και απ’ ό,τι προκύπτει από τις
επίσηµες διαρροές- από την υποχρέωση της ΔΕΗ να διαθέσει το
40% του λιγνιτικού παραγωγικού δυναµικού της. Αφήνει µια ανοι-
χτή πόρτα όσον αφορά την πώληση των υδροηλεκτρικών και δεν
προβλέπει τη µεταφορά των στοιχείων παθητικού από τη ΔΕΗ
στη νέα εταιρεία. Και βεβαίως απ’ ό,τι φαίνεται δεν διασφαλίζεται
και το σύνολο των θέσεων εργασίας. Και δυστυχώς αυτό, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, είναι το κόστος του λαϊκισµού και της ιδε-
οληψίας.

Στα του νοµοσχεδίου, προφανώς σε αυτά τα οποία είπε και η
συνάδελφος, κ. Ασηµακοπούλου, εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρα-
τίας, όσον αφορά τις βασικές παραµέτρους του νοµοσχεδίου δεν
είµαστε αντίθετοι και δεν θα µπορούσαµε να κάνουµε διαφορε-
τικά. Διότι παρ’ ότι εσείς οι ίδιοι δεν το αναγνωρίζετε και δεν
έχετε δυστυχώς και το πολιτικό θάρρος να πείτε έναν καλό λόγο,
εάν σήµερα συζητάµε για την απόκτηση και διασφάλιση δορυ-
φορικών δικαιωµάτων, είναι γιατί η προηγούµενη κυβέρνηση Σα-
µαρά-Βενιζέλου εργάστηκε µε επιµονή και προσήλωση σε αυτόν
εδώ τον στόχο. Η µοναδική εκκρεµότητα –όπως σας είπε και η
κ. Ασηµακοπούλου- ήταν η επέκταση της υπάρχουσας σύµβασης
εκµετάλλευσης πέραν του 2021. 

Έρχοµαι πολύ σύντοµα και στις τροπολογίες. Κύριε Υπουργέ,
προφανώς δεν µπορούµε να είµαστε θετικοί στην τροπολογία µε
γενικό αριθµό 1367 και ειδικό 16 για µια σειρά από λόγους. Τους
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ανέφερε και η συνάδελφος. Σε ό,τι αφορά το ΕΚΟΜΕ, η αντίθεσή
µας ήταν πλήρης από την αρχή τόσο για τη σκοπιµότητα της
ύπαρξής του όσο βεβαίως και για τον τρόπο µε τον οποίο λει-
τουργεί.

Για τη δε σκοπιµότητα θα σας πω, βεβαίως, ότι η χώρα µας
είναι η µοναδική παγκοσµίως στην οποία η προσέλκυση και η
υλοποίηση διεθνών οπτικοακουστικών παραγωγών δεν θα γίνεται
από το αντίστοιχο κέντρο κινηµατογράφου, αλλά από ένα οργα-
νισµό όπως είναι το ΕΚΟΜΕ. Και αυτός ο κατακερµατισµός διοι-
κητικών αρµοδιοτήτων δυστυχώς υπονοµεύει κάθε τέτοια δυνα-
τότητα.

Όσον αφορά δε την πρόβλεψη της τροπολογίας για τη στελέ-
χωσή του µε αποσπάσεις κατά παρέκκλιση πάλι των κείµενων
διατάξεων, δυστυχώς και σε αυτό δεν µπορούµε να συναινέ-
σουµε, γιατί µε αυτόν τον τρόπο νοµίζουµε ότι µετατρέπεται για
άλλη µία φορά σε ένα κοµµατικό παραµάγαζο. 

Όσον αφορά το δεύτερο άρθρο της τροπολογίας, πραγµα-
τικά, κύριε Υπουργέ, προσπαθώ να θυµηθώ αν υπάρχει πλέον κά-
ποιο άρθρο του δικού σας νόµου το οποίο να µην έχει τροπο-
ποιηθεί. Άκουσα πάλι τον αγαπητό συνάδελφο από τη συµπολί-
τευση να λέει ότι µόνο ένα άρθρο στην ουσία βγήκε αντισυνταγ-
µατικό. Πράγµατι, µπορεί ένα να βγήκε αντισυνταγµατικό. Πόσες
τροποποιήσεις, όµως, του δικού σας νόµου έχετε φέρει σε αυτήν
τη Βουλή από τότε που ψηφίστηκε ο αρχικός νόµος; Εάν το έχω
µετρήσει καλά, πρέπει να είναι τουλάχιστον δεκατρείς µε δεκα-
τέσσερις. Από τον αρχικό νόµο που είχατε φέρει στη Βουλή –και
όταν πάρετε τον λόγο µπορείτε να το πείτε και εσείς- δυστυχώς
δεν έχετε αφήσει ούτε δύο ή τρία άρθρα που να µην τα έχετε αλ-
λάξει.

Ο νόµος όπως είναι αυτή τη στιγµή µε τις αλλεπάλληλες τρο-
ποποιήσεις, σε καµµία περίπτωση δεν θυµίζει τον αρχικό νόµο
τον οποίο είχατε φέρει σε αυτήν την Αίθουσα.

Όσον αφορά στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1368 και ει-
δικό 17 θα είµαστε και εδώ αρνητικοί γιατί για άλλη µια φορά
υπάρχει παρέκκλιση από τον νόµο δηµοσίων συµβάσεων και δεν
επιτυγχάνεται καµµία οικονοµία κλίµακας. Προσέξτε, µ’ αυτήν
την τροπολογία, για άλλη µια φορά, τροποποιείτε έναν δικό σας
νόµο, εν προκειµένω προεδρικό διάταγµα. Δηλαδή, στην ουσία
έρχεστε εδώ και λέτε ότι νοµοθετούµε µε τόσο πρόχειρο τρόπο,
που µόλις µέσα σε λίγους µήνες τροποποιείτε ένα προεδρικό
διάταγµα το οποίο εσείς οι ίδιοι φέρατε και εν προκειµένω το π.δ.
127/2017. Δεν τροποποιείτε κάποια νοµοθετική πρωτοβουλία που
είχε πάρει άλλη κυβέρνηση σε παρελθόντα χρόνο. Έρχεστε,
φέρνετε ένα προεδρικό διάταγµα µέσα στον ίδιο χρόνο -το 2017-
και µετά από λίγους µήνες το αλλάζετε πάλι. Δηλαδή, αν αυτό
δεν είναι παράδειγµα κακής, πρόχειρης νοµοθέτησης τότε τι
είναι;

Όσον αφορά στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1369 και ει-
δικό 18, εµείς θα είµαστε θετικοί.

Για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1370 και ειδικό 19 θα εί-
µαστε θετικοί, αλλά παρ’ όλα αυτά, κύριε Υπουργέ, πρέπει να
επισηµάνω µία προβληµατική παράγραφο, συγκεκριµένα την πα-
ράγραφο 2, που λέει ότι εντός δεκατεσσάρων εργάσιµων ηµε-
ρών αν δεν έχουν απαντηθεί οι αιτήσεις θεωρούνται ότι είναι
θετικές και αυτό αφορά, βεβαίως, γνώµες, εγκρίσεις, πορίσµατα
µεταξύ άλλων και ελεγκτών δόµησης. Καταλαβαίνετε εδώ τι δη-
µιουργείται. 

Θα σας πω ένα παράδειγµα πολύ συγκεκριµένο: Αν κάποιος
κάνει µία καταγγελία για τους ελεγκτές δόµησης και πρέπει κά-
ποιος να επιληφθεί και αυτός ο ελεγκτής δόµησης δεν έχει βγά-
λει κάποια απάντηση εντός δεκατεσσάρων ηµερών, θεωρείται
θετική. Καταλαβαίνετε τι µεγάλο πρόβληµα δηµιουργείται όσον
αφορά τη νοµιµότητα. Παρ’ όλα αυτά, επειδή καταλαβαίνουµε
τον σκοπό αυτής της τροπολογίας, εµείς θα είµαστε θετικοί, αλ-
λά πρέπει να το προσέξουµε.

Όσον αφορά στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 1372 και ει-
δικό 21, είµαστε αρνητικοί, το είπε και ο κ. Γεωργαντάς και νο-
µίζω επιχειρηµατολόγησε.

Κλείνω µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1373 και ειδικό 22,
στην οποία θα είµαστε θετικοί.

Άρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για άλλη µια φορά, τουλά-

χιστον ως Νέα Δηµοκρατία, νοµίζω ότι σ’ αυτήν την Αίθουσα τη-
ρούµε µία υπεύθυνη στάση. Δεν είµαστε εδώ για να είµαστε αρ-
νητικοί σε όλα. Από εκεί και πέρα, όµως, µην περιµένετε ότι τα
κακώς κείµενα σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν θα τα στηλιτευτούµε.
Αντιθέτως θα τα αναδεικνύουµε και θα επιτελούµε τον ρόλο µας
ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-

στώ.
Τον λόγο έχει ο κ. Παπαχριστόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος των ΑΝΕΛ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Ήταν πριν από έναν χρόνο όταν ο Πρωθυπουργός γύρναγε

από µία Σύνοδο Κορυφής και γράφανε όλες οι εφηµερίδες για
ένα ταξίδι που έκανε τότε στο Παρίσι ότι πήγε για ψυχαγωγία.
Φτιάξανε σενάρια, τους κολλητούς του, τον Λευκό Πύργο και διά-
φορα τέτοια. Ήταν η πρώτη συνάντηση του Πρωθυπουργού µε
τον τότε υποψήφιο Πρόεδρο της Γαλλίας, τον Μακρόν. Ο Μα-
κρόν ήρθε στην Ελλάδα και ξανασυναντήθηκε ο Πρωθυπουργός
µε τον Πρόεδρο, πλέον, της Γαλλίας και εν δυνάµει ισότιµο συ-
νεταίρο µετά απ’ αυτά που γίνονται στη Γερµανία, όπου δεν µπο-
ρεί να φτιαχτεί κυβέρνηση, στην Ευρωζώνη και στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Δεύτερο περιστατικό: Μάρτιν Σουλτς. Κάποιοι τον υποτίµησαν.
Δήλωσε ότι θα κάτσει στην αντιπολίτευση και ακούσαµε µε χαρά,
προτροπή του Πρωθυπουργού ότι άλλο η καθαρότητα των θέ-
σεων και άλλο να µπεις µέσα και να δουλέψεις για το καλό των
πολλών. Αυτήν την περίοδο, ο Μάρτιν Σουλτς –ξέρουµε ότι το
κοινωνικό πρόσωπο της Γερµανίας που προωθεί, είναι κατά της
λιτότητας- µιλάει µε την κ. Μέρκελ και υπάρχει µεγάλη πιθανό-
τητα το Υπουργείο Οικονοµικών, που τόσο µας ενδιαφέρει, να το
έχουν οι σοσιαλδηµοκράτες, δηλαδή το SPD. Ο σεβαστός κ.
Σόιµπλε, που τόσα πολλά τραβήξαµε απ’ αυτόν, είναι παροπλι-
σµένος στην Προεδρία της γερµανικής Βουλής.

Τρίτο περιστατικό: Θυµάµαι ότι κάποιοι χλεύαζαν τότε τον
Πρωθυπουργό που πήγαινε και συναντιόταν στην Πορτογαλία µε
τον Αντόνιο Κόστα. Για όσους δεν θυµούνται η κυβέρνησή του
στηρίζεται ακόµη και από αριστερούς. 

Ο Μάριο Σεντένο ήταν Υπουργός τότε, δεν τον ήξερε κανείς,
σήµερα αντικαθιστά τον Ντάισεµπλουµ στην Προεδρία του Eu-
rogroup. 

Ακόµη, για όσους ξεχνάνε, ο Τζέρεµι Κόρµπιν για δύο µονάδες
δεν έγινε Πρωθυπουργός. Οι πρώτες δηµοσκοπήσεις τον έδιναν
είκοσι τέσσερις µονάδες πίσω. Η Τερέζα Μέι τον κέρδισε για
πολύ λίγο. Ο Τζέρεµι Κόρµπιν µιλάει πραγµατικά µε πολύ θερµά
λόγια για την ελληνική Κυβέρνηση. Αυτά σήµερα. 

Πρέπει να είναι κάποιος εµπαθής, τυφλωµένος, να µην βλέπει
ότι η συγκυρία ευνοεί τη χώρα µας. Αντ’ αυτού, δεύτερη φύση
σε πάρα πολλούς από τους οµιλητές έχει γίνει η κινδυνολογία, η
υπερβολή που αγγίζει καµµιά φορά τα όρια της υστερίας, πέρα
από τις απίστευτες ανακρίβειες που ακούµε καθηµερινά. Έπρεπε
να έρθει η ίδια η Θεανώ Φωτίου για να µάθουµε ότι δεν ευνοούν-
ται µόνο στα επιδόµατα αυτοί που έχουν ένα ή δύο παιδιά, αλλά
και αυτοί που έχουν τρία, τέσσερα και πέντε. 

Έχω να σχολιάσω και ένα θετικό: Το «Σαουδική Αραβία gate»
δεν το άκουσα πολύ σήµερα. Προς τιµήν της η ναυαρχίδα της
συντηρητικής παράταξης, η εφηµερίδα «Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ», το
αγνοεί στην πρώτη της σελίδα εδώ και ηµέρες και το πιστώνω
αυτό στον διευθυντή της, τον Αλέξη Παπαχελά πέρα από τις δια-
φωνίες που µπορεί να έχουµε. 

Μέσα σε δύο οµιλίες, την πρωτοµιλία και την δευτερολογία
του αξιότιµου αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, άλλαξε
το πλάνο. Ξεκινήσαµε µε µίζες και µετά ρώταγαν γιατί δεν πή-
ραµε τα λεφτά. Μάλιστα στη δεύτερη οµιλία από τους εβδοµήντα
πέντε βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας –ήµουν παρών, µε τα
µάτια µου- ήταν λιγότεροι από δεκαπέντε βουλευτές. Όταν δε,
πήρε τον λόγο η αξιότιµη αρχηγός της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
ταξης, άδειασε τελείως η Βουλή, είχε µιλήσει ο Πρωθυπουργός,
είχε αναφέρει το όνοµα του κ. Σφακιανάκη και δεν άκουγε κανέ-
νας πλέον. 
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Παρ’ όλα αυτά, κάποιοι άνθρωποι, πιστεύω ιδιοτελώς, προ-
σπάθησαν να συντηρήσουν το «Σαουδική Αραβία gate» µε πλα-
στά έγγραφα. Ορθογραφικά λάθη! Δεν τους βγήκε. Και προχώ-
ρησαν –ώ του θαύµατος!- στο ότι δόθηκαν όπλα στον ISIS. Εκεί
πια πιστεύω ότι χάθηκε το µέτρο, γι’ αυτό και σήµερα δεν το ά-
κουσα. 

Όµως, άκουσα για τους πλειστηριασµούς. Επειδή έχω µάθει
να µιλάω µε στοιχεία, θέλω να αναφερθώ σε τρία περιστατικά
που τα πρόβαλε µια συγκεκριµένη εφηµερίδα, δεν θέλω να την
προβάλω. Ένα περιστατικό ήταν ένας πλειστηριασµός στα Σε-
πόλια. Πράγµατι φτωχό σπίτι, µε µία διαφορά: Ρωτήσαµε ποιος
ήταν ο συµβολαιογράφος που έκανε αυτόν τον πλειστηριασµό
και δεν υπήρχε. Επίσηµη ανακοίνωση από την Ένωση Συµβολαι-
ογράφων. 

Τι ακριβώς συνέβη; Ένας ιδιώτης δανείζει τα λεφτά, δεν έχει
να του τα δώσει ο δανειζόµενος, έχει βάλει υποθήκη το σπίτι του
και επισπεύδων ήταν ο ιδιώτης και τίποτε περισσότερο. Αυτό σε
άρθρο συγκεκριµένης εφηµερίδας. 

Το δεύτερο πλειστηριαζόµενο σπίτι ήταν στους Αγίους Θεο-
δώρους, στα µέρη µου, κάτω στην Κορινθία, που πάλι δεν υπήρ-
χε πλειστηριασµός. Ήταν αναφορά σε εγγυήτρια, σε επιχειρη-
µατικό δάνειο και όχι σε δανειολήπτη. Και οι δύο περιπτώσεις,
και η πρώτη και η δεύτερη, µάλιστα είχαν και δεύτερη κατοικία. 

Προχωράµε στο τρίτο περιστατικό –για τους περίφηµους πλει-
στηριασµούς µιλάω- που δεν αφορά σε πλειστηριασµό, αλλά σε
κατάσχεση. Θα µπορούσα να αναφέρω άπειρα παραδείγµατα.
Έπαιζε µε λύσσα –συγχωρείστε µου την λέξη «λύσσα»- πρώτη
είδηση στα κανάλια «παίρνουν τα σπίτια των φτωχών κ.λπ.». Την
ίδια στιγµή – και για να συνεννοούµαστε, µια απίστευτη είδηση,
που θα έπρεπε να παίζει πρωτοσέλιδο, που ήταν µια έµµεση έξο-
δος στις αγορές, γύρω στα 30 δισεκατοµµύρια, σηµείωνε τερά-
στια επιτυχία- ο κλάδος Ρέγκλινγκ δηλώνει ότι το υπόλοιπο από
τα 86 δισεκατοµµύρια µπορείτε να το χρησιµοποιήσετε για να
εξοφλήσετε το χρέος σας µε καλύτερους όρους, µε πολύ χαµη-
λότερα επιτόκια. Αυτά δεν υπάρχουν ως πρώτη είδηση στις εφη-
µερίδες, πουθενά. Κατά σύµπτωση την ίδια περίοδο, για να
µιλάµε µε στοιχεία και όχι µε εκτιµήσεις, «HANDESBLATT»:
«Μικρό θαύµα στην Ελλάδα», «BLOOMBERG»: «Ανάκτηση της
εµπιστοσύνης των επενδυτών», «TENEO INTELLIGENCE»: «Κα-
θαρή έξοδος της Ελλάδας στις αγορές». Αποθεµατικό και µαξι-
λάρι 12 µε 15 δισεκατοµµύρια, «FITCH»: «Στόχος όλων η καθαρή
έξοδος». Όλοι οι ιθύνοντες στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ουδενός
εξαιρουµένου, ακόµη και ο Σόιµπλε. Ο κακός Σόιµπλε! Παραφω-
νία; Οι υπερβολές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και της Δη-
µοκρατικής Συµπαράταξης. Να ‘ναι καλά. 

Τι θέλω να πω; Πιστεύω ότι κάτι αλλάζει σ’ αυτήν τη χώρα και
είναι οι επιθανάτιοι ρόγχοι ενός συστήµατος –λυπάµαι που το
λέω- που είχε µάθει να φτιάχνει τις λίστες στην Α’ και στη Β’ Αθή-
νας, είχε µάθει να φτιάχνει το Υπουργικό Συµβούλιο, να κανονίζει
ποιος θα γίνει Υπουργός και ποιος όχι, και πάνω απ’ όλα, είχε
µάθει να ανεβοκατεβάζει Πρωθυπουργούς. 

Δεν υπάρχει τέτοιο πράγµα σήµερα. Λάθη -είµαι ο τελευταίος
που θα πω ότι δεν κάναµε- ναι, κάναµε. Ένα πράγµα, όµως, δεν
κάνει αυτή η Κυβέρνηση και να το έχουν πολύ καλά στο µυαλό
τους όλοι. Αν η χώρα έφτασε εδώ που έφτασε, έφτασε γιατί κά-
ποιοι πονηροί επιτήδειοι -γιατί δούλευε το πολιτικό σύστηµα για
εκατό, διακόσιες οικογένειες επί σαράντα χρόνια- φρόντιζαν τα
χρήµατά τους να είναι σε off shore, σε οικονοµικούς παραδεί-
σους -να µην θυµίσω Panama Papers, Paradise Papers κ.λπ.. Σή-
µερα, όσο ποτέ άλλοτε, µε λάθη -µόνο οι δικτάτορες δεν κάνουν
λάθη- κανένας από το πολιτικό προσωπικό δεν έχει τολµήσει να
βάλει το χέρι στο µέλι. 

Και πράγµατι θα γυρίσει αυτή η χώρα. Γυρνάει, σας το λέω ευ-
θέως, η τρίτη αξιολόγηση τέλειωσε και το ξέρουν όλοι. Ξέρουν
ότι στις 22 Ιανουαρίου είναι και τυπική αυτή η λήξη. Ξέρουν όλοι
ότι στο τέλος του Αυγούστου οριστικά βγαίνουµε από το µνηµό-
νιο. Δεν πανηγυρίζουµε, δεν θριαµβολογούµε. Ναι, Γολγοθάς και
σκληρός είναι, αλλά δεν βάζει κανείς το χέρι στο µέλι. Οι πολιτι-
κοί που κυβερνούν είναι έντιµοι, είναι καθαροί. Αυτό, ο Έλληνας
πολίτης το διαισθάνεται και το καταλαβαίνει. Δεν γυρνάµε πια
πίσω. 

Και επειδή ήµουν από πριν στην Ολοµέλεια, όπου το επίπεδο
του διαλόγου του ελληνικού Κοινοβουλίου κάποιες στιγµές
έπεσε χαµηλά, κάνω µια έκκληση, γιατί πιστεύω σε όλες τις πα-
ρατάξεις υπάρχουν σοβαροί πολιτικοί, διαφωνίες µπορεί να
έχουµε, αυτό το επίπεδο να το κρατήσουµε ψηλά, όπως το είχαν
κάποιοι παλαιότεροι πολιτικοί και να αποβάλλουµε όσο γίνεται
γρηγορότερα  κάποιους που είναι λάθροι σε αυτό το Κοινοβού-
λιο, δεν έχουν καµµία άφεση. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ο κύριος Υπουρ-

γός έχει τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώντας, θέλω να πω ότι η δηµοκρατία µας έχει και την ωρι-

µότητα και τα αντισώµατα απέναντι στον φασισµό και αυτά τα
αντισώµατα οφείλουν όλες οι δηµοκρατικές πολιτικές δυνάµεις
να τα προστατεύουν, να τα καλλιεργούν, να τα µεταλαµπα-
δεύουν στις επόµενες γενιές, διότι θεµέλιος λίθος της ελληνικής
κοινωνίας είναι ακριβώς η άρνηση και η µάχη απέναντι στον φα-
σισµό.

Ο Μιχάλης Μυρογιάννης, ο Δηµήτρης Κοµνηνός και ο Δηµή-
τρης Θεοδωράς δολοφονήθηκαν από τη χούντα, όπως δολοφο-
νήθηκαν και οι άλλοι νεκροί του Πολυτεχνείου. Βεβαίως, οι
νοσταλγοί της έχουν κάθε δικαίωµα να θέλουν να ξαναγράψουν
την ιστορία, αλλά πρέπει να γνωρίζουν ότι θα βρίσκουν ένα τεί-
χος ανυπέρβλητο απέναντί τους, απέναντι στη διαρκή προσπά-
θεια που κάνουν για να διαχέουν αυτές τις δηλητηριώδεις ιδέες
του µίσους και των αντιδηµοκρατικών πρακτικών στην ελληνική
κοινωνία.

Πριν περάσω στο θέµα της κύρωσης της σύµβασης µε τον
«HELLAS SAT», θα ήθελα να αναφερθώ στην τροπολογία την
οποία καταθέτουµε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε τις προτεινόµενες διατάξεις
του πρώτου άρθρου καθορίζεται η διαδικασία της πρώτης στε-
λέχωσης του «Εθνικού Κέντρου Οπτικοακουστικών Μέσων και
Επικοινωνίας Α.Ε.», το λεγόµενο ΕΚΟΜΕ, ώστε να καταστεί εφι-
κτό να καλυφθούν άµεσα οι ανάγκες του σε προσωπικό και να
λειτουργήσει πιο αποτελεσµατικά και αποδοτικά. Παράλληλα, δι-
ευκρινίζονται θέµατα σύστασης, λειτουργίας και δηµοσιότητας
του ΕΚΟΜΕ. Ρυθµίζονται, επίσης, θέµατα εκλογής και θητείας
των αιρετών εκπροσώπων, των υπαλλήλων του Υπουργείου Ψη-
φιακής Πολιτικής στα ενιαία υπηρεσιακά και πειθαρχικά συµβού-
λια του Υπουργείου, ώστε η συγκρότηση αυτών των Υπουργείων
να ολοκληρωθεί µέχρι και το τέλος Φεβρουαρίου του επόµενου
έτους για λόγους εύρυθµης λειτουργίας. 

Ρυθµίζονται θέµατα µεταθέσεων των υπαλλήλων των γρα-
φείων Τύπου και Επικοινωνίας στο εξωτερικό, καθώς και θέµατα
αποσπάσεων λόγω συνυπηρέτησης συζύγων των υπηρετούντων
υπαλλήλων. Αποσαφηνίζεται ότι η συνυπηρέτηση καταλαµβάνει
και τους υπαλλήλους του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Γίνονται
πιο ελαστικές οι προθεσµίες για την εκκίνηση και ολοκλήρωση
της διαδικασίας των µεταθέσεων των υπαλλήλων στα γραφεία
Τύπου εξωτερικού και παρέχεται χρόνος στους υπαλλήλους που
τοποθετήθηκαν στο Υπουργείο, µετά τη θέση σε ισχύ του οργα-
νισµού, να ενηµερωθούν επί των θεµάτων που αφορούν στις κρί-
σεις και στις µετακινήσεις στα γραφεία Τύπου εξωτερικού.

Έρχοµαι στο δεύτερο άρθρο. Εκκαθαρίζεται το νοµοθετικό
πλαίσιο από ανενεργές διατάξεις που προκαλούν σύγχυση σχε-
τικά µε τις δευτερεύουσες θέσεις εκποµπής. Αυτό το ζήτηµα
ρυθµίζεται από το άρθρο 65 του ν.4155/2013. 

Όσον αφορά στη συνδροµητική τηλεόραση –και εδώ θα ήθελα
να σταθώ λίγο παραπάνω- επιτρέπεται πλέον σε εταιρεία που
έχει άδεια συνδροµητικής τηλεόρασης να έχει και έναν τηλεο-
πτικό σταθµό ελεύθερης λήψης και έναν ραδιοφωνικό σταθµό
ελεύθερης λήψης, να συµµετέχει και σε άλλους, εφόσον δεν
τους ελέγχει, σύµφωνα µε τα κριτήρια που είναι ταυτόσηµα µε
αυτά που ισχύουν στην τηλεόραση ελεύθερης λήψης.

Εδώ, επειδή πήγε να σηκωθεί ένας θόρυβος, θέλω να πω ότι
είναι ενσωµάτωση οδηγίας του ΟΟΣΑ, αριθµός 52, στις συστά-
σεις της. Όταν πρόκειται για την απελευθέρωση του επαγγέλµα-
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τος του κοµµωτή, ορισµένοι εδώ µέσα είναι φανατικοί και βγά-
ζουν και λόγους πύρινους υπέρ των µεταρρυθµίσεων. Μόλις πάει
να ανοίξει ένα άλλο επάγγελµα, αυτό του ιδιοκτήτη τηλεοπτικού
σταθµού, έχουµε άρνηση. Δεν το καταλαβαίνω αυτό πραγµατικά,
αλλά, νοµίζω, είναι δηλωτικό ορισµένων προθέσεων. 

Συνακόλουθα, προβλέπεται η έκδοση κοινής υπουργικής από-
φασης του Υπουργού Ψηφιακής Πολιτικής και του Υπουργού Οι-
κονοµικών, µετά από τη συνδροµή των ανεξάρτητων αρχών και
της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και τη σύµφωνη γνώµη
του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης, µε την οποία καθο-
ρίζεται το ύψος του οικονοµικού ανταλλάγµατος είτε του εφάπαξ
κατά την απόκτηση της άδειας είτε του ετήσιου τιµήµατος που
θα πρέπει να καταβάλλεται για τη συνδροµητική τηλεόραση.

Σε σχέση µε τον Τύπο, επιτρέπεται πλέον η ιδιοκτησία δύο ηµε-
ρήσιων πολιτικών εφηµερίδων είτε πρωινών είτε απογευµατινών,
ενώ µέχρι τώρα θα έπρεπε η µια εκ των δύο να είναι πρωινή και
η δεύτερη απογευµατινή. 

Ως προς τον έλεγχο της ιδιοκτησίας εισάγονται τα ίδια κριτή-
ρια και ως προς τις συζύγους και τους συγγενείς µ’ αυτά που
ισχύουν στην τηλεόραση ελεύθερης λήψης, ώστε να αίρονται οι
ασάφειες της νοµοθεσίας µε διαφορετικές ρυθµίσεις επί συνα-
φών θεµάτων. 

Σε σχέση µε τα ραδιόφωνα των πολιτικών κοµµάτων, οι ανω-
τέρω σταθµοί µπορούν κανονικά να συµµετέχουν στην αδειοδό-
τηση ψηφιακού ραδιοφώνου, τηρώντας τους όρους του νόµου
που περιλαµβάνονται στο σχέδιο νόµου που τέθηκε σε διαβού-
λευση.

Τέλος, κατατέθηκαν πριν από λίγο οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις
για την κύρωση της σύµβασης προσθέτοντας στο τέλος τη
φράση «και άλλες διατάξεις» και όπως ακούσατε όλοι πριν από
λίγο, µετακινήσαµε και τις ηµεροµηνίες κατά έναν µήνα, για να
υπάρξει µια λειτουργική άνεση στην εφαρµογή της. 

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα του δορυφόρου. Υπήρξε ο ισχυρι-
σµός από την αντιπολίτευση ότι έγινε πάρα πολύ µεγάλη προ-
ετοιµασία από την προηγούµενη κυβέρνηση, ότι εµείς τα βρή-
καµε έτοιµα και δεν είχαµε να κάνουµε τίποτε άλλο. Πρέπει να
σας πω ότι ο «HELLAS SAT» ζητούσε ανανέωση της σύµβασης
από το 2013. 

Βεβαίως, τον Φεβρουάριο του 2014, µε την ένδειξη «κατεπεί-
γον» έστειλε µία επιστολή στον τότε γενικό γραµµατέα Τηλεπι-
κοινωνιών τον κ. Μενέλαο Δασκαλάκη, κυρία Ασηµακοπούλου,
µε κοινοποίηση στον κ. Παπαδόπουλο και τον κ. Χρυσοχοΐδη, λέ-
γοντας: «Παρακαλούµε, µην αδρανείτε. Θα λήξει η υπάρχουσα
σύµβαση. Δεν έχουν ξεκινήσει οι διαπραγµατεύσεις». Προσέξτε,
αυτό τον Φεβρουάριο του 2014. 

Τον Ιούλιο, αν δεν κάνω λάθος, ο κ. Παπαδόπουλος δήλωσε
ότι θα βγάλει µια επιτροπή για να το δει το θέµα. Προφανέστατα,
δεν έγινε τίποτα. Και ήρθαµε εµείς ενώπιον ενός µεγάλου κενού,
το οποίο βεβαίως ερχόµαστε να καλύψουµε µε αυτήν τη σύµ-
βαση. Αυτή είναι η πικρή αλήθεια. 

Καταθέτω στα Πρακτικά το σχετικό έγγραφο. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Νικόλαος Παππάς καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Και για να µη γελιέται κάποιος, είναι ένας χώρος οι δορυφορι-
κές επικοινωνίες στον οποίο διακινούνται πάρα πολλά χρήµατα.
Είναι βιοµηχανία στην οποία υπάρχουν συµφέροντα. Δεν αντι-
λαµβάνοµαι καθόλου γιατί δεν υπήρχε η πρόνοια από την προ-
ηγούµενη κυβέρνηση να ολοκληρωθεί η συµφωνία, µε αποτέλε-
σµα κάποιοι άλλοι να ευνοούνται. 

Βεβαίως, να υπογραµµίσω για την παράδοση του τρίτου ανα-
µεταδότη –διότι η αρχική συµφωνία είχε τρεις αναµεταδότες- ότι
ο «HELLAS SAT 2» έζησε µε τους δύο αναµεταδότες να έχουν
εκχωρηθεί και δεν υπήρχε καµµία απολύτως πρόνοια να χρησι-
µοποιηθεί και ο τρίτος. Αποτέλεσµα η ελληνική ραδιοφωνία και
τηλεόραση να πληρώνει για να χρησιµοποιεί τις δορυφορικές
υπηρεσίες. 

Δεύτερος ισχυρισµός: Νοµίζω ότι το ζήτηµα µε τα «απόρρητα»
λύθηκε µε τρόπο λειτουργικό. Η κ. Ασηµακοπούλου επισκέφθηκε
το Υπουργείο και είχε τη δυνατότητα να δει τα απόρρητα κοµµά-

τια της σύµβασης, στα οποία υπάρχουν χάρτες και συχνότητες
τις οποίες χρησιµοποιεί ο Στρατός. Νοµίζω ότι κάθε νοήµων µέ-
σα στην Αίθουσα αντιλαµβάνεται ότι καλώς πράξαµε και τα χα-
ρακτηρίσαµε ως τέτοια και κρατούνται, βεβαίως, στο Υπουργείο.
Αν χρειαστεί ξανά θα τα δει κάποιος εκπρόσωπος κόµµατος. Δεν
υπάρχει αντίρρηση. 

Υπάρχει ισχυρισµός για ελλιπή τεκµηρίωση και αποτίµηση των
ανταλλαγµάτων. Επαναλαµβάνουµε, όπως είπαµε και στις Επι-
τροπές: Συστήθηκε υπηρεσιακή οµάδα εργασίας, χωρίς κόστος
για το Δηµόσιο. Αποτίµησε, βασισµένη στη µελέτη της «EURO-
CONSULT», το υπάρχον υλικό και βάσει των διεθνώς επικρατού-
µενων τιµών αναµεταδοτών και βάσει της διεθνούς πρακτικής για
συµβάσεις τέτοιου τύπου και η µελέτη αυτής της οµάδας, επί-
σης, είναι διαβαθµισµένη και προσβάσιµη, µε τους ίδιους όρους
τους οποίους περιέγραψα πριν. 

Ρωτηθήκαµε για το πότε θα δοθούν τα ανταλλάγµατα και οι
αναµεταδότες. Υπάρχει ήδη η προβλεπόµενη διαδικασία στη
Σύµβαση. Έχει συσταθεί η Επιτροπή παρακολούθησης της Σύµ-
βασης. Ακολουθείται απολύτως το χρονοδιάγραµµα και ο πρώ-
τος αναµεταδότης έχει ήδη παραδοθεί από τον Οκτώβριο του
2017. 

Η ολοκλήρωση της εγκατάστασης των κόµβων θα γίνει στα-
διακά, όπως αντιλαµβάνεστε, και σύµφωνα µε τις ανάγκες των
Ενόπλων Δυνάµεων, του Λιµενικού, της Αστυνοµίας και της Εθνι-
κής Υπηρεσίας Πληροφοριών. 

Υπήρξαν ερωτήµατα για τη διασφάλιση του δηµοσίου σε
απρόβλεπτες καταστάσεις. Υπάρχουν ειδικές εγγυήσεις στο
άρθρο 52 της σύµβασης, όπου προβλέπεται και η καταγγελία
της. Υπάρχει εικοσιτετράωρο εφεδρικό σύστηµα, το οποίο µι-
σθώνεται σε άλλο πάροχο µε έξοδα του αναδόχου. Και ο έλεγχος
του συστήµατος, βεβαίως, γίνεται στην Ελλάδα. 

Για το συνολικό τίµηµα της σύµβασης και το τι ακριβώς πετύ-
χαµε έχουµε µιλήσει αναλυτικά. Άρα, έχουµε πρακτικά επτά ανα-
µεταδότες επί είκοσι χρόνια που είναι η ζωή του δορυφόρου.
Πρέπει να σας πω ότι εάν αποφασίσει κάποιος να κάνει αποκλει-
στικά εµπορική εκµετάλλευση των αναµεταδοτών, η αγορά απο-
τιµά το τίµηµα για τον κάθε αναµεταδότη από 1 έως 3 εκατοµ-
µύρια τον χρόνο. Αντιλαµβάνεστε ότι ο πολλαπλασιασµός δίνει
ένα ποσό κάποιων εκατοντάδων εκατοµµυρίων, πάνω από 250,
280 εκατοµµύρια, αν δεν κάνω λάθος. 

Η ουσία, όµως, πού βρίσκεται; Η ουσία βρίσκεται στο ότι τί-
ποτε από αυτά δεν κάναµε πριν, δυστυχώς. Κι έρχοµαι ειλικρινώς
µε καλή θέληση εδώ να συζητήσουµε για το µέλλον. Όχι, όµως,
να έρχεστε και να µας λέτε να αναγνωρίσουµε την καλή σας πο-
λιτική πρακτική, τη στιγµή που σκοπίµως -λέω εγώ, δεν µπορώ
να θεωρήσω ότι σας διέφυγε- αφήνατε αυτήν την ιστορία να πάει
στα βράχια και οποιοσδήποτε µετά στην Ελλάδα είχε ανάγκη από
δορυφορικές υπηρεσίες είτε επρόκειτο περί των Σωµάτων Ασφα-
λείας είτε ιδιωτών είτε της δηµόσιας τηλεόρασης, να µην έχει
άλλη επιλογή από το να νοικιάσει υπηρεσίες από δορυφόρο, ο
οποίος ούτε εγκατεστηµένος στην Ελλάδα είναι ούτε την ελλη-
νική τροχιακή θέση έχει ούτε το ελληνικό Δηµόσιο έχει πάνω του
δικαιώµατα, καθόλου. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι τα συµφέροντα της χώρας διασφαλίζονται.
Δεν θα ήθελα να επαναληφθώ. Ήταν πάρα πολύ κρίσιµη η υπο-
γραφή της σύµβασης και ήταν βεβαίως λάθος, για να µην πω εγ-
κληµατική, η πώληση του δορυφόρου µαζί µε την πώληση του
ΟΤΕ. Μπορεί να εµπίπτει στην ιδεολογία ενός ακραίου νεοφιλε-
λευθερισµού ότι αυτού του τύπου οι µεγάλες υποδοµές πρέπει
να εκχωρούνται, αλλά πρέπει να σας πω ότι η εµπειρία έχει δείξει
ότι δεν είναι οι ιδιωτικές εταιρείες οι οποίες ασχολούνται µε τέ-
τοιου τύπου «βαριά αθλήµατα», τα κράτη είναι.

Και επειδή υπήρξε κριτική και από άλλη πτέρυγα, το consor-
tium του «Arabsat» είναι consortium κρατικό. Είναι είκοσι έξι κρα-
τικές εταιρείες. Αυτό κληρονοµήσαµε. Κληρονοµήσαµε, λοιπόν,
µια σύµβαση µε κρατική εταιρεία και βεβαίως διασφαλίσαµε τα
δικαιώµατα του δηµοσίου στο ελληνικό «οικόπεδο» στο Διά-
στηµα, 39ο ανατολικά πάνω από το εθνικό πάρκο της Κένυας.
Εκεί βρίσκεται αυτήν τη στιγµή ο δορυφόρος και τα συµφέροντα
του δηµοσίου διασφαλίζονται βεβαίως και µε τους κοµβικούς
σταθµούς και τα διακόσια τερµατικά τα οποία θα παραλάβουµε
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και βεβαίως και µε τη δέσµευση της παραµονής του κέντρου
ελέγχου στην Ελλάδα. 

Αυτά έφερε η δική µας διαπραγµάτευση και νοµίζω ότι µαζί µε
αυτήν την πρωτοβουλία αντιλαµβάνεστε ότι εµπίπτει και η πρω-
τοβουλία της εισαγωγής του νοµοσχεδίου για τη συγκρότηση
του Ελληνικού Διαστηµικού Οργανισµού στις επιτροπές της Βου-
λής, το οποίο ξεκινάµε να συζητούµε αύριο. 

Με το ίδιο νοµοσχέδιο προχωράµε και στη θεσµοθέτηση εθνι-
κής νοµοθεσίας και στρατηγικής για την άσκηση διαστηµικών
δραστηριοτήτων. Νοµίζω ότι η αξιοποίηση των νέων τεχνολο-
γιών, αλλά ειδικά των εφαρµογών που άπτονται του Διαστήµα-
τος, είναι µια πάρα πολύ σηµαντική µεταρρύθµιση, διότι αυτό
που έχω διαπιστώσει στον ένα χρόνο ύπαρξης του Υπουργείου
Ψηφιακής Πολιτικής είναι ότι από την Ελλάδα δεν λείπει τίποτα.
Δεν λείπουν οι -δυστυχώς διάσπαρτες- δυνάµεις και της έρευνας
και της καινοτοµίας και της επιχειρηµατικότητας. Τι έλειπε;
Έλειπε ο εθνικός σχεδιασµός, η προτεραιοποίηση και βεβαίως
ένα σχέδιο το οποίο θα ιεραρχήσει, κατ’ αρχάς, τις ανάγκες της
κοινωνίας και θα µεριµνήσει ούτως ώστε αυτές οι πάρα πολύ σο-
βαρές επιστηµονικές κατακτήσεις να περάσουν στην παραγωγή,
στην καθηµερινή ζωή και να βελτιώσουν την ποιότητα ζωής, δια-
βίωσης και εργασίας των πολιτών. 

Δεν υπήρχε λόγος, για παράδειγµα, για το γεγονός ότι ελλη-
νικά πανεπιστήµια είχαν την απόλυτη δυνατότητα να χτίζουν µι-
κροδορυφόρους από το πρώτο βασικό τους στοιχείο µέχρι το
τελευταίο στάδιο. Και τις πρώτες ύλες από την Ελλάδα τις παίρ-
νουν. Όµως ποτέ αυτά τα ελληνικά πανεπιστήµια δεν εντάχθηκαν
σε έναν εθνικό σχεδιασµό. Πριν από αρκετό καιρό τα ελληνικά
πανεπιστήµια κατασκεύασαν µικροδορυφόρους οι οποίοι, όµως,
εντάχθηκαν σε ένα ευρωπαϊκό πρόγραµµα, το λεγόµενο «QB 50»
και για πρώτη φορά αυτήν τη στιγµή, µε συνεργασία τριών ελ-
ληνικών πανεπιστηµίων, η Ελλάδα θα αναπτύξει το πλήρες σύ-
στηµα µικροδορυφόρων, αποκλειστικά ελληνικό, αποκλειστικά
δικό της και χωρίς κόστος για την εκτόξευση, διότι έχουµε συσ-
σωρευµένα δικαιώµατα στην Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Διαστήµατος. 

Νοµίζω ότι οι µέρες που αυτήν την κουβέντα την υποτιµού-
σαµε πρέπει να µείνουν πίσω. Να µην επανέλθουµε τώρα ούτε
σε αστειάκια, ούτε σε ψιλοχαβαλέ, ούτε σε τέτοιου τύπου αντι-
παράθεση. Δεν πρέπει, διότι είµαστε µια χώρα η οποία έχει το
επιστηµονικό δυναµικό και πρέπει να δείξει ότι έχει και ένα πολι-
τικό σύστηµα το οποίο διαθέτει την πολιτική ωριµότητα τα ζητή-
µατα αυτού του τύπου να τα διαχειριστεί µε τρόπο αποτελεσµα-
τικό.

Πάµε τώρα στο θέµα που φαίνεται ότι µέχρι την ολοκλήρωση
του διαγωνισµού θα µας ταλαιπωρεί. Έχουµε τη λήξη της προ-
θεσµίας για την υποβολή των φακέλων στις 8 Γενάρη και επιχει-
ρήµατα τα οποία εµείς ακούσαµε στη διαβούλευση µε τις ιδιο-
κτησίες των καναλιών, τα ακούµε εδώ ως επιχειρήµατα -δυστυ-
χώς- πολιτικών δυνάµεων. 

Επιτρέψτε µου να διαβάσω τι έγραψε ο Ροδόλφος Μορώνης
στο Facebook, αν δεν κάνω λάθος, σήµερα. Λέει: «Αν προβλεπό-
ταν η κατάθεση «πόθεν έσχες» εκ των προτέρων των υποψηφίων
στην προκήρυξη του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης για
τις άδειες, θα προσέφευγαν και πάλι στο Συµβούλιο της Επικρα-
τείας µε ελαφρώς διαφοροποιηµένα επιχειρήµατα, βεβαίως.
Τώρα που δεν προβλέπεται ρητώς, διαβάζω ότι ετοιµάζονται να
προσφύγουν γιατί δεν προβλέπεται». Αντιλαµβάνεστε περί τίνος
πρόκειται. Δηλαδή, έχουµε µια προσφυγή για οποιοδήποτε εν-
δεχόµενο εδώ πέρα. 

Και για να µην υπάρξει καµµία απολύτως απορία, οι συµµετέ-
χοντες στον διαγωνισµό έχουν την υποχρέωση να καταβάλουν
και εγγυητική επιστολή 3,5 εκατοµµυρίων, που είναι το τίµηµα
για τον πρώτο χρόνο για µια άδεια και βεβαίως να καταβάλουν
και κεφάλαιο 8 εκατοµµυρίων, του οποίου την προέλευση πρέπει
να αποδείξουν ότι δεν προέρχεται από παράνοµες δραστηριό-
τητες, για τη συγκρότηση της εταιρείας η οποία θα συµµετέχει
στον διαγωνισµό.

Ποιος διαγωνισµός του δηµοσίου γίνεται και υπάρχει έλεγχος
«πόθεν έσχες» για την τελική τιµή, την οποία τώρα δεν γνωρί-
ζουµε; Ποτέ και πουθενά νοµίζω.

Για να µη γελιόµαστε, το αίτηµα, δυστυχώς, της πλευράς των

ιδιοκτησιών ήταν τα υπάρχοντα κανάλια να µην έχουν την υπο-
χρέωση καταβολής εγγυητικής καλής εκτέλεσης και να έχουν
αυτήν την υποχρέωση µόνο όσοι δεν έχουν κανάλια. 

Αντιλαµβάνεστε -και το λέω τώρα εδώ πέρα µε ανοιχτή καρδιά
και µε διάθεση συνεννόησης- ότι αυτό το πράγµα δεν περνάει
ούτε έξω από το Συνταγµατικό Δικαστήριο, δηλαδή για τον ίδιο
διαγωνισµό να υπάρχουν διαφορετικοί όροι για έναν συµµετέ-
χοντα και διαφορετικοί όροι για έναν άλλον. Δεν νοµίζω ότι µπο-
ρούµε µε τέτοιες λογικές πραγµατικά να προχωρήσουµε.

Εν πάση περιπτώσει, θεωρώ ότι εδώ ήρθαµε αντιµέτωποι µε
µία κριτική η οποία ήταν σχετικά ήπιων τόνων, διότι αντιλαµβά-
νονται και τα πολιτικά κόµµατα ότι έχουµε ένα Εθνικό Συµβούλιο
Ραδιοτηλεόρασης το οποίο έβγαλε οµόφωνες αποφάσεις, προ-
χωράει στον διαγωνισµό, η προκήρυξη έχει δηµοσιευθεί, όλοι κά-
νουν την προετοιµασία τους, την τεχνική και τη νοµική, µια χαρά
θα διεξαχθεί και θα περάσουµε, επιτέλους, στην επόµενη φάση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, µόνο για δυο λεπτά.
Νοµίζω ότι βλέπουµε τις τελευταίες ηµέρες επεισόδια επί των

πολιτικών εξελίξεων της δεύτερης φάσης της διακυβέρνησης
της δικής µας, δηλαδή της φάσης της διακυβέρνησης όπου έχει
καταρρεύσει παταγωδώς το αφήγηµα περί καταστροφής, το
οποίο κόµιζε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση στον δηµόσιο διάλογο
και τώρα αναζητά αφορµές ή κατασκευασµένα ψεύδη για να αν-
τιπολιτεύεται. Περί αυτού πρόκειται. 

Είναι εγκλωβισµένη, δυστυχώς, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
στο αφήγηµα της επιτυχηµένης διακυβέρνησης Σαµαρά-Μητσο-
τάκη και αυτό δεν αντέχεται. Εµείς τα εσωκοµµατικά προβλή-
µατα, τα οποία ανακύπτουν τελευταίως, τα θεωρούµε επιφαινό-
µενα. Η ουσία βρίσκεται αλλού. Η ουσία βρίσκεται ακριβώς στο
ότι αυτοί οι ανταγωνισµοί, οι οποίοι αναδεικνύονται τελευταίως
µε κινήσεις σπασµωδικές της ηγεσίας σας, υπήρχαν. Δεν είναι
ότι δεν υπήρχαν. Όµως επικαλύπτονταν κάτω από την προσδοκία
αυτή η Κυβέρνηση να ανατραπεί πριν το κλείσιµο της αξιολόγη-
σης. Διότι υπάρχει µια πραγµατικότητα, η οποία δεν αντέχεται. 

Ακούω τους εκπροσώπους σας να ανεβαίνουν σ’ αυτό το Βήµα
και να µιλάνε για «αναιµική ανάπτυξη». Μάλιστα. Δηλαδή, παρα-
δέχεστε ότι η χώρα έχει µπει για τρίτο τρίµηνο στην ανάπτυξη.
Περιµένετε τα αναθεωρηµένα στοιχεία, διότι είχαµε αυτό το φαι-
νόµενο και στις προηγούµενες φάσεις, πρέπει να σας πω, όπου
τα στοιχεία αναθεωρούνται προς το καλύτερο. Εµείς είµαστε αι-
σιόδοξοι. Ας δούµε πού θα κλείσει η χρονιά. 

Όµως, ας συνεννοηθούµε ότι µπήκαµε σε άλλη φάση, όπου η
Κυβέρνηση έχει κατά γενική παραδοχή βάλει τη χώρα στον
δρόµο της ανάπτυξης, η οποία µπορεί και γίνεται και δίκαιη µε
τους µηχανισµούς αναδιανοµής και κοινωνικής προστασίας τους
οποίους οικοδοµούµε µέρα µε τη µέρα και δεχόµαστε κριτική
από τους πολιτικούς εκπροσώπους της παράταξης η οποία βύ-
θισε τη χώρα και κατέστρεψε το 25% του Ακαθάριστου Εγχώριου
Προϊόντος, ότι η ανάπτυξή µας δεν είναι δυναµική.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, νοµίζω ότι η ουσία του πολιτικού διαλόγου και του πολι-

τικού ανταγωνισµού βρίσκεται στο εξής: να συζητήσουµε τώρα
στα σοβαρά και χωρίς τις τσιρίδες του αντιπροέδρου σας. Ο αν-
τιπρόεδρός σας το έχει κάνει σύστηµα απλώς να ανεβαίνει εδώ,
να καθυβρίζει όποιον βλέπει µπροστά του για να πάρει δύο-τρεις
φορές τον λόγο επί προσωπικού. Όµως πολύ φοβάµαι ότι έχει
γίνει στρατηγική επιλογή να υιοθετήσετε όχι τον ίδιον, αλλά τις
αποκρουστικές ιδέες που κουβαλάει µαζί του από τον καιρό που
θήτευε στην Ακροδεξιά. Διότι δεν τον έχω ακούσει να ανέβει σ’
αυτό το Βήµα και να µας πει τι από αυτά που πίστευε και υπηρε-
τούσε όταν ήταν στο κόµµα του κ. Καρατζαφέρη άφησε στην εί-
σοδο της Νέας Δηµοκρατίας καθώς µπήκε µέσα. Δεν το έχουµε
ακούσει αυτό. 

Αντίθετα, βλέπουµε το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
να διαποτίζεται µέρα µε τη µέρα µ’ αυτές τις αποκρουστικές
ιδέες και να αφήνεται αυτή η προπαγάνδα να περπατάει στον δη-
µόσιο διάλογο. 
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Αυτή είναι, δυστυχώς, η ουσία. Και πού πρέπει εµείς να επι-
κεντρωθούµε; Πρέπει να επικεντρωθούµε στον πολιτικό διάλογο,
στα εξής ερωτήµατα:

Γιατί λειτουργεί αυτό το πρόγραµµα; Γιατί πετυχαίνουν οι στό-
χοι και δεύτερη συνεχόµενη χρονιά δίνουµε µέρισµα στους έχον-
τες την ανάγκη του; 

Πρώτον, διότι δώσαµε τη µάχη επιτυχώς για χαµηλότερα πλε-
ονάσµατα. Εκεί που λέτε εσείς για την καταστροφική διαπραγ-
µάτευση, αυτή η διαπραγµάτευση είναι που έφερε τη δυνατότη-
τα να µοιράσουµε µέρισµα, διότι χαµήλωσαν τα πλεονάσµατα.
Εάν είχαµε µείνει µε τα δικά σας, του «success story» του Σα-
µαρά, του 4,2%, του 4,5% και του 5% και του 6,5% που υπογρά-
φατε στο πρώτο και στο δεύτερο µνηµόνιο, δεν θα µπορούσαµε
να µοιράσουµε τίποτα! Θα ερχόµασταν τέτοιον καιρό εδώ πέρα
και θα λέγαµε για µέτρα. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Ο δεύτερος λόγος, για τον οποίο αυτό το πρόγραµµα πετυχαί-
νει, είναι διότι οικοδοµούνται µηχανισµοί κοινωνικής προστασίας
και ο κόσµος, ο οποίος πλήρωσε το «µάρµαρο» από τη δική σας
διακυβέρνηση, αντιλαµβάνεται ότι υπάρχει µία Κυβέρνηση η
οποία προτεραιοποιεί τις βασικές του ανάγκες είτε µε τα επιδό-
µατα -τα οποία ανεβαίνουν- είτε µε το κοινωνικό εισόδηµα αλλη-
λεγγύης είτε µε την ελεύθερη πρόσβαση στην ιατροφαρµα-
κευτική περίθαλψη. 

Και βεβαίως κάτι το οποίο δεν περνούσε ποτέ από το µυαλό
σας είναι ότι εµείς κάναµε εκλογές µε τη συµφωνία πάνω στο
τραπέζι. Αντιθέτως, η Νέα Δηµοκρατία είναι εγκλωβισµένη σε µία
στρατηγική η οποία θα απαιτήσει το 2019 από τον ελληνικό λαό
να ζητήσει συγγνώµη για τις επιλογές του. Αυτό θα κάνετε. Δεν
θα κάνετε καµµία αυτοκριτική. Μέχρι το 2019 δεν θα πείτε που-
θενά και σε τίποτα ότι πήγατε λάθος. Θα µιλάτε για «success
story». 

Τότε η χώρα θα έχει κάνει ακόµη περισσότερα βήµατα, θα βρί-
σκεται σε ακόµη καλύτερη κατάσταση, η ανεργία θα είναι κάτω
από το 20% και ο ελληνικός λαός θα διαλέξει να συνεχίσει την
πορεία προς ένα καλύτερο µέλλον. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 13ο Γυµνάσιο Πάτρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε τις δευτερολογίες των εισηγητών και των ειδι-
κών αγορητών. 

Φαντάζοµαι ότι θέλετε οι ειδικοί αγορητές να µιλήσετε. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Φυσικά!
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ας µιλήσει πρώτα η κ. Αση-

µακοπούλου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρία Ασηµακο-

πούλου, σας παραχωρεί τη θέση του ο κ. Μεϊκόπουλος. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν θέλω να µου την πα-

ραχωρήσει. Είναι ευγενέστατο εκ µέρους του, αλλά θα ήθελα να
τον ακούσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κατόπιν τούτου,
κύριε Μεϊκόπουλε, έχετε τον λόγο. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θεωρώ ότι και µε την οµιλία του Υπουργού κ. Παππά, αλλά και
διά της εισήγησής µου και της οµιλίας του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου κ. Κάτση έχει εξαντληθεί εξ ολοκλήρου το σηµερινό
νοµοσχέδιο. 

Νοµίζω ότι καταδείχθηκε και στις κυρίες και στους κυρίους συ-
ναδέλφους της Βουλής, αλλά και σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό,
που µας παρακολουθεί, η σηµασία του συγκεκριµένου νοµοσχε-
δίου, οι δυνατότητες που ανοίγει γι’ αυτόν τον τόπο κι η αξιοποί-
ηση αυτών των δυνατοτήτων που θα πρέπει να κάνει το πολιτικό

σύστηµα. 
Δεν έχω να προσθέσω κάτι περισσότερο. Νοµίζω ότι, παρά τις

όποιες διαφοροποιήσεις έχουν υπάρξει µεταξύ Συµπολίτευσης
και Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, δηµιουργείται από τα συµφρα-
ζόµενα ο κοινός τόπος, ότι όντως η ανανεωµένη Σύµβαση, σε
συνδυασµό και µε τη δηµιουργία της Ελληνικής Υπηρεσίας Δια-
στήµατος, δηµιουργούν ένα πεδίο πάνω στο οποίο µπορεί να πα-
ραχθεί πολιτική, οικονοµική και κοινωνική υπεραξία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-

στώ. 
Η εισηγήτρια της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ασηµακοπούλου έχει

τον λόγο. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Περιµένω γιατί ο Υπουργός κάνει δηµόσιες σχέσεις και προ-

φανώς ακόµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Παρακαλώ, κύριε

Υπουργέ, την προσοχή σας.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όταν έχω την αµέριστη

προσοχή σας, κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω. 
Ευχαριστώ και πάλι, κύριε Πρόεδρε. 
Ήθελα να ακούσει ο κύριος Υπουργός, διότι εγώ του έθεσα

µία σειρά από ερωτήµατα και σε κανένα από αυτά δεν πήρα
απάντηση, εκτός από το ότι αν κατάλαβα καλά, µας λέτε ότι το
δηµόσιο –αν είπατε δηµόσιο- αποκόµισε 250 εκατοµµύρια ευρώ
από αυτή τη σύµβαση. Διότι, αν είπατε αυτό, θέλω να σας ρω-
τήσω στο πλαίσιο της εξαιρετικής συζήτησης που έκανα µε τα
στελέχη σας γιατί δεν τα παίρνατε σε χρήµα αυτά. Αυτή είναι µία
ερώτηση που προκύπτει αυταπόδεικτα. Δεν περίµενα ότι θα πείτε
ένα τόσο κολοσσιαίο νούµερο. Γι’ αυτό -βλέπετε- µε προβληµα-
τίζετε. 

Πάµε, λοιπόν, να δούµε το άλλο σας επιχείρηµα. Το άλλο σας
επιχείρηµα, λοιπόν, ήταν ότι το 2014 κάποιος µας έστειλε ένα
γράµµα και µας είπε ότι έπρεπε να ανανεωθεί η σύµβαση. 

Πότε λήγει η σύµβαση, κύριε Υπουργέ; Το 2021. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν είχε λήξει και κατη-

γορείτε εµάς. Οπότε, λοιπόν, η επιχειρηµατολογία σας είναι ότι
εµείς το 2014 κωλυσιεργούσαµε. Όµως, τώρα τι χρονιά έχουµε;
Αν δεν απατώµαι, κοντεύουµε στο 2018. Αφού, λοιπόν, εσείς λέτε
ότι εµείς κωλυσιεργούσαµε το 2014, όταν ήρθατε το 2015, γιατί
δεν το κλείσατε «σφαίρα» το θέµα και είµαστε δυόµισι, τρία χρό-
νια σχεδόν αργότερα και το συζητάµε σήµερα; Εµείς αργούσαµε
το 2014, αλλά εσείς, που κάνατε άλλα δυόµισι χρόνια και είστε
σήµερα στη Βουλή και το συζητάµε, δεν κωλυσιεργούσατε! Κα-
θένας βγάζει τα συµπεράσµατά του. 

Έρχοµαι στην τροπολογία σας. 
Θα συζητήσουµε αύριο -αύριο έχουµε πάλι ραντεβού στην επι-

τροπή- για τη Διαστηµική Υπηρεσία, όπου θα είναι πάρα πολύ εν-
διαφέρον να δούµε τη µετάλλαξή σας, διότι σήµερα µας είπατε
ότι πρέπει όλα αυτά που κάνουµε να είναι δηµόσια. Η «ARAB-
SAT» είπατε ότι είναι δηµόσιος φορέας, είναι µε το δηµόσιο.
Αύριο, όµως, θα έρθετε και θα µας πείτε ότι η Διαστηµική Υπη-
ρεσία πρέπει να είναι ιδιωτική. Γιατί; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ιδιωτική; 

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Έτσι θα µας πείτε. Μα,
το είδα, το διάβασα. Βεβαίως, θα µας πείτε ότι πρέπει να διέπεται
και από κανόνες ιδιωτικού δικαίου. Θα µας πείτε ότι δεν πρέπει
να γίνεται η διαστηµική πολιτική µε αυτόν τον τρόπο. Έτσι θα
µας πείτε. Να διαλέξετε, λοιπόν, ό,τι σας βολεύει! Διότι ο απώ-
τερος στόχος είναι πώς θα κάνετε πιο εύκολα προσλήψεις. Στην
προκειµένη περίπτωση δεν είχε προσλήψεις. Είχε ανταποδοτικά.
Και αφήνετε σκιές για τους προηγούµενους, αλλά εµένα δεν µου
απαντήσατε πόσο είναι τα ανταποδοτικά. Εγώ δεν αφήνω σκιές,
εγώ κάνω ερωτήσεις και επισηµαίνω, όταν δεν υπάρχουν καθα-
ρές απαντήσεις. 

Πάµε, λοιπόν, στην επιχειρηµατολογία σας για την τροπολογία
για τις άδειες. Μας λέτε, λοιπόν, ότι υιοθετούµε τα επιχειρήµατα
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των καναλαρχών. Εγώ σας το είπα, εµείς εκφράζουµε τη θέση
της Νέας Δηµοκρατίας. Εξάλλου, φαντάζοµαι ότι το κορυφαίο
επιχείρηµα των καναλαρχών ήταν ότι είναι πάρα πολύ άδικο που
έχουν τόσο υψηλή φορολογία. Θα µου πεις, όλος ο κόσµος πα-
ραπονιέται γιατί έχει πολύ υψηλή φορολογία. Έλα, ντε, που αυτό
το αίτηµα των καναλαρχών εσείς ήρθατε εδώ την περασµένη
βδοµάδα και αν δεν απατώµαι, το ικανοποιήσατε. Οπότε γιατί
λέτε ότι εµείς συντασσόµεθα µε τα αιτήµατα των καναλαρχών,
όταν εσείς είστε αυτός ο οποίος τα ικανοποιεί; 

Θα δούµε στην πορεία πώς θα εξελιχθεί ο διαγωνισµός, κύριε
Παππά. 

Εµείς σας είπαµε ότι υπάρχει ένα προηγούµενο. Δεν µιλάµε
από το κεφάλι µας. Υπάρχει ένα προηγούµενο, όπου η διαδικα-
σία είχε µέσα φαινόµενα «Καλογρίτσα» και «βοσκοτοπίων». 

Υπερασπίζεστε το νοµοθετικό σας πλαίσιο. Αφήστε το ΕΣΡ και
τι λέει ο κ. Μορώνης στο facebook. Εσείς υπερασπίζεστε τον
νόµο σας. Με βάση τον νόµο σας γίνεται ο διαγωνισµός. Θα
φανεί στην πορεία. 

Όπως, επίσης -για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε και σας ευχαρι-
στώ- θα φανούν στην πορεία αυτά τα οποία εσείς αναπτύσσετε
περί του µέλλοντος, περί ανάπτυξης. Σας είπαµε ότι είναι αναι-
µική η ανάπτυξη. Εσείς, όταν η κυβέρνηση Σαµαρά ξεκίνησε µε
-7% και παρέδωσε µε 0,8%, λέγατε ότι ήταν και αυτή αναιµική,
ισχνή ανάπτυξη. Όταν υπήρχε πρωτογενές πλεόνασµα και έγινε
διανοµή κοινωνικού µερίσµατος, πού ήσασταν τότε για να πείτε
αυτές τις µεγαλόστοµες κουβέντες που λέτε για τον εαυτό σας
τώρα; Πού ήσασταν; Τότε ήσασταν στις πλατείες, τότε ήσασταν
στις επάλξεις. Και δεν ξεπλυθήκατε από τον ελληνικό λαό. 

Πήρατε µία εντολή να κάνετε µία πολιτική και θα κριθείτε,
κύριε Παππά και εσείς και η Κυβέρνησή σας, από το αποτέλεσµα.
Εµείς θα κριθούµε για το πώς κάνουµε αντιπολίτευση, γιατί εµείς
είµαστε Αντιπολίτευση. Επιτέλους, αν είναι να καταλάβετε ένα
πράγµα, να καταλάβετε ότι εσείς κυβερνάτε, άρα εσείς έχετε την
ευθύνη. Και όταν ακούω τον Κοινοβουλευτικό σας Εκπρόσωπο
µε το δάχτυλο να µας λέει ότι εµείς κάναµε, εµείς κάναµε, εµείς
κάναµε… ό,τι κάναµε κάναµε. Εσείς ήρθατε για να τα φτιάξετε
όλα αυτά. Γι’ αυτό δεν ήρθατε; 

Η υπεράσπισή σας για τα εργασιακά είναι ότι αυτά που κάναµε
εµείς ήταν χειρότερα, κατά την άποψή σας; Αφού έρχεστε,
φτιάξτε τα. Δική σας δουλειά είναι. Εσείς κυβερνάτε. Αυτό υπο-
σχεθήκατε στον ελληνικό λαό. Οπότε τι µας λέτε; Ότι κάνετε και
άλλο ένα, αλλά δεν είναι τόσο κακό όσο αυτό που κάναµε εµείς;
Αυτά είναι επιχειρήµατα που ούτε στο δεκαπενταµελές δεν στέ-
κονται, όχι µέσα στη Βουλή των Ελλήνων!

Δεν περιµένω να µου απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. Αν είναι,
όµως, να µου απαντήσετε, η κύρια ερώτηση είναι αυτή: Γιατί δεν
πήρατε τα χρήµατα στο χέρι; Τελεία. Αυτή είναι η ερώτηση. Αν
είναι να µου απαντήσετε, απαντήστε µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ευχαριστώ.
Κύριε Μανιάτη, θα λάβετε τον λόγο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Ποιος από τους ει-

δικούς αγορητές θέλει να µιλήσει; 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Κι εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Εντάξει.
Τον λόγο έχει ο κ. Συντυχάκης.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είχα αφήσει σε εκκρεµότητα κάποιες τροπολογίες από την

πρώτη τοποθέτησή µου.
Την τροπολογία 1369/18, που αφορά την ευθύνη των νοµικών

προσώπων από αξιόποινες πράξεις νοµιµοποίησης εσόδων από
εγκληµατικές δραστηριότητες κ.λπ., την καταψηφίζουµε. Και
αυτή η τροπολογία είναι ενταγµένη σε µία λογική ότι κάθε λίγο
και λιγάκι πρέπει να αλλάζει. Είναι η περίπτωση του ν.3691/2008,
που έχει γίνει και αυτός νόµος – λάστιχο. Ως ΚΚΕ τον είχαµε κα-
ταψηφίσει. Είναι ένας νόµος ο οποίος είχε έρθει τάχα για να αν-
τιµετωπίσει εγκληµατικές δραστηριότητες µε τη νοµιµοποίηση
εσόδων. Στην πραγµατικότητα και ο νόµος του 2008 και η πα-
ρούσα τροπολογία, όπως και οι µέχρι σήµερα τροποποιήσεις,
υπηρετούν έναν και µόνον στόχο: Την ενίσχυση της ανταγωνιστι-

κότητας των µονοπωλιακών οµίλων, για να µπουν κανόνες στον
οξύτατο ανταγωνισµό µεταξύ τους. Αυτό φυσικά ο καπιταλισµός
δεν µπορεί να το αντιµετωπίσει αντικειµενικά, γιατί ο ίδιος ο αν-
ταγωνισµός είναι δικό του παιδί. Ας µην ξεχνάµε τις τέσσερις
ελευθερίες του Μάαστριχτ, µεταξύ αυτών και την ελευθερία κί-
νησης κεφαλαίων. 

Κατά συνέπεια, αυτή η τροπολογία τι παραπάνω έρχεται να
κάνει; Έρχεται να διευρύνει το πλαίσιο του νόµου του 2008, εν-
τάσσοντας και τις νοµικές οντότητες. Τίποτα περισσότερο και τί-
ποτα λιγότερο.

Σε σχέση µε την τροπολογία 1372/21, που αφορά την κάλυψη
αναγκών καθαριότητας και φύλαξης Υπουργείων, ανεξάρτητων
αρχών κ.λπ. µε δεκαοκτάµηνες συµβάσεις, δεν θα κουραστούµε
να το λέµε και να διεκδικούµε µόνιµη και σταθερή δουλειά µε
πλήρη εργασιακά δικαιώµατα και προσλήψεις που να καλύπτουν
το σύνολο των αναγκών.

Εδώ όχι µόνο η Κυβέρνηση δεν µιλάει για την επίλυση αυτών
των εργασιακών ζητηµάτων, αλλά αντίθετα γενικεύει τις συµβά-
σεις ορισµένου χρόνου και µάλιστα στην προκειµένη περίπτωση
απαγορεύει και τη µετατροπή τους σε αορίστου χρόνου. Δεν εν-
τάσσει ούτε τους εργαζόµενους των ΟΤΑ, παρά µόνο στον νόµο
Σκουρλέτη -όλοι γνωρίζουµε πόσα προβλήµατα και ασάφειες
έχει αυτός ο νόµος- και δεν εντάσσει ούτε τους εργαζόµενους
των περιφερειών, οι οποίοι βέβαια δεν εντάσσονται ούτε στην
παρούσα τροπολογία ούτε και στον νόµο Σκουρλέτη. 

Τροπολογία 1373/22, που αφορά τα προνοιακά ιδρύµατα, τους
αστέγους κ.λπ.. Είµαστε πολύ προβληµατισµένοι µε αυτήν την
τροπολογία. Κατ’ ουσίαν κινείται στο πλαίσιο των δεσµεύσεων
της Κυβέρνησης προς τους εταίρους, που στοχεύει στη συνολική
αναµόρφωση των προνοιακών επιδοµάτων που στην καλύτερη
των περιπτώσεων θα εξισωθούν κάποια στιγµή µε το ελάχιστο ει-
σόδηµα κοινωνικής αλληλεγγύης. 

Παρ’ όλα αυτά, στο πρώτο άρθρο, που ρυθµίζει την ανάθεση
σε προνοιακά ιδρύµατα µε χρηµατοδότηση από το κράτος, σχε-
διάζουν, υλοποιούν και εκτελούν και διαχειρίζονται προγράµµατα
προνοιακής πολιτικής, όπως οι δοµές αποϊδρυµατοποίησης. 

Η αποϊδρυµατοποίηση έχει γενικά ένα θετικό φορτίο. Για να
έχει, όµως, σωστό και ουσιαστικό περιεχόµενο, πρέπει να συνο-
δεύεται από αναπτυγµένο σύστηµα κρατικών δοµών, επαρκή και
πλήρη στελέχωση και χρηµατοδότηση, προκειµένου οι δοµές να
µπορούν να ανταποκρίνονται στην αποστολή τους. Η αποϊδρυ-
µατοποίηση, δηλαδή, απαιτεί πλήρη και αυξηµένη κρατική ευ-
θύνη. 

Η πολιτική, όµως, της Κυβέρνησης είναι σε εντελώς αντίθετη
κατεύθυνση. Χρησιµοποιεί την αποϊδρυµατοποίηση και την απο-
ασυλοποίηση µε στόχο το κλείσιµο δηµόσιων ιδρυµάτων και νο-
σοκοµείων, τη µεταφορά της ευθύνης στις οικογένειες, την ανά-
θεση σε ΜΚΟ, προκειµένου να µειωθούν οι κρατικές δαπάνες.

Με κριτήριο, λοιπόν, τις παραπάνω παρατηρήσεις που έκανα,
αλλά και την όποια δυνατότητα αξιοποίησης των προγραµµάτων
αυτών από τους ανθρώπους που τους αφορούν, ψηφίζουµε
«παρών».

Στο δεύτερο άρθρο ρυθµίζεται η παράταση για άλλη µία φορά
του προγράµµατος «Στέγαση και Επανένταξη» για τρεις µήνες
µέχρι 31-3-2018, ο επαναπροσδιορισµός των όρων και των προ-
ϋποθέσεων των προγραµµάτων και των δικαιούχων για τη στέ-
γαση, επιµόρφωση και επαγγελµατική επανένταξη αστέγων, κα-
θώς και η δυνατότητα ανάθεσης των προγραµµάτων αυτών στο
Εθνικό Ινστιτούτο Εργασίας και Ανθρωπίνου Δυναµικού.

Κυρίες και κύριοι, οι άστεγοι και οι άνεργοι προφανώς δεν έπε-
σαν από τον ουρανό. Είναι αποτέλεσµα αυτού του εκµεταλλευ-
τικού συστήµατος, αλλά και της πολιτικής υπέρ του κεφαλαίου
που έχει ως κορώνα στο κεφάλι της και αυτή η συγκυβέρνηση
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, όπως και οι προηγούµενες. 

Μάλιστα, αυτούς τους εξαθλιωµένους που δηµιουργεί τους
ονοµάζει και ωφελούµενους. Ο άστεγος είναι ο ωφελούµενος,
προσέξτε! Λες και η Κυβέρνηση -όπως και οι προηγούµενες-
τους κάνει χάρη και τους δίνει αυτά τα ψίχουλα από αυτά τα προ-
γράµµατα. Όµως, ακόµα και αυτά τα ψίχουλα τα δίνει µε το σύ-
στηµα του µαρτυρίου της σταγόνας, «για τρεις µήνες και µετά
βλέπουµε». 
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Επίσης, η πρόβλεψη για επαναπροσδιορισµό των όρων και των
προϋποθέσεων των προγραµµάτων, της επιµόρφωσης και της
επαγγελµατικής επανένταξης των αστέγων και των οµάδων, σε
απλά ελληνικά σηµαίνει µεγαλύτερη αυστηροποίηση έστω και
αυτών των παροχών –τα ψίχουλα δηλαδή- στους πιο εξαθλιωµέ-
νους από τους εξαθλιωµένους και ταυτόχρονα εξασφάλιση φθη-
νού εργατικού δυναµικού στους επιχειρηµατίες, αφού οι παρο-
χές αυτές θα συνδέονται µε τη δουλειά αυτών των ανθρώπων
στους επιχειρηµατίες.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Η σηµερινή συζήτηση στην
Ολοµέλεια τι έδειξε; Ότι τελικά το µεγάλο κεφάλαιο και οι ενώ-
σεις του έχουν πάρα πολλές πολιτικές εφεδρείες, είτε αυτές
είναι δεξιές είτε είναι αριστερές είτε είναι κεντρώες. Και τσακώ-
νονται φιλοδοξώντας να κάτσουν στο σβέρκο του λαού όσο γί-
νεται περισσότερα χρόνια, µετά από σαράντα χρόνια ΠΑΣΟΚ και
Νέας Δηµοκρατίας, µετά από τέσσερα µνηµόνια, µετά από ένα
σωρό αντιλαϊκά µέτρα που βασανίζουν στην κυριολεξία τον λαό.

Ο λαός έχει βγάλει πολύτιµα συµπεράσµατα από αυτές τις πο-
λιτικές. Πρέπει, λοιπόν, να κάνει ένα πολύ µεγάλο βήµα, να απορ-
ρίψει αυτές τις πολιτικές, να κλείσει τα µάτια στην κοροϊδία και
στον εµπαιγµό και να ακολουθήσει ένα διαφορετικό δρόµο, έτσι
ώστε να απαγκιστρωθεί από τις ψεύτικες ελπίδες του ΣΥΡΙΖΑ και
της Νέας Δηµοκρατίας και να στρατευτεί µε το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας στον δρόµο του αγώνα. 

Οι ευκαιρίες είναι πάρα πολλές. Είναι η απεργία στις 14 Δε-
κεµβρίου, είναι όλες αυτές οι απεργιακές κινητοποιήσεις, τα συλ-
λαλητήρια, οι αγώνες και η δράση του εργατικού συνδικαλιστι-
κού κινήµατος, των φτωχών αγροτών και των αυτοαπασχολού-
µενων, που δίνει πραγµατικά τη δυνατότητα να βγουν πολύτιµα
συµπεράσµατα από την πολιτική των κυβερνήσεων, ώστε ο λαός
να ακολουθήσει έναν δικό του δρόµο για να ανακτήσει όσα έχασε
και να µην αρκείται στα ψίχουλα που του δίνει αυτή η Κυβέρνηση
ή που θα δώσει αύριο-µεθαύριο όποια αστική κυβέρνηση και αν
έρθει στην εξουσία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-

στώ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Σαχινίδης. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Άκουσα µε ενδιαφέρον πολλούς από τους οµιλητές και κατά-

λαβα ότι ίσως θεωρείτε πως είστε πολιτικοί και ιδεολογικοί µας
αντίπαλοι.

Εδώ το µόνο που έχω να σας πω είναι ότι λυπάµαι πραγµατικά.
Το µόνο που µπορώ να αισθανθώ για όλους σας είναι λύπηση και
τίποτα παραπάνω. Αν ήταν κάποιος άλλος από άλλο κόµµα, θα
µιλούσε µε πολύ σκληρότερα λόγια, λόγια που τα έχουµε ακού-
σει επανειληµµένα σ’ αυτή την Αίθουσα σχετικά µε πολιτική αλη-
τεία.

Δεν θα πέσω εγώ σ’ αυτό το επίπεδο. Απλώς θα ήθελα να µας
πείτε πώς ορίζετε τη δηµοκρατία, εσείς, οι δηµοκράτες. Τα αντι-
φασιστικά σας -και αντιδηµοκρατικά, θα έλεγα εγώ- αντανακλα-
στικά λειτουργούν κατά το δοκούν, πάντα επιλεκτικά.

Είπατε ότι πολεµήσατε τον φασισµό και ότι, αν χρειαστεί, θα
το ξανακάνετε. Εµείς λέµε ότι πολεµήσατε τον εθνικισµό και κα-
τατροπωθήκατε. Στην Ευρώπη ιστορικά σε δύο χώρες υπήρξε
ένοπλη σύγκρουση µεταξύ εθνικιστών και Μπολσεβίκων. Μία
ήταν στην Ελλάδα του συµµοριτοπόλεµου και µία ήταν στην
Ισπανία του Χοσέ Πρίµο Ντε Ριβέρα. Και στις δυο περιπτώσεις
κατατροπωθήκατε.

Εµείς έχουµε να δηλώσουµε ότι υπερασπιστήκαµε και θα υπε-
ρασπιζόµαστε πάντοτε την Ελλάδα, τη δηµοκρατία. Το κάναµε
παλαιότερα και δηλώνουµε ότι εάν χρειαστεί, είµαστε σε θέση
να το ξαναπράξουµε.

Όσο για την τοποθέτηση Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου κά-
ποιου κόµµατος σχετικά µε το ότι θα έπρεπε να αποβληθούµε
από αυτήν την Αίθουσα, θα ήθελα να του θυµίσω ότι τίποτα απο-
λύτως δεν χρωστάµε σε κανέναν µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, σε
αντίθεση µε πάρα πολλούς από εσάς σε αυτήν την Αίθουσα, που
χρωστάτε τα πάντα στον ελληνικό λαό που έχετε κατακλέψει. Ο
µόνος αρµόδιος για να µας αποβάλει εµάς από αυτήν την Αί-
θουσα είναι ο ελληνικός λαός, ο οποίος και µας έβαλε µέσα σε

αυτήν την Αίθουσα.
Επιτέλους, όµως, αφού θέλετε να έχουµε κάποιο επίπεδο στη

συζήτηση εντός της Ολοµέλειας, απαντήστε µας στα εξής ερω-
τήµατα, κύριε Υπουργέ: Πώς ορίζετε εσείς τη δηµοκρατία; Πώς
αντιλαµβάνεστε την πάταξη της φοροδιαφυγής; Πώς είναι η ανά-
πτυξη για σας; Έχουµε έναν εργασιακό µεσαίωνα. Τι ήθελε να
µας πει ο ποιητής µε το «κανένα σπίτι σε χέρια τραπεζίτη»;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κι εγώ ευχαριστώ.
Κύριε Υπουργέ, θέλετε να κλείσετε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Τρία λεπτά, θα χρειαστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Ξεκινώντας από τα τελευταία, θέλω να πω ότι είναι βασικό χα-
ρακτηριστικό των ακροδεξιών κοµµάτων στα προγράµµατά τους
να έχουν κατ’ αρχάς την κατάργηση των συνδικάτων, οπότε νο-
µίζω ότι αυτό προκαλεί θυµηδία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Για τους ακροδεξιούς έχετε δίκιο.
Εµείς εθνικιστές είµαστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Ναι, βεβαίως. Είναι µία δεδο-
µένη κατάσταση αυτή.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Την τροπολογία…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Βεβαίως, αυτήν την ιδέα την
έχουν υπηρετήσει και κάποιοι οι οποίοι έχουν ανελιχθεί σε κόµ-
µατα τα οποία είναι της πιο κεντρικής πολιτικής σκηνής και όχι
της δικής σας πολιτικής σχολής. Τώρα µας δηλώσατε ότι είστε
και οπαδοί του Φράνκο. Ευχαριστούµε. Καταλαβαίνουµε ενώπιον
ποιων…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ: Του Χοσέ Πρίµο Ντε Ριβέρα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-

πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Νοµίζω ότι καταλαβαίνει ο ελ-
ληνικός λαός και η νεολαία µας ενώπιον ποιων βρίσκεται και ποια
είναι τα ιδεολογικά και πολιτικά σας προτάγµατα.

Όµως, νοµίζω ότι η ανθρωπότητα έχει και µνήµη, η Ευρώπη
έχει µνήµη και πολύ σύντοµα και γρήγορα οι προοδευτικές δη-
µοκρατικές δυνάµεις θα αντιδράσουν στο κύµα του εθνικισµού
το οποίο αναφαίνεται, στο νέο κύµα µίσους, διότι ο κίνδυνος για
την Ευρώπη δεν είναι ο δικός σας πολιτικός σχηµατισµός, είναι
άλλοι πολιτικοί σχηµατισµοί που σε άλλες χώρες έχουν καταφέ-
ρει να µπουν στο κέντρο της πολιτικής.

Εν πάση περιπτώσει, να έρθω τώρα στα θέµατα του δορυφό-
ρου, τα οποία δεν απαντήθηκαν. Νοµίζω ότι η τοποθέτηση της κ.
Ασηµακοπούλου είναι πάρα πολύ βοηθητική για όποιον παρακο-
λουθεί τη συζήτηση. Κατά τη Νέα Δηµοκρατία, τα δικαιώµατα τα
οποία αποκοµίσαµε από τη διαπραγµάτευση µε τον «HELLAS
SAT» θα έπρεπε να τα πουλήσουµε, να τα αποτιµήσουµε σε
χρήµα και να τα πάρουµε και µετά να λέµε: «Θέλει η Αστυνοµία
δορυφορικές υπηρεσίες; Πήγαινε αγόρασε. Θέλει ο Στρατός δο-
ρυφορικές υπηρεσίες; Πήγαινε κι εσύ στην αγορά. Θέλει η ΕΡΤ
δορυφορικές υπηρεσίες; Πήγαινε κι εσύ στην αγορά».

Καλωσορίζω αυτήν την τοποθέτηση και µιλώ ειλικρινά, διότι
δίνει στον ελληνικό λαό να καταλάβει τη διαφορετική προσέγ-
γιση. Εµείς λέµε εκ µέρους της Αριστεράς ότι αυτές οι επιλογές
δεν δίνουν τη δυνατότητα για εθνικό πατριωτικό σχεδιασµό σε
σχέση µε την εκµετάλλευση των δικαιωµάτων της χώρας στο διά-
στηµα. Αν και αυτά τα ζητήµατα, τα οποία αφορούν πάρα πολύ
κρίσιµες υποδοµές που άπτονται της εθνικής ασφάλειας, τα αφή-
σουµε στην αγορά, ζήτω που καήκαµε!

Άρα λοιπόν, καλώς πράξαµε και δεν πουλήσαµε απλώς τα δι-
καιώµατα. Κακώς πράξατε εσείς και τα πουλήσατε, όταν τα εί-
χαµε. Αυτή είναι η θέση µας και είναι, νοµίζω, κρυστάλλινη και
καθαρή και βοηθάει και τον ελληνικό λαό να καταλάβει. 

Προφανώς δεν υπάρχει καµµία ιδιωτική εταιρεία σε σχέση µε
τον Ελληνικό Διαστηµικό Οργανισµό. Ο Ελληνικός Διαστηµικός
Οργανισµός θα διέπεται από τις διατάξεις που διέπονται οι δη-
µόσιες επιχειρήσεις κοινής ωφέλειας, οι ΔΕΚΟ. Βεβαίως, θα έχει
και εξαιρέσεις για να µπορέσουµε να φέρουµε ανθρώπους οι
οποίοι έχουν διαπρέψει παγκοσµίως στον τοµέα του διαστήµα-
τος και δεν µπορούµε να τους φέρουµε και να τους πούµε «ελάτε
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για να παίρνετε έναν µισθό νεοεισερχόµενου στο δηµόσιο και να
συµβάλετε στη ανάπτυξη της διαστηµικής πολιτικής της Ελλά-
δας».

Για τον φόρο διαφήµισης είπατε κάτι. Η σούµα, το άθροισµα
των επιβαρύνσεων και των ελαφρύνσεων φέρνει σε δυσµενέ-
στερη θέση τους αδειοδοτηµένους σταθµούς. Θα εξηγήσω τι
εννοώ. 

Πρώτον, ο φόρος διαφήµισης µειώνεται για τους αδειοδοτη-
µένους από 1η Απριλίου του επόµενου έτους. Μειώνεται, δηλαδή,
όταν έχουν αρχίσει να καταβάλλουν το τίµηµα για τις άδειες. Κάτι
το οποίο δεν πρέπει να ξεχνάµε, διότι νοµίζω ότι κι εσείς το ψη-
φίσατε, είναι ότι υπάρχει και η επιβάρυνση που προέκυψε για τον
ΕΔΟΕΑΠ, τη σωτηρία, δηλαδή …

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Άρα, µέχρι 1η Απριλίου
να έχουν καταβάλει το τίµηµα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Λέω ότι η διάταξη, η οποία φέ-
ραµε για τη µείωση του φόρου, έχει ηµεροµηνία εφαρµογής την
1η Απριλίου 2018. 

ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Το κατάλαβα. Θα έχουν
πληρώσει για άδεια τότε;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ (Υπουργός Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλε-
πικοινωνιών και Ενηµέρωσης): Βεβαίως. Συνεπώς, µέχρι τότε
θα πληρώνουν ακόµα το 20%. Οι αδειοδοτηµένοι θα έχουν δύο
επιβαρύνσεις, οι οποίες θα προκύπτουν από το τίµηµα για την
άδεια και την επιβάρυνση για τον ΕΔΟΕΑΠ. Θα έχουν και µία ελά-
φρυνση, η οποία θα προκύπτει από τη µείωση του φόρου διαφή-
µισης. Η σούµα, λοιπόν, θα είναι µεγαλύτερη.

Για τον νόµο Παππά επιτρέψτε µου -και συγγνώµη για το lap-
sus linguae, µου ξέφυγε, είχα στον νου µου τον ν.4339- θα πρέπει
να αποφασίσετε τι συµβαίνει: Ή κατακρεουργήθηκε ο νόµος µας
και δεν έχει καµµία σχέση αυτό που υπάρχει, βάσει του οποίου
εκδόθηκε η προκήρυξη, ή όλα γίνονται µε βάση τον νόµο µας.

Όµως, εν πάση περιπτώσει, αυτήν τη στιγµή ό,τι έχει γίνει, έχει
γίνει µε τη σύµφωνη γνώµη του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλε-
όρασης και τις οµόφωνες αποφάσεις του. Γι’ αυτό σας καλούµε
συνεχώς, διαρκώς και κάθε µέρα δηµοσίως να στηρίξετε το
Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης στην προσπάθεια για αδει-
οδότηση.

Αναφερθήκατε ξανά στο θέµα της διακυβέρνησης Σαµαρά. Ξέ-
ρετε, έχει κάνει ο λαός την ιστορική του αποτίµηση για τη διακυ-
βέρνηση αυτή. Το ζήτηµα ποιο είναι; Το ζήτηµα είναι ότι αυτό
γίνεται ερώτηµα του µέλλοντος από τις δικές σας πολιτικές επι-
λογές. Δηλαδή, δεν είναι το θέµα ότι τα κάνατε, είναι ότι θέλετε
να τα ξανακάνετε και µε αυτά τα προτάγµατα θα πάτε. Θα πάτε,
δηλαδή, στον λαό και θα πείτε ότι τον Ιούλιο του 2014, όπου υπο-
γράψατε την περιβόητη πέµπτη αξιολόγηση, η οποία είχε δεκα-
πέντε χιλιάδες απολύσεις στο δηµόσιο, καλώς το κάνατε. Αυτές
τις ιδέες επαναφέρετε στην πολιτική σκηνή, γι’ αυτό γίνονται επί-
καιρες.

Ο λαός αποτίµησε την διακυβέρνησή σας στην κάλπη τρεις
φορές. Το θέµα είναι ότι προκύπτει από τη δική σας πολιτική επι-
λογή, την οποία πρέπει να σας πω ότι τη σέβοµαι ειλικρινώς και
ευθαρσώς. Τη σέβοµαι απολύτως. Λέτε: «Καλά τα κάναµε, η Αρι-
στερά δεν τα κάνει καλά, να ξαναέρθουµε εµείς να ξανακάνουµε
αυτά που κάναµε». Μάλιστα.

Θα ερωτηθεί, λοιπόν, ο λαός στην ώρα του και θα αποφασίσει
και νοµίζω ότι θα αποφασίσει, όπως είπα και στην τοποθέτησή
µου, να συνεχίσει την πορεία της σταθεροποίησης και της ανά-
καµψης της ελληνικής οικονοµίας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Και εγώ ευχαρι-

στώ, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων, των τροπολογιών και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής,
Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης: «Ανανέωση - Τροποποίηση -
Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας Εκ-
µετάλλευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού Δη-
µοσίου στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των

39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δο-
ρυφόρων της Γης και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτή-
των τηλεπικοινωνίας διά της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουρ-
γίας και εµπορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορι-
κών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας
υπό την επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT) και άλλες διατά-
ξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς το σχέ-

διο νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών
και Ενηµέρωσης: «Ανανέωση - Τροποποίηση - Κωδικοποίηση της
Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας Εκµετάλλευσης του
αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού Δηµοσίου στην πρό-
σβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των 39ο ανατολικώς
επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δορυφόρων της Γης
και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτήτων τηλεπικοινωνίας
δια της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουργίας και εµπορικής εκ-
µετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορικών τηλεπικοινωνιών
πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας υπό την επωνυµία
ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT) και άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό επί
της αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων και η ψήφισή τους θα
γίνει χωριστά.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο πρώτο ως έχει;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς το άρ-

θρο πρώτο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο δεύτερο ως έχει;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς το άρ-

θρο δεύτερο έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθ-

µό 1367 και ειδικό 16, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υ-
πουργό; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1367 και ειδικό 16 έγινε δεκτή, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και εντάσ-
σεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια άρθρα.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθ-
µό 1368 και ειδικό 17 ως έχει; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 

2736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1368 και ειδικό 17 έγινε δεκτή ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1369 και ειδικό 18 ως έχει; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1369 και ειδικό 18 έγινε δεκτή ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1370 και ειδικό 19 ως έχει; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1370 και ειδικό 19 έγινε δεκτή ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1372 και ειδικό 21 ως έχει; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1372 και ειδικό 21 έγινε δεκτή ως έχει
κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια άρθρα.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1373 και ειδικό 22 ως έχει;

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς, η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 1373 και ειδικό 22 έγινε δεκτή κατά
πλειοψηφία ως έχει και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια
άρθρα.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του
νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτι-

κής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης: «Ανανέωση - Τροποποί-
ηση - Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας
Εκµετάλλευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού
Δηµοσίου στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των
39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δο-
ρυφόρων της Γης και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτή-
των τηλεπικοινωνίας δια της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουρ-
γίας και εµπορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορι-
κών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας
υπό την επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT) και άλλες διατά-
ξεις», έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Προχωρούµε στην ψήφιση του νοµοσχεδίου και στο σύνολο.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύ-

νολο; 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. 
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Όχι.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΥΝΤΥΧΑΚΗΣ: Όχι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΖΑΡΙΔΗΣ: Ναι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΑΡΙΔΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΩΤΑΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Το νοµοσχέδιο

έγινε δεκτό και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής,

Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης: «Ανανέωση - Τροποποίηση -
Κωδικοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας Εκ-
µετάλλευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού Δη-
µοσίου στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των
39ο ανατολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δο-
ρυφόρων της Γης και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτή-
των τηλεπικοινωνίας δια της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουρ-
γίας και εµπορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορι-
κών τηλεπικοινωνιών πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας
υπό την επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT) και άλλες διατά-
ξεις», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της
αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Ανανέωση - Τροποποίηση - Κωδικοποίηση της Σύµβασης
περί Παροχής Ειδικής Άδειας Εκµετάλλευσης του αποκλειστι-
κού δικαιώµατος του Ελληνικού Δηµοσίου στην πρόσβαση και
χρήση της ονοµαστικής θέσης των 39ο ανατολικώς επί της τρο-
χιάς των τεχνητών γεωστατικών δορυφόρων της Γης και των
συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτήτων τηλεπικοινωνίας δια
της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουρ- γίας και εµπορικής εκ-
µετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορικών τηλεπικοινωνιών
πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας υπό την επωνυµία
ΕΛΛΑΣ ΣAT (HELLAS SAT) και άλλες διατάξεις

Άρθρο πρώτο

1. Κυρώνεται η από 7.7.2017 Ανανέωση - Τροποποίηση- Κωδι-
κοποίηση της Σύµβασης περί Παροχής Ειδικής Άδειας Εκµετάλ-
λευσης του αποκλειστικού δικαιώµατος του Ελληνικού Δηµοσίου
στην πρόσβαση και χρήση της ονοµαστικής θέσης των 39ο ανα-
τολικώς επί της τροχιάς των τεχνητών γεωστατικών δορυφόρων
της γης και των συσχετισµένων αυτής ραδιοσυχνοτήτων τηλεπι-
κοινωνίας διά της κατασκευής, εκτόξευσης, λειτουργίας και εµ-
πορικής εκµετάλλευσης ενός συστήµατος δορυφορικών τηλεπι-
κοινωνιών πανελλήνιας και διασυνοριακής εµβέλειας υπό την
επωνυµία ΕΛΛΑΣ ΣΑΤ (HELLAS SAT).

2. Το κείµενο της ως άνω Σύµβασης έχει ως ακολούθως: 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2737



2738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2739



2740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2741



2742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2743



2744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2745



2746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2747



2748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2749



2750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2751



2752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2753



2754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2755



2756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2757



2758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2759



2760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2761



2762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Μ’ - 5 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2017 2763



2764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Άρθρο δεύτερο

Τα επισυναπτόµενα, στην ως άνω Σύµβαση, Παραρτήµατα, ως
διαβαθµισµένα, δεν δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερ-
νήσεως και δεν αναρτώνται στο διαδίκτυο, σύµφωνα µε τις προ-
βλέψεις της παρ. 8 του άρθρου 31 του ν. 4070/2012 (Α’ 82), όπως
αυτή προστέθηκε µε το άρθρο 48 παρ. 4 του ν. 4487/2017 (Α’
116).

Άρθρο τρίτο

α. Ως ηµεροµηνία έναρξης της διαδικασίας εκλογής για την
ανάδειξη των αιρετών εκπροσώπων των υπαλλήλων και των ανα-
πληρωτών τους στα ενιαία υπηρεσιακά και πειθαρχικά συµβού-
λια του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και
Ενηµέρωσης, ορίζεται η επόµενη από τη δηµοσίευση του παρόν-
τος. Με απόφαση του Υπουργού Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπι-
κοινωνιών και Ενηµέρωσης µπορούν να συντµηθούν οι προ-
θεσµίες της διαδικασίας εκλογής, όπως αυτές προβλέπονται στη
ΔΙΚΠΡ/Φ80/30/8703/16.9.1988 (Β’ 684) απόφαση του Υπουργού
Προεδρίας της Κυβέρνησης, όπως ισχύει, µε τελευταία πάντως
προθεσµία για τη διεξαγωγή των εκλογών την τελευταία εργά-
σιµη ηµέρα του Φεβρουαρίου 2018. Η διάρκεια της θητείας των
αιρετών µελών που θα αναδειχθούν κατά την ανωτέρω διαδικα-
σία ορίζεται έως τις 31.12.2018.

Μέχρι την έκδοση των αποφάσεων ορισµού των µελών των
υπηρεσιακών και πειθαρχικών συµβουλίων, το προσωπικό των
υπηρεσιών που µεταφέρθηκαν στο Υπουργείο Ψηφιακής Πολιτι-
κής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης, δυνάµει του άρθρου 4
του π.δ. 123/2016 (Α’208), εξακολουθεί να υπάγεται στα υπηρε-
σιακά και πειθαρχικά συµβούλια στα οποία υπαγόταν έως τη σύ-
σταση του Υπουργείου Ψηφιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και
Ενηµέρωσης.

Με την έκδοση των αποφάσεων του προηγούµενου εδαφίου,
το υπηρεσιακό και το πειθαρχικό συµβούλιο της Γενικής Γραµ-
µατείας Ενηµέρωσης και Επικοινωνίας παύουν να υφίστανται.

β. Στο πρώτο εδάφιο της παρ. 5 του άρθρου 32 του ν. 4339/
2015 (Α’ 133) διαγράφεται η φράση «οι οποίοι είναι µόνιµοι υπάλ-
ληλοι του Δηµοσίου ή εργάζονται στο Δηµόσιο µε σύµβαση
εξαρτηµένης εργασίας αορίστου χρόνου» και αντικαθίσταται από
τη φράση «οι οποίοι είναι µόνιµοι υπάλληλοι ή µε σύµβαση εξαρ-
τηµένης εργασίας αορίστου χρόνου του Δηµοσίου ή του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα». 

γ. Στο πρώτο εδάφιο της παρ. 9 του άρθρου 39 του ν. 4339/
2015 οι λέξεις «15 Νοεµβρίου» αντικαθίστανται από τις λέξεις «15
Ιανουαρίου». Οµοίως, στο δεύτερο εδάφιο της ίδιας παραγρά-
φου οι λέξεις «15 Ιανουαρίου» αντικαθίστανται από τις λέξεις «15
Φεβρουαρίου». Το τρίτο εδάφιο της ίδιας παραγράφου διαγρά-
φεται.

δ. Στο άρθρο 44 του ν. 4339/2015 προστίθεται παράγραφος
4, ως εξής:

«4. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Ψηφιακής Πολιτικής, Τη-
λεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης και Οικονοµικών, που δηµοσιεύε-
ται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εγκρίνεται το καταστα-
τικό της Εταιρείας και καταχωρίζεται στο Γ.Ε.ΜΗ., σύµφωνα µε
τις ισχύουσες διατάξεις περί δηµοσιότητας. Το καταστατικό της
Εταιρείας µπορεί να τροποποιείται και να κωδικοποιείται µε από-
φαση της Γενικής Συνέλευσης.» 

ε. Στην παρ. 3 του άρθρου 49 του ν. 4339/2015 προστίθεται
τρίτο εδάφιο ως εξής:

«Ειδικά, για την πρώτη στελέχωση του ΕΚΟΜΕ οι θέσεις προ-
σωπικού του παρόντος άρθρου µπορούν να καλύπτονται µε απο-
σπάσεις µονίµων υπαλλήλων ή υπαλλήλων µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου από φορείς της Γενικής Κυ-
βέρνησης και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, κατόπιν δηµοσί-
ευσης σχετικής πρόσκλησης εκδήλωσης ενδιαφέροντος. Οι
αποσπάσεις του παραπάνω εδαφίου διαρκούν µέχρι τρία (3) χρό-
νια. Οι πράξεις αποσπάσεων διενεργούνται, κατά παρέκκλιση
των κείµενων διατάξεων, µε κοινή απόφαση των Υπουργών Ψη-
φιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης, Διοικητικής
Ανασυγκρότησης, Οικονοµικών και του κατά περίπτωση αρµό-

διου Υπουργού, ύστερα από πρόταση του Προέδρου και Διευ-
θύνοντος Συµβούλου του ΕΚΟΜΕ. Η δαπάνη µισθοδοσίας των
υπαλλήλων που αποσπώνται στο ΕΚΟΜΕ βαρύνει το φορέα προ-
έλευσης. Οι υπάλληλοι αυτοί δύνανται να αναλάβουν θέσεις ευ-
θύνης στο ΕΚΟΜΕ.»

στ. Μετά την παρ. 15 του άρθρου 56 του ν. 4339/2015 (Α’ 133)
προστίθεται παράγραφος 16, ως εξής:

«16. Οι υπάλληλοι της Γενικής Γραµµατείας Ενηµέρωσης και
Επικοινωνίας, οι οποίοι υπηρετούν σε Γραφεία Τύπου και Επικοι-
νωνίας του Εξωτερικού και κατά το πρώτο εξάµηνο του 2018
συµπληρώνουν τέσσερα (4) συνεχόµενα έτη σε αυτά ή οκτώ (8)
χρόνια συνεχούς υπηρεσίας στο εξωτερικό, παραµένουν στη
θέση τους µέχρι την αντικατάστασή τους και όχι πέραν της 31ης
Αυγούστου 2018.»

Άρθρο τέταρτο

1. Καταργούνται:
α) οι παράγραφοι 1, 2, 3 και 5 του άρθρου 8 του ν. 3021/2002

(Α’ 143), β) η παρ. 5 του άρθρου 2 του ν. 2644/1998 (Α’ 233), γ)
η παρ. 4 του άρθρου 3 του ν. 2644/1998, δ) το άρθρο 50 του ν.
3801/2009 (Α’ 163).

2. α) Στην περίπτωση α’ της παρ. 10 του άρθρου 13 του ν.
2328/1995 (Α’ 159), διαγράφονται οι λέξεις «από τις οποίες µία
µόνο πρωινή και µία µόνο απογευµατινή».

β) Η παρ. 11 του άρθρου 13 του ν. 2328/1995 αντικαθίσταται
ως εξής:

«11. 0 περιορισµός της προηγούµενης παραγράφου ισχύει και
για τους συζύγους και τους συγγενείς σε ευθεία γραµµή απεριο-
ρίστως και εκ πλαγίου µέχρι και τρίτου βαθµού εξ αίµατος ή εξ
αγχιστείας υπό την προϋπόθεση ότι αποδεικνύεται ότι ασκείται
αθέµιτη επιρροή. Ως αθέµιτη επιρροή νοείται η παράβαση των
κανόνων της πολυφωνίας, της αντικειµενικής και ίσης ενηµέρω-
σης και του ανταγωνισµού. Οι προϋποθέσεις αυτές ισχύουν µόνο
για τους συζύγους ή συγγενείς των ηµεδαπών φυσικών προσώ-
πων και εφόσον πρόκειται για µετόχους επιχειρήσεων που δεν
είναι εισηγµένες στα Χρηµατιστήρια κρατών - µελών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης ή του Οργανισµού Οικονοµικής Συνεργασίας και
Ανάπτυξης (Ο.Ο.Σ.Α.). Οι ανωτέρω περιπτώσεις αθέµιτης επιρ-
ροής, µέσω παρένθετων προσώπων, στη λήψη αποφάσεων της
επιχείρησης εξετάζονται από το Ε.Σ.Ρ. ή την Επιτροπή Ανταγω-
νισµού, σύµφωνα µε την κατά το ν. 3592/2007 (Α’ 161), όπως
ισχύει, προβλεπόµενη αρµοδιότητά τους, αυτεπαγγέλτως µε ει-
δικώς αιτιολογηµένη απόφασή τους ή κατόπιν καταγγελίας πλή-
ρως και προσηκόντως αιτιολογηµένης.»

γ) Η παρ. 4 του άρθρου 2 του ν. 2644/1998 (Α’ 233) αντικαθί-
σταται ως ακολούθως:

«4. Η κάτοχος άδειας του παρόντος ή οι µέτοχοί της µπορούν
να κατέχουν και άδεια λειτουργίας ενός µόνο ραδιοφωνικού και
ενός µόνο τηλεοπτικού σταθµού ελεύθερης λήψης. Τυχόν συµ-
µετοχή της κατόχου άδειας του παρόντος ή των µετόχων της και
σε άλλη επιχείρηση που κατέχει άδεια λειτουργίας ραδιοφωνικού
ή τηλεοπτικού σταθµού ελεύθερης λήψης, επιτρέπεται εφόσον
δεν υφίσταται έλεγχος αυτής. Έλεγχος υφίσταται όταν η κάτο-
χος της άδειας του παρόντος ή οι µέτοχοί της (φυσικά ή νοµικά
πρόσωπα) που κατέχουν και άδεια λειτουργίας ραδιοφωνικού ή
τηλεοπτικού σταθµού ελεύθερης λήψης, συµµετέχουν και σε
άλλη επιχείρηση που κατέχει άδεια λειτουργίας τηλεοπτικού ή
ραδιοφωνικού σταθµού ελεύθερης λήψης και επηρεάζουν µε
οποιονδήποτε τρόπο ουσιωδώς τη λήψη αποφάσεων της επιχεί-
ρησης αυτής, σχετικά µε τον τρόπο διοίκησης και εν γένει τη λει-
τουργία της. Ειδικότερα, έλεγχος υφίσταται εφόσον οποιο-
δήποτε των ανωτέρω (φυσικών ή νοµικών) προσώπων: α) κατέχει
στην επιχείρηση αυτή την ιδιότητα του ιδιοκτήτη, του διευθυντι-
κού στελέχους, του µέλους οργάνου διοίκησης, του διαχειριστή,
του εταίρου ή µετόχου, ο οποίος κατατάσσεται ανάµεσα στους
δέκα µεγαλύτερους µετόχους, εταίρους ή κατόχους δικαιωµά-
των ψήφου της επιχείρησης, εξαιτίας του αριθµού των µετοχών,
µεριδίων ή των δικαιωµάτων ψήφου που κατέχει από οποιαδή-
ποτε αιτία στην τελευταία, πριν από την υποβολή της υποψηφιό-
τητας, Γενική Συνέλευση ή το τελευταίο πρακτικό Συνέλευσης
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µετόχων ή εταίρων, υπό την προϋπόθεση ότι είναι κύριος αριθ-
µού µετοχών, µεριδίων ή δικαιωµάτων ψήφου είτε απευθείας είτε
µέσω τρίτων, που αντιστοιχούν τουλάχιστον σε ποσοστό ένα τοις
εκατό (1%) του συνολικού µετοχικού ή εταιρικού κεφαλαίου ή
του συνόλου δικαιωµάτων ψήφου στη Γενική Συνέλευση ή στο
πρακτικό Συνέλευσης των εταίρων της επιχείρησης ή β) έχει από
το νόµο ή το καταστατικό της επιχείρησης ή από εκχώρηση σχε-
τικού δικαιώµατος άλλου µετόχου ή εταίρου, το δικαίωµα να διο-
ρίζει ή να ανακαλεί τουλάχιστον ένα µέλος του Διοικητικού
Συµβουλίου της επιχείρησης αυτής ή τον διαχειριστή της.»

δ) Στο τέλος της παρ. 1 του άρθρου 1 του ν. 2644/1998 (Α’
233) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Επίσης ως παροχή συνδροµητικών τηλεοπτικών υπηρεσιών
θεωρείται η παροχή γραµµικών τηλεοπτικών υπηρεσιών µέσω ευ-
ρυζωνικών δικτύων.»

ε) Στο τέλος του πρώτου εδαφίου της παρ. 2 του άρθρου 1
του ν. 2644/1998 (Α’ 233), µετά τις λέξεις «Ελληνικό Δηµόσιο»,
προστίθεται φράση ως εξής:

«εξαιρουµένης της παροχής γραµµικών τηλεοπτικών υπηρε-
σιών µέσω ευρυζωνικών δικτύων, για την οποία ισχύουν τα ορι-
ζόµενα στο άρθρο 15 του ν. 3592/2007 (Α’161).»

στ) Μετά την παρ. 7 του άρθρου 9 του ν. 2644/1998, προστί-
θεται παράγραφος 7Α ως εξής:

«7Α. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Ψη-
φιακής Πολιτικής, Τηλεπικοινωνιών και Ενηµέρωσης, µετά από
πρόταση της Ε.Ε.Τ.Τ. και σύµφωνη γνώµη του Ε.Σ.Ρ., καθορίζεται
ο τρόπος υπολογισµού και καταλογισµού και το ύψος του οικο-
νοµικού ανταλλάγµατος που οφείλει να καταβάλει τόσο εφάπαξ,
κατά την απόκτηση της άδειας ή τη χορήγηση της έγκρισης πε-
ριεχοµένου από το Ε.Σ.Ρ., όσο και ετησίως, η κάτοχος άδειας πα-
ροχής συνδροµητικών υπηρεσιών µέσω δορυφόρου ή καλω-
διακών δικτύων ή ο πάροχος γραµµικών τηλεοπτικών υπηρεσιών
µέσω ευρυζωνικών δικτύων. Μέχρι την έκδοση της ανωτέρω κοι-
νής απόφασης και όχι αργότερα από τις 31.12.2017, εξακολου-
θούν να ισχύουν οι διατάξεις της παραγράφου 7. Με την έκδοση
της ανωτέρω κοινής απόφασης παύει η ισχύς της παραγράφου
7.»

ζ) Στο τρίτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 2644/1998
(Α’ 233), µετά τη φράση «για τις αλλοδαπές εταιρείες, οι οποίες»
διαγράφεται η φράση «διαθέτουν υψηλή οικονοµική φερεγγυό-
τητα και δραστηριοποιούνται αποδεδειγµένα τρία τουλάχιστον
έτη στον ευρύτερο χώρο των ραδιοτηλεοπτικών ή τηλεπικοινω-
νιακών υπηρεσιών και».

η) Μετά το τρίτο εδάφιο της παρ. 2 του άρθρου 2 του ν. 2644/
1998 (Α’ 233) προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Στην περίπτωση αυτή προσκοµίζεται σχετική βεβαίωση από
αρµόδια αρχή του κράτους αυτού, εφόσον υπάρχει σχετική πρό-
βλεψη, διαφορετικά προσκοµίζεται υπεύθυνη δήλωση του νόµι-
µου εκπροσώπου της εταιρείας.»

Άρθρο πέµπτο

1. Το άρθρο 11 του π.δ. 127/2017 (Α’ 157) αντικαθίσταται ως
εξής:

«Άρθρο 11
Αρµοδιότητες Εκπαιδευτικών Μονάδων

Οι εκπαιδευτικές µονάδες της περίπτωσης β’ της παρ. 4 του
άρθρου 2 ασκούν αρµοδιότητες ως εξής:

1. Καθεµία από τις Ανώτερες Σχολές Τουριστικής Εκπαίδευ-
σης (Α.Σ.Τ.Ε.):

α) Παρέχει τουριστική εκπαίδευση σύµφωνα µε τις διατάξεις
του ν. 3105/2003 και τις κατ’ εξουσιοδότηση αυτού εκδοθείσες
αποφάσεις κανονιστικού χαρακτήρα.

β) Οργανώνει και υλοποιεί το προβλεπόµενο αναλυτικό πρό-
γραµµα εκπαίδευσης και το πρόγραµµα πρακτικής άσκησης των
σπουδαστών των Α.Σ.Τ.Ε. σε επιχειρήσεις.

γ) Σχεδιάζει και διενεργεί τις διαδικασίες σύναψης και εκτέλε-
σης δηµοσίων συµβάσεων που αφορούν στην προµήθεια αγα-
θών και υπηρεσιών προς κάλυψη των αναγκών της. Οι συµβάσεις

αυτές υπογράφονται από τον προϊστάµενο της εκπαιδευτικής µο-
νάδας. Το ίδιο ισχύει και για προµήθειες που αφορούν προγράµ-
µατα µετεκπαίδευσης χρηµατοδοτούµενα από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων, για τα οποία η εκκαθάριση και η πλη-
ρωµή διενεργείται από την οικονοµική υπηρεσία του Υπουργείου
Τουρισµού.

2. Καθένα από τα Ινστιτούτα Επαγγελµατικής Κατάρτισης
(I.E.Κ.):

α) Παρέχει κατάρτιση σύµφωνα µε τις διατάξεις των νόµων
3105/2003 και 4186/2013 και τις κατ’ εξουσιοδότηση αυτών εκ-
δοθείσες αποφάσεις κανονιστικού χαρακτήρα.

β) Οργανώνει και υλοποιεί το προβλεπόµενο κάθε φορά ανα-
λυτικό πρόγραµµα κατάρτισης.

γ) Οργανώνει και υλοποιεί το προβλεπόµενο κάθε φορά πρό-
γραµµα πρακτικής άσκησης - µαθητείας των καταρτιζοµένων σε
επιχειρήσεις. 

δ) Σχεδιάζει και διενεργεί τις διαδικασίες σύναψης και εκτέλε-
σης δηµοσίων συµβάσεων που αφορούν στην προµήθεια αγα-
θών και υπηρεσιών προς κάλυψη των αναγκών της. Οι συµβάσεις
αυτές υπογράφονται από τον προϊστάµενο της εκπαιδευτικής µο-
νάδας. Το ίδιο ισχύει και για προµήθειες που αφορούν προγράµ-
µατα µετεκπαίδευσης χρηµατοδοτούµενα από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων, για τα οποία η εκκαθάριση και η πλη-
ρωµή διενεργείται από την οικονοµική υπηρεσία του Υπουργείου
Τουρισµού.

3. Καθεµία από τις Σχολές Ξεναγών:
α) Παρέχει κατάρτιση στο επάγγελµα του ξεναγού, σύµφωνα

µε τα οριζόµενα κάθε φορά στην κείµενη νοµοθεσία.
β) Σχεδιάζει και διενεργεί τις διαδικασίες σύναψης και εκτέλε-

σης δηµοσίων συµβάσεων που αφορούν στην προµήθεια αγα-
θών και υπηρεσιών προς κάλυψη των αναγκών της. Οι συµβάσεις
αυτές υπογράφονται από τον προϊστάµενο της Σχολής. Το ίδιο
ισχύει και για προµήθειες που αφορούν προγράµµατα µετεκπαί-
δευσης χρηµατοδοτούµενα από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επεν-
δύσεων, για τα οποία η εκκαθάριση και η πληρωµή διενεργείται
από την οικονοµική υπηρεσία του Υπουργείου Τουρισµού.»

2. Η περίπτωση α’ της παρ. 2 του άρθρου 20 του π.δ. 127/2017
(Α’ 157) αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Αρµοδιότητες
α) Το Τµήµα Τουριστικών Επιχειρήσεων και Επαγγελµάτων σε

κάθε Π.Υ.Τ. είναι αρµόδιο για:
αα) την αδειοδότηση και την έναρξη λειτουργίας των τουριστι-

κών επιχειρήσεων εντός των ορίων της τοπικής τους αρµοδιότη-
τας,

ββ) το σχεδιασµό και τη διενέργεια των διαδικασιών σύναψης
και εκτέλεσης δηµοσίων συµβάσεων που αφορούν στην προµή-
θεια αγαθών και υπηρεσιών προς κάλυψη των αναγκών τους. Οι
συµβάσεις αυτές υπογράφονται από τον προϊστάµενο της Περι-
φερειακής Υπηρεσίας Τουρισµού (Π.Υ.Τ.).»

3. Η παρ. 6 του άρθρου 4 του ν. 4109/2013 (Α’ 16) αντικαθί-
σταται ως εξής:

«6.α) Αρµόδιο για τα θέµατα υπηρεσιακής κατάστασης και εξέ-
λιξης του εκπαιδευτικού προσωπικού των ΑΣΤΕ, ΙΕΚ και των Σχο-
λών Ξεναγών του Υπουργείου Τουρισµού είναι το υπηρεσιακό
συµβούλιο του διοικητικού προσωπικού του ως άνω Υπουργείου.
Όταν στο υπηρεσιακό συµβούλιο εισάγονται για συζήτηση θέ-
µατα του εκπαιδευτικού προσωπικού, τότε στη σύνθεσή του µε-
τέχουν οι αιρετοί εκπρόσωποι των εκπαιδευτικών που υπάγονται
στην αρµοδιότητά του. Από την αρµοδιότητα του ως άνω συµ-
βουλίου εξαιρούνται τα θέµατα που άπτονται των αρµοδιοτήτων
του Ειδικού Εκλεκτορικού Σώµατος του άρθρου 11 του ν. 3105/
2003.

β) Οι εντός νοµού µετακινήσεις του εκπαιδευτικού προσωπι-
κού του Υπουργείου Τουρισµού από µία οργανική µονάδα σε
άλλη του ιδίου ως άνω Υπουργείου διενεργούνται κατ’ ανάλογη
εφαρµογή των διατάξεων του άρθρου 66 του ν. 3528/2007, όπως
ισχύει.»

4. Η περίπτωση β’ της παρ. 1 του άρθρου 30 του π.δ. 127/2017
(Α’ 157) αντικαθίσταται ως εξής:

«β. Στη Γενική Διεύθυνση Τουριστικής Πολιτικής προΐσταται
υπάλληλος κλάδου/ειδικότητας ΠΕ Διοικητικού - Οικονοµικού.»
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Άρθρο έκτο

Το άρθρο 51 του ν. 3691/2008 αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 51
Ευθύνη νοµικών προσώπων και οντοτήτων

1. Αν αξιόποινη πράξη νοµιµοποίησης εσόδων από εγκληµατι-
κές δραστηριότητες ή κάποιο από τα βασικά αδικήµατα τελείται
προς όφελος ή για λογαριασµό νοµικού προσώπου ή οντότητας
από φυσικό πρόσωπο που ενεργεί είτε ατοµικά είτε ως µέλος ορ-
γάνου του νοµικού προσώπου ή της οντότητας και κατέχει διευ-
θυντική θέση εντός αυτών ή έχει εξουσία εκπροσώπησής τους ή
εξουσιοδότηση για τη λήψη αποφάσεων για λογαριασµό τους ή
για την άσκηση ελέγχου εντός αυτών, επιβάλλονται στο νοµικό
πρόσωπο ή την οντότητα, σωρευτικά ή διαζευκτικά, οι ακόλου-
θες κυρώσεις:

α) διοικητικό πρόστιµο από πενήντα χιλιάδες (50.000) µέχρι
δέκα εκατοµµύρια (10.000.000) ευρώ,

β) οριστική ή προσωρινή για χρονικό διάστηµα από ένα (1)
µήνα έως δύο (2) έτη ανάκληση ή αναστολή της άδειας λειτουρ-
γίας ή απαγόρευση άσκησης της επιχειρηµατικής δραστηριότη-
τας,

γ) απαγόρευση άσκησης ορισµένων επιχειρηµατικών δραστη-
ριοτήτων ή εγκατάστασης υποκαταστηµάτων ή αύξησης του µε-
τοχικού κεφαλαίου, για το ίδιο χρονικό διάστηµα,

δ) οριστικός ή προσωρινός για το ίδιο χρονικό διάστηµα απο-
κλεισµός από δηµόσιες παροχές, ενισχύσεις, επιδοτήσεις, ανα-
θέσεις έργων και υπηρεσιών, προµήθειες, διαφηµίσεις και διαγω-
νισµούς του Δηµοσίου ή των νοµικών προσώπων του δηµόσιου
τοµέα.

Το διοικητικό πρόστιµο της περίπτωσης α’ επιβάλλεται πάν-
τοτε, ανεξαρτήτως της επιβολής άλλων κυρώσεων. Οι ίδιες κυ-
ρώσεις επιβάλλονται και όταν φυσικό πρόσωπο που έχει κάποια
από τις αναφερόµενες στο πρώτο εδάφιο ιδιότητες είναι ηθικός
αυτουργός ή συνεργός στις ίδιες πράξεις.

2. Όταν η έλλειψη εποπτείας ή ελέγχου από φυσικό πρόσωπο
που αναφέρεται στην παράγραφο 1 κατέστησε δυνατή την τέ-
λεση από ιεραρχικά κατώτερο στέλεχος ή από εντολοδόχο του
νοµικού προσώπου ή της οντότητας, της πράξης νοµιµοποίησης
εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες ή του βασικού αδική-
µατος προς όφελος ή για λογαριασµό νοµικού προσώπου ή ον-
τότητας, επιβάλλονται στο νοµικό πρόσωπο ή τη νοµική
οντότητα, σωρευτικά ή διαζευκτικά, οι ακόλουθες κυρώσεις:

α) διοικητικό πρόστιµο από δέκα χιλιάδες (10.000) έως πέντε
εκατοµµύρια (5.000.000) ευρώ,

β) οι προβλεπόµενες στις περιπτώσεις β’, γ’ και δ’ της παρα-
γράφου 2 κυρώσεις, για χρονικό διάστηµα έως ένα (1) έτος.

3. Αν πρόκειται για υπόχρεο νοµικό πρόσωπο ή οντότητα, οι
ως άνω κυρώσεις επιβάλλονται µε αιτιολογηµένη απόφαση της
αρµόδιας εποπτικής αρχής. Αν πρόκειται για µη υπόχρεο νοµικό
πρόσωπο ή οντότητα, επιβάλλονται µε αιτιολογηµένη απόφαση
του προϊσταµένου της αρµόδιας επιχειρησιακής διεύθυνσης του
Σ.Δ.Ο.Ε..

4. Για τη σωρευτική ή διαζευκτική επιβολή των κυρώσεων που
προβλέπονται στις προηγούµενες παραγράφους και για την επι-
µέτρηση των κυρώσεων αυτών λαµβάνονται υπόψη όλες οι σχε-
τικές περιστάσεις και ιδίως:

α) η βαρύτητα και η διάρκεια της παράβασης�
β) ο βαθµός ευθύνης του νοµικού προσώπου ή της οντότητας�
γ) η οικονοµική επιφάνεια του νοµικού προσώπου ή της οντό-

τητας�
δ) το ύφος των παράνοµων εσόδων ή του τυχόν προκύψαντος

οφέλους�
ε) οι ζηµίες τρίτων που προέκυψαν από το αδίκηµα�
στ) οι ενέργειες του νοµικού προσώπου ή της οντότητας µετά

την τέλεση της παράβασης�
ζ) η τυχόν υποτροπή του νοµικού προσώπου ή της οντότητας.
5. Καµιά κύρωση δεν επιβάλλεται χωρίς προηγούµενη κλή-

τευση των νόµιµων εκπροσώπων του νοµικού προσώπου ή της
οντότητας προς παροχή εξηγήσεων. Η κλήση κοινοποιείται στον

ενδιαφερόµενο τουλάχιστον δέκα (10) πλήρεις ηµέρες πριν από
την ηµέρα της ακρόασης. Κατά τα λοιπά εφαρµόζονται οι διατά-
ξεις των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 6 του Κώδικα Διοικη-
τικής Διαδικασίας (ν. 2690/1999, Α’ 45). Για τη διαπίστωση τέλε-
σης των παραβάσεων και για την επιβολή των προβλεπόµενων
κυρώσεων, οι αρµόδιες αρχές ασκούν τις ελεγκτικές αρµοδιότη-
τες που έχουν, σύµφωνα µε τις διατάξεις που διέπουν τη λει-
τουργία τους. Σε περίπτωση επιβολής κύρωσης, η κατά
περίπτωση αρµόδια αρχή κοινοποιεί τη σχετική απόφαση στις
αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµίας και Ανάπτυξης.

6. Η εφαρµογή των διατάξεων των προηγούµενων παραγρά-
φων είναι ανεξάρτητη από την αστική, πειθαρχική ή ποινική ευ-
θύνη των αναφερόµενων σε αυτές φυσικών προσώπων.

7. Οι εισαγγελικές αρχές ενηµερώνουν αµέσως, κατά περί-
πτωση, την αρµόδια για την επιβολή των κυρώσεων αρχή για την
άσκηση ποινικής δίωξης επί υποθέσεων, στις οποίες υπάρχει εµ-
πλοκή νοµικού προσώπου ή νοµικής οντότητας, υπό την έννοια
των παραράφων 1 και 2, και τους αποστέλλουν αντίγραφο της
σχετικής δικογραφίας. Αν φυσικό πρόσωπο καταδικαστεί για τις
αναφερόµενες στις παραγράφους 1 και 2 αξιόποινες πράξεις, το
δικαστήριο διατάσσει την αποστολή αντιγράφου της καταδικα-
στικής απόφασης και της σχετικής δικογραφίας στην αρµόδια
για την επιβολή των κυρώσεων αρχή.

8. Ειδικές διατάξεις, µε τις οποίες καθιερώνεται ευθύνη νοµι-
κών προσώπων για βασικά αδικήµατα, διατηρούνται σε ισχύ.»

Άρθρο έβδοµο

1. Στην παρ. 6 του άρθρου 29 του ν. 4495/2017 (Α’167) µετά
από τη φράση «άδειας δόµησης» προστίθεται η φράση «, από
την Υ.Π.Α. και µετά την έκδοση του προεδρικού διατάγµατος του
άρθρου 66 του ν. 4427/2016 από την Α.Π.Α.,».

2. Στο τέλος της παρ. 6 του άρθρου 29 του ν. 4495/2017 προ-
στίθεται εδάφιο ως εξής:

«Για την έκδοση των οικοδοµικών αδειών του προηγούµενου
εδαφίου και κάθε άλλης διοικητικής πράξης που απαιτείται για
την έκδοσή τους, καθώς και για τον έλεγχο της εφαρµογής τους,
οι γνώµες, εγκρίσεις, τα πορίσµατα και κάθε άλλου είδους πρά-
ξεις οργάνων, συµπεριλαµβανοµένων των ελεγκτών δόµησης,
εκδίδονται εντός δεκατεσσάρων (14) εργάσιµων ηµερών από την
υποβολή του σχετικού αιτήµατος και σε περίπτωση παρέλευσης
άπρακτης της παραπάνω προθεσµίας, θεωρούνται ως θετικά εκ-
δοθείσες.»

3. Όλες οι πράξεις της παραπάνω παραγράφου κοινοποιούν-
ται στην Υπηρεσία Πολιτικής Αεροπορίας αυθηµερόν ηλεκτρο-
νικά και εγγράφως εντός δέκα (10) ηµερών από την έκδοσή τους.

Άρθρο όγδοο

1. Για την κάλυψη των αναγκών καθαριότητας και φύλαξης των
Υπουργείων, των εποπτευόµενων από αυτά φορέων και των ανε-
ξαρτήτων αρχών, επιτρέπεται η πρόσληψη προσωπικού µε σύµ-
βαση ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου διάρκειας έως
δεκαοκτώ (18) µηνών, σύµφωνα µε τις διατάξεις του παρόντος.
Για τις προσλήψεις του προηγούµενου εδαφίου δεν απαιτείται η
εγκριτική απόφαση της Τριµελούς Επιτροπής της παρ. 1 του άρ-
θρου 2 της Π.Υ.Σ. 33/2006 (Α’280).

2. Για τις προσλήψεις της παραγράφου 1 εκδίδεται προκήρυξη
από τον οικείο φορέα, η οποία εγκρίνεται από το Ανώτατο Συµ-
βούλιο Επιλογής Προσωπικού (Α.Σ.Ε.Π.). Στην προκήρυξη ανα-
φέρονται αναλυτικά ο αριθµός ανά κατηγορία και ειδικότητα του
προσωπικού που θα προσληφθεί, τα προσόντα και τα κριτήρια
κατάταξης και γίνεται σύντοµη περιγραφή των σχετικών καθη-
κόντων και απαιτήσεων. Η προκήρυξη δηµοσιεύεται στην ιστο-
σελίδα του οικείου φορέα και του Α.Σ.Ε.Π.. Περίληψή της, η
οποία περιλαµβάνει τον αριθµό ανά κατηγορία και ειδικότητα
προσωπικού, τα απαιτούµενα προσόντα, τα όρια ηλικίας και την
προθεσµία υποβολής των αιτήσεων, δηµοσιεύεται σε δύο (2)
τουλάχιστον εφηµερίδες πανελλαδικής κυκλοφορίας.

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Διοικητικής Ανασυγκρότη-
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σης, Οικονοµικών και του κατά περίπτωση αρµόδιου Υπουργού
καθορίζονται: α) τα απαιτούµενα ανά ειδικότητα προσόντα
(κύρια, πρόσθετα ή επικουρικά) και η εξειδίκευση των κριτηρίων
του άρθρου 21 του ν. 2190/1994 (Α’ 28), λαµβάνοντας υπόψη εν-
δεχόµενες εξειδικευµένες ανάγκες για τη λειτουργία των φο-
ρέων, β) η προθεσµία και ο τρόπος υποβολής αιτήσεων των
υποψηφίων, γ) τα απαιτούµενα δικαιολογητικά, καθώς και κάθε
θέµα σχετικά µε τη διαδικασία πρόσληψης.

Οι υποψήφιοι υποβάλλουν τις αιτήσεις τους στον οικείο
φορέα, ο οποίος τις αξιολογεί και συντάσσει προσωρινούς πίνα-
κες κατάταξης, προσληπτέων και απορριπτέων, τους οποίους
δηµοσιεύει στην ιστοσελίδα του και αποστέλλει στο Α.Σ.Ε.Π.,
µαζί µε τα απαραίτητα δικαιολογητικά, για έλεγχο νοµιµότητας.
Κατά των προσωρινών πινάκων οι υποψήφιοι µπορούν να ασκή-
σουν ένσταση ενώπιον του Α.Σ.Ε.Π. µέσα σε αποκλειστική προ-
θεσµία δέκα (10) ηµερών που αρχίζει από την εποµένη της
δηµοσίευσής τους. Το Α.Σ.Ε.Π. διενεργεί τον έλεγχο νοµιµότητας
και τον κατ’ ένσταση έλεγχο µέσα σε ένα (1) µήνα από την πά-
ροδο της προθεσµίας υποβολής των ενστάσεων. Η απόφαση του
Α.Σ.Ε.Π. κοινοποιείται στο φορέα, προκειµένου να καταρτίσει τον
οριστικό πίνακα προσληπτέων.

3. Οι φορείς διενεργούν προσωρινές προσλήψεις αµέσως
µετά την κατάρτιση των προσωρινών πινάκων προσληπτέων.
Αναµόρφωση των πινάκων µετά τον έλεγχο του Α.Σ.Ε.Π. εκτελεί-
ται άµεσα από τους φορείς και απολύονται οι προσωρινά προσ-
ληφθέντες που δεν περιλαµβάνονται στους οριστικούς πίνακες.
Οι απολυόµενοι λαµβάνουν τις αποδοχές που προβλέπονται για
την απασχόλησή τους έως την ηµέρα της απόλυσης, χωρίς οποι-
αδήποτε αποζηµίωση από την αιτία αυτή.

Άρθρο ένατο

1. Φορείς του προηγούµενου άρθρου, εφόσον συντρέχουν
εξαιρετικοί λόγοι δηµοσίου συµφέροντος, όπως ιδίως η προστα-
σία της δηµόσιας υγείας, της υγιεινής και της ασφάλειας στο
χώρο εργασίας και η διαφύλαξη της πολιτιστικής κληρονοµιάς,
δύνανται, µε ειδικά αιτιολογηµένη απόφαση του οικείου Υπουρ-
γού ή οργάνου διοίκησης, να απασχολούν το προσωπικό που
υπηρετούσε στους τοµείς της καθαριότητας και φύλαξης κατά
τις 30.6.2017 για χρονικό διάστηµα µέχρι την έκδοση των οικείων
προσωρινών πινάκων κατάταξης, και σε κάθε περίπτωση όχι
πέραν της 15ης Μαΐου 2018, σε περίπτωση που εκδώσουν µέχρι
την 31η Ιανουαρίου 2018 προκήρυξη για την πρόσληψη προσω-
πικού, σύµφωνα µε τις διατάξεις του προηγούµενου άρθρου ή
µε άλλες γενικές ή ειδικές διατάξεις.

2. Η απασχόληση προσωπικού, σύµφωνα µε την προηγούµενη
παράγραφο, δεν εµπίπτει στους περιορισµούς των άρθρων 5 και
6 του π.δ. 164/2004 (Α’ 134) και δεν µεταβάλλει το χαρακτήρα
της σχέσης εργασίας, βάσει της οποίας προσλήφθηκαν οι απα-
σχολούµενοι στις θέσεις αυτές.

Άρθρο δέκατο

1. Φορείς που για εξαιρετικούς λόγους δηµοσίου συµφέρον-
τος, όπως ιδίως η προστασία της δηµόσιας υγείας, της υγιεινής
και ασφάλειας στους οικείους χώρους εργασίας και η διαφύλαξη
της πολιτιστικής κληρονοµιάς, απασχόλησαν, κατά το διάστηµα
από 30.6.2017 µέχρι την έναρξη ισχύος του παρόντος, προσω-
πικό καθαριότητας και φύλαξης προκειµένου να καλύψουν επεί-
γουσες ανάγκες, καταβάλλουν στους απασχοληθέντες αποζη-
µίωση ανά ώρα απασχόλησης µε βάση το ωροµίσθιο που προ-
κύπτει, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 4354/2015 (Α’ 176) για
την αµοιβή του προσωπικού που απασχολείται στο δηµόσιο
τοµέα µε σύµβαση ορισµένου χρόνου.

2. Για τον αριθµό των ωρών απασχόλησης εκδίδεται διαπιστω-
τική πράξη του οικείου Υπουργού ή οργάνου διοίκησης.

3. Σε περίπτωση που το προσωπικό της παραγράφου 1 απα-
σχολήθηκε µε σύµβαση µίσθωσης έργου, η αποζηµίωση υπολο-
γίζεται µε βάση τις γενικές διατάξεις του ν. 4354/2015 για την
αµοιβή του προσωπικού που απασχολείται στο δηµόσιο τοµέα
µε σύµβαση ορισµένου χρόνου, κατά τον τρόπο που ορίζεται

στις προηγούµενες παραγράφους.
4. Οι κυρώσεις των άρθρων 7 του π.δ. 164/2004 και 21 παρ. 5

του ν. 2190/1994 δεν είναι εφαρµοστέες για τα αρµόδια όργανα
και τους προϊστάµενους των υπηρεσιών των φορέων της παρα-
γράφου 1, ως προς την απασχόληση του προσωπικού που υπά-
γεται στις διατάξεις του παρόντος άρθρου. Χρηµατικά ποσά που
έχουν καταβληθεί µετά τις 30.6.2017 για την απασχόληση του
προσωπικού που υπάγεται στις διατάξεις του παρόντος άρθρου,
δεν αναζητούνται και συµψηφίζονται µε τις αποζηµιώσεις που κα-
ταβάλλονται σύµφωνα µε τις προηγούµενες παραγράφους.

Άρθρο ενδέκατο

Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών δύνα-
ται να ανατίθεται στα Κέντρα Κοινωνικής Πρόνοιας (Κ.Κ.Π.), στο
Εθνικό Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης (Ε.Κ.Κ.Α.), στο Κέντρο
Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών (Κ.Ε.Α.Τ.) και στο
Εθνικό Ίδρυµα Κωφών (Ε.Ι.Κ.) ο σχεδιασµός, η υλοποίηση, η
εκτέλεση και η διαχείριση προγραµµάτων, δράσεων και ενερ-
γειών που αφορούν προνοιακές πολιτικές της Γενικής Γραµµα-
τείας Κοινωνικής Αλληλεγγύης, όπως ενδεικτικά η οργάνωση και
λειτουργία δοµών αποϊδρυµατοποίησης, και να χρηµατοδοτούν-
ται για το σκοπό αυτόν µε τη µεταφορά των αναγκαίων πιστώ-
σεων από τις υφιστάµενες πιστώσεις του προϋπολογισµού του
Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης στον προϋπολογισµό τους. Οι αναγκαίοι πόροι δύνα-
ται να µεταβιβάζονται από το Υπουργείο Οικονοµικών προς το
Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και να εγγράφονται στον προϋπολογισµό του τελευ-
ταίου (Γενική Γραµµατεία Κοινωνικής Αλληλεγγύης - Ε.Φ.
33-220). Με την ίδια απόφαση καθορίζονται οι όροι και οι προ-
ϋποθέσεις σχεδιασµού, υλοποίησης, εκτέλεσης, χρηµατοδότη-
σης και διαχείρισης των ως άνω προγραµµάτων, δράσεων και
ενεργειών, καθώς και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρ-
µογή του παρόντος.

Άρθρο δωδέκατο

Στο άρθρο 71 του ν. 4445/2016 (Α’ 236) προστίθενται παρά-
γραφοι 5, 6 και 7 ως εξής:

«5. Η διάρκεια του Προγράµµατος «Στέγαση και Επανένταξη»,
που παρατάθηκε µε την παράγραφο 1 του παρόντος µέχρι τις
31.12.2017, παρατείνεται από τη λήξη του µέχρι τις 31.3.2018. Η
ισχύς της υπ’ αριθµ. Δ23/ οικ.20171/1040/2017 κοινής απόφασης
των Αναπληρωτών Υπουργών Οικονοµίας και Ανάπτυξης και Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης  (Β’
1602) και των ήδη συναφθεισών, δυνάµει της παραγράφου 2 του
παρόντος άρθρου, προγραµµατικών συµβάσεων, παρατείνεται
αυτοδίκαια, µε τους ίδιους όρους και προϋποθέσεις, έως τις
31.3.2018.

6. Με κοινή απόφαση των Υπουργών Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών επανα-
προσδιορίζονται οι όροι και οι προϋποθέσεις προγραµµάτων,
δράσεων και ενεργειών για τη στέγαση, επιµόρφωση και την
επαγγελµατική επανένταξη αστέγων, καθώς και οµάδων-στόχων
των αστέγων, καθορίζονται οι δυνητικά ωφελούµενοι, τα απαραί-
τητα δικαιολογητικά ένταξης στο πρόγραµµα, ο αριθµός των
ωφελουµένων, οι γενικοί και ειδικοί στόχοι του προγράµµατος,
οι παρεχόµενες υπηρεσίες, τα στάδια του προγράµµατος, το
χρονοδιάγραµµα υλοποίησης, οι λοιποί όροι και προϋποθέσεις
υλοποίησης, εκτέλεσης, χρηµατοδότησης και διαχείρισης των
ως άνω προγραµµάτων, δράσεων και ενεργειών, καθώς και κάθε
αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρµογή της παρούσας. Οι δια-
τάξεις του άρθρου 29 του ν. 4052/2012 (Α’ 41) εφαρµόζονται
αναλόγως συµπληρωµατικά.

7. Με την αυτή απόφαση της παραγράφου 6 ή όµοια δύναται
να ανατίθεται στο Εθνικό Ινστιτούτο Εργασίας και Ανθρώπινου
Δυναµικού (Ε.Ι.Ε.Α.Δ.) του άρθρου 88 του ν. 3996/2011 (Α’ 170)
η υλοποίηση, η εκτέλεση και η διαχείριση των προγραµµάτων,
δράσεων και ενεργειών της παραγράφου 6 και να χρηµατοδο-
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τείται για το σκοπό αυτόν µε τη µεταφορά των αναγκαίων πιστώ-
σεων από τις υφιστάµενες πιστώσεις του προϋπολογισµού του
Υπουργείου Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης στον προϋπολογισµό του. Οι αναγκαίοι πόροι δύναται
να µεταβιβάζονται από το Υπουργείο Οικονοµικών προς το
Υπουργείο Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης και να εγγράφονται στον προϋπολογισµό του τελευ-
ταίου (Γενική Γραµµατεία Κοινωνικής Αλληλεγγύης - Ε.Φ.
33-220). Με την ίδια απόφαση καθορίζονται οι όροι και οι προ-
ϋποθέσεις σχεδιασµού, υλοποίησης, εκτέλεσης, χρηµατοδότη-
σης και διαχείρισης των ως άνω προγραµµάτων, δράσεων και
ενεργειών, καθώς και κάθε αναγκαία λεπτοµέρεια για την εφαρ-
µογή του παρόντος.»

Άρθρο δέκατο τρίτο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως.

Αθήνα,                                 2017

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ 2. ΨΗΦΙΑΚΗΣ ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ,
ΚΑΙ ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΤΗΛΕΠΙΚΟΙΝΩΝΙΩΝ

ΚΑΙ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ

3. ΕΡΓΑΣΙΑΣ, ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ 4. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ ΚΑΙ ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ

ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

5. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 6. ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ
ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ

7. ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ ΚΑΙ 8. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΑΘΛΗΤΙΣΜΟΥ ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

9. ΥΠΟΔΟΜΩΝ ΚΑΙ 10. ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ
ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ

11. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ 12. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ, ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ

ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

13. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ             14. Η ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

15. Ο ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ
ΥΠΟΔΟΜΩΝ 

ΚΑΙ ΜΕΤΑΦΟΡΩΝ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Συνεπώς το Σώµα

παρέσχε τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Κρεµαστινός): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 18.02’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Τετάρτη 6 Δεκεµβρίου 2017 και ώρα 12.00’, µε αντικείµενο
εργασιών του Σώµατος: συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 62 του Συντάγµατος και το άρθρο 83 του Κα-
νονισµού της Βουλής για αιτήσεις άρσης ασυλίας Βουλευτών,
σύµφωνα µε την ειδική ηµερήσια διάταξη.

2782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ               ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


